
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10935 
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ Χ. Θεοχάρη και Ι.

Αχµέτ. , σελ. 10926 
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µέλη

από τις Καλλίτυχες Πανοράµατος της Θεσσαλονίκης της ορ-
γάνωσης ΑΧΕΠΑ, µαθήτριες και µαθητές και συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας, το 1ο
Γυµνάσιο Ταύρου, το 2ο Γυµνάσιο Θήβας, το Ενιαίο Ειδικό
Επαγγελµατικό Γυµνάσιο-Λύκειο Πειραιά, το 2ο Επαγγελµα-
τικό Λύκειο Γαλατσίου, το Γενικό Λύκειο Δερβενίου Κοριν-
θίας, το 4ο Γυµνάσιο Κοµοτηνής, το Δηµοτικό Σχολείο
Μεγάλων Καλυβίων Τρικάλων, το 21ο Δηµοτικό Σχολείο Ιωαν-
νίνων, το 50ο Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας και από το Γυµνάσιο
Χέρσου Κιλκίς., σελ. 10901, 10904, 10908, 10912, 10918,
10923, 10926, 10927, 10932, 10936, 10943, 10951, 11011 

4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση επί του διανεµηθέντος πορίσµατος της «Ειδικής

Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό
διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην Υφυ-
πουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, κ. Χρήστο Τριαντόπουλο,
κατά την άσκηση των καθηκόντων του», περί αποδοχής ή µη
της πρότασης για την άσκηση δίωξης, κατά του ως άνω
πρώην Υφυπουργού, και λήψη απόφασης, µε µυστική ψηφο-
φορία, επί της προτάσεως της Επιτροπής για την καταγγελ-
λόµενη πράξη για την οποία ζητείται άσκηση δίωξης, όπως
αυτή καθορίζεται και εξειδικεύεται στο πόρισµά της, σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγµατος, 153
επί του Κανονισµού της Βουλής και του ν.3126/2003 «Ποινική
Ευθύνη των Υπουργών», σελ. 10895 - 11011 

5. Αποχώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική Συµµαχία, σελ. 10907 

6. Ανακοινώνεται επιστολή του κ. Χρήστου Τριαντόπου-
λου., σελ. 10914 - 10915 

7. Ανακοινώνεται το αίτηµα-πρόταση της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος., σελ. 10916
- 10917 

8. Μυστική ψηφοφορία επί της πρότασης της επιτροπής
για την καταγγελλόµενη πράξη της παράβασης καθήκοντος,
άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα, για την οποία ζητείται
άσκηση δίωξης, όπως αυτή καθορίζεται και εξειδικεύεται στο
πόρισµα της ως άνω επιτροπής και λήψη απόφασης για την
άσκηση ή µη δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού παρά τω
Πρωθυπουργώ κ. Χρήστου Τριαντόπουλου, σύµφωνα µε τις
διατάξεις της παραγράφου 3 του άρθρου 157 και του άρ-
θρου 73 του Κανονισµού της Βουλής., σελ. 10960 - 11011 

9. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν του αποτελέσµατος της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας, η Βουλή αποδεχόµενη το
πόρισµα και την πρόταση για άσκηση δίωξης της «Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό
διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην Υφυ-
πουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, κ. Χρήστο Τριαντόπουλο,
κατά την άσκηση των καθηκόντων του», αποφάσισε την
άσκηση ποινικής δίωξης για την αξιόποινη πράξη, όπως αυτή

περιγράφεται στο ως άνω πόρισµα το οποίο καταχωρίστηκε
στα Πρακτικά της Ολοµέλειας της Βουλής της συνεδρίασης
της 7ης Απριλίου 2025., σελ. 11011 

10. Σφραγισµένες επιστολές στη µυστική ψηφοφορία, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής., σελ.
10962 - 11010 

11. Ανακοινώνεται ότι η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει
την άσκηση ποινικής δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού
παρά τω Πρωθυπουργώ, κ. Χρήστου Τριαντόπουλου, για το
χρονικό διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 για την ακό-
λουθη αξιόποινη πράξη: παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259
ΠΚ)., σελ. 11011 

12. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Βουλής θα απευθύ-
νει επιστολή προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Γεώργιο Φλω-
ρίδη για να αποστείλει κατάλογο των µελών του Αρείου
Πάγου, της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου και του Συµβου-
λίου της Επικρατείας, που έχουν τα νόµιµα προσόντα, προ-
κειµένου σε προσεχή συνεδρίαση της Ολοµέλειας να
αναδειχθούν διά κληρώσεως τα πέντε τακτικά και τα τρία
αναπληρωµατικά µέλη του Δικαστικού Συµβουλίου, καθώς
και ο ασκών καθήκοντα εισαγγελέα µε τον αναπληρωτή του.,
σελ. 11011 

13. Κατάθεση του πορίσµατος της «Ειδικής Κοινοβουλευ-
τικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης
καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό διάστηµα µε-
ταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην Υφυπουργό παρά
τω Πρωθυπουργώ, κ. Χρήστο Τριαντόπουλο, κατά την άσκη-
ση των καθηκόντων του», σελ.  11011

14. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 10925 
15. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10895, 10896, 10897,

10898, 10899, 10903, 10904, 10905, 10906, 10907, 10908,
10913, 10914, 10916, 10918, 10924, 10925, 10926, 10930,
10932, 10935, 10942, 10944, 10946, 10951, 10954, 10955,
10956, 10959, 10960, 10962, 11011 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 10931 - 10952
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 10952 - 11011
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. ,

σελ. 10912 - 10931
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10895 – 10912

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ Ν. , σελ. 10921
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Μ. , σελ. 10907, 10937
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ  Ε. , σελ. 10908, 10924, 10930
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 10909, 10912
ΒΡΕΤΤΑΚΟΣ Γ. , σελ. 10948
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ Π. , σελ. 10902, 10947
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 10934, 10951, 10952
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 10939, 10940
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 10931, 10932, 10933
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 10919, 10921
ΚΑΡΑΜΠΑΤΣΩΛΗ Κ. , σελ. 10918
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ΚΑΣΙΜΑΤΗ Ε. , σελ. 10905, 10906
ΚΕΦΑΛΑ Γ. , σελ. 10946, 10947
ΚΕΦΑΛΑ Μ. , σελ. 10940
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ι. , σελ. 10944
ΚΟΝΤΗΣ Ι. , σελ. 10935
ΚΡΗΤΙΚΟΣ Ν. , σελ. 10942, 10943, 10944
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 10898, 10899, 10902,10903, 
10904, 10905, 10914,10918, 
10919, 10951, 10953,10954, 
10955, 10956, 10957, 10595

ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 10938, 10939
ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 10899, 10900, 10903,10904, 

10905, 10941, 10942
ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 10945
ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 10929, 10930
ΟΙΚΟΝΟΜΟΠΟΥΛΟΣ Τ. , σελ. 10926
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 10900
ΠΕΡΚΑ Θ. , σελ. 10901, 10902
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 10899, 10903, 10904,10905,

10912, 10925, 10926,10928, 
10949, 10951, 10955

ΡΟΥΝΤΑΣ Γ. , σελ. 10902
ΣΑΛΜΑΣ  Μ. , σελ. 10936
ΣΤΙΓΚΑΣ Β. , σελ. 10933, 10934
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 10923, 10924, 10925, 10926
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 10903, 10904, 10905,10906, 

10907
ΦΛΩΡΙΔΗΣ Γ., σελ. 10904, 10905, 10906,10954, 

10957, 10959, 10960
ΧΑΛΚΙΑΣ Α. , σελ. 10944
ΧΑΡΙΤΣΗΣ Α. , σελ. 10927, 10928
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 10901

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ Θ. , σελ. 10925

Γ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 10907, 10908
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 10932, 10935, 10942,10944, 

10946, 10951
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 10954, 10955, 10956,10959, 

10960, 10962, 11011
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 10914, 10916, 10918,10924, 
10925, 10926, 10930

ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 
σελ. 10895, 10896, 10897,10898, 

10904, 10905, 10906,10907, 
10908, 10913, 10914, 10960

ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10895, 10897, 10901,10903, 
10904, 10906, 10907,10908, 
10912

ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 10897, 10898, 10899,10903, 
10913, 10918, 10930, 10946

ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ Θ. , σελ. 10913, 10914
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 10904, 10914, 10925
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 10896, 10904, 10906, 10907
ΦΛΩΡΙΔΗΣ Γ., σελ. 10904

Δ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ Χ. , σελ. 10955
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Μ. , σελ. 10907
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 10960
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 10904, 10905, 10906
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 10956
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 10951, 10954, 10955,10956, 

10957

ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ Σ. , σελ. 10956, 10957
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Θ. , σελ. 10955, 10956



Αθήνα, σήµερα στις 11 Απριλίου 2025, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 9.15’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-4-2025
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΗ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
10ης Απριλίου 2025, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Ενίσχυση της κεφαλαιαγοράς και άλλες διατά-
ξεις»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση επί του διανεµηθέντος πορίσµατος της «Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέ-
τασης για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό διά-
στηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην Υφυπουργό
παρά τω Πρωθυπουργώ, κ. Χρήστο Τριαντόπουλο, κατά την
άσκηση των καθηκόντων του», περί αποδοχής ή µη της πρότα-
σης για την άσκηση δίωξης, κατά του ως άνω πρώην Υφυπουρ-
γού, και λήψη απόφασης, µε µυστική ψηφοφορία, επί της
προτάσεως της Επιτροπής για την καταγγελλόµενη πράξη για
την οποία ζητείται άσκηση δίωξης, όπως αυτή καθορίζεται και
εξειδικεύεται στο πόρισµά της, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρ-
θρων 86 του Συντάγµατος, 153 επί του Κανονισµού της Βουλής
και του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως
ισχύουν.

Η συζήτηση του πορίσµατος θα διεξαχθεί σύµφωνα µε την πα-
ράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος και µε το άρθρο 157
του Κανονισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρ-
θρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης, θα
είναι γενική και θα αναφέρεται στην παραδοχή ή µη της πρότα-
σης για την άσκηση δίωξης. 

Ειδικότερα ως προς τη διαδικασία της συζήτησης και όπως εί-
χαµε αποφασίσει κατά τη συζήτηση της προτάσεως σύστασης
στη συνεδρίαση της 4ης Μαρτίου 2025, προτείνω οι αγορεύσεις
των συναδέλφων Βουλευτών να οργανωθούν σε δύο κύκλους
οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο δέκα
κατά προτεραιότητα οµιλητών, στον οποίο θα εκπροσωπηθούν
ισαρίθµως οι εννέα Κοινοβουλευτικές Οµάδες και ένας από τους
Ανεξάρτητους Βουλευτές µε χρόνο οµιλίας για τον καθένα δεκα

λεπτά, χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. 
Ο δεύτερος κύκλος κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παρα-

γράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής θα απαρ-
τίζεται από δεκαέξι Βουλευτές, συγκεκριµένα, έξι Βουλευτές από
την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, δύο Βου-
λευτές από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλ-
λαγής, µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Προοδευτική Συµµαχία
µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έναν Βουλευτή από την Κοινο-
βουλευτική Οµάδα Ελληνική Λύση, µία ή έναν Βουλευτή από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα Νέα Αριστερά, έναν Βουλευτή από την
Κοινοβουλευτική Οµάδα ΝΙΚΗ, µία ή έναν βουλευτή από την Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα Πλεύση Ελευθερίας, έναν Βουλευτή από
την Κοινοβουλευτική Οµάδα Σπαρτιάτες και έναν Ανεξάρτητο
Βουλευτή, µε χρόνο οµιλίας για τον κάθε οµιλητή πέντε λεπτά
χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας, στον οποίο οι Βουλευτές της
Συµπολίτευσης θα εναλλάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντι-
πολίτευσης. 

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο
µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει τον ενιαίο
κατάλογο για να τηρηθεί η κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων εκπροσώπηση. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν, επίσης, εφόσον το επι-
θυµούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού είναι µέχρι είκοσι λεπτά και
µέχρι δεκαπέντε λεπτά για τους Προέδρους των υπόλοιπων Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζεται από το άρθρο 97 του Κα-
νονισµού της Βουλής. Οι Υπουργοί και οι Αναπληρωτές
Υπουργοί, εφόσον επιθυµούν, µπορούν να µιλήσουν για δέκα
λεπτά της ώρας.

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι δικαιούνται να µιλήσουν έως
τρεις φορές για δώδεκα, έξι και τρία λεπτά, εκτός αν έχει προ-
ηγηθεί η οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας,
οπότε θα περιοριστούν στον χρόνο της δευτερολογίας και της
τριτολογίας. Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, οι
Υπουργοί, καθώς και Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, σύµφωνα
µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, έχουν δικαίωµα
να παρεµβαίνουν διά µέσου των αγορεύσεων των οµιλητών του
καταλόγου µέχρι τρεις φορές χωρίς καµία εξαίρεση. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Πού το λέει αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Σύµφωνα µε το
άρθρο 157 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, κατά τη
διάρκεια της συζήτησης η Βουλή µπορεί να καλέσει εκείνον κατά
του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης και αν ακόµη
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δεν είναι µέλος της Κυβέρνησης, Υφυπουργός ή Βουλευτής, να
εµφανιστεί ενώπιόν της και να ακουστεί. 

Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 155 εφαρ-
µόζεται αναλόγως, δηλαδή, σε κάθε περίπτωση το πρόσωπο
αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή έγγραφο, υπόµνηµα
που καταχωρίζεται στα Πρακτικά. 

Το πρόσωπο κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση, εφόσον
το επιθυµεί, προτείνω να µιλήσει για τριάντα λεπτά.

Το Σώµα συναινεί; 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί της δια-
δικασίας. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, κι εγώ θα ήθελα τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Τον λόγο έχει ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σωκράτης
Φάµελλος. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα τοποθετηθώ επί της διαδικασίας.  
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζήτησα τον λόγο, γιατί οφείλω,

ξεκινώντας αυτήν την συνεδρίαση, να σας καταθέσω την άποψή
µας και να καταγγείλω τον αντισυνταγµατικό και παράνοµο χα-
ρακτήρα της σηµερινής συνεδρίασης. 

Ο όρκος µας στο Σύνταγµα αλλά και ο εθνικός όρκος που
έχουµε δώσει να εκπροσωπούµε την ελληνική κοινωνία, µας υπο-
χρεώνουν να ζητήσουµε να διακοπεί η σηµερινή παράνοµη και
αντισυνταγµατική συνεδρίαση της Βουλής, για να προστατεύ-
σουµε εµείς, οι Βουλευτές, το κράτος δικαίου και την αλήθεια
και για να υπερασπιστούµε την αναγκαιότητα της απόδοσης δι-
καιοσύνης, που είναι το οξυγόνο της δηµοκρατίας και της κοινω-
νίας µας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τη στάση σας σήµερα θα
κριθεί αν θα βάλετε τη δική σας υπογραφή σε µία µελανή σελίδα
του Κοινοβουλίου, σε ένα πραξικόπηµα κατά των κανόνων δι-
καίου, που εξελίσσεται µε θύτη -και της δικαιοσύνης και της αλή-
θειας- την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και εντολέα τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό. 

Κύριε Πρόεδρε, η διαδικασία που σχεδιάζετε να ολοκληρωθεί
σήµερα παραβιάζει το άρθρο 86 του Συντάγµατος, παραβιάζει
τον ν.3126/2003, «Περί Ευθύνης Υπουργών», παραβιάζει το
άρθρο 156 του Κανονισµού της Βουλής και θεµελιώδεις αρχές
της ποινικής δικονοµίας. Διότι η Κυβέρνηση επέλεξε -φιµώνοντας
το Κοινοβούλιο και τους Βουλευτές, απαγορεύοντας να ασκή-
σουν τα καθήκοντά τους- να προσπεράσει το πρώτο και βασικό
στάδιο της προκαταρκτικής εξέτασης, να µην αντιστοιχήσει
πραγµατικά γεγονότα µε αδικήµατα και να στείλει απευθείας στο
Δικαστικό Συµβούλιο τον κ. Τριαντόπουλο, χωρίς εξέταση και
κρύβοντας την αλήθεια. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι η επιτροπή όφειλε, µε βάση το
άρθρο 86 του Συντάγµατος και το αντίστοιχο 156 άρθρο του Κα-
νονισµού της Βουλής, να ασκήσει τον ρόλο του Εισαγγελέα Πρω-
τοδικών, δηλαδή να διενεργήσει προκαταρκτική εξέταση και να
καταλήξει στην άσκηση µη ποινικής δίωξης, µε αιτιολογηµένο πό-
ρισµα. Αυτό λέει το άρθρο 156 του Κανονισµού. 

Η απόφαση, όµως, της Πλειοψηφίας για απευθείας παρα-
ποµπή του κ. Τριαντόπουλου, παρακάµπτοντας δηλαδή τον
έλεγχο του Κοινοβουλίου, απεµπολεί την ανάλογη του Κώδικα
Ποινικής Δικονοµίας αρµοδιότητα του Εισαγγελέα Πρωτοδικών
που έχει η επιτροπή. Άρα, παραβιάζει κατάφωρα και το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό. 

Τα µέλη της επιτροπής κλήθηκαν να καταθέσουν πορίσµατα,
χωρίς να εξετάσουν µάρτυρες, παρ’ όλο που είχαµε καταθέσει
σχετικό κατάλογο. Για να µην υπάρχει καµία -αν θέλετε- αµφιβο-
λία, κύριε Πρόεδρε, καταθέτω στα Πρακτικά τον κατάλογο µαρ-
τύρων, ακριβώς για να ξέρει η ελληνική κοινωνία και να βρίσκεται
στα Πρακτικά της Βουλής ότι πρώτος στον κατάλογο µαρτύρων
του ΣΥΡΙΖΑ είναι ο κ. Μητσοτάκης που αρνηθήκατε να έρθει να
καταθέσει. 

Παρακαλώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-

µαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος, καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Ταυτόχρονα, ενώ οι Βουλευτές ζήτησαν ξεκάθαρα να έρθει
στην επιτροπή το σύνολο της δικογραφίας µαζί µε τις πραγµα-
τογνωµοσύνες και να έρθουν οι τεχνικοί σύµβουλοι, θεσµικοί πα-
ράγοντες, για να δοθούν πληροφορίες, δεν το δεχτήκατε. Με
αυτά τα δεδοµένα, οποιαδήποτε πορισµατική έκθεση, κύριε Πρό-
εδρε, που έχετε στα χέρια σας µόνο ανεπαρκής, ελλιπής και µη
ασφαλής θα µπορούσε να είναι.

Γι’ αυτόν τον λόγο, εµείς δεν το θέτουµε σήµερα για πρώτη
φορά, αλλά έχουµε καταθέσει γνώµη, τεκµηρίωση και διαφωνία
για τη διαδικασία αυτή. Άρα, κύριε Πρόεδρε, το ερώτηµα είναι
αν γνωρίζει η Βουλή και αν γνωρίζουν οι Βουλευτές της Συµπο-
λίτευσης -κυρίως- ότι προχωρούν σε µια παράνοµη πράξη. 

Καταθέτω και αυτήν τη γνώµη, για να µην πει κανείς και καµία
ότι δεν ήξερε, τη συνέχεια.

Παρακαλώ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-

µαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος, καταθέτει για τα Πρακτικά την
προαναφερθείσα πρόταση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Γι’ αυτόν τον λόγο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζητάµε να δια-
κοπεί η διαδικασία και να γίνει αυτό που όφειλε να κάνει η Βουλή
εξαρχής: Να παραπεµφθεί εκ νέου η υπόθεση στην προκαταρ-
κτική επιτροπή, να κληθούν µάρτυρες, να έρθουν πραγµατογνώ-
µονες, να έρθουν πραγµατογνωµοσύνες, να έρθουν οι
δικογραφίες, να έρθουν οι συγγενείς των θυµάτων και να εφαρ-
µοστεί η προβλεπόµενη διαδικασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Έτσι, κύριε Πρόεδρε, να µπορέσουµε να αναγνωρίσουµε κι
εµείς, ως µέλη της Βουλής, το κατηγορητήριο, διότι µε την δια-
δικασία αυτήν που κάνατε οδηγείτε σε µία περιορισµένη αποτύ-
πωση µίας πληµµεληµατικής παράβασης καθήκοντος. Δηλαδή,
µε την διαδικασία, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, που ακολουθεί
η Νέα Δηµοκρατία, µε εντολή του κ. Μητσοτάκη, δεν εξετάζονται
τα αδικήµατα της προσβολής µνήµης νεκρού, της υπόθαλψης
εγκληµατία, της κακουργηµατικής απιστίας -ως προς τη χρηµα-
τοδότηση- και όλα αυτά θάβονται. 

Έρχεται εδώ η Κυβέρνηση και µάλιστα µε τον Υπουργό που
έχει πει ότι όποιος ασχολείται µε το µπάζωµα είναι «για τα µπάζα»
και µπαζώνουν την αλήθεια. Η Κυβέρνηση σήµερα, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, έρχεται να µπαζώσει την αλήθεια αλλά και το
Κοινοβούλιο. Και ποιος ξέρει πόσα άλλα αδικήµατα ακόµα κρύ-
βονται, γιατί δεν γίνεται εξέταση και πόσοι ακόµα εµπλεκόµενοι
και ένοχοι.

Εµείς ξέρουµε πάρα πολύ καλά γιατί το κάνετε αυτό και το
ξέρει και η ελληνική κοινωνία, δυστυχώς για εσάς. Δεν θέλετε να
έρθει ο κ. Μητσοτάκης, δεν θέλετε να έρθουν οι Σκέρτσος, Γε-
ραπετρίτης, που ήταν παραλήπτες των e-mail του µπαζώµατος,
δεν θέλετε να αποκαλυφθεί η συγκάλυψη και έτσι να αποκαλυ-
φθούν οι ευθύνες της Κυβέρνησης για την σύγκρουση των τρέ-
νων, γιατί η σύγκρουση των τρένων έχει ξεκάθαρες ευθύνες της
Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Και δεν θέλετε, βέβαια, να αποκαλυ-
φθεί και ο εντολέας, ποιος ήταν αυτός που έδωσε εντολές στον
κ. Τριαντόπουλο για το µπάζωµα. Αλλά όλοι ξέρουν ότι ο κ.
Τριαντόπουλος ήταν εκεί µε εντολή του κ. Μητσοτάκη. Το έλεγε
ο ίδιος, το έλεγε στα δελτία Τύπου, το έλεγε στις συνεντεύξεις
του. Και τελικά, για να µη µιλήσει ο κ. Τριαντόπουλος, στήσατε
µία κανονική οµερτά µέσα στην ελληνική Βουλή. Τον καλύπτετε
για να σας καλύπτει!

Αυτά γίνονται µόνο σε επεισόδια της µαφίας, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας! Υπηρετείτε οµερτά µέσα στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο και θέλετε να µην ανοίξει η συζήτηση, προ-
φανώς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
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τική Συµµαχία)
Όµως, η συζήτηση για την ασφάλεια των τρένων, κύριε Πρό-

εδρε, οφείλω να σας πω και ερχόµενος την τελευταία εβδοµάδα
στις Βρυξέλλες ότι έχει επιβεβαιωθεί και µε έγγραφο της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής. Ο ίδιος ο κ. Τζιτζικώστας έχει στείλει προει-
δοποιητική επιστολή στην Ελλάδα που καταγράφει τα
ελλείµµατα ασφάλειας, που η Κοµισιόν διαπιστώνει από την Ελ-
ληνική Κυβέρνηση, µε ευθύνες της δικής σας Κυβέρνησης. Και
ξέρουµε ότι ακόµη και σήµερα -το λέει και ο Πρωθυπουργός- δεν
υπάρχει ασφάλεια στους σιδηροδρόµους, εφ’ όσον υπόσχεστε
ότι αυτό θα γίνει το 2027.

Και τώρα, που η ελληνική κοινωνία είναι έξω στους δρόµους
και ζητάει απαντήσεις, εσείς τους κοροϊδεύετε ακόµα µία φορά.
Ενώ υποσχεθήκατε, εδώ µέσα, στη Βουλή, ότι θα γίνει διερεύ-
νηση του µπαζώµατος και της καταστροφής πειστηρίων εγκλή-
µατος, κοροϊδεύετε τους πολίτες, διότι συγκροτήσατε µια
προκαταρκτική επιτροπή, την οποία κλείσατε µέσα σε τρεις
µέρες. Στο έγκληµα των Τεµπών, τελικά, η ελληνική κοινωνία πα-
ραµένει στο ίδιο έργο θεατής. Μετά από µια εξεταστική επιτροπή
παρωδία, τώρα κάνετε µια προκαταρκτική επιτροπή παρωδία, µε
µια περιορισµένη λειτουργία επιτροπής και µια προσβλητική επι-
στολή Τριαντόπουλου.

Τελικά, σε ποιο συµπέρασµα, κύριε Πρόεδρε, καταλήγει το πό-
ρισµα της Νέας Δηµοκρατίας; Προσέξτε: Ο κ. Τριαντόπουλος
δηλώνει ότι δεν είναι ένοχος, αλλά δηλώνει ότι ως ένοχος θέλει
να παραπεµφθεί και εσείς συµφωνείτε ότι δεν είναι ένοχος, αλλά
είναι ένοχος. Τελικά, είναι ή δεν είναι ένοχος ο κ. Τριαντόπουλος;
Συµφωνείτε µε την επιστολή του που ζητάει παραποµπή, ενώ δη-
λώνει αθώος; Αυτό είναι το απόλυτο παράλογο και ο φαρισαϊ-
σµός.

Δυστυχώς, οι µεθοδεύσεις σας δεν έχουν τέλος, γιατί αυτήν
την εβδοµάδα το πέπλο της συγκάλυψης εξαπλώθηκε και στο
πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Στις 5 Μαρτίου ο κ. Μητσοτάκης εδώ,
µέσα στη Βουλή, µας έλεγε ότι το πόρισµα ΕΟΔΑΣΑΑΜ είναι ένα
αντικειµενικό κείµενο το οποίο πρέπει να δεχτούµε στην ολότητά
του και το οποίο ουδείς µπορεί να αµφισβητήσει και ο κ. Σκέρ-
τσος ισχυριζόταν ότι αυτό το πόρισµα είναι ευαγγέλιο εθνικής
αυτογνωσίας. Μέσα σε έναν µήνα έρχεστε εσείς να το αµφισβη-
τήσετε. Γιατί; Κάνετε το άσπρο µαύρο µόνο και µόνο για να κα-
λύπτετε τις ευθύνες της Κυβέρνησης.

Και ερωτώ: Προσωπικότητα, ηθική, ευθιξία έχετε ή δεν έχετε;
Μπορεί µέσα σε έναν µήνα για τα ίδια πράγµατα να λέτε ακριβώς
τα αντίθετα και µάλιστα για µια διοίκηση ενός µη ανεξάρτητου
φορέα, όπως λέει η Κοµισιόν, που διορίσατε εσείς; Προσβάλλετε
επιστήµονες, θεσµούς µε µία επικοινωνιακή καταιγίδα, για να
πείτε ότι δεν υπήρχε πυρόσφαιρα. Και ερωτώ: Τα βίντεο τα έχετε
δει; Τα ηχητικά ντοκουµέντα µε τις κραυγές αγωνίας «Δεν έχω
οξυγόνο» τα έχετε ακούσει; Αυτά είναι ψέµατα; Όλα αυτά βγήκαν
από τη φαντασία της ελληνικής κοινωνίας;

Και σε αυτήν την ανήθικη µεθόδευση συµµετέχει για ακόµη µία
φορά και η ηγεσία της δικαιοσύνης µε µία απαράδεκτη παρέµ-
βαση, ως «µακρύ χέρι» του κ. Μητσοτάκη. Αλλά γνωρίζουµε σε
όλα τα περιστατικά του δικαίου τι έχει κάνει η ηγεσία της δικαιο-
σύνης στη χώρα µας. Και την επόµενη µέρα τα αλλάξετε όλα.
Και ξέρετε γιατί τα αλλάξατε; Γιατί µέσα στην αποδόµηση του
πορίσµατος που κάνατε, εµπλέξατε και επιστήµονες και θε-
σµούς, όπως ο ΕΡΑ, η ευρωπαϊκή αρχή και φοβηθήκατε ότι θα
εκτεθείτε. Τα αλλάζετε την επόµενη µέρα. Το ερώτηµα είναι η
δίωξη της Εισαγγελέως του Αρείου Πάγου συνεχίζεται, αφού
εσείς κάνετε µία κωλοτούµπα ξανά για το πόρισµα;

Έχετε φτάσει στο σηµείο να µπλοκάρετε ακόµα και τη συζή-
τηση για την ασφάλεια των ελληνικών σιδηροδρόµων στο Ευρω-
κοινοβούλιο. Ενώ ο Επίτροπος δεν αρνείται, εσείς και η
ευρωοµάδα του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος, ο κ. Βέµπερ µε
τον κ. Μητσοτάκη έχουν συµφωνήσει να µην πάει στην ολοµέλεια
του Ευρωκοινοβουλίου µια συζήτηση η οποία είναι αναγκαία για
την ελληνική κοινωνία. Έφτασε σε σηµείο ο Κυβερνητικός Εκ-
πρόσωπος να µας πει ότι επειδή µαλώνατε εσείς µε τη διοίκηση
που βάλατε στον ΕΟΔΑΣΑΑΜ για το πόρισµα, δεν υπήρξε µπά-
ζωµα και δεν υπήρξε συγκάλυψη.

Θέλω να ρωτήσω: Επειδή σήµερα θα συζητήσετε -αυτές είναι

οι διαθέσεις σας, εµείς ελπίζουµε να µην το κάνετε- για το µπά-
ζωµα και την προκαταρκτική, τα τριακόσια κυβικά µέτρα χώµα-
τος, τουλάχιστον, µαζί µε γενετικό υλικό που βρέθηκαν στο
οικόπεδο του εργολάβου, ήταν ή δεν ήταν από την περιοχή του
δυστυχήµατος; Ο κ. Τριαντόπουλος για ποια αποκατάσταση υπε-
ρηφανευόταν στα δελτία Τύπου που έβγαζε; Δεν ήταν όλα αυτά
από το µπάζωµα των Τεµπών. Ή τελικά είναι όλα «για τα µπάζα»,
κύριε Υπουργέ, των µπάζων;

Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, τώρα τι εννοούσε ο κ. Μητσοτάκης
µε την αντεπίθεση αλήθειας που είπε στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα: Μπαζώστε τα όλα να µη µαθευτεί τίποτα. Κατεδαφίστε
την αξιοπιστία όλων των θεσµών, όλων των λειτουργιών, της δι-
καιοσύνης, των κοµµάτων, της Βουλής, απαξιώστε τους Βουλευ-
τές, αφού δεν µπορούν να κάνουν µία ερώτηση και να εξετάσουν
έναν µάρτυρα και αφού διχάσετε την κοινωνία και την απαξιώ-
σετε, µετά βάλτε διλήµµατα.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, αυτό το έγκληµα δεν θα
ξεχαστεί, δεν θα µπαζωθεί, δεν θα κουκουλωθεί. Καµιά προπα-
γάνδα δεν πρόκειται να σας σώσει. Η Κυβέρνηση δεν µπορεί να
αποδράσει από τις ευθύνες της.

Τα κόµµατα σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλούνται
να πάρουν θέση και πρέπει να πάρουν ξεκάθαρη θέση απέναντι
στην κοινωνία.

Ερώτηµα πρώτο: Πιθανή συναίνεσή σας στη διαδικασία που
εξελίσσεται σηµαίνει ότι νοµιµοποιείτε την καταπάτηση του Συν-
τάγµατος, την παραβίαση του Κανονισµού της Βουλής, την πα-
ραβίαση των κανόνων ποινικής δικονοµίας.

Δεύτερον, σε περίπτωση που συναινέσετε σε αυτή τη συζή-
τηση, σηµαίνει ότι µοιράζεστε την ευθύνη να πάει ο κ. Τριαντό-
πουλος µέσα σε οµερτά, σε µία διαδικασία µε περιορισµένο
κατηγορητήριο, µε περιορισµένα αποδεικτικά στοιχεία, χωρίς να
έχουν αποκαλυφθεί όλα τα δεδοµένα, µε φίµωση µαρτύρων και
µε ισχυρά στοιχεία ακυρότητας, άρα σε µία διαδικασία η οποία
µπορεί και να τον αθωώσει ή να τον ρίξει στα µαλακά.

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε αποφασίσει να µη
νοµιµοποιήσουµε αυτή τη διαδικασία. Όµως, αυτό το κάνουµε
µε συνέπεια από την πρώτη µέρα της επιτροπής. Ζητάµε η Ελ-
ληνική Βουλή να αρθεί και αυτή στο ύψος των περιστάσεων.

Κύριε Πρόεδρε, ζητάµε από την Ελληνική Βουλή να σταµατή-
σει τώρα η διαδικασία αυτή, γιατί είναι παράνοµη και αντισυνταγ-
µατική -το έχουµε ορκιστεί, δεν µπορούµε να κάνουµε αλλιώς,
είµαστε υποχρεωµένοι- και να γυρίσει σε κανονική προκαταρ-
κτική διαδικασία, γιατί εµείς έχουµε πει ότι δεν φοβόµαστε καµία
διαδικασία ελέγχου. Όλοι να ελεγχθούν, για όλες τις χρονικές
περιόδους, για να µην υπάρχει καµία σκιά ως προς την αλήθεια
και τη δικαιοσύνη στη χώρα µας. Τώρα είναι δικό σας θέµα και
ζητάµε να τοποθετηθούν όλα τα κόµµατα και να σταµατήσει αυτή
η παράνοµη διαδικασία, που υλοποιείται, δυστυχώς, µέσα στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο, γιατί θίγετε εσείς την αξιοπιστία και της
πολιτικής και της Βουλής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα να ρωτήσω ποια ή ποιος άλλος επιθυµεί να µιλήσει επί

της διαδικασίας;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Η κυρία Πρόεδρος

θέλει τον λόγο. Μετά θα ακολουθήσει ο κύκλος των Κοινοβου-
λευτικών.

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Έντεκα ήσασταν προηγουµένως. Τώρα δεν ξέρω. Μάλ-
λον γίνατε λιγότεροι; Όχι, έντεκα.

Κυρίες και κύριοι, όπως εξέθεσα και χθες εδώ, στην Ολοµέλεια
της Βουλής…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσείς είστε δύο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Πώς είπατε, κύριε Πλεύρη;
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δύο είστε εσείς.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Είστε έντεκα; Είστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Εντάξει, κύριε Πλεύρη. Θα µας πείτε για νεκρούς στα
σύνορα στην επόµενη οµιλία σας. Βγάλαµε και την οµιλία σας
που κάνατε, ότι το µεταναστευτικό θέλει νεκρούς. Μη δείχνετε
αριθµούς, θυµόµαστε και κάποιους άλλους.

Κυρίες και κύριοι, όπως εξέθεσα και χθες εδώ, στην Ολοµέλεια
της Βουλής, η διαδικασία που επιχειρείτε να εισαχθεί σήµερα δεν
έχει καµία εγκυρότητα. Δεν συνεδρίασε καν η Διάσκεψη των
Προέδρων της Βουλής, για να προσδιοριστεί ότι θα συζητηθεί
το πόρισµα. 

Αυτό εγώ το έθεσα στην Ολοµέλεια, γιατί γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά ότι για να προγραµµατιστεί συζήτηση στην Ολοµέλεια
της Βουλής χρειάζεται απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων,
η οποία δεν έλαβε χώρα ποτέ. Με λαθροχειρία επιχειρείτε να
γίνει σήµερα η συζήτηση, για να ξεπλυθούν άρον-άρον οι ευθύ-
νες Τριαντόπουλου.

Η τελευταία Διάσκεψη των Προέδρων -και θα την καταθέσω
στα Πρακτικά- που έγινε την Πέµπτη 3 Απριλίου του 2025, έγινε
στα µουλωχτά, κατά κυριολεξία, την ώρα που συζητούσαµε εδώ
την αίτηση άρσης ασυλίας για τον κ. Δουδωνή και ήµασταν όλοι
εδώ και προέδρευε ο κ. Γεωργαντάς. Και γι’ αυτό µου κάνει εν-
τύπωση πώς µπορεί να συµµετείχε και στη Διάσκεψη, όπως ανα-
φέρεται στα Πρακτικά.

Η Διάσκεψη, λοιπόν, αυτή που έγινε στα µουλωχτά και διήρ-
κησε ελάχιστα -τέσσερις σελίδες είναι τα Πρακτικά της- έχει
µόνο την εισήγηση του κ. Κακλαµάνη ο οποίος από ό,τι έµαθα
από τους συνεργάτες µου που ήταν εκεί, είχε πάει στη Διάσκεψη
και έλεγε «είµαι µόνος µου εδώ, είµαι µόνος µου εδώ». Θα πείτε
ποιοι ήσασταν στη Διάσκεψη. Εδώ εµφανίζονται µια σειρά από
πρόσωπα που εγώ δεν νοµίζω ότι ήταν. Εµφανίζεται και ο κ. Κα-
ζαµίας, ο δικός µας ο Βουλευτής, που είναι γνωστό ότι πήγε στο
τέλος εντελώς και δεν συµµετείχε.

«Επίσης, µέχρι να κλείσουµε για τις διακοπές του Πάσχα», λέει
ο κ. Κακλαµάνης, «θα ψηφιστεί ένα ακόµα σχέδιο νόµου και αυτό
θα είναι του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, µε τίτλο: «Ρύθµιση
υγειονοµικών θεµάτων των Ενόπλων Δυνάµεων και λοιπές δια-
τάξεις», το οποίο αναµένεται να κατατεθεί σήµερα» -3 Απριλίου
γίνεται η Διάσκεψη- «προκειµένου να παραπεµφθεί, στη συνέ-
χεια, στην Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων.
Στην Ολοµέλεια εκτιµώ ότι, εκτός απροόπτου, θα εισαχθεί την
Παρασκευή 11 Απριλίου και ώρα 10.00’», σήµερα.

Στη Διάσκεψη αυτή, αυτό το οποίο λεγόταν ήταν ότι και ώρα
10.00’ στις 11 Απριλίου, σήµερα, θα εισαχθεί άλλο νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Και ρωτάει ο κ. Χήτας στο
τέλος-τέλος, κάτω-κάτω στη σελίδα 5 από τις έξι: «Υπάρχει πε-
ρίπτωση να µπει κάπου ενδιάµεσα το πόρισµα της προανακριτι-
κής και να συζητηθεί στην Ολοµέλεια -γιατί είναι µια εκκρεµότητα
αυτή- ή θα πάει µετά το Πάσχα; Μόνο αυτό θέλω να ρωτήσω.».
Προέδρος: «Αν είχα ενηµέρωση, θα σας έλεγα απόλυτα συγκε-
κριµένα. Δεν υπάρχει ενηµέρωση γιατί δεν έχει συνταχθεί και δεν
έχει έρθει. Αν µου έρθει εγκαίρως το πόρισµα -γι’ αυτό είπα «την
Παρασκευή, εκτός απροόπτου»» -και εννοεί για το άλλο νοµο-
σχέδιο- ενδεχοµένως, να µπει το πόρισµα και το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας να πάει µετά τις διακοπές του
Πάσχα. Αυτή τη στιγµή δεν έχω ενηµέρωση και γι’ αυτό έβαλα
τη φράση «εκτός απροόπτου»».

Είναι σαφές ότι δεν ελήφθη καµία απόφαση; Το καταθέτω στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Με τέτοιες λαθροχειρίες, κύριοι, θέλετε να ξεπλύνετε τον
Τριαντόπουλο; Δεν συνεδρίασε η Διάσκεψη. Σε ολόκληρη την
εβδοµάδα που τρέχει δεν συγκλήθηκε και δεν συνεδρίασε Διά-
σκεψη.

Τη Δευτέρα 7 Απριλίου, µόνοι σας, οι Βουλευτές της Νέας Δη-

µοκρατίας, κλείσατε βίαια τις εργασίες της Προανακριτικής Επι-
τροπής πριν καν ξεκινήσουν και βεβαίως από τη Βουλευτίνα µας,
την κ. Καραγεωργοπούλου, κατατέθηκε ένσταση κατά της δια-
δικασίας και αίτηση εξαίρεσής σας. Και αυτήν την ένσταση και
αίτηση εξαίρεσης την οποία κατέθεσε στη συνεδρίαση η κ. Κα-
ραγεωργοπούλου -δήλωση και αίτηση εξαίρεσης προς καταχώ-
ρηση στα πρακτικά της επιτροπής- στην οποία καταγράφεται και
το καταγράφω και για την εδώ διαδικασία: «Η ακολουθούµενη
διαδικασία βίαιου κλεισίµατος των εργασιών της Προανακριτικής
Επιτροπής πριν καν ξεκινήσουν, δεν συνάδει µε τα καθήκοντα
της Προανακριτικής Επιτροπής, αλλά συγκροτεί ηθεληµένη και
δόλια παράβασή τους -παράβαση καθήκοντος, κυρία Καραµπα-
τσώλη δηλαδή- υπόθαλψη εγκληµατία κατά συρροή και κατά-
χρηση εξουσίας κατά συρροή, ενώ είναι πρόδηλο ότι προχωρά
κατά σφετερισµό τόσο της κοινοβουλευτικής λειτουργίας όσο
και των δικαστικών, εισαγγελικών…»

Γελάνε, γελάνε! Ο κ. Πλεύρης και η κ. Καραµπατσώλη ξεκαρ-
δίζονται! Ενδιαφέρον!

«…ότι προχωρά κατά σφετερισµό τόσο της κοινοβουλευτικής
λειτουργίας όσο και των δικαστικών εισαγγελικών αρµοδιοτήτων
της Βουλής. Πρόκειται για βαριά παραβίαση της λειτουργίας του
πολιτεύµατος, την οποία συναποφάσισαν οι Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας κατ’ εντολή του κ. Μητσοτάκη, Πρωθυπουργού και
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, όπως συνοµολογή-
θηκε από την κ. Μπακογιάννη στη Διάσκεψη των Προέδρων και
καταγγέλθηκε δηµόσια από την Πρόεδρό µας, τη Ζωή Κωνσταν-
τοπούλου», γράφει η κ. Καραγεωργοπούλου στην ένσταση αυτή
την οποία περιέργως δεν καταχωρίσατε σε αυτό το οποίο ονο-
µάσατε πόρισµα.

Καταθέτω στα Πρακτικά -γιατί εµείς τα καταθέτουµε στα Πρα-
κτικά, εσείς τα συγκαλύπτετε- και τα Πρακτικά της Διάσκεψης
των Προέδρων της 27ης Μαρτίου του 2025, εκεί όπου ήρθε η κ.
Μπακογιάννη και είπε ότι η Πλειοψηφία αποφάσισε.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εσείς αποφασίσατε πριν αποφασίσει η προανακριτική επι-
τροπή, ότι δηλαδή, κυρία Καραµπατσώλη, δεν ενεργήσατε ως ει-
σηγήτρια µε καθήκοντα εισαγγελέως αλλά ενεργήσατε ως
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας µε συµφέρον να καλύψετε
τους οµοτράπεζούς σας Βουλευτές και τον Αρχηγό σας.

Στο υποτιθέµενο πόρισµα, λοιπόν, η κ. Μπακογιάννη οµολό-
γησε ότι αποφάσισε η Νέα Δηµοκρατία και όχι η προανακριτική
επιτροπή να εκχωρήσει το δικαίωµά της -ποιο δικαίωµά της;- ως
κατηγορουµένης.

Εµφανίζεστε και πράττετε την ιδιότητα του κατηγορουµένου
και για αυτό τον λόγο θα έπρεπε να έχετε εξαιρεθεί από τη δια-
δικασία.

Εµείς, λοιπόν, επί της διαδικασίας που είναι η παρέµβασή µου,
πρώτον, αµφισβητούµε την εγκυρότητα του κλεισίµατος της
Προανακριτικής Επιτροπής και εκεί θα πρέπει τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης -εµείς το ζητάµε- να τοποθετηθούν: Είχαν δι-
καίωµα να παρίστανται και να πάρουν απόφαση για τον Τριαντό-
πουλο τα µέλη της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας; Εµείς λέµε «όχι». Έπρεπε να εξαιρεθούν.

Δεύτερον, µπορούσε να κλείσει η προανακριτική επιτροπή
χωρίς καν να ανοίξει, χωρίς να διενεργήσει έρευνα; Εµείς λέµε
«όχι». Είναι βαρύτατη παράβαση του Ποινικού Κώδικα, κατά-
χρηση εξουσίας και παραβίαση του Συντάγµατος και του Ποινι-
κού Κώδικα, σφετερισµός της κοινοβουλευτικής και δικαστικής
λειτουργίας που έχει η Βουλή.

Το υποτιθέµενο πόρισµα της Νέας Δηµοκρατίας που αναµένε-
ται να υιοθετηθεί από τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας,
λέει η ένσταση που καταθέσαµε -από τους Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας και µόνο- αποτελεί κραυγαλέα περίπτωση απόπει-
ρας συγκάλυψης ποινικών ευθυνών σε βαθµό κακουργήµατος,
γιατί κλείνετε άρον-άρον για να περιορίσετε στο πληµµέληµα όχι
µόνο του κ. Τριαντόπουλου, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
αλλά και του κ. Μητσοτάκη, Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας ,και συνολικότερα όλων των εµ-
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πλεκόµενων Υπουργών, Βουλευτών και µελών της Νέας Δηµο-
κρατίας συµπεριλαµβανοµένου φυσικά του υπόλογου Υπουργού
Μεταφορών Κώστα Καραµανλή, που εξακολουθείτε να τον προ-
στατεύετε. Σηµειωτέον ότι, ενώ µπλοκάρατε τον έλεγχο Καρα-
µανλή από την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία, µε βάση το αίτηµα που
διαβιβάστηκε εδώ, στη Βουλή -ποινική δικογραφία της Ευρωπαϊ-
κής Εισαγγελίας µπλοκάρατε- χθες, ανακοινώθηκε ότι καλούνται
δεκάξι πρόσωπα ως ύποπτοι για κακουργήµατα που αφορούν
στη Σύµβαση 717.

Και, βεβαίως, χθες που ανακοινωνόταν ότι καλούνται δεκάξι
πρόσωπα µη πολιτικοί, ήρθε εδώ ο κ. Δήµας να ενηµερώσει την
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου για νέες πράξεις σε σχέση
µε τη Σύµβαση 717, στα µουλωχτά και αυτό, την ώρα που συνε-
δρίαζε η Ολοµέλεια για νοµοσχέδιο σύνθετο του Υπουργείου Οι-
κονοµικών και για άρσεις ασυλίας.

Εµείς, λοιπόν, καταγράψαµε πρώτον, ότι δεν συναινούµε στο
βίαιο κλείσιµο των εργασιών της επιτροπής ούτε και στις µεθο-
δεύσεις της συγκάλυψης του εγκλήµατος και εν γένει, των ποι-
νικών ευθυνών, δεύτερον, ότι η ψήφος για κλείσιµο των εργασιών
της επιτροπής πριν καν αυτές ξεκινήσουν, αποτελεί αυτοτελή
αξιόποινη πράξη, που θα πρέπει να διωχθεί αυτοτελώς, ενώ δεν
διαφεύγει της προσοχής µας η συντονισµένη γκεµπελική προ-
σπάθεια αντιστροφής της πραγµατικότητας, µε πρόκληση σύγ-
χυσης, επίθεση στους γονείς και τους συγγενείς των θυµάτων,
απαξίωση του αγώνα τους και αντιµετάθεση της ευθύνης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Προέδρου)

Επαναλαµβάνουµε την αίτηση εξαίρεσης των µελών της Προ-
ανακριτικής Επιτροπής που ανήκουν στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας τα οποία έχουν σύγκρουση συµ-
φερόντων και δεν µπορούν νοµίµως να λαµβάνουν αποφάσεις
για έτερα µέλη της ίδιας Κοινοβουλευτικής Οµάδας, πόσο µάλ-
λον για τον Πρόεδρο αυτής, τον κ. Μητσοτάκη, που έπρεπε να
κληθεί πρώτος µάρτυρας. 

Ειδικότερα ζητούµε την εξαίρεση των κ.κ. Παναγή Καππάτου,
Μαρίας Κεφάλα, Αλέξανδρου Μαρκογιαννάκη, Κωνσταντίνας Κα-
ραµπατσώλη, Γεωργίου Βρεττάκου, Αγγελικής Δεληκάρη, Αθα-
νασίου Ζεµπίλη, Κωνσταντίνου Κεφαλογιάννη, Μαρίας Αντωνίου,
Νεοκλή Κρητικού, Περικλή Μαντά, Τζίνας-Θωµαΐδος Οικονόµου,
Σταύρου Παπασωτηρίου, Ασηµίνας Σκόνδρα. Ζητούµε να γίνει
ψηφοφορία επί της αίτησης εξαίρεσης, το ζητήσαµε στην προ-
ανακριτική επιτροπή και το ζητούµε και τώρα. 

Διαπράττετε βαρύτατο αδικήµατα επιµένοντας να κλείσετε
αυτήν τη διαδικασία και, βεβαίως, ο κ. Τριαντόπουλος πρέπει να
δώσει εξηγήσεις και να απαντήσει σε ερωτήσεις, κάτι από το
οποίο οµοίως τον προστατεύσατε. Εµείς καταγράψαµε ότι στη-
ρίζουµε και συντασσόµαστε µε κάθε αίτηµα που έχει υποβληθεί
για περαιτέρω ενέργειες και φυσικά το αίτηµα να κληθεί ο κ. Μη-
τσοτάκης και ο κ. Καραµανλής.

Καταθέτω στα Πρακτικά τη δήλωση αυτή που µπαζώσατε και
την παραλείψετε και από το πόρισµα το οποίο διανέµατε. 

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, αναγγείλατε µια διαδικασία για τη συζήτηση,
την διαδικασία αυτή δεν την έχει ορίσει η Διάσκεψη των Προ-
έδρων. Εξέθεσα ότι µε µεθοδεύσεις η Διάσκεψη δεν συνεδρίασε
και δεν όρισε συζήτηση για σήµερα. 

Δεύτερον, δεν συναινούµε σε καµία διαδικασία περιορισµού
της προκαταρκτικής εξέτασης και της προανάκρισης και είναι
άκυρη εντελώς η σηµερινή µεθόδευση. Είναι εξάλλου χαρακτη-
ριστικό το πόσο λίγοι είναι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας,
τώρα µείνανε δέκα και, εσείς, έντεκα. Είστε έντεκα Βουλευτές
και άλλοι δύο, δεκατρείς. Δεκατρείς από τους εκατόν πενήντα
έξι, τόσοι είστε σήµερα. Τόσο πολύ πιστεύετε σε αυτό που κά-
νετε. Τόσο νόµιµο και συνταγµατικό είναι. Και, βεβαίως, ελπίζατε
προφανέστατα να περάσει και αυτό στα µουλωχτά. 

Εµείς, λοιπόν, διαµαρτυρόµαστε και αντιτιθέµεθα στην σηµε-
ρινή συζήτηση. Φυσικά συµφωνούµε µε την ένσταση η οποία
προηγουµένως κατατέθηκε και µε κάθε ένσταση σχετική που θα

κατατεθεί. Είναι πολύ σηµαντικό τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης
που δεν µίλησαν χθες σε σχέση µε το αν έγινε ή δεν έγινε Διά-
σκεψη που αποφάσισε ή δεν αποφάσισε να γίνει το σηµερινό, να
τοποθετηθούν. Διότι, κύριε Φάµελλε, ο κ. Κακλαµάνης χθες είπε
ότι συµφωνήσατε. Συµφώνησαν –λέει- όλα τα κόµµατα και µόνο
η Κωνσταντοπούλου δεν συµφώνησε να γίνει σήµερα η συζή-
τηση. 

Εγώ, λοιπόν, ξέρω ότι δεν συµφώνησε κανείς, αλλά θα πρέπει
και όσοι δεν συµφώνησαν να τοποθετηθούν διότι καταγράφονται
να ήταν εκεί, Και η κ. Γεροβασίλη καταγράφεται και ο κ. Καρα-
θανασόπουλος καταγράφεται και πάρα πολλοί καταγράφονται.
Δεν σηµαίνει ότι αν ήταν εκεί, σε ένα σηµείο, έχουν συµφωνήσει
σε κάτι που δεν ειπώθηκε. Αυτό, όµως, πρέπει ρητά να ειπωθεί. 

Κυρίες και κύριοι, η Πλεύση Ελευθερίας προβάλλει ένσταση
αντισυνταγµατικότητας και ποινικής απαξίας της σηµερινής δια-
δικασίας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ένσταση ποινικής απαξίας;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ναι, είναι αξιόποινο αυτό που κάνετε. Βεβαίως. Δεν είναι
η ψήφος σας προστατευόµενη. Η ψήφος που θα δώσετε δεν
προστατεύεται από το Σύνταγµα µε ασυλία. Η ψήφος που θα δώ-
σετε είναι ένα ακόµη επεισόδιο συγκάλυψης, υπόθαλψης, κατά-
χρησης εξουσίας και σφετερισµού της λαϊκής κυριαρχίας και της
λειτουργίας του πολιτεύµατος. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσχάτη προδοσία…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μπορεί να µην έχετε πολύ καλή σχέση µε το δηµοκρα-
τικό πολίτευµα, κύριε Πλεύρη, το καταλαβαίνω από την πορεία
σας, αλλά θα πρέπει όσοι είµαστε εδώ και υπηρετούµε το καθή-
κον µας, σήµερα να ορθώσουµε ανάστηµα και ένα τείχος προ-
στασίας στο αίτηµα για δικαιοσύνη, για αλήθεια, για αποκάλυψη
όλων των παραµέτρων του µπαζώµατος που έγινε µε τρόπο
απάνθρωπο και χυδαίο. 

Γιατί το να παίρνεις τα υπολείµµατα των νεκρών και να τα
πετάς σαν να ήταν απορρίµµατα και να το κρύβεις, το να ρίχνεις
πίσσα και χαλίκια στον χώρο και να το κρύβεις, το να αλλάζεις
την αρµόδια αρχή για να µην το πάρει είδηση και να βάζεις τους
κολλητούς σου, τον Αγοραστό, τον Τριαντόπουλο, τον αδερφό
του Βουλευτή σου, τον Χαρακόπουλο, να επιβλέπουν αυτήν την
διαδικασία συγκάλυψης είναι εκτός από αξιόποινο και απάν-
θρωπο. Και έγινε ακριβώς γιατί υπήρχε συµφέρον όχι έννοµο
αλλά παράνοµο συµφέρον του κ. Μητσοτάκη να καλύψει το υλικό
αυτό που προκάλεσε και την ανάφλεξη και τον θάνατο ανθρώπων
που επέζησαν, το υλικό αυτό που προκάλεσε χηµικά εγκαύ-
µατα….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε, ολοκληρώστε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

…χηµικά εγκαύµατα σε όσους πήγαν στο σηµείο και πυροσβέ-
στες µε στολές προστατευτικές που δεν εθίγησαν οι στολές τους
αλλά είχαν εγκαύµατα τα σώµατα τους και το ξέρετε και προ-
σπαθείτε και αυτό είναι το κουκουλώσετε. 

Κυρίες και κύριοι, η Πλεύση Ελευθερίας είναι απολύτως βέ-
βαιη ότι η σηµερινή διαδικασία είναι άλλο ένα επεισόδιο του εγ-
κλήµατος των Τεµπών και σίγουρα εκείνοι που θα συµπράξουν
σε αυτήν την εξακολούθηση των κακουργηµάτων γύρω από τα
Τέµπη, είναι εκείνοι που στο τέλος θα κληθούν να απαντήσουν
όχι µόνο στις οικογένειες, όχι µόνο στην κοινωνία αλλά και στη
δικαιοσύνη. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κυρία Πρόεδρο. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,

ο κ. Μάντζος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι ανάγκη να επιστρέψουµε στα βασικά και να θυµηθούµε

γιατί είµαστε σήµερα εδώ. Είµαστε εδώ διότι το ΠΑΣΟΚ ήταν
εκείνη η Κοινοβουλευτική Οµάδα που πήρε την πρωτοβουλία να
ζητήσει τη σύσταση και συγκρότηση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής και να γίνει προκαταρκτική εξέταση εις βάρος του κ.
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Τριαντόπουλου. Αν δεν είχε συµβεί αυτό, ο κ. Τριαντόπουλος όχι
κατηγορούµενος δεν θα ήταν σε λίγο, όχι ελεγχόµενος δεν θα
ήταν αλλά υπουργός θα ήταν. Όχι επιστολές δεν θα έστελνε, όχι
δήθεν γενναιότητα δεν θα έβρισκε, αλλά θα µας έκανε και µαθή-
µατα από τη θέση του υπουργού. 

Παίρνω αφορµή από κάτι που είπε ο αξιότιµος Πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ και ρώτησε τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας αν
θα βάλουν την υπογραφή τους σε µία καταστρατήγηση του Συν-
τάγµατος. Έχει ήδη συµβεί αυτό, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνά-
δελφοι. Έχει ήδη υπογράψει η Νέα Δηµοκρατία σύνολη, όλοι οι
Βουλευτές της, την καταστρατήγηση του Συντάγµατος µέσα στην
προανακριτική επιτροπή. Και αυτό το έχουµε ήδη διαπιστώσει και
διαγνώσει γραπτώς στη γνώµη την οποία καταθέσαµε στην επι-
τροπή οι τρεις συνάδελφοι Μιλένα Αποστολάκη, Ευαγγελία Λια-
κούλη, Γιώργος Μουλκιώτης, οι οποίοι στάθηκαν µε τη θεσµική
προσήλωση, τη συνέπεια, τη σοβαρότητα και το θάρρος που
έπρεπε µέσα στην επιτροπή απέναντι στις αντισυνταγµατικές µε-
θοδεύσεις της Νέας Δηµοκρατίας και είπαν την αλήθεια ότι η Νέα
Δηµοκρατία ναι δεν θέλησε να έρθουν µάρτυρες, δεν θέλησε να
έρθουν έγγραφα, δεν θέλησε να γίνει εις βάθος και ύψος διερεύ-
νηση του εγκληµατικού δυστυχήµατος στα Τέµπη. Και ναι παρα-
βιάστηκε και το άρθρο 86 παράγραφος 3 και ο εφαρµοστικός
νόµος του Συντάγµατος περί ποινικής ευθύνης Υπουργών. 

Η διαδικασία, όµως, αυτή του Συντάγµατος περιγράφεται από
το Σύνταγµα και καταλήγει σε συνέπειες. Η σοβαρή συνέπεια της
παράλειψης και της αντισυνταγµατικής µεθόδευσης και κατα-
στρατήγησης του Συντάγµατος πια από τους συναδέλφους της
Νέας Δηµοκρατίας είναι ότι η δικαιοσύνη δυσχεραίνεται στο
έργο της και από αυτήν τη νέα επιλογή των συναδέλφων της
Νέας Δηµοκρατίας. Διότι ο ανακριτής, το Δικαστικό Συµβούλιο
και το Ειδικό Δικαστήριο στο τέλος της ηµέρας έχουν ακόµα πιο
δύσκολο έργο όταν η Βουλή ως εισαγγελέας δεν έκανε όσα της
απαιτεί το Σύνταγµα. 

Γι’ αυτό και εµείς από τη δικαιοσύνη δεν ευχόµαστε, δεν ελπί-
ζουµε αλλά απαιτούµε και αξιώνουµε να κάνει ακόµα περισσό-
τερα, πολλά περισσότερα από όσα δεν έκανε η Βουλή και η
Πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας. 

Όλο αυτό, όµως, κύριοι συνάδελφοι, οφείλει να καταλήξει σε
ένα αποτέλεσµα, σε µία κατάληξη κοινοβουλευτική, συνταγµατική:
την παραποµπή του κ. Τριαντόπουλου στο Ειδικό Δικαστήριο που
–επαναλαµβάνω- σήµερα δεν θα γινόταν, δεν θα συζητούνταν καν
αν δεν είχαµε ζητήσει και δεν είχαµε ψηφίσει οι περισσότερες Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες τη συγκρότηση αυτής της Προανακριτικής
Επιτροπής.

Εµείς ως ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, ως δύναµη ευθύνης και
δύναµη υπεράσπισης του Συντάγµατος, σε όλες τις περιπτώσεις
θα µείνουµε µέχρι τέλους προσηλωµένοι στην ανάγκη να λογο-
δοτήσουν τόσο ο κ. Τριαντόπουλος όσο και όλοι οι υπόλοιποι
υπεύθυνοι γι’ αυτό το εγκληµατικό δυστύχηµα, όπως το κάναµε
τον Νοέµβριο του 2023 επί τη βάσει της δικογραφίας της Ευρω-
παϊκής Εισαγγελίας, που σήµερα –χθες- µαθαίνουµε ότι όλα τα
µη πολιτικά πρόσωπα για τη φερόµενη πράξη απιστίας του κ. Κα-
ραµανλή ελέγχονται από την Ευρωπαία Εισαγγελέα και το µόνο
πολιτικό πρόσωπο που δεν µπορεί να ελεγχθεί, ο κ. Καραµανλής,
για τη φερόµενη κακουργηµατική απιστία, δεν µπορεί να ελεγχ-
θεί επειδή η Νέα Δηµοκρατία αρχειοθέτησε µόνη της το αίτηµα
για προανακριτική επιτροπή τον Νοέµβριο του 2023.  

Το κάναµε τον Νοέµβρη του 2023, το κάναµε το 2025 για τον
κ. Τριαντόπουλο, θα το κάνουµε όσες φορές πρέπει και κατά
όσων πρέπει, όσο χρειαστεί, µέχρι τέλους, µέχρι να λογοδοτή-
σουν όλες και όλοι οι υπεύθυνοι γι’ αυτό το δυστύχηµα, για να
τιµωρηθούν πρώτα απ’ όλα εκείνοι που πρέπει να τιµωρηθούν
και για να πέσει επιτέλους άπλετο φως, να φανεί ολόκληρη η
αλήθεια, για να µην ξαναζήσουµε ποτέ «Τέµπη» στην πατρίδα
µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Μάντζο.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το Κουµ-

µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ο Αθανάσιος Παφίλης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας

έχει καταγγείλει και καταγγέλλει και σήµερα αυτή την άθλια κυ-
ριολεκτικά µεθόδευση από την πλευρά της Κυβέρνησης. Γι’ αυτό
δεν πήραµε µέρος, αποχωρήσαµε δηλαδή κατά τη διάρκεια της
ψηφοφορίας στην προανακριτική επιτροπή και γι’ αυτόν, επίσης,
τον λόγο δεν καταθέσαµε πόρισµα. 

Είχαµε καταθέσει αναλυτικά προτάσεις για κλήση µαρτύρων
µεταξύ των οποίων και του Πρωθυπουργού του κ. Μητσοτάκη.
Φυσικά η Κυβέρνηση τα αγνόησε όλα αυτά. Και τι αποδεικνύεται,
κατά τη γνώµη µας; Ότι υπήρξε µεθόδευση από πριν. Μπροστά
στον τρόµο που έπαθε η Κυβέρνηση και που αισθάνθηκε µε
αυτές τις τεράστιες λαϊκές κινητοποιήσεις, έκανε έναν ελιγµό και
συµφώνησε µε τη συγκρότηση προανακριτικής επιτροπής, έχον-
τας -κατά τη γνώµη µας αυτό αποδεικνύεται από τα γεγονότα-
αποφασίσει ήδη πώς θα ξεµπλέξει και πώς θα την καταργήση.
Γιατί αυτό έκανε. Στην πράξη, είτε το πείτε συνταγµατικά είτε νο-
µικά, πολιτικό ζήτηµα είναι. 

Φτιάχνετε προανακριτική -υποτίθεται- για να ερευνήσει όλους,
αν υπάρχουν ευθύνες, κ.λπ., και στην πράξη καταργείτε. Δεν γί-
νεται καµία συζήτηση. Αυτό θέλατε να αποφύγετε, παρ’ ότι έχετε
την πλειοψηφία. Δεν καταθέτει κανένας µάρτυρας. Δεν διευρύ-
νεται το κατηγορητήριο που ήταν πολύ φτωχό και περιορισµένο,
κατά τη γνώµη µας, αλλά την ψηφίζαµε. Αυτό το λέω για το
ΠΑΣΟΚ. Ένας είναι; Δεν είναι άλλοι;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Είπα: «ψηφίσαµε». Περισσότεροι!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ανεξάρτητα από αυτό, εµείς συµφω-

νήσαµε παρ’ ότι δεν έχουµε αυταπάτες για το πού καταλήγουν
όλες οι προανακριτικές τους.

Συµφωνήσαµε ότι ψηφίσαµε. Δεν είµαστε σαν εσάς που δεν
ψηφίσατε την πρόταση που κάναµε για εξεταστική. Γιατί η εξε-
ταστική άνοιξε πολύ, γι’ αυτό την έκλεισε η Νέα Δηµοκρατία
άρον άρον. Αυτό νοµίζουµε ότι έγινε και αυτό αποδεικνύεται από
την ίδια την πραγµατικότητα, ότι ήταν µεθόδευση. Δεν ήταν οι
σκέψεις της τελευταίας στιγµής. 

Αν νοµίζετε ότι θα γλιτώσετε µε τέτοια κόλπα νοµικίστικα, σιγά
µην κάτσει ο κόσµος να δει αν έχει δικαίωµα ο Τριαντόπουλος
να πάει στο Δικαστικό Συµβούλιο ή όχι. Σου λέει: «τα κουκουλώ-
νουν πάλι». Δείτε τις χθεσινές δηµοσκοπήσεις. 

Εµείς λέµε ότι πρέπει κανονικά να συνεχιστεί η διαδικασία
στην προανακριτική επιτροπή. Κανονικά να κληθούν οι µάρτυρες,
µε όσον χρόνο πάρει να καταθέσουν και από εκεί και πέρα, µε
την γνωστή διαδικασία.

Και τέλος, δεν ξέρω αν είδατε µια δηµοσκόπηση χθες που λέει
ότι το 70% του ελληνικού λαού ζητάει ευθύνες για τη σύγκρουση.
Ποιος έχει ευθύνες για τη σύγκρουση; Είναι µόνο η Νέα Δηµο-
κρατία; Έχει τις πρώτες δεν το συζητάµε. Αλλά δεν φταίνε όλοι
οι υπόλοιποι που εφάρµοσαν την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για την απελευθέρωση των σιδηροδρόµων, που έκοψαν σε
τέσσερα και πέντε κοµµάτια τον ΟΣΕ, που µείωσαν το προσω-
πικό, που δεν πήραν µέτρα ασφάλειας κ.λπ.; Δεν φταίει η Ευρω-
παϊκή Ένωση; 

Μα, έλεος! Καλά, τόσο πολύ λιγούρηδες είστε; Βγαίνει ο Ευρω-
παϊκός Οργανισµός Σιδηροδρόµων και δίνει πιστοποιητικό ασφά-
λειας και πυρασφάλειας στα σαράβαλα της Hellenic Train και δεν
βγαίνει ένας να µιλήσει από εσάς; Όλα είναι καλά στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Έχουν γίνει χίλια πεντακόσια εξήντα ατυχήµατα σιδηρο-
δροµικά µε επτακόσιους πενήντα νεκρούς τα τελευταία χρόνια.
Μόνο το 15% των βασικών σιδηροδροµικών γραµµών έχει σύγ-
χρονα µέτρα ασφάλειας. Δεν µιλάει κανένας; 

Πέντε χιλιάδες σαράβαλα βαγόνια κυκλοφορούν στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και δεν τα αντικαθιστούν γιατί οι εταιρείες δεν πλη-
ρώνουν και δεν µιλάει κανένας σας; Πόσο πολύ υποταγµένοι; 

Εµείς, λοιπόν, λέµε να διερευνηθούν οι πραγµατικές αιτίες που
οδήγησαν στη σύγκρουση, γιατί χωρίς σύγκρουση δεν θα είχαµε
την έκρηξη για την οποία υπάρχει σιγή ιχθύος. Έχουν πέσει -δεν
ξέρω- θεοί και δαίµονες. Έχουµε διαφορετικά πορίσµατα αλλά
όλα καταλήγουν ότι δεν αποκλείεται να ήταν άλλα υλικά που τα
κρύβετε κιόλας! Και οι εφηµερίδες και τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης που ελέγχετε. Όλα τα πορίσµατα όλων καταλήγουν σε
αυτό, αλλά έχει πέσει ένα πέπλο σιωπής. 
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Και δικαιούµαστε να ξαναρωτήσουµε: Μήπως ήταν καύσιµα
για τα αµερικανικά drones; Δεν απαντά κανείς. Η απάντηση που
έδωσε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας ήταν για τα πανηγύρια. 

Λέµε, λοιπόν, και θα κάνουµε τα πάντα όσο µπορούµε, ξέρον-
τας τα περιθώρια που υπάρχουν από τις προανακριτικές και τις
εξεταστικές, ώστε να αποκαλύψουµε τις πραγµατικές ευθύνες
για όλα στον ελληνικό λαό. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Παφίλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», τριάντα τρεις µα-
θήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 10ο

Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας. 
Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Θα δώσω τώρα τον λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο

από την Ελληνική Λύση κ. Κωνσταντίνο Χήτα. 
Ορίστε, κύριε Χήτα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ. 
Έρχεται η ώρα στη ζωή που πάντα κάνεις ένα ταµείο. Μια τέ-

τοια µέρα είναι και η σηµερινή. Σήµερα εδώ µέσα γίνεται ένα τα-
µείο. Και πάµε να δούµε ποιος χρωστάει τι και σε ποιον αφού
ξεκαθαρίσουµε πρωτίστως τη θέση µας. Είχαµε µία ξεκάθαρη
στάση από την αρχή. Δεν θα το πιάσω από πολύ πίσω και δεν θα
αναλύσω για άλλη µια φορά και να πω ότι αν δεν υπήρχε η Ελλη-
νική Λύση και ο Κυριάκος Βελόπουλος, πολλά από τα πράγµατα
και τα θέµατα που συζητάµε σήµερα δεν θα είχαµε βγει στην επι-
φάνεια και δεν θα συζητούσαµε.

Αυτά πλέον τα γνωρίζουν όλοι. Θα πάµε όµως λίγο στην ουσία
της υπόθεσης. Καταγγείλαµε από την πρώτη µέρα –και είχαµε
προειδοποιήσει το ΠΑΣΟΚ- κύριοι του ΠΑΣΟΚ, το ταµείο σήµερα,
κυρίως, είναι για εσάς. Όλος αυτός ο εµπαιγµός από την πλευρά
της Κυβέρνησης, όλη αυτή η παράνοµη διαδικασία που ακολου-
θεί η Κυβέρνηση, σας είχαµε προειδοποιήσει, είναι λάθος αυτό
που πάτε να κάνετε, µε τον τρόπο που θα το κάνετε, µε το συγ-
κεκριµένο κατηγορητήριο που εστιάζεται µόνο στον Τριαντό-
πουλο και µάλιστα µόνο ως πληµµέληµα. Ήταν λάθος. 

Υποχρεωθήκαµε φυσικά να στηρίξουµε την πρόταση προανα-
κριτικής. Δεν είχαµε άλλη επιλογή. Είχαµε ωστόσο ενηµερώσει
εγκαίρως και προειδοποιήσει ότι είναι λάθος. Είναι λάθος αυτό
που κάνετε και σήµερα εξαιτίας σας, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δίνετε
αυτή τη δυνατότητα στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.
Δεν ξέρω αν νοµίζουν ότι είναι πιο έξυπνοι από εµάς ή ότι περνι-
ούνται πιο έξυπνοι από εµάς ή από την κοινωνία. Αυτό είναι το
µεγάλο λάθος της Κυβέρνησης η οποία νοµίζει ότι µε νοµικά τερ-
τίπια και µε κολπάκια µπορεί να ξεγελάσει την κοινή γνώµη, τις
Ελληνίδες και τους Έλληνες ή εµάς. 

Δεν ξεγελάτε κανέναν. Όλοι γνωρίζουν ότι θέλετε να κρύψετε
πράγµατα. Όλη η Ελλάδα γνωρίζει ότι στην απόφασή σας, ουσια-
στικά, να µην πάτε σε προανακριτική και να στείλετε τον Τριαντό-
πουλο απευθείας στο φυσικό του δικαστή υπήρχε ο δόλος αυτός
και η πονηράδα, η κουτοπονηριά –περνιέστε για πονηροί- για να
µην έρθουν αυτοί που έπρεπε να έρθουν στην προανακριτική και
να απολογηθούν, µε πρώτο και κύριο τον Πρωθυπουργό της
χώρας, τον Κυριάκο Μητσοτάκη, τον οποίον τον αναζητούµε σή-
µερα στη Βουλή των Ελλήνων. Πού είναι ο κ. Μητσοτάκης σε µια
τόσο σοβαρή συζήτηση σήµερα; Πού είναι; Πού είναι; Να µας
πείτε πού είναι. 

Ζητήσαµε, λοιπόν, να αναπεµφθεί η υπόθεση προς την πα-
ρούσα Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή, να γυρίσει πίσω λοιπόν
στην προανακριτική -αυτό ζητήσαµε εµείς- και να έρθουν όλοι και
ο Τριαντόπουλος και ο κ. Μητσοτάκης και ο Γεραπετρίτης και ο
Σκέρτσος και ο Καραµανλής και ο Σπίρτζης, όλοι! Όλοι, όλοι, όλοι!

Ένα θέατρο του παραλόγου! Καταφέρατε µια τόσο σοβαρή
κοινοβουλευτική διαδικασία που την προβλέπει το Σύνταγµα να
την κάνετε τσίρκο και είστε υπεύθυνοι εσείς γι’ αυτό και θα πρέ-
πει να ντρέπεστε γι’ αυτό. Θα πρέπει να ντρέπεστε!

Θέλετε να µπαζώσετε πραγµατικά –και λυπούµαστε που το
λέµε- και την αλήθεια. Θέλετε να µην ανοίξουν τηλέφωνα, για πα-
ράδειγµα. Θέλετε να µη γίνει κατάσχεση ψηφιακών στοιχείων, να
µην κληθούν µάρτυρες. Θέλετε γενικά να κουκουλώσετε. Αυτό
θέλετε να κάνετε. 

Ό,τι και να λέτε, ο κόσµος το καταλαβαίνει. Δεν κοροϊδεύετε
εµάς, επί της ουσίας. Κοροϊδεύετε τους Έλληνες πολίτες και το
χειρότερο είναι ότι τους κοροϊδεύετε για ένα θέµα τόσο σηµαν-
τικό, που µόνο που αναφέρεσαι σε αυτό ανατριχιάζεις ολόκλη-
ρος σε ένα έγκληµα πενήντα επτά ανθρώπων. Και δεν έχετε το
σθένος, το πολιτικό θάρρος, την ανδρεία να σταθείτε στα πόδια
σας και να αντιµετωπίσετε τις ευθύνες που έχετε να αντιµετωπί-
σετε. Προσπαθείτε να ξεγλιστρήσετε. 

Για άλλη µια φορά εµείς και στην επιτροπή, η οποία εξελίχθηκε
σε παρωδία, αποφασίσαµε ότι δεν νοµιµοποιούµε µε την παρου-
σία µας εκεί τις παράνοµες πρακτικές της Νέας Δηµοκρατίας και
δεν µπορούσαµε να ψηφίσουµε στο τέλος της επιτροπής! Να ψη-
φίσουµε τι; Κάτι το οποίο καταγγέλλουµε και είναι παράνοµο;

Κι εδώ έρχεται και το ερώτηµα των κοµµάτων –δεν ξέρω τι θα
ακολουθήσει το ΠΑΣΟΚ ή οτιδήποτε άλλο- που λέει το εξής: Πώς
συµµετέχεις σε µια ψηφοφορία ψηφίζοντας είτε «ναι» είτε «όχι»,
την όποια διαδικασία την έχεις καταγγείλει και λες ότι είναι πα-
ράνοµη και αντισυνταγµατική; Πώς συµµετέχεις; 

Δηλαδή, τι θα ψηφίσετε σήµερα, κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Ναι, να
παραπεµφθεί; Όχι, να µην παραπεµφθεί; Πείτε µας λίγο τι θα ψη-
φίσετε σήµερα ή τα υπόλοιπα κόµµατα τα οποία συµµετείχαν
στην ψηφοφορία, όσα κόµµατα συµµετείχαν στην ψηφοφορία.
Πείτε µας λίγο, πραγµατικά! Είναι λάθη αυτά. Δεν ξέρω αν τα κά-
νετε λόγω απειρίας πολιτικής. Δεν θέλω να σκεφτώ κάτι άλλο,
πραγµατικά. Αλλά να δίνετε τέτοια µεγάλη πάσα στην Κυβέρ-
νηση, δεν το αντιλαµβάνεστε ότι τους κάνετε το χατίρι;

Άρα, λοιπόν, κλείνοντας –και θα υπάρξουν οµιλίες στη συνέ-
χεια- λέµε το εξής: Εµείς καταγγέλλουµε για άλλη µια φορά
αυτήν την παρωδία από πλευράς Νέας Δηµοκρατίας. Δεν νοµι-
µοποιούµε τις παράνοµες πρακτικές της Νέας Δηµοκρατίας σε
καµία περίπτωση και νιώθουµε περήφανοι για τη στάση που κρά-
τησε η παράταξή µας, για τη στάση που κράτησε ο Πρόεδρός
µας από την πρώτη µέρα του εγκλήµατος των Τεµπών µέχρι και
σήµερα. Και µε αυτή την περηφάνια, µε αυτή την αξιοπρέπεια
και µε σύµµαχο την αλήθεια θα συνεχίσουµε µέχρι να µπουν στη
φυλακή οι ένοχοι. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Χήτα.

Το λόγο έχει η κ. Θεοπίστη Πέρκα, Κοινοβουλευτική Εκπρό-
σωπος της Νέας Αριστεράς. 

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κοιτάξτε τώρα τι γίνεται σήµερα εδώ µέσα: όλα τα κόµµατα

λένε ότι εγώ έκανα πρώτος την παρέµβαση. Εδώ υπάρχει ένα γε-
γονός αδιαµφισβήτητο, ότι πραγµατικά υπήρξε αντίδραση σε
όλη αυτή τη συγκάλυψη από την αρχή του εγκλήµατος και στη
συνέχεια της συγκάλυψης. Υπήρξε µια εξεταστική που κατά τον
Πρωθυπουργό ήταν κακιά στιγµή αλλά πάει να επαναληφθεί. 

Και, βεβαίως, έχουµε δηλώσει από την πρώτη στιγµή, σε ό,τι
αφορά τη διαδικασία της προανακριτικής, ότι δεν µπορεί να γίνει
έτσι, ότι δεν έχει εξουσία διαθέσεως ο κ. Τριαντόπουλος, ότι ο
εισαγγελέας που θα δεχόταν ποτέ έναν ύποπτο να πάει κατευ-
θείαν στη δικαιοσύνη θα πήγαινε για παράβαση καθήκοντος και
κατάχρηση εξουσίας. Τα έχουµε πει όλα. 

Έγινε µια προανακριτική τύποις χωρίς εξέταση µαρτύρων,
χωρίς πρόσβαση στη δικογραφία, χωρίς έγγραφα, ένα απαρά-
δεκτο γεγονός και συγχρόνως εξελίσσεται µια αλλοπρόσαλλη
κατάσταση είτε µε τις δηλώσεις του κ. Παπαδηµητρίου είτε σε
ό,τι αφορά το ίδιο το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, το µόνο κρατικό
πόρισµα που εσείς ήσασταν περήφανοι κι εµείς σας λέγαµε να
µην είστε, γιατί εσείς τον είχατε καταντήσει ανενεργό και µη λει-
τουργικό. Παρ’ όλα αυτά, µέσα από την πίεση το δεχθήκατε,
τώρα το αποδοµείτε. 

Και να πω και κάτι; Και αποδοµείτε και τα ξένα πανεπιστήµια,
της Πίζα, ειδικά, και θα µείνω λίγο σε αυτό, γιατί αυτά πρέπει να
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τα πούµε σήµερα εδώ. Αυτά πρέπει να ακουστούν και δεν ξέρω
αν µας καθησυχάζει ότι δεν είναι µόνο η Ελληνική Κυβέρνηση
που επιχειρεί τη συγκάλυψη, είναι και η ιταλική. Είναι και η ιτα-
λική κυβέρνηση, διότι η θέση της Hellenic Train –αν αποδειχτεί
παράνοµο, εύφλεκτο υλικό- είναι πολύ αµφίβολη για τους ελλη-
νικούς σιδηροδρόµους. Κρατήστε το και αυτό.

Γι’ αυτούς όλους τους λόγους, προφανώς, θα µείνουµε σε
αυτήν τη συζήτηση γιατί ό,τι ειπώθηκε πολύ σοβαρό φαντάζοµαι
στην προανακριτική έγινε σε κλειστές πόρτες. Στον ελληνικό λαό
πρέπει να προσπαθήσουµε, τουλάχιστον, να του δώσουµε να κα-
ταλάβει πόσο άθλια και πόσο χυδαία επιχειρείται αυτή η συγκά-
λυψη σε κάθε βήµα και πραγµατικά µε µαεστρία, θα έλεγα.

Όµως, να πω και κάτι ακόµα. Αυτή η ιστορία να διαγκωνίζονται
τα κόµµατα ποιο πρώτο, ποιο καλύτερα ή ποιο πιο πολύ διαφωνεί
µε την προανακριτική δεν βοηθάει στη διαλεύκανση.

Προφανώς, δεν καταθέσαµε πόρισµα. Προφανώς, δεν την νο-
µιµοποιούµε. Προφανώς, θα αποχωρήσουµε από την ψηφοφο-
ρία. Αλλά εδώ θα υποστείτε για άλλη µια φορά τη βάσανο να
απαντάτε σε καίρια ερωτήµατα τα οποία θα γίνουν. Η συζήτηση
θα γίνει, ο κόσµος θα ακούσει, τα συµπεράσµατα θα βγουν. 

Πραγµατικά σε αυτό που συµβαίνει ειδικά αυτές τις µέρες, ο
κ. Φλωρίδης ήταν σηµαντικό µέρος όλης αυτής της σύγχυσης
που προσπάθησε να δηµιουργήσει η Κυβέρνηση. Θα τα ακούσει
όµως σήµερα και θα µας απαντήσει και για το µπάζωµα. Και ξέ-
ρετε κάτι; Ό,τι και να λέµε αν δεν υπήρχε το µπάζωµα δεν θα γι-
νόταν σήµερα αυτή η συζήτηση για τα πορίσµατα ή θα υπήρχαν
στοιχεία. Έτσι;

Παρ’ όλα αυτά, θα σας διαβάσω όταν έρθει η ώρα τι έχει πει ο
κ. Άκου από τον ευρωπαϊκό οργανισµό, πώς έκλεισε το θέµα σε
ό,τι αφορά το εύφλεκτο υλικό. Θα δούµε τις πιέσεις που ασκή-
θηκαν στο Πανεπιστήµιο της Πίζα. Θα µας απαντήσετε επιτέλους
γιατί ο κ. Καρώνης, το δεύτερο επίσηµο έγγραφο από το Μετσό-
βιο Πολυτεχνείο δεν το έχει παραδώσει ακόµα; 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Έναν χρόνο!

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Θα µας πείτε γιατί ο κ. Κωνσταν-
τόπουλος από το ΑΠΘ, χηµικός µηχανικός, ο πλέον αρµόδιος –
τρίτο επίσηµο πόρισµα- δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν; 

Και βεβαίως, βεβαίως –κύριε Φλωρίδη, ειδικά- θα πρέπει να
µας πείτε γιατί η κ. Αδειλίνη ακόµα και σήµερα δεν έχει ερευνή-
σει γιατί οι δικαστικοί λειτουργοί όταν έγινε το δυστύχηµα και
είχαν αρχίσει οι συλλήψεις, είχε ξεκινήσει η διαδικασία, δεν έκανε
καµία εξέταση γιατί ολιγώρησαν, γιατί δεν ζήτησαν στοιχεία,
γιατί δεν προάσπισαν το χώρο του εγκλήµατος;

Αυτά θα κληθείτε σήµερα να τα απαντήσετε. Δεν περιµένουµε
σαφείς απαντήσεις, αλλά τουλάχιστον για άλλη µια φορά θα
πάτε και θα παραδεχτείτε ότι κοιτάξτε δεν είµαστε ένοχοι, είµα-
στε άχρηστοι, δεν έχουµε επιτελικό κράτος, ήµασταν παρατηρη-
τές, δεν έχουµε επιτελικό κράτος, δεν µπορούµε να κάνουµε ένα
σοβαρό πόρισµα, τη µία είναι κουρελόχαρτο, την άλλη είναι η µε-
γάλη µας επιτυχία. 

Το µόνο που θα προσπαθήσετε να πείτε είναι αυτό, ότι «δεν εί-
χαµε κακή πρόθεση, απλώς δεν µπορούµε, είµαστε άχρηστοι, εί-
µαστε ανίκανοι».

Αυτά, λοιπόν, όλα θα ειπωθούν σήµερα εδώ. Βεβαίως, θα απο-
χωρήσουµε, αλλά θα µείνουµε και θα τα πούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Πέρκα.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από τη Νίκη,
ο κ. Γεώργιος Ρούντας.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΥΝΤΑΣ: Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµα-

στε να αποφασίσουµε επί ενός πορίσµατος στη συζήτηση η
οποία ήρθε έτσι όπως ήρθε, ένα πόρισµα το οποίο εµείς ως Νίκη
το καταψηφίσαµε και καταγγείλαµε ευθέως µια πρωτοφανή θε-
σµική εκτροπή και µια πραγµατικά κακόγουστη απόπειρα συγκά-
λυψης.

Αυτό το διπλό έγκληµα των Τεµπών δεν ήταν µεµονωµένο ούτε
ένα απλά ανθρώπινο λάθος. Ήταν πραγµατικά η κατάληξη µιας

µακράς πορείας διαφθοράς και κοµµατικής φαυλότητας η οποία
έβαζε σε θέσεις ευθύνης ανθρώπους οι οποίοι δεν είχαν καµία
θέση στο αντικείµενό τους. Ήταν άνθρωποι που έµπαιναν κα-
θαρά και µόνο µε κοµµατικά κριτήρια.

Και ξέρετε, αυτή η συγκάλυψη σήµερα κορυφώνεται. Η Νίκη
στάθηκε απέναντι σε αυτή την αθλιότητα και απέναντι σε αυτό
το τρίπτυχο της συγκάλυψης γιατί πρώτον, το έγκληµα στα
Τέµπη υποβαθµίστηκε σε πληµµέληµα, παραπέµφθηκε µόνο
ένας Υφυπουργός, ενώ η Κυβέρνηση και η Αντιπολίτευση θα
µπορούσαν να αγγίξουν τον Πρωθυπουργό και τρίτον, η ίδια η
λειτουργία της επιτροπής εξευτελίστηκε πλήρως.

Η απόφαση της Νίκης να καταψηφίσει το πόρισµα της Κυβέρ-
νησης δεν ήταν µόνο πολιτική, ήταν µία πράξη ευθύνης απέναντι
σε θεσµούς και στη συνείδησή µας, απέναντι στη συνείδηση ολό-
κληρου του ελληνικού λαού ο οποίος ζητά δικαιοσύνη.

Και είχαµε προειδοποιήσει εξαρχής ότι η πρόταση του ΠΑΣΟΚ
ήταν αυτή που θα δηµιουργήσει τώρα αυτό το πρόβληµα, ήταν
κοµµένη και ραµµένη στα µέτρα της Κυβέρνησης. Την ξέπλενε
κανονικότατα. Και εµείς καταθέσαµε δική µας πρόταση. Και να
θυµίσω ότι ενώ όλοι εδώ φώναζαν για την πρόταση του ΠΑΣΟΚ-
-- ότι ήταν απαράδεκτη, ότι ξέπλενε την Κυβέρνηση, ήταν πε-
ρίεργο γιατί βρέθηκαν διακόσια εβδοµήντα επτά «ναι» και
δώδεκα «όχι». Εµείς ήµασταν δέκα από τα ηχηρά «όχι» αυτής της
πρότασης του ΠΑΣΟΚ που ξέπλενε την Κυβέρνηση.

Ως φωνή συνείδησης του ελληνικού λαού εµείς δεν θα σιωπή-
σουµε, θα συνεχίσουµε, γιατί σήµερα έχουµε µια διπλή και τριπλή
συγκάλυψη. Συγκαλύπτεται το ίδιο το έγκληµα, συγκαλύπτονται
οι πολιτικοί, οι ευθύνες και γίνεται η συγκάλυψη της συγκάλυψης.
Θα αξιοποιήσουµε κάθε µέσο που µας δίνει ο νόµος για να στα-
θούµε απέναντι στη διαφθορά. Δεν υπάρχει περίπτωση να σιωπή-
σουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Ρούντα.
Τον λόγο έχει ο κ. Πέτρος Δηµητριάδης, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος από τους Σπαρτιάτες.
ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, από την αρχή είχαµε πει εµείς οι Σπαρτιάτες ότι το
έγκληµα των Τεµπών είναι διαχρονικό. Γι’ αυτό είχαµε ζητήσει να
γίνει προανακριτική επιτροπή, για να ερευνηθούν διαχρονικές
ποινικές ευθύνες πολιτικών προσώπων και κυρίως να ερευνή-
σουµε την γενεσιουργό αιτία του εγκλήµατος. Ποια είναι αυτή
εδώ; Η σύγκρουση των δύο τρένων!

Εάν δεν υπήρχε σύγκρουση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και
αν ένα τρένο δεν έµπαινε αντίθετα επί δώδεκα λεπτά και δεν
υπήρχε τίποτα να το σταµατήσει, δεν θα βρισκόµασταν εδώ ούτε
θα µιλούσαµε για πυρόσφαιρα ούτε για αλλοίωση του πεδίου
που υπήρξε. Αυτό, λοιπόν, είναι που πρέπει να διερευνήσουµε.

Αντ’ αυτού, είχαµε µία πρόταση του ΠΑΣΟΚ ελλιπέστατη -και
το είχαµε πει από την αρχή- µόνο για ένα πληµµέληµα και κυρίως
χωρίς τη δυνατότητα να γίνει κάτι περαιτέρω. Το είχαµε θίξει.
Εµείς και η Νίκη είχαµε ενστάσεις και ήµασταν οι µόνοι που δεν
την ψηφίσαµε.

Μου κάνει, όµως, µεγάλη εντύπωση που κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης που ψήφισαν την Προανακριτική τώρα διαµαρτύρονται.
Γιατί διαµαρτύρεστε; Δεν το περιµένατε; Ή µήπως περιµένατε
ότι η Νέα Δηµοκρατία έχοντας την πλειοψηφία θα συναινούσε
να διερευνηθούν περαιτέρω αδικήµατα; Δεν υπήρχε καµία περί-
πτωση, µην κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας!

Εµείς, λοιπόν, λέµε το εξής: Αφ’ ης στιγµής συνεστήθη η προ-
ανακριτική επιτροπή και από τη στιγµή που λειτουργεί, θα πρέπει
να λειτουργεί σύµφωνα µε το Σύνταγµα. Εµείς, λοιπόν, διαµαρ-
τυρόµαστε για το εξής: Αυτήν τη στιγµή παραπέµπουµε κάποιο
πρόσωπο χωρίς να έχει προηγηθεί έρευνα. Δεν εκλήθησαν µάρ-
τυρες, δεν διερευνήθηκε τίποτα. Κανένα από τα κρίσιµα ζητή-
µατα που αφορούν την αλλοίωση του πεδίου δεν διερευνήθηκε.
Ζητάµε, λοιπόν, να συνεχίσει τις εργασίες της η Προανακριτική,
να επαναληφθεί η Προανακριτική, να γίνει η Προανακριτική όπως
προβλέπεται, να κληθούν µάρτυρες, να ερευνηθούν όλα τα κρί-
σιµα ζητήµατα και το πιο σηµαντικό, να διερευνηθούν και άλλα
αδικήµατα, όχι µόνο ένα πληµµέληµα.
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Τέλος, θα ήθελα να πω και κάτι άλλο. Επειδή ακούστηκε για
τον εφαρµοστικό νόµο περί ευθύνης Υπουργών, περιµένω -το
έχουµε θίξει από 5 Φεβρουαρίου- τι θα γίνει µε αυτόν τον νόµο.
Θα τον καταργήσουµε; Θα τον τροποποιήσουµε; Ακόµα ισχύει
µε τις παραγραφές. Τι θα συµβεί µε αυτό το θέµα; Όλοι µιλάνε
γι’ αυτό το ζήτηµα, κανείς δεν τολµάει να το αγγίξει όµως. Αγ-
γίξτε το! Όσο είµαστε µε αυτόν τον εφαρµοστικό νόµο, έχουµε
πρόβληµα. Υπάρχει µεγάλος κίνδυνος να υπάρξει παραγραφή -
να τονίσω- άσχετα µε το αν έχει τροποποιηθεί το άρθρο 86. Ο
εφαρµοστικός νόµος παραµένει ίδιος. Ή καταργήστε τον ή τρο-
ποποιήστε τον, επιτέλους! Αλλιώς, δεν πρόκειται να κάνουµε τί-
ποτα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Δηµητριάδη και ολοκληρώνουµε τον κύκλο των
Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων µε τον κ. Πλεύρη από τη Νέα
Δηµοκρατία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα µπορούσα πολύ απλά να πω ότι σιγά σιγά πέφτουν
οι µάσκες για το ποιοι πραγµατικά ενδιαφέρονται για τη διαλεύ-
κανση της υπόθεσης και ποιοι θέλουν να έχουν µικροκοµµατικό
όφελος από µία τραγωδία.

Πάµε να δούµε τις αιτιάσεις που τέθηκαν από τον αξιότιµο
Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς και
από το σύνολο των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων και την Πρό-
εδρο της Πλεύσης Ελευθερίας. Έρχεστε εδώ πέρα και λέτε κάτι
το οποίο δεν ισχύει, ότι η Προκαταρκτική Επιτροπή που συστή-
θηκε δεν έκανε καµία έρευνα.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Καµία, µηδέν!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πάµε να δούµε τι έχει γίνει. Πρώτον,
ποια ήταν η εντολή που πήρε η Προκαταρκτική από τη Βουλή;
Δική σας πρόταση ήταν, δεν ήταν πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Να διερευνηθεί η τυχόν ευθύνη του κ. Τριαντόπουλου για
ένα συγκεκριµένο αδίκηµα, παράβαση καθήκοντος. Αυτό εξετά-
ζει η Προκαταρκτική. Η Προκαταρκτική είχε εντολή συγκεκρι-
µένη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, σας

ακούσαµε όλους µε προσοχή!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν διέκοψα κανέναν. Η Προκαταρ-

κτική είχε εντολή συγκεκριµένη. Αν έβρισκε κάτι άλλο, θα έπρεπε
να γυρίσει στην Ολοµέλεια. Άρα, η Προκαταρκτική δεν µπορούσε
να εξετάσει άλλο πρόσωπο που λέτε, παρά µόνο αν παρεµπι-
πτόντως το έβρισκε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Προσπάθησε να βρει κάτι άλλο; Μα,
δεν προσπάθησε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, µην δια-
κόπτετε τον οµιλητή! Σας ακούσαµε όλους µε προσοχή.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα µπορούσατε, επειδή έχει έρθει
φάκελος για όλο σχεδόν το Υπουργικό Συµβούλιο, να είχατε
κάνει πρόταση. Δεν κάνατε πρόταση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριε Πρόεδρε, µε διακόπτουν συνεχώς! Διακόψτε µε όσες

φορές θέλετε, αλλά εγώ θα ακουστώ γι’ αυτό που θέλω να πω.
Πάµε, λοιπόν, να δούµε τι έχει γίνει. Η υπόθεση για τον κ.

Τριαντόπουλο, που ελέγχεται µόνο η συγκεκριµένη και µόνο για
παράβαση καθήκοντος, ήταν µία υπόθεση που ήρθε κενή; Όχι,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τη συγκεκριµένη υπόθεση έχει
γίνει προκαταρκτική εξέταση από τον Εισαγγελέα Πρωτοδικών
Λάρισας που εξέδωσε διάταξη, υπήρξε προσφυγή και νέα διά-
ταξη από εισαγγελέα εφετών και τρίτη διάταξη. Άρα, είχαµε
τρεις διατάξεις. Πού κατέληξε η τρίτη διάταξη, η 69/2024; Ότι
πρέπει να ασκηθεί ποινική δίωξη σε τέσσερα φυσικά πρόσωπα
και διαβίβασε εκ νέου την υπόθεση στη Βουλή για τον κ. Τριαν-
τόπουλο.

Έρχεται, λοιπόν και συγκροτείται η Προκαταρκτική Επιτροπή.
Η Προκαταρκτική Επιτροπή έχει αυτόν εδώ τον φάκελο -που δεν
έχει κανένα στοιχείο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι!- και µέσα σε
αυτόν εδώ τον φάκελο είναι πάνω από τριάντα µαρτυρικές κατα-
θέσεις, πάνω από τρεις χιλιάδες έγγραφα και µια σειρά από ανα-

κριτικές πράξεις που έχουν γίνει και µια εισαγγελέα εφετών κα-
τέληξε σε διάταξη άσκησης ποινικής δίωξης σε τέσσερα φυσικά
πρόσωπα και διαβίβαση για τον κ. Τριαντόπουλο.

Έρχεται, λοιπόν, η Προκαταρκτική -που λέτε ότι δεν έκανε
καµία έρευνα- εξετάζει το συγκεκριµένο υλικό, εξετάζει τις κα-
ταθέσεις των µαρτύρων οι οποίοι έχουν εξεταστεί, εξετάζει τη
σειρά εγγράφων και τις εισαγγελικές διατάξεις και λέει ότι αυτό
το υλικό που έχει οδηγήσει στο να κριθεί από την εισαγγελέα ότι
υπάρχουν απλές ενδείξεις ενοχής για παράβαση καθήκοντος για
τέσσερα φυσικά πρόσωπα είναι επαρκές υλικό στην παρούσα
φάση για να κριθεί ότι υπάρχουν απλές ενδείξεις για την άσκηση
ποινικής δίωξης στον Υφυπουργό.

Λέει ο κ. Φάµελλος κάτι που για κάποιον που δεν είναι νοµικός
µπορεί να φαντάζει λογικό: «Μα, ο ίδιος δηλώνει ένοχος, τι είναι
τελικά, ένοχος ή αθώος;».

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Αθώος δηλώνει!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αθώος!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Φάµελλε, οι διαδικασίες στην
ποινική διαδικασία έχουν στάδια, είναι τα λεγόµενα «στάδια». Για
να κάνεις προκαταρκτική, χρειάζεται υπόνοια. Για να ασκήσεις
ποινική δίωξη, χρειάζονται απλές ενδείξεις. Για να παραπέµψεις,
χρειάζονται αποχρώσες ενδείξεις. Για να καταδικάσεις, αποδεί-
ξεις.

Ο µόνος εδώ πέρα που έχει καταλήξει σε απόφαση συζητών-
τας µε τον εαυτό του είναι η κ. Κωνσταντοπούλου που λέει ότι
«εγώ πιστεύω πως πρέπει να πάει φυλακή όλος ο κόσµος, γιατί
έχω αποδείξεις». Άρα, κύριε Φάµελλε, τιµά την κοινοβουλευτική
Πλειοψηφία να έρχεται και να λέει πως «εγώ κρίνω ότι είναι ένα
υλικό που έχει τις απλές ενδείξεις». 

Πάµε, όµως, και στην ουσία του πράγµατος. Με αυτόν τον
τρόπο σάς αποδεικνύουµε ότι δεν υπάρχει κανένα θέµα ακυρό-
τητας. Στο κάτω κάτω αυτό θα κριθεί και θα δούµε µετά τι θα
λέτε όταν η διαδικασία θα συνεχιστεί.

Πάµε, όµως, στην ουσία της υπόθεσης. Τι έρχεστε και λέτε
εδώ; Η κ. Κωνσταντοπούλου λέει ότι πρέπει να εξαιρεθούν όλα
τα µέλη. Δεν άκουσα τα κόµµατα να τοποθετούνται σε αυτό. Σας
το ζήτησε η κ. Κωνσταντοπούλου, αλλά δεν µιλήσατε. Αν εξαιρε-
θούν όλα τα µέλη και εξαιρεθούµε και όλοι εµείς, πώς θα προ-
χωρήσετε στη διαδικασία που θέλει εκατόν πενήντα έναν
Βουλευτές για να παραπεµφθεί κάποιος; Αν µας εξαιρέσετε
όλους, δεν µπορεί να παραπεµφθεί κανένας.

Και ακούστε τι λέγεται τώρα. Να εξαιρεθεί το σύνολο ενός
κόµµατος -κάτι που ακούστηκε από άτοµα που λένε ότι σέβονται
το Σύνταγµα- και να µην ακούγεται ένα ολόκληρο κόµµα, επειδή
µπορεί να έχουµε σχέση µε αυτόν που ελέγχεται, γιατί είναι
µέλος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας. Όµως, λέτε και κάτι δεύ-
τερο. Λέτε ότι δεν µπόρεσε να εξεταστεί ο κ. Μητσοτάκης, ο κ.
Σκέρτσος, ο κ. Γεραπετρίτης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προστατεύεται κάποιος πολιτι-
κός από το να εξεταστεί ως µάρτυρας από την τακτική δικαιο-
σύνη; Όχι, κανένας. Σας ρωτώ, λοιπόν: Οι δύο εισαγγελείς που
έκαναν την έρευνα στη Λάρισα έκριναν ότι έπρεπε να έρθει κά-
ποιο από αυτά τα πρόσωπα σαν µάρτυρας; Και αν εσείς πι-
στεύετε ότι είναι ισχυρό το επιχείρηµά σας να εξεταστούν, τι
φοβάστε; Διότι αυτό είναι κάτι που δεν λέτε στον ελληνικό λαό.
Μόλις φύγουµε από εδώ και ασκηθεί ποινική δίωξη, ένα κυρίαρχο
συµβούλιο που αποτελείται από τρεις αεροπαγίτες και δύο µέλη
του Συµβουλίου της Επικρατείας θα κάνει τη δική του ανάκριση
εξαρχής χωρίς να δεσµεύεται από το πόρισµά µας. 

Γιατί φοβάστε να πάει η υπόθεση στους δικαστές και να γίνει
έρευνα; Ξέρετε γιατί φοβάστε; Θα σας το απαντήσω. Διότι το σύ-
νολο σχεδόν των κοµµάτων µέσα στην Προκαταρκτική και ενώ κό-
πτεται για τον Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, έλεγε να είναι ανοιχτή
η διαδικασία. Εκεί δεν υπάρχει µυστικότητα. Γιατί θέλατε ανοιχτή
διαδικασία; Διότι το µόνο που σας ενδιέφερε ήταν να κάνετε ένα
σόου µέσα στην προκαταρκτική επιτροπή για να έχετε έναν αντα-
γωνισµό για το αν θα περάσετε την Κωνσταντοπούλου που είναι
δεύτερη ή αν θα σέρνεστε πίσω από την Κωνσταντοπούλου. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
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Και για να ολοκληρώνουµε, επειδή έγινε παραποίηση ακόµα
και για το τι έγινε στη Διάσκεψη των Προέδρων, στη Διάσκεψη
των Προέδρων η Ντόρα Μπακογιάννη είπε ότι ενώ έχουµε την
πλειοψηφία και µπορούµε µέσα από την πλειοψηφία να πάρουµε
τις αποφάσεις, εµείς οι ίδιοι ερχόµαστε και λέµε να πάει η υπό-
θεση στον φυσικό δικαστή έχοντας κάνει και την έρευνα.

Και ολοκληρώνω λέγοντας ότι είστε υπεύθυνοι -και αναφέρο-
µαι κυρίως στον ΣΥΡΙΖΑ και στο ΠΑΣΟΚ που έχουν παρασυρθεί
από την τοξικότητα της κ. Κωνσταντοπούλου και της Ελληνικής
Λύσης- και υπόλογοι για το ότι αυτήν τη στιγµή φύγατε από το
βασικό σκέλος της υπόθεσης που αφορά το ότι δύο τρένα µπή-
καν στην ίδια γραµµή και ότι θα πρέπει να εξεταστούν όλες οι
ευθύνες που υπάρχουν και πήγατε σε ένα άλλο πλαίσιο στο
οποίο ξέρετε τι κοιτάτε;  

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Φταίµε εµείς, δηλαδή, για το µπάζωµα, κύριε
Πλεύρη; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, παρα-
καλώ!

Ολοκληρώστε, σας παρακαλώ, κύριε Πλεύρη. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όχι, κύριε Φάµελλε. Θα σας πω πού

φταίτε και θα το ακούσετε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Σηκώθηκαν τα πόδια να χτυπήσουν το κεφάλι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, αφήστε

τον να ολοκληρώσει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Προφανώς και πρέπει να ελεγχθούν

και οι παρεµβάσεις στον χώρο, αφού έχουν έρθει από την εισαγ-
γελία. Εσείς, όµως, κάνατε κάτι άλλο. Ρίξατε νερό στον µύλο της
συνωµοσίας, ότι ξαφνικά υπήρχε ένα παράνοµο φορτίο και ότι
ανέβηκαν πάνω πολιτικά πρόσωπα για να καλύψουν. …

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Η διάταξη λέει…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Η διάταξη δεν λέει τίποτα για παρά-

νοµο φορτίο.
Έτσι, φτάσατε στο να χαρακτηρίσετε, γιατί µε αυτήν υπογρά-

ψατε, µε την κ. Κωνσταντοπούλου, το σύνολο της Κυβέρνησης
και της Κοινοβουλευτικής Οµάδας είµαστε εγκληµατική οργά-
νωση και έχουµε τα χέρια µας βαµµένα µε αίµα.

Κύριε Φάµελλε, µαθήµατα από τον ΣΥΡΙΖΑ για παρεµβάσεις
στη δικαιοσύνη δεν θα πάρουµε. Εσείς έχετε καταδικασµένο
Υπουργό, τον κ. Παπαγγελόπουλο, γιατί παρενέβη στη δικαιο-
σύνη. Δεν µπορείτε να µας µιλάτε εσείς για δικαιοσύνη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κι εσείς, κυρία Κωνσταντοπούλου, συζητήστε όσο θέλετε µε

τον εαυτό σας για το αν θα γίνετε ή όχι Πρωθυπουργός. Εγώ πι-
στεύω ότι και συζητώντας µε τον εαυτό σας θα διαφωνείτε και
θα τον κατηγορείτε τον εαυτό σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όµως, δεν ανεχόµαστε να λέτε σε Βουλευτές ότι διαπράττουν

ποινικό αδίκηµα. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Γιατί δεν το ανέχεστε; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και επειδή υποτίθεται ότι ξέρετε το

Σύνταγµα και πρέπει να το ξέρετε ως πρώην Πρόεδρος της Βου-
λής. Σας διαβάζω το άρθρο 61 που αποτελεί την κορωνίδα του
δηµοκρατικού πολιτεύµατος: Ο Βουλευτής δεν καταδιώκεται µε
οποιονδήποτε τρόπο για γνώµη ή ψήφο που έδωσε κατά την
άσκηση των καθηκόντων του. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Των καθηκόντων του!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εµείς είµαστε περήφανοι και για τη
γνώµη που εκφράζουµε και για την ψήφο…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
…και δεν θα σας ακολουθήσουµε στην τοξικότητα µε την

οποία φτάσατε εσείς η ίδια να στοχοποιείτε και συγγενείς. Διότι
εσείς στοχοποιήσατε και τη µάνα του µηχανοδηγού λέγοντας
έτσι και τώρα σιγά σιγά στοχοποιείτε και συγγενείς που έρχονται
και λένε ότι όλα αυτά που στηρίχθηκαν µέχρι τώρα στο παρά-
νοµο φορτίο είναι θεωρίες συνωµοσίας. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τι λέτε; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν τα λέµε εµείς, συγγενείς τα λένε
και αυτούς βάζετε απέναντι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Όλο ψέµατα λέτε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλεύρη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από

τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρα-
τίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκατρείς µαθήτριες
και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό
Σχολείο Αργυρούπολης Αττικής και είκοσι επτά µαθήτριες και µα-
θητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Ταύρου. 

Καλωσορίζουµε και τα δύο σχολεία και σας ευχόµαστε καλή
πρόοδο!

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Και θα ολοκληρώσουµε τη συζήτηση επί της διαδικασίας µε τον

Υπουργό. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί της διαδικασίας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρία Πρόεδρε, µιλή-

σατε! 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Ως τι µιλάει επί της διαδικασίας ο κύριος Υπουργός; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ως τι µιλάει; Είναι κοινοβου-

λευτική διαδικασία, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ζήτησε να µιλήσει ο

κύριος Υπουργός. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Κι εγώ ζητάω τον λόγο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρία Πρόεδρε, σας

έδωσα τον λόγο. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Έχω δικαίωµα να πάρω τον λόγο, κύριε Πρόεδρε
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Μα, δεν έχει φέρει εισήγηση η Κυβέρνηση για να
µιλάει επί της διαδικασίας ο κύριος Υπουργός. Στο νοµοθετικό
έργο µπορεί να µιλήσει ο Υπουργός επί της διαδικασίας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς θα µιλήσει επί της δια-
δικασίας ο κύριος Υπουργός, κύριε Πρόεδρε; Δεν έχει αρµοδιό-
τητα να µιλήσει επί της διαδικασίας. Είναι αρµοδιότητα της
Βουλής, του Σώµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Εκτός Κανονισµού, κύριε Πρόεδρε!

Άλλος έχει προβλήµατα µε τα µπάζα! 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Εάν εκτιµάτε

ότι η συζήτηση που προηγήθηκε ήταν επί της διαδικασίας, τότε
έχετε δίκιο. Όµως, µόνο επί της διαδικασίας δεν ήταν. Η συζήτηση
που έγινε µε αφορµή υπό τον τίτλο «επί της διαδικασίας» µόνο επί
της διαδικασίας δεν ήταν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό θα το αποφασίσουµε
εµείς, κύριε Υπουργέ.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Η κοινή λογική. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Εντάξει. 
Πράγµατι στην κατ’ εξοχήν κοινοβουλευτική διαδικασία που διε-

ξάγεται σήµερα θα πρέπει να υπενθυµίσουµε ότι η Βουλή συνε-
κλήθη κατά τον Κανονισµό, γιατί πρέπει να συγκληθεί
υποχρεωτικά για να συζητήσει το πόρισµα. Δεν γίνεται αλλιώς. Η
Ολοµέλεια συνεκλήθη για να συζητήσει το πόρισµα της Επιτροπής
Προκαταρκτικής Εξέτασης. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος στο κοινο-
βουλευτικό µας σύστηµα κατά το Σύνταγµα για να περαιωθεί µία
διαδικασία επί της οποίας µπορεί να υπάρχουν διάφορες αιτιάσεις
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ή αντιρρήσεις. Όµως, δεν υπάρχει άλλος τρόπος για να πληρω-
θούν οι διατάξεις του Συντάγµατος περί του πώς ολοκληρώνεται
αυτή η διαδικασία, η οποία αποφασίστηκε από τη Βουλή όταν συ-
νεστήθη η Επιτροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης και όταν η επι-
τροπή θεωρεί ότι περαίωσε τις εργασίες της. Δεν υπάρχει άλλος
τρόπος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Αυτά µας τα είπε και ο Κοινοβουλευ-
τικός σας Εκπρόσωπος, κύριε Υπουργέ. Πάλι τα ίδια θα λέµε; Και
τα είπε και καλύτερα από εσάς. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Η αλήθεια
είναι ότι από τις τοποθετήσεις δεν έγινε αντιληπτό από την Κυβέρ-
νηση ποια είναι η στάση των κοµµάτων, αν θα ακολουθήσουν δη-
λαδή τη θεσµικά προβλεπόµενη διαδικασία, δηλαδή να
ολοκληρώσει η Ολοµέλεια αυτή. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Την οποία παραβιάσατε εσείς. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Δεν έγινε
σαφές αν θα µείνετε ή αν θα φύγετε. Κάποιοι θα φύγουν στη µέση,
κάποιοι θα φύγουν πριν από την ψηφοφορία. Τώρα, αν αυτό λέ-
γεται θεσµική σοβαρότητα, ας το κρίνει ο κόσµος. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Εδώ δεν καλέσατε µάρτυρες και µιλάτε για σο-
βαρότητα; Δεν καλέσατε µάρτυρες!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κύριοι συ-
νάδελφοι!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ο κ. Πλεύ-
ρης σάς έδειξε…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Κύριε Μπαγιώκο, δεν υπάρχει λόγος. Σταµατήστε να το κά-
νετε αυτό! Δεν γίνεται να παρεµβαίνετε στη Βουλή! Την άλλη
φορά ανοίξατε τη Βουλή µόνος σας και δεν είστε Βουλευτής!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Σύµφωνα µε
τις µουσολινικές αντιλήψεις που έχετε εσείς, προφανώς δεν δι-
καιούται να είναι εδώ η Κυβέρνηση. Ευτυχώς, όµως, η Ελλάδα δεν
έχει το µουσολινικό πολίτευµα που ονειρεύεστε. Έχει δηµοκρατία!
Και η δηµοκρατία προκύπτει από µία Κυβέρνηση η οποία νοµιµο-
ποιείται στη Βουλή. Εντάξει, αρκετά ακούσαµε, αρκετά µας υβρί-
ζετε. Πολιτικά θα σας απαντάµε. Δεν θα µας αφαιρέσετε, λοιπόν,
και τον λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μα, άµα δεν λέτε τίποτα;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ωραία. Λέω,

λοιπόν, το εξής, ότι ο κ. Πλεύρης σας έδειξε νωρίτερα έναν φά-
κελο, ευµεγέθη…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Πώς πήρε τον φάκελο, κύριε Υπουργέ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ!
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Επιτρέπεται να βγει ο φάκελος;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε Φά-

µελλε, το θέµα είναι εάν βρίσκεται ο φάκελος εδώ ή εάν ο φάκελος
υπάρχει;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ο φάκελος έχει διανεµηθεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ο φάκελος έχει δια-

νεµηθεί.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Επιτρέπεται να βγει έξω από το γραφείο ο φάκε-
λος; Επιτρέπεται να διανεµηθεί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ο φάκελος έχει δια-
νεµηθεί στα µέλη της επιτροπής.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Ο κ. Πλεύρης είναι µέλος της επιτροπής; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, παρα-
καλώ! 

Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε, παρακαλώ, για να συνεχίσουµε
τη διαδικασία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κοιτάξτε,
είναι κάποιες ωραίες στιγµές, που αποδεικνύεται και η υποκρισία.
Ο φάκελος δεν είναι εάν βρίσκεται εδώ ή όχι, είναι εάν υπάρχει. Ο

φάκελος, λοιπόν, υπάρχει. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Φέρτε βίντεο! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Εσείς, όµως,
προφανώς δεν ενδιαφέρεστε για έναν φάκελο που υπάρχει. Προ-
φανώς, δεν ενδιαφέρεστε για τα στοιχεία που υπάρχουν. Προφα-
νώς, δεν ενδιαφέρεστε για την έρευνα που έκανε η Εισαγγελία.
Προφανώς, δεν ενδιαφέρεστε για το πλούσιο υλικό το οποίο
υπάρχει…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Φέρτε βίντεο!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): …το οποίο
δικαιολογεί απολύτως µια επιτροπή να πει ότι εφόσον έχει προ-
ηγηθεί τόσο µεγάλη εκτεταµένη εισαγγελική έρευνα, µε τόσα στοι-
χεία, η επιτροπή µπορεί να θεωρήσει ότι ο ρόλος της έχει
περαιωθεί. Διότι είναι ο ρόλος της επιτροπής είναι ρόλος εισαγ-
γελέα. Και όπως έγραψε κάποιος…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ποιος;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): ...προσπα-

θούµε να καταλάβουµε, εάν ένας εισαγγελέας της τακτικής δικαιο-
σύνης, όταν ασκεί µια διαδικασία προκαταρκτικής εξέτασης για
κάποιον πολίτη ή για κάποιους πολίτες, αυτός υβρίζει τους εξετα-
ζοµένους, λοιδορεί τους εξεταζοµένους, προπηλακίζει τους εξε-
ταζοµένους, συκοφαντεί τους εξεταζοµένους. Φαντάζεστε τέτοιον
εισαγγελέα στην τακτική δικαιοσύνη;

Εδώ, όµως, έχουµε τον εισαγγελέα που λέγεται Επιτροπή Προ-
καταρκτικής Εξετάσεως, όπου έχει σπεύσει σε µία προκαταρκτική
εξέταση να εκδώσει πόρισµα περί ενοχής και ταυτόχρονα δεν
υπάρχει λοιδορία, κατηγορία, συκοφαντία, που να µην έχει απευ-
θυνθεί για αυτούς που θα εξετάσει. Και αυτό εσείς το λέτε θεσµική
διαδικασία; Την ονοµάζετε επίτηδες προανακριτική, ενώ ξέρετε
ότι δεν είναι προανακριτική. Είναι επιτροπή προκαταρκτικής εξε-
τάσεως µε τον ρόλο του εισαγγελέα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Δεν καταλάβαµε τίποτα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Πού να κα-

ταλάβετε; Εδώ δεν ξέρετε εάν υπάρχει φάκελος, περιµένετε να
καταλάβετε; Τι να καταλάβετε; Προφανώς, δεν θα καταλάβετε
ποτέ, γιατί δεν θέλετε να καταλάβετε. 

Αυτό που θέλω να πω, για να τελειώσω και η Κυβέρνηση θα το-
ποθετηθεί µε τη σειρά της στο τέλος διαδικασίας, είναι το εξής…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): …κατηγορούµενος είναι στο τέλος. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Είστε µπρο-
στά στην αποκάλυψη µιας τροµερής υποκρισίας, που έτσι και αλ-
λιώς σας διακατέχει. Αντιλαµβάνοµαι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ, µέσα από τη
δηµοσκοπική του κατάρρευση, θέλει να φύγει από αυτόν τον κα-
ταστροφικό εναγκαλισµό αυτής της συνωµοσιολογίας, που τον
διέλυσε ως παράρτηµα της κυρίας Κωνσταντοπούλου. Το κατα-
λαβαίνω αυτό. Όµως, η υποκρισία σας είναι η εξής: Χρόνια ολό-
κληρα και εντός του πολιτικού συστήµατος και στον λαό γίνεται
µια συζήτηση ότι θα πρέπει να ακολουθήσουµε µια πορεία αναθε-
ώρησης των συνταγµατικών διατάξεων, έτσι ώστε οι πολιτικοί να
έχουν την ίδια ποινική αντιµετώπιση µε τους πολίτες. Και ο Πρω-
θυπουργός εδώ άνοιξε τη διαδικασία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Δεν την ολοκλήρωσε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Τώρα, λοι-

πόν, που η Βουλή, µε βάση την πρωτοβουλία ενός που κατηγορεί-
ται, λέει ότι «Εγώ, χωρίς να παρακάµψω το Σύνταγµα, θέλω να
οδηγηθώ ενώπιον των φυσικών δικαστών, που είναι η απαίτηση
των πολιτών», λέτε υποκριτικά όχι και αγνοείτε και τον φάκελο και
αγνοείτε και τα στοιχεία και αγνοείτε και τις µαρτυρικές καταθέ-
σεις. Τα αγνοείτε όλα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτά τα συλλαλητήρια που έγιναν, τα µεγάλα του λαού, µε-

ταξύ των άλλων, είχαν και ένα αίτηµα, ότι η ποινική µεταχείριση
των πολιτικών πρέπει σιγά-σιγά να οδηγηθεί στην άκρη και να
γίνει ίδια µε τους πολίτες. 

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Από το 2019 έπρεπε να φέρετε τον νόµο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Και τώρα

βρίσκεστε εδώ, µπροστά σε µια τέτοια διαδικασία, χωρίς να πα-
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ραβιάζεται το Σύνταγµα, διότι υποκριτικά λέτε ότι παραβιάζεται
το Σύνταγµα. Γιατί; Διότι το Σύνταγµα τι προβλέπει; Τη σύσταση
της Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξετάσεως. Συνεστήθη; Ναι. Συ-
νεδρίασε; Ναι. Έχει υλικό να παραδώσει στους τακτικούς δικα-
στές; Έχει πλούσιο υλικό, που το βρήκε η δικαιοσύνη. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Δεν λειτούργησε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κατά συνέ-
πεια, λοιπόν, σε τι παραβιάζεται το Σύνταγµα;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευ-
τική Συµµαχία): Στο ότι δεν λειτούργησε η Προανακριτική. Δεν
µάζεψε ούτε ένα στοιχείο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Πείτε µας,
λοιπόν, δεν χρειάζεται. Και βέβαια, θέλω να υποβάλω και σε κά-
ποιους άλλους το εξής ερώτηµα: Όταν συνεστήθη η επιτροπή,
η επιτροπή αξιολόγησε το υλικό. Η επιτροπή αποφάσισε να ει-
σηγηθεί την παραποµπή και η Ολοµέλεια θα αποφασίσει ό,τι
αποφασίσει. Υπάρχει Δικαστικό Συµβούλιο, που θα πει ότι «ξέ-
ρεις, δεν καλέσατε δύο µάρτυρες και γι’ αυτό η διαδικασία σας
είναι άκυρη»; Ποιον κοροϊδεύετε;

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Δεν έχει αρµοδιότητα το Δικαστικό Συµβού-
λιο να αποφανθεί επ’ αυτού.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ποιον κο-
ροϊδεύετε, όταν εδώ υπάρχουν ένας σωρός µαρτυρικές καταθέ-
σεις µε χιλιάδες σελίδες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, κύριε Υπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Άρα, κύριε
Πρόεδρε, παρά το γεγονός ότι µπορεί να υπάρχει ένα ζήτηµα επί
της διαδικασίας, γιατί µιλάω εγώ τώρα επί της διαδικασίας…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μα, δεν µιλάτε, φλυαρείτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Η ουσία

είναι η εξής: Κάποιοι θέλουν να αποδεσµευτούν από αυτήν την
τοξική ιστορία, γιατί; Διότι µετά από τον ωκεανό ψέµατος, ήρθε
η ώρα της αλήθειας και σιγά-σιγά ο λαός θα µάθει την αλήθεια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν υπάρχει περίπτωση να αποφύγετε την αποκάλυψη της

αλήθειας. Και δεν υπάρχει περίπτωση να αποφύγετε τη µεγάλη
κατηγορία ότι το µόνο που σας ένοιαζε εδώ και ενάµιση χρόνο
ήταν να συγκαλύψετε την αλήθεια και να αντιστραφεί και να αν-
τιστραφεί η κατηγορία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρία Πρόεδρε, νο-

µίζω ότι κατεγράφησαν οι απόψεις, ακούστηκαν όλες οι απόψεις
των κοµµάτων…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, να ψηφίσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν θα ξεκινήσουµε
δεύτερο γύρο. 

Όπως γνωρίζετε, η συζήτηση είναι υποχρεωτική από την ώρα
που ανακοινώνεται στην Ολοµέλεια και επειδή διεξάγεται σύµ-
φωνα µε το άρθρο 157. Νοµίζω ότι είναι ξεκάθαρο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Να γίνει ψηφοφορία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κοιτάξτε, η ψηφο-
φορία είναι βάσει της δεδηλωµένης, διά των εκπροσώπων. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Ωραία, να γίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Νοµίζω ότι έχει ξε-
καθαρίσει αυτό το ζήτηµα. Κατόπιν τούτου…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, πήρα τον λόγο. Θέλω να γίνει
τοποθέτηση της Βουλής. Ζητώ τον λόγο για δέκα δευτερόλεπτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Τι προβλέπεται;
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Θα σας πω. 
Κύριε Πρόεδρε, επειδή πήρα τον λόγο επί της διαδικασίας, επι-

τρέψτε µου. Πήρα τον λόγο επί της διαδικασίας και επιτρέψτε
µου να µεταφράζω εγώ τον εαυτό µου. Η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ ζητά να διακοπεί η συζήτηση στην Ολοµέλεια
και να παραπεµφθεί ξανά το θέµα στην Προκαταρκτική Επι-
τροπή, σύµφωνα µε το Σύνταγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Σύµφωνα µε ποιο
άρθρο;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Σύµφωνα µε το άρθρο 156 του Κανονισµού.
Προβλέπει τις αρµοδιότητες της Βουλής και της Επιτροπής. 

Ζητούµε να γίνει τοποθέτηση της Βουλής. Προτείνω να διακο-
πεί τώρα η Ολοµέλεια, για να γίνει ό,τι προβλέπει το Σύνταγµα
και ο Κανονισµός της Βουλής στην προανακριτική επιτροπή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κύριε Πρόεδρε, δεν
προβλέπεται. Δεν προβλέπεται αυτό. Σας απάντησα ότι σύµφωνα
µε το άρθρο 157 είναι υποχρεωτική. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, αυτό που δεν προβλέπεται είναι
το «µπάζωµα» της αλήθειας. Εµείς συνένοχοι σε αυτό το έγ-
κληµα, που κάνετε τώρα, δεν θα είµαστε. Να αποφασίσει τώρα
η Βουλή να εξεταστεί κανονικά υπόθεση. Είναι πάρα πολύ απλό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Νοµίζω ότι σας
απάντησα. Είναι απολύτως ξεκάθαρη η απάντησή µου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν απαντήσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κατόπιν τούτου,
προχωρούµε στη διαδικασία…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Μα, τι λέτε; Να τοποθετηθούν τα κόµµατα, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Είναι ξεκάθαρο αυτό
που σας είπα.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Ποιο είναι ξεκάθαρο; Να ψηφίσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Είναι απολύτως ξε-
κάθαρο.  

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Μα, είµαστε στη Βουλή, για να µην ψηφίσουµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κοιτάξτε, σκηνικό
θεατρικών παραστάσεων δεν θα γίνει η Βουλή. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Ποιο σκηνικό, κύριε Πρόεδρε; Τι λέτε τώρα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Είναι απολύτως ξε-
κάθαρο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Αυτό είναι προσβολή και το γνωρίζετε πολύ
καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Σας απάντησα. Είναι
σύµφωνα µε το άρθρο 157 του Κανονισµού της Βουλής. Έχει ξε-
καθαρίσει το θέµα.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να τοποθετηθούµε για
την… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Τοποθετήθηκαν τα
κόµµατα. Τα κόµµατα εκφράζονται διά των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων. Έχει λήξει το θέµα. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Πρέπει να αναπεµφθεί το θέµα στην επιτροπή.
Να γίνει έλεγχος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Μα, δεν προβλέπε-
ται, κύριε Πρόεδρε. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Τι εννοείτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εδώ συζητείτε εν-
στάσεις περί της Προκαταρκτικής. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Δεν έχει αρµοδιότητα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν έχει καµία
σχέση µε τη σηµερινή διαδικασία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
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θερίας): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, το µικρόφωνό µου γιατί το έχετε
κλείσει; Δεν είµαι Πρόεδρος Κοινοβουλευτικής Οµάδας; Τι έχει
γίνει; Γιατί έκλεισε το µικρόφωνο, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν έχουµε κλείσει
κανένα µικρόφωνο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Πατήστε, για να ανοίξει.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Ήταν ανοιχτό και έκλεισε, κύριε Βεσυρόπουλε,
ξέρω πολύ καλά.

Κύριε Πρόεδρε, θέσαµε κάτι ξεκάθαρο. Παρακαλώ να ζητή-
σετε την άποψη της Ολοµέλειας. Ζητούµε να αναπεµφθεί το
θέµα στην Προκαταρκτική και να κάνει έλεγχο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Μα δεν προβλέπε-
ται, κύριε Πρόεδρε. Ζητάτε κάτι που δεν προβλέπεται από τη δια-
δικασία.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Τι θα πει «δεν προβλέπεται»; Δεν αποφασίσαµε
εδώ να δηµιουργηθεί προκαταρκτική επιτροπή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ισχύει το άρθρο 157.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Το 156 περιγράφει ακριβώς την αρµοδιότητα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Επιµένετε σε κάτι

που δεν υπάρχει διαδικασία.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Προβλέπεται.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Δηλαδή θα ψάξετε ένα γραφειοκρατικό θέµα,
να ξεφύγετε από τον έλεγχο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Μα δεν υπάρχει γρα-
φειοκρατικό θέµα. Νοµίζω ότι σας απάντησα.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ κάτι απλό, να ψηφίσει η
Βουλή αν πρέπει να γίνει πραγµατικός έλεγχος του φακέλου. Να
ζητήσει ή να µην ζητήσει; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν υπάρχει καµία
τέτοια διαδικασία.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Η Βουλή δεν µπορεί να δώσει εντολή ελέγχου;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν αποφάσισε η Βουλή να γίνει

έλεγχος; Δεν µπορεί να ζητήσει η Βουλή να γίνει έλεγχος;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κοιτάξτε, οι απόψεις

κατετέθησαν. Η συζήτηση ολοκληρώθηκε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ζητώ τον λόγο. Δεν έχει ολοκληρωθεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν θα ανοίξουµε

καινούργια συζήτηση.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Ζητώ τις απόψεις των κοµµάτων, κύριε Πρό-
εδρε.

ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Είπαν τα κόµµατα.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): …τις απόψεις των κοµµάτων και των Βουλευτών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Τις είπατε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Ποιοι ψηφίζουν να µην γίνει έλεγχος, κύριε Πρό-
εδρε; Θέλω να µάθω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κύριε Πρόεδρε, δεν
υπάρχει τέτοια διαδικασία.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Δεν µπορούµε να σηκωθούµε για να δούµε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Επιµένετε σε µία
διαδικασία που δεν υπάρχει.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): …να µετρήσουµε ποιοι Βουλευτές θέλουν να
γίνει έλεγχος και ποιοι όχι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν υπάρχει τέτοια
διαδικασία. Η ονοµαστική ψηφοφορία θα γίνει το βράδυ.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Δεν υπάρχει δυνατότητα να σηκωθούµε και να
ψηφίσουµε ποιοι συµφωνούµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Δεν υπάρχει τέτοια
διαδικασία. Τι να κάνουµε τώρα;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Εγώ λέω ότι υπάρχει, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Έχει ολοκληρωθεί η
συζήτηση.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Ποια συνεδρίαση έχει ολοκληρωθεί, κύριε Πρό-
εδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Έχει ολοκληρωθεί.
Κατετέθησαν οι απόψεις των κοµµάτων, µιλήσατε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, ποιος διαφωνεί να αναπεµφθεί
το θέµα στην Προκαταρκτική Επιτροπή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Αφού δεν προβλέ-
πεται;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Τι δεν προβλέπεται; Να υπάρχει προκαταρκτική,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Μα δεν υπάρχει
αυτή η διαδικασία.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Μα, κύριε Πρόεδρε, προβλέπεται στο άρθρο 156
του Κανονισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κύριε Φάµελλε, κα-
τατέθηκε πόρισµα. Από την ώρα που κατατέθηκε και αναγγέλ-
θηκε στην Ολοµέλεια, είναι υποχρεωτική η συζήτηση. Τι να
κάνουµε τώρα;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Και η Ολοµέλεια κρίνει ότι το πόρισµα προέκυψε
χωρίς έλεγχο και πρέπει να επιστραφεί για να γίνει έλεγχος.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Στην ψηφοφορία.

Βεβαίως.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Αυτό ακριβώς πρέπει να γίνει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Έχει ολοκληρωθεί.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Τι έχει ολοκληρωθεί, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Έχει ολοκληρωθεί η

συζήτηση.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν έχει ολοκληρωθεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Μετά την…
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, επειδή υπάρχει ένα νέο πραξι-
κόπηµα εκ της Έδρας και δεν θέτετε το θέµα τουλάχιστον στην
Ολοµέλεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Θέτετε, κύριε Πρό-
εδρε, ένα ζήτηµα που δεν υπάρχει.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Κύριε Πρόεδρε, σας λέω ότι ακόµα ένα πραξι-
κόπηµα συγκάλυψης σήµερα στην Ολοµέλεια ο ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία δεν θα το νοµιµοποιήσει. Συνενόχους στο
έγκληµα της συγκάλυψης και του µπαζώµατος της αλήθειας δεν
θα µας βρείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ωραία, τα είπατε
αυτά που θέλατε να πείτε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): … γι’ αυτό αποχωρούµε από µία διαδικασία αν-
τισυνταγµατική, παράνοµη και µε ευθύνη του Προεδρείου της
Βουλής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Αυτός ήταν και ο

λόγος της παρεµβάσεώς σας. Κατανοητό.
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-

οδευτική Συµµαχία αποχωρεί από την Αίθουσα)
Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης και σύµφωνα µε τα

άρθρα 73 και 157 παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής η
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Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει µε µυστική ψηφοφορία επί
της προτάσεως της επιτροπής για την καταγγελλόµενη πράξη
για την οποία ζητείται η άσκηση δίωξης, όπως αυτή καθορίζεται
και εξειδικεύεται στο πόρισµα της ως άνω επιτροπής σύµφωνα
µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγµατος, 153 του Κα-
νονισµού της Βουλής και του ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύουν. 

Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του
όλου αριθµού των Βουλευτών, δηλαδή εκατόν πενήντα συν µία
ψήφος, όπως ορίζουν το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής.
Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 8 του Κανονισµού της
Βουλής στην ψηφοφορία δεν µετέχει εκείνος κατά του οποίου
στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης αν είναι Βουλευτής. 

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα σας διανεµηθεί
ένας µεγάλος φάκελος, που θα περιέχει το ψηφοδέλτιο, στο οποίο
αναγράφεται η καταγγελλόµενη πράξη για την οποία ζητείται η
άσκηση δίωξης σύµφωνα µε την πρόταση της επιτροπής, ένα
λευκό ψηφοδέλτιο και ένας µικρότερος λευκός φάκελος, εντός
του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφοδέλτιο.

Όπως γνωρίζετε, η µυστική ψηφοφορία µπορεί να γίνει, τόσο
µε φυσική παρουσία, όσο και µε επιστολική ψήφο, σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής όπως ισχύει. Σε αυτήν την
περίπτωση πριν από την ψηφοφορία θα παραδοθούν στο Προ-
εδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα στον µικρό φάκελο, ο οποίος
πρέπει να είναι κλεισµένος. Ο κλειστός αυτός φάκελος θα εσω-
κλείεται σε ένα µεγαλύτερο δεύτερο φάκελο, επίσης κλειστό, ο
οποίος θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους της
Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος θα
συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα απευθύνεται προς
τον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των φακέλων µε τα ψηφο-
δέλτια θα γίνεται από διαπιστευµένους συνεργάτες των Βουλευ-
τών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκειται να ψηφίσουν
σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. Οι ψήφοι
αυτές θα συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση που θα ακολουθή-
σει. Εφόσον το ψηφοδέλτιο δεν φέρει κανέναν σταυρό, τότε αυτό
θεωρείται άκυρο. 

Σύµφωνα µε τους χρόνους που προανέφερα και επειδή, όπως
όλοι γνωρίζουµε, υπάρχει µία σχετική ανοχή, προτείνω η έναρξη
της µυστικής ψηφοφορίας να ξεκινήσει το αργότερο στις 21.00’
το βράδυ. Υπενθυµίζω ότι η διαδικασία της µυστικής ψηφοφορίας,
καθώς και της εξαγωγής του αποτελέσµατος αναµένεται να διαρ-
κέσει περίπου δύο ώρες. Στη συνέχεια η εφορευτική επιτροπή θα
προχωρήσει στη διαλογή και καταµέτρηση των ψήφων. 

Εγκρίνεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η πρόταση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κατά πλειοψηφία.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί της πρότασής σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρία Πρόεδρε, όχι. 
Κατά πλειοψηφία.
Τον λόγο έχει η Βουλευτής Β1’ Αθηνών της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, κ. Μιλένα Αποστολάκη
έχει τον λόγο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα τον λόγο. Δεν κάνατε καν ψηφοφο-
ρία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κατά πλειοψηφία,
κυρία Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Δεν έγινε ψηφοφορία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεδηλωµένη λέγεται.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Ποια δεδηλωµένη, κύριε Πλεύρη;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση Αίθουσας «Ελευθέριος Βε-
νιζέλος», τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκ-
παιδευτικοί από το 2ο Γυµνάσιο Θήβας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρία Αποστολάκη, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας): Η Πλειοψηφία δεν θα εισηγηθεί, κύριε Πρόεδρε; Συγγνώµη,
κυρία Αποστολάκη.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έτσι είναι η
διαδικασία. Η κ. Αποστολάκη τώρα.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Η Πλειοψηφία δεν θα εισηγηθεί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρία Αποστολάκη,
έχετε τον λόγο.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η σύγκρουση δύο τρένων στα Τέµπη, µε αποτέλεσµα πενήντα

επτά συνάνθρωποί µας να χάσουν τη ζωή τους, θα µπορούσε να
µείνει στην ιστορία µόνο σαν µια ανείπωτη τραγωδία, µια τραγω-
δία που αναδεικνύει την κακοδιαχείριση και την έλλειψη λογοδο-
σίας, τη φαυλότητα και την εγκληµατική ανεπάρκεια σε κυβερνη-
τικό, διοικητικό και επιχειρησιακό επίπεδο. 

Για να συµβεί αυτό όµως θα έπρεπε να έχουµε µια κυβέρνηση
που δεν µεθόδευσε το ακαταδίωκτο για τον κ. Καραµανλή, εις
βάρος του οποίου υπάρχει δικογραφία για κακουργηµατική απι-
στία. Θα έπρεπε να έχουµε µια Κυβέρνηση που δεν σχετίζεται µε
επικουρικά εγκλήµατα µετά την τραγωδία, που οδήγησαν στην
αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος. Σε αυτήν την περίπτωση,
η δικαιοσύνη και οι διωκτικές αρχές ανεµπόδιστες θα διενεργού-
σαν τις απαραίτητες ανακριτικές πράξεις, προκειµένου η αρµό-
δια εισαγγελική αρχή να προχωρήσει στην άσκηση διώξεων και
παράλληλα η Βουλή θα ασκούσε σύµφωνα µε το Σύνταγµα τις
σχετικές µε τη δίωξη πολιτικών προσώπων αρµοδιότητές της. Σε
αυτήν την περίπτωση η κοινωνία θα µπορούσε να περιµένει κά-
θαρση, έστω και αν η κάθαρση δεν θα απαλύνει τον πόνο όσων
έχασαν δικούς τους ανθρώπους. 

Όλα αυτά όµως τα παρεµπόδισε ο κ. Μητσοτάκης προσωπικά
και η τραγωδία στα Τέµπη έχει µετατραπεί σε ένα µεγάλο πολι-
τικό ζήτηµα που διαβρώνει την ελλειµµατική ήδη στάθµη εµπι-
στοσύνης στο πολιτικό σύστηµα και στους θεσµούς, κλονίζει τη
λειτουργία του πολιτεύµατος, καθώς θέτει σε αµφισβήτηση τη
διάκριση των εξουσιών και βυθίζει την κοινωνία στην ανασφάλεια
τροφοδοτώντας την οργή της.

Καλώ τον κ. Μητσοτάκη να µας πει πώς νιώθει που δεκατρία
στελέχη της ΕΡΓΟΣΕ κλήθηκαν ως ύποπτοι από την Ευρωπαία
Εισαγγελέα για άµεση συνέργεια σε απιστία και τρεις εκπρόσω-
ποι της κοινοπραξίας ΤΟΜΗ - ΑLSTOM για ηθική αυτουργία και
ο φυσικός αυτουργός αυτής της απιστίας, ο κ. Καραµανλής, απο-
λαµβάνει το ακαταδίωκτο που ο ίδιος του εξασφάλισε. 

Καλώ τον κ. Μητσοτάκη και τον Υπουργό του της Δικαιοσύνης
να µας πουν ποια είναι η αντίληψή τους για τη διαφάνεια, για το
κράτος δικαίου και τον ρόλο του φυσικού δικαστή όταν µιλάµε
για πολιτικά πρόσωπα. 

Να γιατί η πεποίθηση για συγκάλυψη είναι εδραιωµένη στην
κοινωνία. Και φυσικά δεν ευθύνεται η Αντιπολίτευση, όπως οι δια-
τεταγµένοι προπαγανδιστικοί µηχανισµοί της Κυβέρνησης ανε-
πιτυχώς ισχυρίζονται. Όλα αυτά είναι το αποτέλεσµα των
µεθοδεύσεων του Πρωθυπουργού.

Τις τελευταίες µέρες παρακολουθούµε το φιάσκο του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ και προσωπικά του κ. Παπαδηµητρίου. Ο ευτελισµός τους
όµως είναι η απόρροια του τρόπου µε τον οποίο ο Πρωθυπουρ-
γός χειρίστηκε τη συγκρότηση, στελέχωση και λειτουργία του. 

Η Κυβέρνηση της επιτελικής αποτυχίας και ο Πρωθυπουργός,
δέσµιος της αντίληψης ότι το κράτος και οι υπηρεσίες τού ανή-
κουν και υπάρχουν για να υπηρετούν τον ίδιο, τον κύκλο του και
τις στοχεύσεις τους, είναι σήµερα υπόλογος, γιατί το 2019 αρ-
νήθηκε να συστήσει µια Ανεξάρτητη Αρχή, όπως του ζητούσε το
ΠΑΣΟΚ και υποδείκνυε η ευρωπαϊκή Οδηγία, και επέλεξε οκτώ
ολόκληρους µήνες µετά την τραγωδία να συστήσει έναν φορέα
ελεγχόµενο, χωρίς εχέγγυα ανεξαρτησίας, µε ανύπαρκτη αξιο-
πιστία, επάρκεια και σοβαρότητα, όπως αποδείχθηκε.

Το µείζον βέβαια είναι ότι η σηµερινή αδυναµία εξαγωγής
αναντίλεκτου πορίσµατος για τα αίτια της πυρόσφαιρας οφείλε-
ται σε κυβερνητικές ενέργειες, κατά παράβαση του νόµου και,
κύριε Φλωρίδη, αυτό δεν είναι «για τα µπάζα». 
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Το µείζον είναι ότι η συλλογή αποδεικτικού υλικού και η ανα-
γκαία τεκµηρίωση αποκλείστηκαν µετά την παρέµβαση στον
τόπο του εγκλήµατος, όπως η Εισαγγελέας Εφετών Λάρισας επι-
σηµαίνει. Αυτό είναι το επικουρικό έγκληµα, για το οποίο η Κυ-
βέρνηση συρόµενη µετά την πρόταση του ΠΑΣΟΚ και λόγω
φυσικά των µαζικών διαδηλώσεων ψήφισε τη σύσταση επιτροπής
προκαταρκτικής εξέτασης για τον κ. Τριαντόπουλο, σε αντίθεση
µε ό,τι έκανε για τον κ. Καραµανλή. 

Ο κ. Τριαντόπουλος δεν είναι σήµερα µέλος της Κυβέρνησης
και αυτό αναµφισβήτητα οφείλεται στο ΠΑΣΟΚ. Θυµίζω ότι ο
Πρωθυπουργός επιχειρώντας να τον προστατεύσει απέκλεισε
ακόµα και την κλήση του ως απλού µάρτυρα στην εξεταστική επι-
τροπή. 

Η Προανακριτική όµως δεν λειτούργησε και το κατατεθειµένο
Πόρισµα δεν στηρίζεται σε καµία δικονοµική και ουσιαστική προ-
ϋπόθεση από αυτές που το Σύνταγµα και η Ποινική Δικονοµία επι-
τάσσουν. Ο Πρωθυπουργός επέλεξε την καταστρατήγηση του
Συντάγµατος, παρακάµπτοντας το στάδιο της προκαταρκτικής
εξέτασης, µε µοναδικό κριτήριο τον περιορισµό της προσωπικής
του έκθεσης, του πολιτικού του κόστους, της περαιτέρω αµφισβή-
τησής του. Αυτό δεν είναι γενναιότητα, είναι πολιτική σκοπιµότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύ-
νης, -γιατί είναι θλιβερό από τον Υπουργό της Δικαιοσύνης να
ακούγονται αυτού του είδους τα επιχειρήµατα- το Σύνταγµα έχει
κανόνες ρητούς και αυστηρούς και εσείς τους καταστρατηγείτε.
Υποβάλλετε στη Βουλή ένα αιτιολογηµένο πόρισµα για το οποίο
διενεργείται ανάκριση, την οποία αποτρέψατε. Πόσο µάλλον όταν
έχουν προκύψει µεταγενέστερα στοιχεία, µεταγενέστερα και της
διάταξης της Εισαγγελέως και της πρότασης. Και αυτή ακριβώς
είναι η αιτία της καθεστωτικής και αντισυνταγµατικής απόφασης
της Κυβέρνησης να µη λειτουργήσει η Επιτροπή. Το µεταγενέ-
στερο στοιχείο, το e-mail Τριαντόπουλου, µε το οποίο επιβεβαι-
ώνεται όχι µόνο η αποστολή του για την «αποκατάσταση» -σε
εισαγωγικά- και διαµόρφωση του χώρου του δυστυχήµατος, αλλά
και ότι όλα ήταν σε γνώση του Πρωθυπουργού και στενών συνερ-
γατών του, αυτό το κρίσιµο στοιχείο µετέβαλε τον αρχικό κυβερ-
νητικό σχεδιασµό. 

Τον ξέρετε, κύριοι της Συµπολίτευσης, τον σχεδιασµό. Σας
υπαγορεύτηκε από αυτό εδώ το Βήµα από τον κ. Βορίδη, που
είπε, ανήγγειλε ότι στη συνεδρίαση που θα αποφασίσει η πλει-
οψηφία αν υπάρχουν ενδείξεις κατά του κ. Τριαντόπουλου για
να κινηθεί δίωξη η απάντηση της πλειοψηφίας θα είναι αρνητική.
Μετά το e-mail όµως ο σχεδιασµός άλλαξε και προτείνετε σή-
µερα την άσκηση ποινικής δίωξης κατά ενός προσώπου που θε-
ωρείτε παντελώς αθώο, όπως ισχυρίστηκε ο κ. Βορίδης και όπως
η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας επανέλαβε ρητά στην προανακρι-
τική επιτροπή. Θα καταστήσετε κατά συνέπεια κατηγορούµενο
µε τις δικές σας απαραίτητες ψήφους ένα πρόσωπο που θεω-
ρείτε αθώο, για λόγους διαχείρισης και επικοινωνίας. Πρόκειται
για τον ορισµό της κατάχρησης εξουσίας. 

Το πόρισµα της Επιτροπής περιορίζει, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, την άσκηση δίωξης µόνο
στον κ. Τριαντόπουλο και µόνο για το πληµµέληµα της παράβα-
σης καθήκοντος, την ώρα που έχουν προκύψει νέα στοιχεία µε
βάση τα οποία θα ήταν ενδεχόµενη η επέκταση της κατηγορίας.
Το Δικαστικό Συµβούλιο δεν µπορεί να επεκτείνει τη δίωξη, όπως
γνωρίζετε, ως προς τον κύκλο τυχόν εµπλεκοµένων υπουργών.
Δεν µπορεί από µόνο του να ασκήσει διώξεις για νέα αδικήµατα,
όπως ο καθηγητής Νίκος Παπασπύρου επεξηγεί. Αν ο αρεοπα-
γίτης κρίνει ότι ευθύνονται και άλλοι υπουργοί, πρέπει να ζητήσει
διεύρυνση της ποινικής δίωξης. Και εδώ πρέπει να επισηµά-
νουµε, κύριε Υπουργέ, ότι µε δική σας ευθύνη δεν έχει τροπο-
ποιηθεί ο εκτελεστικός νόµος και εξακολουθεί να προβλέπει ότι
το αξιόποινο εξαλείφεται µετά το πέρας της Β’ Τακτικής Συνόδου
της Βουλευτικής Περιόδου. Και εδώ αρχίζουν τα προσχηµατικά
και υποκριτικά από εσάς, κατ’ εντολή του κ. Μητσοτάκη, ότι φέρ-
νετε όπου να’ ναι νόµο, θα το κάνετε, ενώ γνωρίζετε την απαγό-
ρευση αναδροµικής ισχύος δυσµενέστερου ποινικού νόµου. 

Ακούστε, κύριε Φλωρίδη, για να µην ξεχάσουµε και αυτά που
ξέρουµε, εάν χρειάζεται ρητή κατάργηση και δεν αρκεί το Σύν-
ταγµα, είστε βαρύτατα εκτεθειµένοι. Από το 2019 είστε εκτεθει-

µένοι. Εάν το Σύνταγµα κατισχύει, ποιον κοροϊδεύετε µε τις ποµ-
πώδεις ανακοινώσεις σας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Πολύ λίγα λεπτά θα χρειαστώ ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αποκλειστική ευθύνη της κυ-

βερνητικής Πλειοψηφίας η προανακριτική επιτροπή δεν διεξή-
γαγε τη σύµφωνη µε το Σύνταγµα και τον νόµο προδικασία.
Εµποδίστηκε να ολοκληρώσει, γιατί δεν αντέχει ο Πρωθυπουρ-
γός µετά την «κακιά στιγµή» της Εξεταστικής να ενορχηστρώσει
την ακόµα χειρότερη της Προανακριτικής. Το Σύνταγµα, όµως
όπως σήµερα ισχύει, υποχρεώνει. Δεν παρέχει καµία διακριτική
ευχέρεια στους υπουργούς να επιλέγουν τα στάδια διερεύνησης
των ευθυνών τους και βεβαίως η παραίτηση Τριαντόπουλου δεν
στερεί τη Βουλή από τις αρµοδιότητές της. Όπως έλεγε ο Αρι-
στόβουλος Μάνεσης, αν το Σύνταγµα διατηρείται αλλά δεν τη-
ρείται, τότε είναι ή εικονικό ή πλασµατικό. 

Οι παραπάνω επισηµάνσεις αναδεικνύουν τον υπαρκτό κίν-
δυνο ακυρότητας της διαδικασίας. Οι διατάξεις του άρθρου 86
δεν είναι διατάξεις ενδοτικού δικαίου, είναι διατάξεις αναγκαστι-
κού δικαίου και είναι ισχυρό το ενδεχόµενο το Δικαστικό Συµβού-
λιο να αναδείξει την ακυρότητα που επισείει η επιλεκτική
παράκαµψη ενός σταδίου της προδικασίας που το Σύνταγµα ορί-
ζει. Οι ενέργειές σας συνιστούν αµάχητο τεκµήριο ενοχής για
την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό. Τον Πρωθυπουργό που
εξασφάλισε ο ίδιος το ακαταδίωκτο για τον κ. Καραµανλή, τον
Πρωθυπουργό που γνωρίζοντας ότι εάν έρθει ξανά δικογραφία
για τον κ. Καραµανλή στη Βουλή, δεν θα µπορέσει για δεύτερη
φορά να τον διασώσει και γι’ αυτό δηµιουργεί ένα αντισυνταγ-
µατικό δεδικασµένο, προκειµένου ο κ. Καραµανλής να αποφύγει
τη βάσανο της Προανακριτικής. Τον Πρωθυπουργό που στην
πρόκληση του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ να δεσµευτεί για αναθεώ-
ρηση του άρθρου 86 και του άρθρου 90 για την επιλογή της ηγε-
σίας της δικαιοσύνης η οποία σήµερα φαίνεται να λειτουργεί µε
επιλεκτικά αντανακλαστικά, ζηλεύοντας το στυλ του Τραµπ, προ-
κειµένου να συναινέσει µας ζήτησε παζάρια µε το άρθρο 16,
αυτόν τον Πρωθυπουργό! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες νιώθουν ότι δεν
υπάρχει τίποτα για να πιστέψουν. Γνωρίζουν ότι αυτή η Κυβέρ-
νηση δεν µπορεί να εγγυηθεί το «ποτέ ξανά» για µια τέτοια τρα-
γωδία και πιστεύουν, δικαιολογηµένα, ότι µεθοδευµένα
εµποδίζεται από την Κυβέρνηση η αλήθεια και η δικαιοσύνη.
Υπάρχουν, όµως, στον τόπο δηµοκρατικά και θεσµικά αναχώ-
µατα και ένα από αυτά είναι το ΠΑΣΟΚ. Έχοντας επισηµάνει την
καταστρατήγηση του Συντάγµατος και τους κινδύνους που συ-
νεπάγεται για τη διαδικασία και τη Βουλή, γνωρίζουµε ότι µετά
από τις δικές µας θεσµικές πρωτοβουλίες ο δρόµος για τη διε-
ρεύνηση των ευθυνών του κ. Τριαντόπουλου άνοιξε και δεν
έκλεισε όπως έγινε µε τον κ. Καραµανλή. 

Και καθώς η ψηφοφορία για την παραποµπή του κ. Τριαντό-
πουλου είναι µυστική, µε την παρουσία µας θα διασφαλίσουµε
ότι ο κ. Τριαντόπουλος δεν θα προστατευθεί και διαβεβαιώνουµε
την ελληνική κοινωνία ότι µε την ίδια θεσµική προσήλωση και τη
δηµοκρατική ευθύνη θα συνεχίσουµε µέχρι τέλους, προκειµένου
να διερευνηθούν και οι ευθύνες του κ. Καραµανλή, καθώς και
όλων των υπολοίπων υπευθύνων. Είναι χρέος µας στα θύµατα,
στις οικογένειές τους, στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. Αποστολάκη.
Τον λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυ-

ριάκος Βελόπουλος.
Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ξεκινήσω, κύριε Υπουργέ, ξεχνώντας –ας ξεχά-

σουµε λίγο- όλα όσα λέγονται για τα Τέµπη, να µην ασχοληθούµε
καθόλου µε τα Τέµπη, αλλά ας ξεκινήσουµε µε πέντε βασικές
ερωτήσεις.
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Θέλω σε εσάς να απευθυνθώ, αλλά και στον αρµόδιο Υπουργό
και στον Πρωθυπουργό και ας µου απαντήσει και το ΠΑΣΟΚ και
η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ. Πώς γίνεται δύο τρένα να είναι
πάνω στην ίδια γραµµή; Αυτό. Ας µου πει ο ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα Δηµοκρατία.

Διότι για να µπουν τα δύο τρένα σε µία γραµµή σηµαίνει ότι
κάποιοι δεν έκαναν καλά τη δουλειά τους. Ποιοι είναι αυτοί; Ποιοι
δεν υλοποίησαν τη σύµβαση 717; Ποιοι άφησαν την Ελλάδα
χωρίς τρένο, πραγµατικό τρένο, ευρωπαϊκό ή σύγχρονο τρένο;
Θα σηκωθεί κάποιος να µου πει ποιος; Ένας να µου πει, ρε παιδί
µου, «φταίω εγώ, φταίει το κόµµα µου».

Δεύτερη ερώτηση, κύριε Υπουργέ. Πώς γίνεται δύο χρόνια
µετά να µην ξέρουµε ποιος, πώς και από ποιον δόθηκε εντολή
και µπαζώθηκε και ξεµπαζώθηκε ο χώρος; Κάποιος να µου πει.
Εγώ δεν λέω ποιος φταίει, κύριε Φλωρίδη. Ας τα αφήσουµε αυτά,
λέω. Ξεχνάµε, ψάχνουµε τώρα, δικαιοσύνη, δεν είµαστε εδώ.
Αλλά πώς γίνεται να µην ξέρει η Ελληνική Βουλή ποιος έδωσε
εντολή να ξεµπαζωθεί και να µπαζωθεί ο χώρος χωρίς εισαγγε-
λική άδεια; Αυτό ρωτάω. Να µου απαντήσει η Κυβέρνηση.

Τρίτον, πως γίνεται ακόµη και τώρα δύο χρόνια µετά να µπαί-
νουν πάλι τα τρένα στην ίδια γραµµή; Το ξέρετε, κύριε Υπουργέ,
ότι και πάλι είναι επικίνδυνα τα τρένα; Γιατί συνήθως, κύριε
Υπουργέ και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, από τα λάθη µας µα-
θαίνουµε. Πέρασαν δύο χρόνια και συνεχίζεται το ίδιο λάθος
ακριβώς να γίνεται. Το «συνεχίζεται» µε «-αι» και µε «-ε», «συνε-
χίζετε», γιατί υπάρχει κυβερνητική ευθύνη. Το συνεχίζετε εσείς.

Πώς γίνεται δύο χρόνια µετά ακόµη και τώρα -έβλεπα χθες σε
ένα κανάλι- σταθµάρχες να µιλάνε στα προσωπικά τους κινητά
για να συνεννοηθούν ακόµη και τώρα, όταν η Νέα Δηµοκρατία
ξεκινώντας το έγκληµα ο Πρωθυπουργός ο ίδιος προσπάθησε
να αποδώσει ευθύνες στον σταθµάρχη που διορίστηκε, βυσµα-
τώθηκε, ξεβιδώθηκε; Δεν ξέρω τι έγινε. Συνεχίζουν να µιλούν µε
τα κινητά τους οι άνθρωποι. Δεν έχουν άλλον τρόπο επικοινω-
νίας; Δεν τους δίνει η Κυβέρνηση; Δεν τους παρέχει το κράτος;

Πώς γίνεται δύο χρόνια µετά, κύριε Υπουργέ, ούτε ένας να µην
πάει στη φυλακή; Ούτε ένας. Όλοι προφυλακίστηκαν και έφυγαν.
Καθαροί, πεντακάθαροι και περιµένουν να αθωωθούν και στο
τέλος. Οι υπεύθυνοι, επαναλαµβάνω.

Ακούστε. Το ζήτηµα για εµάς, κύριε Υπουργέ, είναι ζήτηµα ηθι-
κής τάξεως, είναι ζήτηµα δηµοκρατίας, ζήτηµα επιβίωσης ενός
ολόκληρου κράτους, ένα κράτος που φαίνεται ότι δεν είναι κρα-
ταιό, κύριε Υπουργέ, και υπάρχει ευθύνη. Ένα κράτος που δεν
είναι κραταιό την ευθύνη τη φέρει η πολιτεία, η Κυβέρνηση και
οι κυβερνήσεις.

Μπορεί ανά πάσα ώρα και στιγµή, κύριε Υπουργέ, τώρα που µι-
λάµε εδώ µέσα να έχουµε ξανά σύγκρουση τρένων µε τα ίδια απο-
τελέσµατα. Το ξέρετε; Τώρα που µιλάµε, τώρα, τώρα. Και αν και
παρ’ ελπίδα πάλι µεταφερθεί ένα φορτίο -δεν ξέρω αν µεταφέρ-
θηκε ή δεν µεταφέρθηκε, άλλοι λένε ότι δεν µεταφέρθηκε, εγώ
ερωτήσεις θέτω τώρα, ξεχνάω ό,τι δικαιολογίες µας δώσατε, ξε-
χνάω ό,τι έχουν πει οι Πολιτικοί Αρχηγοί- και έχουµε τα ίδια ακρι-
βώς γεγονότα, τις ίδιες συνθήκες, τις ίδιες µεταφορές και
συµβαίνει ένα παρόµοιο σε µια κατοικηµένη περιοχή, θα γίνει
φουρνέλο η περιοχή. Γιατί στην πολιτική προβλέπεις τις εξελίξεις,
δεν τις καταστέλλεις απλά. Τις θεραπεύεις, αλλά τις προβλέπεις. 

Σε ποιο σοβαρό κράτος, κύριε Υπουργέ, οργανισµοί, γραµµα-
τείς θα έβαζαν υπογραφές και επί ΣΥΡΙΖΑ και επί Νέας Δηµοκρα-
τίας και επί ΠΑΣΟΚ ότι τα τρένα είναι ασφαλή, θα γινόταν ένα
τέτοιο δυστύχηµα και θα παρέµεναν όλοι αυτοί στο απυρόβλητο
και κανείς δεν θα τους καλούσε να τους πει: «Ελάτε εδώ, ρε παι-
διά, βάλατε υπογραφές εδώ ότι τα τρένα είναι εντάξει»;

Να το πω διαφορετικά. Βγάζω τον Πρωθυπουργό απ’ έξω, στα
έγγραφα και τους Υπουργούς απ’ έξω, όλους τους πολιτικούς.
Είναι καλοί άνθρωποι. Κανείς. Είναι οι καλύτεροι του κόσµου.
Αυτοί που υπέγραφαν ότι τα τρένα είναι ασφαλή, δεν φέρουν ευ-
θύνη; Ρωτώ.

Έχουν αλλάξει τέσσερις Υπουργοί Μεταφορών και άλλοι τόσοι
Υφυπουργοί, µόνο τα τρία τελευταία χρόνια, κύριε Υπουργέ. Και
έρχεται ο κ. Κυρανάκης προχθές µετά από έξι χρόνια Κυβέρνη-
σης ΝΔ και ξεκινά αυτοψίες, πηγαίνει βόλτα µε τα τρένα, φέρνει
και τις κάµερες και πάει βόλτα για να αποκτήσει άποψη ο ίδιος

και στο τέλος µας λέει ότι το δίκτυο νοσεί βαριά. Αυτό λέει, κύ-
ριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ο Υπουργός σας. Το δίκτυο νοσεί
βαριά.

Ξέρετε, δεν είναι απλά ένας ασθενής που µπορεί να πεθάνει ή
να µην πεθάνει. Πάνω στο δίκτυο αυτό µεταφέρονται ψυχές, άν-
θρωποι, φυσικά πρόσωπα. Και αν επαναληφθεί το ίδιο λάθος, θα
έχουµε το ίδιο αποτέλεσµα.

Εγώ θα κάνω ερωτήσεις. Είχαµε σύγκρουση δύο τρένων µε
πενήντα επτά νεκρούς, κύριε Υπουργέ; Είχαµε. Είχαµε αλλοίωση
του τόπου του εγκλήµατος; Είχαµε. Είχαµε δύο χρόνια απραξίας;
Είχαµε. Έχουµε ονόµατα κατηγορουµένων; Δεν έχουµε. Δεν
έχουµε.

Διότι ακόµη και τον Τριαντόπουλο, έτσι όπως το λέτε ότι θα
τον πάτε εκεί που θα τον πάτε, θα αθωωθεί, κύριε Πλεύρη. Νο-
µικά ξέρετε. Θα αθωωθεί. Ξέρετε. Υπάρχουν και τα νοµικά τερ-
τίπια. Θα αθωωθεί. Χαµογελάτε. Είστε καλός ποινικολόγος.
Ξέρετε τι λέω.

Έχουµε φυλακίσεις υπαιτίων; Δεν έχουµε. Δεν φυλακίστηκε
κανένας. Έχουµε άγνοια τι, πώς και γιατί έγινε το περιβόητο «µα-
νιτάρι»; Έχουµε άγνοια. Έχουµε τα ίδια τρένα να κινούνται κα-
θηµερινά πάνω στις ίδιες ράγες; Έχουµε. Άρα, λοιπόν, έχουµε
γεγονότα που επαναλαµβάνονται ως λάθη συνεχώς και όχι ως
φάρσα; Τα έχουµε. Ποιος φταίει, λοιπόν, που έχουµε τα ίδια γε-
γονότα µετά από δύο χρόνια; Η Νέα Δηµοκρατία που δεν έκανε
τίποτα έστω και να θεραπεύσει το πρόβληµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτή είναι η πολιτική σας ευθύνη, αν θέλετε. Στην πολιτική ευ-

θύνη αναφέροµαι, γιατί υπάρχουν και ποινικές ευθύνες.
Θέλετε να µας πείσετε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν υπάρχει συγ-

κάλυψη; Εγώ το δέχοµαι. Δεν υπάρχει συγκάλυψη καµία. Κάποιο
αόρατο χέρι έδωσε την εντολή, άκουσε κάποιος στο αυτί του
κάτι, ο Τριαντόπουλος και η παρέα του, ξεµπάζωσαν, µπάζωσαν,
δεν άκουσαν τον εισαγγελέα, δεν άκουσαν τον αστυνοµικό της
τροχαίας, δεν άκουσαν κανέναν και το έκαναν. Ωραία. Ανοίξτε τα
κινητά τηλέφωνα του Πρωθυπουργού, των αρµόδιων Υπουργών,
των υπηρεσιακών παραγόντων για να δούµε ποιος µιλούσε µε
ποιον και τι έγινε. Εκεί θα φανεί όλη η αλήθεια. Τα υπόλοιπα είναι
δικαιολογίες, νοµικίστικα τερτίπια.

Εσείς οι δικηγόροι -όσοι είστε νοµικοί- έχετε αυτό το δικολα-
βίστικο. Πετάτε νόµους, κανονισµούς, άρθρο 1 παράγραφος 3
Κανονισµός της Βουλής. Μιλούσατε για τον Κανονισµό της Βου-
λής και εγώ γελούσα στο γραφείο µου. Τον έχετε παραβιάσει
άπειρες φορές όλοι και µιλάτε για τον Κανονισµό. Μου θυµίζει
αυτόν που κοιτάει το δέντρο και χάνει το δάσος. Και το κάνατε
επίτηδες. Κάνετε δύσκολη τη διαδικασία µόνο και µόνο για να
βαριέται ο κόσµος.

Λοιπόν επαναλαµβάνω. Εάν δεχθούµε τα όσα λέει η Κυβέρ-
νηση περί ελαίων σιλικόνης, πρέπει τώρα να σταµατήσουν τα
τρένα να κινούνται, αλλιώς είστε εγκληµατίες, γιατί είναι κινητές
βόµβες στα τρένα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης) 
Εγώ θα αποδεχθώ τα έλαια σιλικόνης.
Επίσης, για τη σύµβαση 717, Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥ-

ΡΙΖΑ, όλοι κάνατε το ίδιο έγκληµα. Διότι συζητάµε για το αποτέ-
λεσµα, αλλά δεν συζητάµε για το αίτιο. Γιατί έτυχε να είναι
βάρδια ο Πρωθυπουργός και η Νέα Δηµοκρατία εκείνο το µοι-
ραίο βράδυ. Θα µπορούσε να ήταν βάρδια µία άλλη κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ ή του ΣΥΡΙΖΑ. Εµείς, ξέρετε, έχουµε µια διαφορά.
Τα ίδια θα λέγαµε για το ΠΑΣΟΚ, τα ίδια για τον ΣΥΡΙΖΑ, τα ίδια
λέµε και για τη Νέα Δηµοκρατία. Γιατί είστε όλοι συνυπεύθυνοι
για τη σύµβαση 717. Δεν επιµερίζουµε την ευθύνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το χειρότερο από όλα, κύριε Υπουργέ, είναι το τι λέει ο Έλλη-

νας, τι λέει ο Έλληνας έξω, η κοινωνία: Όλα έγιναν επίτηδες.
Βγάλατε κάποιους τύπους να βγαίνουν στα παράθυρα. Ο ένας

ήταν φυσικός. Τι σχέση έχει ο φυσικός µε µια έκρηξη; Ένας
άλλος ήταν φυσικοθεραπευτής. Ένας άλλος πρώην δικηγόρος
λέει του τάδε που ήταν πρώην του πρώην συγγενούς. Ένας
Γαλής ή Γαλής, που έβγαζε φωτογραφίες του Πρωθυπουργού
συνεχώς -τι ωραίος που είναι ο Πρωθυπουργός- και τον βγάζουν
τα κανάλια.
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Γιατί εδώ και τρεις µέρες τα κανάλια, θα το πω µε πόνο ψυχής,
έχουν εισπράξει και άλλα λεφτά από τις διαφηµίσεις που έρχον-
ται, 200.000 ο ένας, 300.000 ο άλλος, 500.000 ο άλλος. Έτσι, λοι-
πόν, δεν γίνεται δουλειά. Ο κόσµος τα βλέπει όλα αυτά.

Και επειδή επιχειρεί η Νέα Δηµοκρατία να δηµιουργεί σύγ-
χυση, µήπως είναι τα έλαια σιλικόνης, µήπως είναι το άλλο, τώρα
υπάρχει και νέα κολεξιόν, κύριε Υπουργέ, ότι φταίει το φρέον για
την έκρηξη. Βέβαια, λέει, µε ειδικές συνθήκες που αν ο καιρός
είναι 32 βαθµούς, η υγρασία 95 βαθµούς, συν αν βάλει κάποιος
σπίρτο εκεί πάνω, συν αν δεχθεί µεγάλη πίεση εκείνο θα γίνει τε-
ράστια έκρηξη. Πραγµατικά, µε βάση τα όσα λέτε, πρέπει να ξη-
λώσουµε όλοι τα κλιµατιστικά από το σπίτι µας, γιατί µπορεί να
γίνει έκρηξη. Είναι γελοιότητες, γελοιότητες!

Μόνο και µόνο ότι µέσα από τη σύγχυση επιχειρείται αυτό που
λέω εγώ, κολυµβήθρα. Όχι, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει κολυµ-
βήθρα. Κολυµβήθρα του Σιλωάµ σε τέτοια εγκλήµατα δεν µπορεί
να υπάρχει. Και το έγκληµα, επαναλαµβάνω, είναι η σύµβαση
717, που δεν υλοποιήθηκε ποτέ και έσκασε στα χέρια σας και
από ανικανότητα αυτή η ιστορία και δυστυχώς επιχειρείται συγ-
κάλυψη καθηµερινά.

Πάµε στα υπόλοιπα. Τι µου θυµίζει η Νέα Δηµοκρατία, αυτό
που έλεγα µε το φρέον, µε τα έλαια σιλικόνης; Είστε βορειοελ-
λαδίτης, δικός µας, από εκεί πάνω. Τον θυµάστε τον κ. Μάντζιο;

Δεν εννοώ εσάς. Τον αντιπρόεδρο του Εδεσσαϊκού εννοώ.
Μάντζιος λέγεται. Ήταν ο γιος του Αντιπρόεδρος. Σας το δια-

βάζω: «Στην αρχή είπαµε δεν θέλουµε να µπει το πόρισµα και
αυτοί είπαν ότι εµείς θέλουµε. Ε, δεν θέλουµε και εµείς. Και αυτοί
ύστερα είπαν θέλουµε. Και εµείς το αλλάξαµε και λέµε ότι και
εµείς δεν θέλουµε» αυτός είναι ο Μαρινάκης βέβαια, έτσι; «Αλλά
αυτοί δεν δέχτηκαν να µπει, αυτό ακριβώς, τίποτα άλλο».

Στην αρχή µας λέγατε άγιο ευαγγέλιο το πόρισµα. Έβγαινε η
κ. Μπακογιάννη «οι διεθνείς παράγοντες», «οι καλύτεροι επιστή-
µονες θα µας µιλήσουν», «θα φέρουµε τους καλύτερους από την
Αµερική» και ξαφνικά το πόρισµα δεν βγαίνει όπως το θέλετε και
γίνεστε αντιπρόεδρος του Εδεσσαϊκού. Τώρα φταίω εγώ να πω
κάτι απλό που λέει και ο λαός; Πού τις λέτε αυτές τις παπάτζες,
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Διότι παπάτζες είναι. Πού τις λέτε,
πείτε µου. Για να γίνετε πειστικοί πρέπει τουλάχιστον να απευ-
θύνεστε σε νοούµενα όντα.

Κύριε Πλεύρη, πού είναι ο Πρωθυπουργός; Μιλάτε για τον Κα-
νονισµό, ο Πρωθυπουργός δεν έπρεπε να ήταν εδώ; Πού είναι ο
Πρωθυπουργός, στο Φόρουµ των Δελφών; Ωραία, κάνει την
Πυθία; Εύχοµαι να µη µασάει και δάφνη. Παιδιά, είναι ανήκουστα
αυτά που γίνονται. Θα έπρεπε να ήταν εδώ και να απολογηθεί
για τα πολιτικά του λάθη, τις αβλεψίες και την επιχείρηση που
έγινε συγκάλυψης του εγκλήµατος των Τεµπών από κάποιους.
Το ποιοι είναι αυτοί ας το βρει ο ίδιος, αν µπορεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αλλά το να κάθεται στο Φόρουµ των Δελφών µερικά χιλιόµε-

τρα µακριά από εδώ και να συζητάµε για την προανακριτική για
τα Τέµπη, ένα µείζον θέµα κοινωνικό, που αφορά όλους µας, όλοι
έχουµε παιδιά, κάποιοι από εδώ µέσα πηγαίναν µε το τρένο, και
η δική µου κόρη πήγαινε.

Και αφού, λοιπόν, το πόρισµα, κύριε Φλωρίδη, δεν αρέσει στον
κ. Μαρινάκη και είχε, λέει, κενά, τα 4,5 εκατοµµύρια θα τα ζητή-
σετε πίσω τώρα, ναι ή όχι; Είναι χρήµατα του ελληνικού λαού.
Αφού είναι ατελέσφορο το πόρισµα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ζητήστε πίσω τα λεφτά. 4,5 εκατοµµύρια ευρώ για ένα πόρι-

σµα, όπως λέει η Κυβέρνηση, που δεν είναι σωστό. Τι είναι τα
λεφτά του ελληνικού λαού, µαρουλάκι και τα πετάτε όπως θέ-
λετε; 

Εγώ όταν κάνω µια επιχείρηση ως επιχειρηµατίας και δίνω µια
δουλειά στον κ. Πλεύρη να µου την κάνει, αν δεν µου την κάνει
καλά, κύριε Πλεύρη, ο τάδε Πλεύρης, του λέω: «φέρε τα λεφτά
πίσω, αδερφέ. Δεν είµαι κορόιδο». Ζητήστε τα 4,5 εκατοµµύρια
ευρώ τώρα πίσω.

Τι ζητάω τώρα ο άνθρωπος; Αφού θεωρείτε το κράτος λά-
φυρο. Θεωρείτε ότι το κράτος αυτό είναι λάφυρο. Θα κάνω µια
παρένθεση, για να καταλάβετε τι σηµαίνει λάφυρο το κράτος.
Θέλετε απόδειξη; Είστε για γέλια.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε τι είναι αυτό εδώ; Κοιτάξτε λίγο εδώ.
Βλέπετε µακριά, µια χαρά είστε. Έχετε αετίσιο µάτι, άµα θέλετε.
Αυτό εδώ είναι ένας πίνακας στην Εθνική Πινακοθήκη, ο οποίος
παρουσιάζει την κ. Παναγιωταρέα. Ναι, ναι στην Εθνική Πινακο-
θήκη είναι. Φιλοξενεί το πορτρέτο της Παναγιωταρέα. Το βλέ-
πετε;

Γελάτε, κύριε Πλεύρη. Για γέλια και για κλάµατα είναι η Νέα
Δηµοκρατία. Πορτραίτο της Παναγιωταρέα στην Εθνική Πινακο-
θήκη, για τον Θεό, δηλαδή, ο Χριστός, η Παναγία και όλοι οι άγιοι
µαζί! Σηµερινό ρεπορτάζ είναι. Σηµερινά νέα, δεν το ξέρετε. Το
καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λες και είναι ο Μέγας Αλέξανδρος, ο Μέγας Θεοδόσιος, ο
Μέγας Κωνσταντίνος, ο Βασίλειος ο Βουλγαροκτόνος. Ξέρετε
γιατί υπάρχει αυτό εκεί; Θα σας το πω εγώ τώρα πολύ απλά. Θε-
ωρείτε το κράτος λάφυρο, ότι είναι δικό σας µαγαζί. Δεν ανήκει
στους Έλληνες. Ανήκει σε εσάς, οπότε µπορείτε να λέτε ψέµατα
κατά συνθήκη και συνεχώς. Μπορείτε να καλύπτετε τα εγκλή-
µατά σας συνεχώς. Μπορείτε να παραβιάζετε ανοιχτές θύρες συ-
νεχώς. Μπορείτε να κάνετε ό,τι θέλετε συνεχώς. Ε, όχι, όσο
υπάρχει η Ελληνική Λύση θα ανακόπτει αυτή την αναίσχυντη
στάση και συµπεριφορά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ας µιλήσουµε για συγκάλυψη. Εγώ ρωτώ τον κ. Φλωρίδη γιατί

βιαστήκατε τόσο πολύ να ξεµπαζώσετε και να µπαζώσετε. Δεν
είναι συγκάλυψη, κύριε Φλωρίδη, εγώ το δέχοµαι καλή τη πίστει.
Πρέπει να µου αιτιολογήσει, όµως, η Νέα Δηµοκρατία γιατί ξεµ-
παζώσατε άµεσα, την πρώτη µέρα, τον λόγο. Να µου πείτε: «γιατί
θα πληρώναµε αποζηµίωση», λέω τώρα εγώ, κάπου. Να µου
πείτε: «γιατί θέλαµε να δώσουµε το άρτιο τρένο στον κόσµο». Το
ακούω και αυτό. Αλλά το ξεµπάζωµα τρία µέτρα και µπάζωµα
γιατί έγινε; Μόνο αυτό. Γιατί δεν τηρήθηκε κανένα σχέδιο διαχεί-
ρισης επικίνδυνων αποβλήτων του ΕΣΔΕΑ, σύµφωνα µε το
άρθρο 31, ν.4342/2015. Έγινα και εγώ δικολάβος τώρα. Χρησι-
µοποιώ νόµους, όπως χρησιµοποιεί ο κ. Πλεύρης.

Επίσης, γιατί λέω ότι έγινε συγκάλυψη; Είναι παράλειψη των
ιατροδικαστών που δεν έγινε καµία τοξικολογική εξέταση στα θύ-
µατα των Τεµπών. Εδώ είναι όλο το σχέδιο. Τι λένε µε βάση τα
χαρτιά; Ότι όταν γίνεται ένα δυστύχηµα, κύριε Φλωρίδη, γίνονται
συγκεκριµένες πράξεις και ενέργειες από την πολιτεία να δια-
σφαλιστεί ο χώρος, να δούµε από τι πέθαναν οι άνθρωποι, από
τι σκοτώθηκαν, από τι δολοφονήθηκαν. Εδώ είναι το σχέδιο. Θα
το καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν έγινε καµία τοξικολογική. Γιατί; Γιατί, πείτε µας. Εγώ, σας
λέω, ότι δέχοµαι ότι δεν υπήρχε συγκάλυψη. Μπαίνω στο δικό
σας το µυαλό, στο δικό σας σενάριο, στη δική σας δικαιολογία.
Απαντήστε µου σε αυτά τουλάχιστον, για να µπορώ να σας πι-
στέψω.

Σήµερα έχω µια αποκάλυψη, κύριε Υπουργέ, σε ένα USB από
τις Ηνωµένες Πολιτείες, από το Πανεπιστήµιο του Χιούστον. Αν
οι δηµοσιογράφοι θέλουν να κάνουν καλά τη δουλειά τους, το
καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής, και σας διαβάζω τι περιλαµ-
βάνει αυτό το USB. «Καθηγητής πανεπιστηµίου της τεχνικής µας
οµάδας», λέει το έγγραφο, «ο κ. Παπαδάκης». Στο Χιούστον πα-
ρακαλώ, όχι ο φυσιοθεραπευτής, ο υδραυλικός και ο ξυλουργός
που βγάζει ο ΑΝΤ1, το MEGA, δεν ξέρω ποιος άλλος, ειδικά ο
ΣΚΑΪ, που παρελαύνουν από εκεί όλοι οι ειδικοί.

Λέει λοιπόν: «Πήρε το βίντεο καταγραφής του δυστυχήµατος
στα Τέµπη. Προσπάθησε φωτογραφικά µε υπέρθεση και ευκρί-
νεια και µε το βίντεο σε χρόνο κλασµάτων του δευτερολέπτου
να αποµονώσει τις διαρροές των πτητικών ουσιών και τα κατά-
φερε». Τα καρέ αυτά που καταθέτω στη Βουλή µε φωτογραφία
και βίντεο είναι κτήµα της δικογραφίας και τα καταθέτω σε USB.
Μέσω αυτού, λοιπόν, αποδεικνύεται, κύριε Υπουργέ, και σας το
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λέω ευθέως, τι; Ότι είχαµε διαρροή υγρών και όχι ελαίων σιλικό-
νης που πήραν φωτιά, τρία διαφορετικά αεριώδη νέφη. Το είδατε
πουθενά να παίζει αυτό το βίντεο; Στα Πρακτικά της Βουλής. 

Αφού, λοιπόν, δεν κάνει καλά τη δουλειά της η δικαιοσύνη, έρ-
χεται η Ελληνική Λύση και δίνει τα πειστήρια του εγκλήµατος.
Γιατί και έκρηξη υπήρξε, και ανάφλεξη υπήρξε, και φορτίο
υπήρξε, και από ό,τι φαίνεται η έκρηξη έκαψε ανθρώπους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Απόδειξη είναι το βίντεο µε το Πανεπιστήµιο του Χιούστον, όχι

πανεπιστήµιο να µην πω καµιά κουβέντα, για να µη νοµίζουν κά-
ποιοι ότι απαξιώνω άλλα πανεπιστήµια.

Πρέπει όµως να πω τούτο, κύριε Υπουργέ. Θα σας πω τώρα τι
ήταν η πυρόσφαιρα, αυτή η ιστορία που λαµπάδιασε εκατό µέτρα
ψηλά, αυτό το πράγµα που το βλέπαµε όλοι στα µάτια µας και λέ-
γαµε δεν µπορεί κάποιος να πιστεύει ότι είναι έλαιο σιλικόνης.

Κύριε Υπουργέ, ήταν η ψυχή της δηµοκρατίας που έφυγε. Σας
το λέω ως άνθρωπος. Αυτή η πυρόσφαιρα ήταν η ψυχή της δηµο-
κρατίας που έφυγε προς τα πάνω. Όλο αυτό αποδεικνύει τον τε-
ράστιο βαθµό διαφθοράς στη χώρα, της συστηµικής διάλυσης,
της θεσµικής κατάρρευσης και τα υπόλοιπα που κάνατε ήταν η
σφραγίδα αυτών που είπα, και η συγκάλυψη, και η διαφθορά, και
η εξαΰλωση της δηµοκρατίας. Δυστυχώς, αυτές οι απορίες, αυτά
τα ερωτηµατικά, απ’ ό,τι φαίνεται, δεν θα απαντηθούν ποτέ από
την Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κύριε Πρόεδρε, αν
µου επιτρέπετε, να κάνω µια σύντοµη διακοπή.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
δύο µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το Ενιαίο Ειδικό Επαγγελµατικό Γυµνάσιο - Λύκειο Πειραιά. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Και επειδή κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε τα αυτιά µου
να καταγγέλλετε, και έχετε απόλυτο δίκιο, ότι πολλοί πολιτικοί
τα έβαλαν µε τη δικαιοσύνη, εδώ έχετε ένα δίκιο. Αλλά θα σας
πω το εξής: Κανείς δεν τα βάζει µε κάποιον, αν αυτός ο κάποιος
δεν δίνει δικαιώµατα.

Και θα σας πω τα δικαιώµατα. Διότι η δικαιοσύνη συνέβαλε για
λογαριασµό της Κυβερνήσεως να δηµιουργηθεί σύγχυση περαι-
τέρω. Αντί να στραφεί κατά των υπευθύνων για το δυστύχηµα, κυ-
νήγησε αυτούς και τους κυνηγάει τώρα που διερευνούν το
δυστύχηµα. Και θα πω το εξής, κύριε Υπουργέ, και ρωτώ εσάς:
Είναι αλήθεια ότι η κ. Κλάπα πάτησε πάνω σε τρεις δικαστές που
προηγούνταν και η κ. Αδειλίνη σε επτά, ναι ή όχι, στην επετηρίδα;
Θέλω να απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. Δεν ήσασταν εσείς αρµό-
διος τότε. Λέω, υπήρχε µια επετηρίδα. Πριν την κ. Κλάπα προ-
ηγούνταν άλλοι. Την προσπεράσατε, ναι ή όχι, για να µπει αυτή;
Πριν την κ. Αδειλίνη υπήρχαν στην επετηρίδα άλλοι άνθρωποι,
άλλοι δικαστές. Τους προσπεράσατε για να βάλετε αυτήν, ναι ή
όχι;

Όταν γίνονται αυτά τα πράγµατα, κύριε Φλωρίδη, όταν µια κυ-
βέρνηση κάνει αυτά τα πράγµατα, πώς µετά να µην υποψιαστεί ο
πολίτης ότι όλα είναι στηµένα, και ο διαιτητής, και οι ποδοσφαιρι-
στές, και το VAR, όλοι είναι στηµένοι για να συγκαλύπτουν όλες
τις ποµπές σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πραγµατικά, απαντήστε µου, για να καταλάβει ο ελληνικός λαός

τι συµβαίνει, γιατί αυτό είναι δεν είναι ούτε νόµιµο ούτε ηθικό. Ας
µη µιλάει, λοιπόν, και η κ. Κλάπα για επιθέσεις στη δικαιοσύνη. Ας
κοιτάξει τα της δικαιοσύνης. Γιατί αν υπήρχε δικαιοσύνη, αγαπητέ
κύριε Φλωρίδη, το σκάνδαλο των δισεκατοµµυρίων του κ. Κουτσο-
λιούτσου -τον ξέρετε τον Κουτσολιούτσο, κύριε Πλεύρη, δεν πι-
στεύω να είστε ο δικηγόρος του;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όχι, δυστυχώς.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Να, λοιπόν ο δικηγόρος που ξέρει να παίρνει ποσοστά,
«δυστυχώς», λέει. Λογικό είναι.

Είναι σκάνδαλο δισεκατοµµυρίων ευρώ, κύριε Φλωρίδη. Έγινε
δεκτή η αίτησή του για αναστολή εκτέλεσης ποινής έντεκα ετών
και είναι έξω ο άνθρωπος, κάνει βόλτες. Έκλεψε, έφαγε δισεκα-
τοµµύρια. Ποια δικαιοσύνη;

Η δικαιοσύνη που στα Γιάννενα ο άλλος ο παιδεραστής δεκαο-
κτώ ετών µε κάθειρξη και κυκλοφορεί ελεύθερος; Την κόρη του
βίαζε, το κατήγγειλε η κόρη του και αυτός είναι ακόµα έξω στα
Γιάννενα! Ποια δικαιοσύνη; Πώς να εµπιστευθεί ο Έλληνας τη δι-
καιοσύνη, αγαπητέ µου κύριε Φλωρίδη, για πείτε µου.

Και στην τελική, κύριε Φλωρίδη, να σας πω κάτι άλλο. Επιτρέ-
πει το Υπουργείο Δικαιοσύνης ή δεν ξέρω ποιος εκεί να πηγαίνει
η κ. Κλάπα στο Μαντείο των Δελφών, στο Φόρουµ, και να µιλάει;
Πού το έχετε δει αυτό; Πήγε στο Μαντείο των Δελφών και η κ.
Κλάπα, φαίνεται ήταν και ο Μητσοτάκης εκεί και τα λέγανε, και
έκανε οµιλία η κ. Κλάπα. Ως τι; Γιατί µίλησε η κ. Κλάπα εκεί; Τι
συστηµισµός είναι αυτός;

Και, βέβαια, το Φόρουµ των Δελφών είναι ένα κρατικοδίαιτο
φόρουµ. Αν δείτε ποιοι χορηγούν τα λεφτά, είναι τα Υπουργεία
και η Κυβέρνηση. Μαζεύονται στην Βαλαωρίτου πρώτα, αποφα-
σίζουν τι κονδύλια θα πάρουν και µετά πάνε στο Φόρουµ των
Δελφών και συζητάνε όλοι µαζί. Αυτά είναι ανοησίες, ευτελείς
συµπεριφορές, που ευτελίζουν τη δηµοκρατία, ευτελίζουν τη δια-
φάνεια, ευτελίζουν την πολιτική, ευτελίζουν τα πρόσωπα, ευτε-
λίζουν όλη την Ελλάδα αυτοί οι τύποι οι κρατικοδίαιτοι
χρυσοκάνθαροι που ρηµάζουν τον ελληνικό λαό και τρώνε εκα-
τοµµύρια ευρώ. Είναι αεριτζήδες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι η Κυβέρ-

νηση είναι σε πανικό. Χρησιµοποιεί τους πάντες και τα πάντα.
Οµάδα αναλήθειας, κάτι περίεργες άλλες ιστορίες όπως «Ελ-
λάδα 24», σήµερα ο κ. Τέλλογλου έχει ένα ωραίο αρθράκι από
πού τα παίρνουν οι κύριοι, πώς πληρώνονται. Θα κάνουµε την
άλλη βδοµάδα ολόκληρη ανάλυση, γιατί αυτά τα site σας είναι
για χρήση προς δολοφονία χαρακτήρων πολιτικών αντιπάλων.
«24 ώρες», οµάδα αναλήθειας, ο κ. Κυρανάκης µέσα, ο κ. Ρωµα-
νός µέσα, κάτι ωραία παιδάκια, ένας Ιταλός που παίρνει δουλειές
από την ΑΔΜΗΕ, µέτοχος κατά 70%. Μιλάµε για Κόζα Νόστρα
κανονική είναι η Νέα Δηµοκρατία. Κόζα Νόστρα είναι αυτό το
πράγµα. Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα.

Απλά η Κυβέρνηση έχει ένα δοµικό πρόβληµα και έχει δοµικό
πρόβληµα διεθνώς, γιατί, κύριε Πλεύρη µου, βρίζατε επί χρόνια
τον Τραµπ όλοι σας, και ΠΑΣΟΚ, και Νέα Δηµοκρατία, και ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Και ξαφνικά τι έγινε; Ώπα, σε φιλορωσικό µέσο δίνει συ-
νέντευξη ο Πρωθυπουργός; Πήγε στην Αµερική και έδωσε
συνέντευξη σε ένα µέσο φιλορωσικό. Ακούστε πού ξέπεσε ο
µέγας Μωυσής! Να πάει σε φιλορωσικό µέσο, σε αντιεµβολια-
στικό µέσο, σε αντι-woke µέσο να δώσει συνέντευξη. Έκανε την
ανάγκη φιλότιµο και ξευτιλίστηκε διεθνώς.

Τι σηµαίνει αυτό, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας;
Ότι ο Πρωθυπουργός σας, ο Αρχηγός σας, ούτε πιστεύει αυτά
που λέει ούτε ο ίδιος τηρεί αυτά που λέει. Γιατί ούτε ιδεολογία
έχει ούτε πίστη. Στο µυαλό του έχει µόνο την καρέκλα και την
εξουσία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Και για να καταλάβετε τον ορισµό του διασυρµού του Πρωθυ-
πουργού, ένα από τα τρολ που σας στηρίζει έγραψε το εξής µε
ονοµατεπώνυµο: «Υποτιµητικό για τον Έλληνα Πρωθυπουργό να
δώσει συνέντευξη στο ακροδεξιό, ψεκασµένο Breitbart µόνο και
µόνο για να πάρει εύσηµα από τους τραµπικούς». Πήγε ο Πρω-
θυπουργός της χώρας σε ένα ξενοφοβικό, µισογυνικό, συνωµο-
σιολογικό, ακροδεξιό, φιλορωσικό µέσο, όπως το αποκαλεί η
Wikipedia, και έδωσε συνέντευξη.

Σας καλωσορίζουµε στη γραµµή της Ελληνικής Λύσης, στη
γραµµή της σοβαρότητας, για να καταλάβετε πού βρίσκεστε και
πού πατάτε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
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Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, δεν είναι αρµοδιότητα δική σας, αλλά
το καλώδιο στην Κάσο θα το βάλετε τελικά; Θα µπει; Φτιάχνετε
τη γραβάτα βλέπω. Θα το βάλετε ή θα παγώσει, όπως είπε ο κ.
Γεραπετρίτης; Άνοιξη έχουµε, δεν έχουµε χειµώνα για να παγώ-
σει, µια χαρά καιρό έχει. Γιατί να παγώσει; Στη δεύτερη τετραε-
τία του Πρωθυπουργού πάµε για ολικό γκριζάρισµα του Αιγαίου.
Ο πρώτος διδάξας ήταν ο µέντοράς του, ο Σηµίτης, που γκρίζαρε
τα Ίµια. Να ’τος, εκεί είναι. Σηµιτικός είναι ο κύριος Υπουργός.

Τα Ίµια δεν γκρίζαραν έτσι, κύριε Μάντζο. Ο Σηµίτης τα γκρί-
ζαρε. Εγώ τα γκρίζαρα; Τώρα πάµε να γκριζάρουµε όλο το Αι-
γαίο, σας λέω. Χειρότερα γίνεται αυτό.

Και το ζουµί, κύριοι συνάδελφοί, κανένας δεν µιλάει, εγώ
ακούω τους πάντες, κανείς δεν µιλάει για αυτά τα θέµατα και µου
φαίνεται λίγο περίεργο. Γιατί όλο το πολιτικό προσωπικό της
χώρας δεν µιλάει για τα θέµατα αυτά πλην ΚΚΕ; Εγώ θέλω να
είµαι ακριβοδίκαιος µε όλους.

Τι είπε ο Τζέφρυ Πάιατ χθες στο Φόρουµ των Δελφών, κύριε
Πλεύρη; Καλά κάνατε και θυσιάζετε κυριαρχικά δικαιώµατα χάριν
των ενεργειακών κολοσσών. Τι θέλει να πει ο ποιητής; «Θυσιά-
ζετε κυριαρχικά δικαιώµατα» τι σηµαίνει αυτό; Μπορεί να µου
εξηγήσει ο Πρωθυπουργός; Γι’ αυτό τον ήθελα εδώ εγώ.

Γιατί πέρα από τα Τέµπη, στα οποία Τέµπη ήµασταν πρώτοι
που µιλήσαµε για χηµικά εγκαύµατα µε αποδείξεις από το νοσο-
κοµείο, οι πρώτοι που το αναφέραµε εδώ τον Μάρτιο του 2023,
υπάρχουν και άλλα θέµατα στα οποία δεν µπαίνουν οι άλλοι πο-
λιτικοί αρχηγοί. Ένα τέµπο έχουν, τα Τέµπη. Ωραία, και εγώ
Τέµπη, εδώ. Αλλά εδώ µιλάµε για εθνικά θέµατα. Γιατί δεν µιλάει
κανένας; Πώς να πιστέψω εγώ την Κυβέρνηση όταν µιλάει για τα
εξοπλιστικά και µας έφερε µια σειρά εξοπλιστικών προγραµµά-
των χωρίς τιµές;

Μια ερώτηση, λοιπόν, στα απολειφάδια που παριστάνουν τα
κόµµατα, και εδώ αναφέροµαι στα κόµµατα της Βουλής, τα
οποία είναι και δεκανίκι της Νέας Δηµοκρατίας, κάθε τρία χρόνια
φτιάχνει και ένα κόµµα. Αντί να κάνετε κριτική στην Ελληνική
Λύση όλοι σας, θα ήταν προτιµότερο να κάνετε κριτική στην Κυ-
βέρνηση. Δεν κυβερνά η Ελληνική Λύση. Κυβερνά η Νέα Δηµο-
κρατία για όσους ξεχνούν και χτυπούν και πετούν πέτρες στην
Ελληνική Λύση. Διότι αυτή η συµπεριφορά είναι συµπεριφορά
που πρέπει να τη δει ο ψυχίατρος. Εκτός και αν τα παίρνουν κα-
θαρά από ολιγάρχες και από την Νέα Δηµοκρατία.

Εµείς, πάντως, ως Ελληνική Λύση είµαστε περήφανοι γιατί εί-
µαστε οι µοναδικοί που κάνουµε αξιοπρεπή κουβέντα, κάνουµε
αξιοπρεπή διάλογο. Κάνουµε διάλογο διά των επιχειρηµάτων. Εί-
µαστε αυτοί που πηγαίνουν όρθιοι στα δύο. Όχι στα τέσσερα γο-
νατιστοί σε καναλάρχες, αλλά και στην Κυβέρνηση! Όρθιοι στα
δύο µε περηφάνια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Λέµε, λοιπόν, στους Έλληνες, και κλείνω εδώ, εµείς στην Ελ-

ληνική Λύση εναντιωνόµαστε στην Κυβέρνηση, στους ολιγάρχες
και στο σύστηµα, σε όλους τους. Και µιλάµε για ολιγάρχες. Δείτε
ποιοι πολιτικοί αρχηγοί εκτός Βουλής ή εντός Βουλής παρελαύ-
νουν στα κανάλια ξαφνικά όλοι µαζί και δείτε πώς βγαίνει η Ελ-
ληνική Λύση. Ούτε ένας Βουλευτής περνάει από κανάλι. Γιατί
είµαστε το µαύρο πρόβατο. Είµαστε το κόκκινο πανί του συστή-
µατος των ολιγαρχών καναλαρχών. Είµαστε απέναντι σε όλους
αυτούς, εναντιωνόµαστε στην Κυβέρνηση και σε αυτούς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είµαστε δίπλα στον λαό. Αυτός, λοιπόν, που εναντιώνεται στον

δυνάστη πώς λέγεται, κύριε Πλεύρη, όπως λέει ο Θουκυδίδης;
Λαός. Είµαστε µε τον ελληνικό λαό ενάντια στην όποια δική σας
πολιτική. Γι’ αυτό και απευθυνόµαστε στους Έλληνες και τους
λέµε ότι η Νέα Δηµοκρατία τούς περνάει για αµνοερίφια. Τους
περνάτε για πρόβατα και τους λέτε ψέµατα συνεχώς. Εµείς τους
λέµε το εξής: Μην τους ξαναψηφίσετε, δεν είστε αµνοερίφια για
σφάξιµο και δεν πρέπει να ανεχθείτε τα άλλα ψέµατα της Νέας
Δηµοκρατίας.

Επίσης, λέγοντας ότι «δεν είµαστε αµνοερίφια», κύριε Πλεύρη
και κύριε Φλωρίδη, θα σας πω το εξής: Όταν ένας τύπος δολο-
φονεί κάποιον και είστε δίπλα, πρέπει να τον καταγγείλετε. Όταν
ένας κάνει µια παράνοµη πράξη, πρέπει να τον καταγγείλετε. Εάν
δεν τον καταγγείλετε, σηµαίνει ότι είσαστε αυτουργοί στο έγ-

κληµα. Εάν σιωπήσετε, σηµαίνει ότι κι εσείς συµµετέχετε στο έγ-
κληµα. Εάν, βέβαια, βοηθήσετε κιόλας, αυτό σηµαίνει σίγουρα
ότι συµµετείχατε στο έγκληµα.

Εµείς, λοιπόν, συµµετοχή στη δολοφονία της αλήθειας, στο
έγκληµα των Τεµπών, στη συγκάλυψη, δεν µπορούµε να έχουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είχαµε προειδοποιήσει και γι’ αυτό αποχωρούµε, κύριοι συνά-

δελφοι της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν θα διασύρουµε την δηµοκρα-
τία, δεν θα διασύρουµε την αλήθεια, δεν θα µπαζώσουµε
νεκρούς, δεν θα µπαζώσουµε την αλήθεια. Είµαστε απέναντί σας
και συνεχίζουµε σε αυτόν τον αγώνα για την αποκάλυψη της αλή-
θειας.

Σας ευχαριστώ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Ελληνικής

Λύσης αποχωρεί από την Αίθουσα)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-

καλώ, κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σας ευχαριστώ.
Είµαι πραγµατικά κατάπληκτη µε την εικόνα της Κοινοβουλευ-

τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας. Υποτίθεται ότι έρχεστε
εδώ µε ένα πόρισµα, που µόνοι σας συντάξατε και µόνοι σας ψη-
φίσατε και υποτίθεται ότι είµαστε εδώ για να συζητήσουµε αυτό
το πόρισµα. Είστε ένας, δύο, τρεις, τέσσερις, πέντε, έξι, επτά,
οκτώ, εννέα, δέκα, έντεκα, δώδεκα, δεκατρείς, δεκατέσσερις, δε-
καπέντε. Το µέτρησα, είστε δεκαπέντε. Εξακολουθείτε να είστε
δεκαπέντε. Και ακόµη δεν έχει µιλήσει η εισηγήτριά σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Αφού δεν την αφήνετε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κατά έναν περίεργο τρόπο, παραχώρησε την θέση της.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν παραχωρεί…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Η πραγµατική σας αµηχανία είναι κατάδηλη. Είστε δε-
καπέντε, που νοµίζω οι περισσότεροι είστε τα µέλη της
προανακριτικής επιτροπής. Πού είναι οι υπόλοιποι; Πού είναι οι
υπόλοιποι; Πού είναι οι υπόλοιποι, κύριοι;

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Πού είναι οι υπόλοιποι; Πού είναι ο κ. Μητσοτάκης; Φοβάται
ότι θα τον ρωτήσουµε και θα του πούµε: «ελάτε να µας πείτε τι
ξέρετε»; Πού είναι ο κ. Τριαντόπουλος; Κρύβεται;

Να, ήρθε ένας, όταν λέω: «πού είναι οι υπόλοιποι».
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Όχι, κυρία Κωνσταντοπούλου…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Αυτήν τη στιγµή είναι αµφισβητούµενο αν η Βουλή έχει
απαρτία, για να συνεδριάζει. Από ό,τι βλέπω, δεν έχει. Εβδο-
µήντα πέντε άτοµα είναι η απαρτία και µπορούµε να µετρήσουµε
σε όλη τη διάρκεια της διαδικασίας.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Απουσιολόγος η κ. Κωνσταντοπού-
λου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ηρεµήστε, ηρεµήστε, ηρεµήστε! Ηρεµήστε, παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ. Η κυρία Πρόεδρος έχει τον λόγο. Θα µι-
λήσει. Αν θέλει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός σας, θα
απαντήσει και θα προχωρήσουµε τη συζήτηση.

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, συνεχίστε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, η διαδικασία έχει ξεκινήσει αντικανο-
νικά. Θέσαµε ζήτηµα -τέθηκε από τα περισσότερα, από όλα τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης- τέθηκε ζήτηµα ψηφοφορίας, προ-
κειµένου να συνεχιστούν οι εργασίες της προανακριτικής επιτρο-
πής. Δεν διενεργήθηκε ψηφοφορία. Ο Προεδρεύων αναφέρθηκε
αορίστως σε κάποια δεδηλωµένη. Ποια δεδηλωµένη µε δεκα-
πέντε Βουλευτές;
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Και αυτήν τη στιγµή προσπαθούν να κρυφτούν πίσω από το
δάχτυλό τους οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, για τη συγ-
κάλυψη.

Κύριοι, είστε οικτρά εκτεθειµένοι. Η απουσία των εκατόν σα-
ράντα ενός, που σας έχουν αφήσει εδώ µόνους κι έρηµους -
έφυγε και ο κ. Φλωρίδης, που δεν είναι Βουλευτής, βεβαίως- είναι
απολύτως δηλωτική ότι υπάρχει απόλυτη συνείδηση και συναί-
σθηση ότι διαπράττετε παράνοµη πράξη, προσπαθώντας να µπα-
ζώσετε την διερεύνηση, ότι διαπράττετε παράνοµη πράξη,
προσπαθώντας να ανατρέψετε και να αποτρέψετε την προκα-
ταρκτική εξέταση, ότι διαπράττετε παράνοµη πράξη ...

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Δεν τηρείτε τον Κανονισµό. Ξε-
περνάτε τον χρόνο. Μιλάτε πιο πολύ απ’ ό,τι έχετε δικαίωµα.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Σκυλακάκη, το ξέρω ότι είστε κολλητός της κ.
Μπακογιάννη. Το ξέρουµε ότι είστε κολλητός της κ. Μπακο-
γιάννη. Παρόλα αυτά, ηρεµήστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Παραβιάζετε τον Κανονισµό.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ηρεµήστε. Είστε κολλητός της κ. Μπακογιάννη, η οποία
είναι αδερφή του κ. Μητσοτάκη. Καταλαβαίνουµε ότι έχετε πολύ
µεγάλη ανησυχία για την υπόθεση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Παραβιάζετε τον Κανονισµό.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, κάντε παρακαλώ µια παρατήρηση.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Παραβιάζετε τον Κανονισµό.

Έχετε υπερβεί τον χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, θέλω να σας παρακαλέσω να επιτρέψετε να ολοκλη-
ρώσει η κυρία Πρόεδρος για να προχωρήσουµε τη διαδικασία.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Παραβιάζει, όµως, τον Κανονι-
σµό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μη µιλάτε για Κανονισµό
εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Είµαστε
εδώ, το Προεδρείο, για να αξιολογήσουµε εµείς. Σας παρακαλώ.
Κάντε λίγη υποµονή αν θέλετε να προχωρήσει η διαδικασία.
Έχετε εµπιστοσύνη.

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, συνεχίστε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μου δίνεται η δυνατότητα, κύριε Πρόεδρε, µου τη δί-
νουν οι κύριοι που φωνασκούν κατ’ αυτόν τον τρόπο, να
υπογραµµίσω και πόσο υποκριτικές ήταν οι συγγνώµες του κ.
Μητσοτάκη και των συν αυτώ για τις συµπεριφορές σας, του
διαρκούς bullying, της διαρκούς κακοποίησης και της αποτρο-
πής, της φασιστικής αποτροπής του αντιλόγου.

Εµείς θέτουµε θέµα έλλειψης απαρτίας αυτήν τη στιγµή στη
Βουλή, θέτουµε θέµα αντικανονικής προόδου της διαδικασίας.
Θέτουµε ζήτηµα άκυρης έναρξης της συζήτησης, χωρίς να έχει
υπάρξει καν απόφαση κανενός οργάνου, ούτε της Διάσκεψης
των Προέδρων ούτε της Ολοµέλειας για να προχωρήσει αυτή η
συζήτηση και το επισηµαίνω. Βεβαίως, µπορεί να πουν ό,τι θέ-
λουν, αλλά κρίνονται γι’ αυτό που θα πουν.

Οι ίδιοι που έφεραν το πόρισµα, οι ίδιοι είναι σήµερα εδώ να
το υποστηρίξουν, οι υπόλοιποι λείπουν για να µην µπουν στο

κάδρο. Όσοι µπαίνουν στο κάδρο, προσπαθούν να δώσουν δια-
πιστευτήρια. Κανείς τους δεν νοιάζεται για τα πενήντα επτά θύ-
µατα, να τα ποδοπατήσουν θέλουν, όπως µπάζωσαν τα
υπολείµµατα τους και δεν τοποθετούνται.

Είναι πρωτοφανές να συµπληρώνονται σχεδόν τρεις ώρες από
την έναρξη της συζήτησης και να µην έχει εισηγηθεί η Νέα Δη-
µοκρατία το πόρισµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μα, δεν την έχετε αφήσει να µιλήσει.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Η Πλεύση Ελευθερίας, κύριε Πρόεδρε, και µε αυτό ολο-
κληρώνω… 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Πρέπει να τηρείτε τον Κανονι-
σµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Σκυ-
λακάκη, κάντε λίγη υποµονή.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Όσο και να αντιδράτε, δεν θα µας αποτρέψετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα σας πω
για τον Κανονισµό, αλλά να τελειώσει η κυρία Πρόεδρος.

Ελάτε, κυρία Πρόεδρε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Η Πλεύση Ελευθερίας είναι και θα είναι εδώ για να δίνει
τη µάχη απέναντι σε αυτήν την Κυβέρνηση, η οποία έχει καταρ-
ρεύσει πλήρως, όχι δηµοσκοπικά, αλλά κοινωνικά, ηθικά, πολι-
τικά, δηµοκρατικά. Έχετε καταρρεύσει πλήρως και το ξέρετε.
Είναι οι τελευταίες ηµέρες της Ποµπηίας αυτές που ζούµε. Να
ξέρετε -θέλω να το σχολιάσω για κάποιους που αποχώρησαν-
εµείς δεν αποχωρούµε. Κάποιοι είχαν αποχωρήσει και το 2023
από τη Βουλή. Εµείς δεν αποχωρούµε. Είµαστε εδώ για να δί-
νουµε τη µάχη και θα τη δώσουµε µέχρι τέλους για την αλήθεια,
για τη δικαιοσύνη και για τη δικαίωση των θυµάτων σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-
ριστούµε.

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας πω ότι η Διάσκεψη των Προ-
έδρων έχει πάρει µία απόφαση για τρεις παρεµβάσεις των Προ-
έδρων. Κατανοείτε ότι είναι πάρα πολύ δύσκολο σε
οποιονδήποτε προεδρεύει στη διαδικασία να σταµατήσει τον
Πρόεδρο του κόµµατος στην παρέµβαση που του έχει δοθεί, όσο
και αν αρέσει ή δεν αρέσει αυτό.

Θα σας παρακαλούσα, κύριε Σκυλακάκη, για τα επτά ή τα οκτώ
λεπτά να κάνετε υποµονή όλοι, διότι υπάρχει αυτή η δυνατότητα.
Και στους Προέδρους όταν έρχονται οι οµιλίες, πολλοί µιλάνε
πενήντα λεπτά, πενήντα πέντε λεπτά.

Άρα, σας παρακαλώ, µη δίνουµε τη δυνατότητα να προχωράει
η διαδικασία µε έναν τρόπο ο οποίος δεν βοηθάει καθόλου.

Κάνω δύο ανακοινώσεις προς το Σώµα. Έχουµε την επιστολή
του κ. Τριαντόπουλου, που θα σας διανεµηθεί…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν το γνωρίζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα σας
διανεµηθεί τώρα, κυρία Πρόεδρε.

(Η προαναφερθείσα επιστολή καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Επίσης, να
σας ανακοινώσω και το αίτηµα-πρόταση της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.

(Το προαναφερθέν αίτηµα-πρόταση καταχωρίζεται στα Πρα-
κτικά και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυ-
τικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», τριάντα δύο µαθήτριες και µα-
θητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Ταύρου
(δεύτερο τµήµα).

Καλωσορίζουµε τα παιδιά.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και τώρα ήρθε η ώρα της κ. Κωνσταντίνας Καραµπατσώλη
από τη Νέα Δηµοκρατία.

Ελάτε, κυρία συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ήρθε τώρα η ώρα, γιατί δεν την άφη-

σαν τόση ώρα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Είναι η

δεύτερη που µίλησε µετά από Πρόεδρο κόµµατος.
Παρακαλώ, κυρία συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΚΑΡΑΜΠΑΤΣΩΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συ-

νάδελφοι, ήρθε επιτέλους η ώρα, γιατί τώρα µου επιτρέψατε και
ακολούθησα και τη σειρά, όπως το Προεδρείο έκρινε, να µιλήσω,
επιτέλους µετά από, όντως, τρεις ώρες.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε
όλοι εδώ σήµερα µε προφανές αίσθηµα ευθύνης και καθήκοντος
για τη λήψη απόφασης περί της κίνησης ή µη άσκησης ποινικής
δίωξης κατά του κ. Χρήστου Τριαντόπουλου, για την ενδεχόµενη
τέλεση του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος για το διά-
στηµα από 3-3-2023 έως 6-3-2023.

Καλούµαστε, λοιπόν, σήµερα να λάβουµε µε την ψήφο µας
αυτή άλλη µία σηµαντική απόφαση για τη διερεύνηση της τρα-
γωδίας των Τεµπών. Καλούµαστε να ανταποκριθούµε σε ένα
πάγιο αίτηµα της ελληνικής κοινωνίας και των οικογενειών των
θυµάτων. Ποιο είναι αυτό; Να αποδοθεί δικαιοσύνη. Να χυθεί
άπλετο φως. Και φυσικά, αυτό θα πράξουµε.

Φέρνουµε, λοιπόν, προς συζήτηση και ψήφιση το πόρισµα της
Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκα-
ταρκτικής εξέτασης, στην οποία είχα την ευθύνη να διατελέσω
εισηγήτρια. Η επιτροπή αυτή, όπως όλοι γνωρίζετε, ανέλαβε το
βαρύ φορτίο να εξακριβώσει αν υπάρχουν απλές ενδείξεις για
την ενοχή του κ. Χρήστου Τριαντόπουλου. Αυτό είναι το έργο
που της είχε ανατεθεί εκ του Συντάγµατος, το Σύνταγµα, το
οποίο αυτή ακολούθησε πιστά, παρά τα όσα θέλουν να διαδίδουν
τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης.

Η προανακριτική επιτροπή, προϊόν ευρύτατης κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας και συνάµα συναίνεσης, ακολούθησε το άρθρο 86
του Συντάγµατος και τον Κανονισµό της Βουλής, µη µένοντας
µόνο στο αίτηµα του κ. Τριαντόπουλου. Και αυτό δεν το λέµε
εµείς. Το λένε νοµικοί, κορυφαίοι νοµικοί, κορυφαίοι συνταγµατο-
λόγοι, άνθρωποι που έχουν εντρυφήσει στην πτυχή του Συντάγ-
µατος και πιστοποιούν την ορθή εφαρµογή του εν προκειµένω.

Πάµε, λοιπόν, στα δεδοµένα που προκύπτουν από τις συνεδριά-
σεις της προανακριτικής επιτροπής. Είναι, πράγµατι, η πρώτη
φορά που στην ιστορία του ελληνικού κράτους ένας πρώην Υφυ-
πουργός ζητά να παραπεµφθεί απευθείας στο Δικαστικό Συµβού-
λιο, επί τη βάσει των όσων στοιχείων διαβιβάστηκαν στην επιτροπή
από τα όργανα της δικαιοσύνης, τα οποία σας έχουν, ήδη, γίνει
γνωστά και τα ψηφίσαµε για τη σύσταση της εν λόγω επιτροπής.

Τι παρατηρούµε, όµως, δυστυχώς; Μία τέτοια πράξη θάρρους
και γενναιότητας, να αµφισβητείται, να υπάρχουν σκιές. Όµως,
ο κ. Τριαντόπουλος και φυσικά η Νέα Δηµοκρατία ουδέποτε το
θέλησαν αυτό. Ο κ. Τριαντόπουλος επιθυµεί η υπόθεσή του να
αξιολογηθεί από τους φυσικούς δικαστές, όχι γιατί θεωρεί εαυ-
τόν ένοχο, αλλά για να αρθεί κάθε σκιά πάνω από το πρόσωπό
του κατά την άσκηση των καθηκόντων του. Ένας άνθρωπος που
δηλώνει αθώος, αλλά ζητά να κριθεί. Απορώ πώς µπορείτε να µη
θαυµάζετε την αξιοπρέπειά του, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τη θαυµάζουµε, τη θαυµάζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΚΑΡΑΜΠΑΤΣΩΛΗ: Επί του πορίσµατος της

επιτροπής έχουµε να σηµειώσουµε τα κάτωθι:
Στην περίπτωση του κ. Τριαντόπουλου, πριν ακόµα διαβιβαστεί

η υπόθεση στην προανακριτική επιτροπή, προηγήθηκε ενδελεχής
έρευνα από την Εισαγγελέα Εφετών Λάρισας µε εξέταση τριάντα
µαρτύρων, πλήθος εγγράφων και πληθώρα ανακριτικών πράξεων.
Με βάση το υλικό αυτό, εξεδόθησαν δύο εισαγγελικές παραγγε-
λίες. Με την πρώτη αρχειοθετήθηκαν υποθέσεις για µια σειρά φυ-
σικών προσώπων, ενώ µε τη δεύτερη ασκήθηκαν ποινικές διώξεις
για τέσσερα φυσικά πρόσωπα, εξ ου και η διαβίβαση της δικογρα-
φίας στη Βουλή. Η διάταξη αυτή, µάλιστα, αποτέλεσε τη βάση για
τη µεταγενέστερη σύνταξη του κατηγορητηρίου από το ΠΑΣΟΚ –
Κίνηµα Αλλαγής κατά του κ. Τριαντόπουλου, το κατηγορητήριο,
σηµειωτέον, που υπερψηφίστηκε από όλα τα κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης.

Στο κατηγορητήριο αυτό οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και άλλων
κοµµάτων της Αντιπολίτευσης διατυµπάνιζαν, σας θυµίζω, ότι αν
ο κ. Τριαντόπουλος δεν ήταν Υφυπουργός και δεν υφίσταται κώ-
λυµα κατά τη διαδικασία του άρθρου 86 του Συντάγµατος, τότε
µε βάση τη δεύτερη εισαγγελική παραγγελία θα είχε ήδη παραγ-
γελθεί σε βάρος του η άσκηση σχετικής δίωξης, όπως έγινε και
στα άλλα τέσσερα φυσικά πρόσωπα.

Η προανακριτική επιτροπή, κυρίες και κύριοι, ωστόσο, δεν
έµεινε στο αίτηµα του κ. Τριαντόπουλου, αλλά εξέτασε το απο-
δεικτικό υλικό, κάλεσε σε απολογία τον κ. Τριαντόπουλο ως
όφειλε και µε την πλειοψηφία της έκρινε ότι µε βάση τα στοιχεία
της δικογραφίας, που είχαν προέλθει από την έρευνα της Εισαγ-
γελέας Εφετών Λαρίσης, υπάρχει, ήδη, επαρκές αποδεικτικό
υλικό για την ύπαρξη απλών ενδείξεων για να προταθεί στην
Ολοµέλεια, σε όλους εσάς, η άσκηση ποινικής δίωξης κατά του
πρώην Υφυπουργού.

Υπενθυµίζω στο σηµείο αυτό ότι αυτός είναι ο ρόλος της επι-
τροπής αυτής, να κρίνει αν υπάρχουν απλές ενδείξεις και µόνο
αυτό. Και αυτό έγινε. Η επιτροπή έκρινε µε το πόρισµά της ότι,
ήδη, η διενεργηθείσα προκαταρκτική διάταξη του εισαγγελέα για
το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος και τα πραγµατικά περι-
στατικά είναι επαρκέστατη για τη στοιχειοθέτηση των απλών εν-
δείξεων που απαιτούνται. Εξ αυτού του λόγου δεν κρίθηκε
αναγκαίο να προβεί σε περαιτέρω ανακριτικές πράξεις.

Απορώ, πραγµατικά, µε όσους εκφράζουν θέση περί παραβία-
σης του Συντάγµατος επειδή δεν έγινε περαιτέρω έρευνα. Η βού-
ληση της προανακριτικής επιτροπής, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, συντάσσεται µε το κατηγορητήριο το οποίο εσείς
διατυπώσατε. Τώρα για ποιον λόγο αντιτίθεστε; Το ξέρουµε, φυ-
σικά, εµείς, το ξέρετε εσείς, το ξέρει ευτυχώς και ο ελληνικός
λαός: Άκρατη κοµµατικοποίηση, τοξικότητα, αντιπαράθεση, χυ-
δαία εργαλειοποίηση του πόνου. Αν ήσασταν για µία φορά ειλι-
κρινείς, θα έπρεπε να συµφωνήσετε µε το πόρισµα.

Προχωρώ στο άλλο επιχείρηµα -αν µπορεί να χαρακτηριστεί
έτσι-, το οποίο προβάλλετε περί της διαδικασίας που ακολού-
θησε η επιτροπή. Ακούµε πλέον σαν καραµέλα ότι η ολοκλήρωση
των εργασιών της επιτροπής, που αποφασίστηκε µε πλειοψηφία
των µελών της, δίχως περαιτέρω ανακριτικές ενέργειες, κατέ-
στησε ανέφικτο τον έλεγχο και διερεύνηση τυχόν άλλων αδικη-
µάτων. Τούτο, όµως, φυσικά δεν ανταποκρίνεται στην
πραγµατικότητα. Η παραποµπή του κ. Τριαντόπουλου στο Δικα-
στικό Συµβούλιο εγγυάται την πλήρη διερεύνηση κάθε πτυχής
της υπόθεσης και µάλιστα, από πέντε ανώτατους δικαστές, τους
πλέον καταρτισµένους και κατάλληλους ανθρώπους για το δύ-
σκολο αυτό εγχείρηµα.

Το Δικαστικό Συµβούλιο, όπως όλοι σας γνωρίζετε, αποτελεί-
ται από δύο µέλη του Συµβουλίου της Επικρατείας και τρία µέλη
του Αρείου Πάγου, τα οποία όλα επιλέγονται µε κλήρωση. Το δε
ανακριτικό έργο θα αναλάβει ένας αρεοπαγίτης δικαστής µέλος
του συµβουλίου µε εκτεταµένες αρµοδιότητες και άνευ περιορι-
σµών στην ανακριτική του δικαιοδοσία. Όπως γίνεται εµφανές,
λοιπόν, η εξακρίβωση τέλεσης άλλων αξιόποινων πράξεων µπο-
ρεί να γίνει και από το Δικαστικό Συµβούλιο και θα είναι πολύ κα-
λύτερα να το κρίνει το Δικαστικό Συµβούλιο, γιατί τα µέλη του
έχουν την πλήρη κατάρτιση, έχουν τη γνώση που απαιτείται.
Εφόσον κρίνουν οι ανώτατοι δικαστές, αν εξακριβώσουν, όντως,
περαιτέρω αδικήµατα, θα υποβάλλουν τη σχετική δικογραφία
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στη Βουλή και θα ακολουθηθεί η διαδικασία του άρθρου 86 του
Συντάγµατος και του νόµου περί ευθύνης Υπουργών.

Βλέπουµε, λοιπόν, ότι η επιτροπή επέλεξε τον θεσµικό της
ρόλο µε σεβασµό στο Σύνταγµα και στη νοµοθεσία. Τα αντίθετα
επιχειρήµατα που προβάλλετε δεν µπορούν να απέχουν πιο πολύ
από την πραγµατικότητα.

Στόχος της επιτροπής αυτής ήταν να χυθεί άπλετο φως στην
τραγωδία των Τεµπών και δίχως ίχνος συγκάλυψης και κοµµατι-
κές προκαταλήψεις.

Γι’ αυτό και µε το πόρισµά µας αυτό παραπέµπουµε τον κ.
Τριαντόπουλο στη δικαιοσύνη, για να φανεί η αλήθεια και σας
καλώ να ψηφίσετε υπέρ της ποινικής δίωξης.

Πριν κλείσω, όµως, τη σηµερινή οµιλία θέλω να πω και κάτι
ακόµα. Όλον αυτόν τον καιρό γινόµαστε µάρτυρες µιας ακραίας
στοχοποίησης, µιας πρωτοφανούς σκευωρίας. Ορισµένοι προ-
σπάθησαν µε χυδαίο τρόπο να εκµεταλλευτούν τον πόνο των
συγγενών των θυµάτων, µε προφανή στόχο να πλήξουν την Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και τον Πρωθυπουργό µας. Τι
επιδιώκετε; Μα, ασφαλώς την αποσταθεροποίηση της Κυβέρνη-
σης και τη φθορά της. Γιατί; Διότι γνωρίζετε πως µόνο εµείς δί-
νουµε λύσεις στα προβλήµατα.

Η Νέα Δηµοκρατία ξεκίνησε ένα πρόγραµµα το 2019 για να
βελτιώσει τη χώρα σε κάθε τοµέα. Ο Έλληνας πολίτης µάς εµπι-
στεύτηκε και έχουµε ακόµη πολλά να κάνουµε.

Η εξαπάτηση της κοινής γνώµης µέσω των σκευωριών επιχει-
ρήθηκε τόσο από τα κόµµατα των άκρων όσο και από τα κόµµατα
της συστηµικής Αντιπολίτευσης.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Σκευωρία είναι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΚΑΡΑΜΠΑΤΣΩΛΗ: Βλέπουµε, λοιπόν, ένα ενι-
αίο µέτωπο της Αντιπολίτευσης όχι ως προσπάθεια, δυστυχώς,
γόνιµης πολιτικής κριτικής, αλλά ως µια απελπισµένη προσπά-
θεια να πληγεί η Κυβέρνηση στα µάτια του πολίτη. Σε αυτή σας,
δε, την προσπάθεια δεν διστάσατε να στοχοποιήσει ακόµα και
θεσµικούς παράγοντες.

Η σηµερινή, µάλιστα, συζήτηση διεξάγεται, ενόσω καθηµερι-
νώς προκύπτει πληθώρα στοιχείων που καταρρίπτουν τα ευρή-
µατα των γνωστών συνωµοσιολόγων, των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης. Η δικαιοσύνη ερευνά, ως γνωρίζετε, τόσο τα
διάφορα πορίσµατα των πραγµατογνωµόνων όσο και την αυθεν-
τικότητα των βίντεο της εµπορικής αµαξοστοιχίας. Και η αλήθεια
θα έρθει στο φως. Εµείς, όµως, δεν θα γίνουµε σαν εσάς. Απέ-
ναντι στη λάσπη και στις θεωρίες συνωµοσίας απαντάµε µε δου-
λειά και ειλικρίνεια.

Άραγε, ποιος από εσάς θα είχε το θάρρος του κ. Τριαντόπουλου
να προτείνει την παραποµπή του στη δικαιοσύνη, ενώ δηλώνει
αθώος, να µην κρυφτεί πίσω από την κυβερνητική πλειοψηφία;

Στεκόµαστε για άλλη µία φορά δίπλα στις οικογένειες των θυ-
µάτων. Θέλουµε να λάµψει η αλήθεια, να αποδοθεί δικαιοσύνη.

Αυτό, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις αίθουσες των
δικαστηρίων, όχι σε τηλεοπτικά πάνελ ή γραφεία Τύπου κοµµάτων.
Θέτουµε τέλος στην τοξικότητα. Στεκόµαστε στο ύψος που απαι-
τεί η περίσταση, µε σεβασµό στα θύµατα και τις οικογένειές τους,
µε αίσθηµα ευθύνης, µε εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη.

Η επιτροπή εκτέλεσε τη συνταγµατική της επιταγή. Το πόρισµα
που τίθεται ενώπιόν σας εισηγείται την παραποµπή του κ. Τριαν-
τόπουλου στο Δικαστικό Συµβούλιο. Και αν αυτό διακρίνει και
άλλα αδικήµατα, να είστε σίγουροι ότι θα τηρηθούν οι συνταγµα-
τικές επιταγές, µε µοναδικό γνώµονα να µάθουµε την αλήθεια.

Σας καλώ, λοιπόν, για άλλη µία φορά να υπερψηφίσετε το πό-
ρισµα, απαλλαγµένοι από τις γνωστές σας τακτικές. Άλλωστε,
στο πόρισµα αυτό ενσωµατώνεται το δικό σας κατηγορητήριο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ο κ. Καρα-
θανασόπουλος έχει τον λόγο. Μετά, έχει ζητήσει τον λόγο ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Ανδρουλάκης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας από την πρώτη στιγµή που
έγινε το έγκληµα στα Τέµπη µίλησε για προδιαγεγραµµένο έγ-

κληµα και κάλεσε τον λαό και τη νεολαία να κατακλύσει τους
δρόµους, τη στιγµή που η Κυβέρνηση και όλα τα άλλα κόµµατα
µίλαγαν για τον πόνο τους που είναι βουβός.

Με το σύνθηµα «όλων των νεκρών θα γίνουµε φωνή, το έγ-
κληµα αυτό δεν θα ξεχαστεί» και κεντρικό άξονα «ή τα κέρδη
τους ή οι ζωές µας», απαίτησαν και συνεχίζουν να απαιτούν να
πληρώσουν όλοι οι ένοχοι, όσο ψηλά και αν βρίσκονται, για το
έγκληµα και να µην έχουµε νέα Τέµπη.

Αυτό το µαζικό και οργανωµένο κίνηµα αποτελεί και τον κατα-
λύτη των εξελίξεων. Αυτό έχει στριµώξει την Κυβέρνηση και όχι
τα κοινοβουλευτικά σόου και οι αντιπολιτευτικές εντός της Βου-
λής ακροβασίες.

Το ΚΚΕ πήρε, επίσης, την πρωτοβουλία για την εξεταστική επι-
τροπή, από την οποία, παρόλες τις προσπάθειες κυρίως της κυ-
βερνητικής πλειοψηφίας, προχώρησε στην έρευνα και στην
εξέταση µαρτύρων, γεγονός που έφερε σε δύσκολη θέση την
Κυβέρνηση, γι’ αυτό και βεβιασµένα σταµάτησε τις εργασίες της.
Διότι από τις εργασίες της εξεταστικής επιτροπής προέκυψαν
για τη σύγκρουση των δύο τρένων βαρύτατες, κακουργηµατικού
χαρακτήρα ευθύνες για τους Υπουργούς Μεταφορών και της Κυ-
βέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και των προηγούµενων
κυβερνήσεων. Αυτές οι βαρύτατες, κακουργηµατικού χαρακτήρα
ευθύνες περιλαµβάνονται τεκµηριωµένα στο πόρισµα που κατέ-
θεσε το ΚΚΕ, ενώ άλλα κόµµατα δεν έβγαλαν κουβέντα. Δεν
είπαν κουβέντα για αυτές τις κακουργηµατικές ευθύνες και η
Πλεύση Ελευθερίας δεν κατέθεσε καθόλου πόρισµα.

Βεβαίως, δεν µας προκαλούν καµία έκπληξη οι εξελίξεις µε την
προανακριτική επιτροπή και η προσπάθεια της Κυβέρνησης να
µπαζώσει το έργο της. Η προανακριτική επιτροπή λειτουργεί
µέσα σε ένα αντιδραστικό πλαίσιο, το οποίο πάντοτε προστα-
τεύει τα εκάστοτε κυβερνητικά στελέχη, διαµορφώνοντας για αυ-
τούς συνθήκες ευνοϊκής µεταχείρισης σε περίπτωση διάπραξης
ποινικών πράξεων. Η όποια άσκηση της δίωξης, άλλωστε, απο-
τελεί προνόµιο της εκάστοτε κυβερνητικής πλειοψηφίας, η οποία
καθορίζει και το πλαίσιο της δίωξης µε την παραποµπή τους στο
δικαστικό συµβούλιο, το οποίο αποτελείται από ανώτατους δικα-
στές και µε την εκάστοτε κυβέρνηση να διατηρεί το προνόµιο για
την εξέλιξη, αλλά και τις προαγωγές τους.

Συµπερασµατικά, λοιπόν, η όποια δίωξη κυβερνητικών στελε-
χών γίνεται µε βάση το απαράδεκτο άρθρο 86 του Συντάγµατος
και του νόµου περί ευθύνης Υπουργών. Το ΚΚΕ σε κάθε συνταγ-
µατική Αναθεώρηση ζητούσε την κατάργησή του, έχοντας απέ-
ναντί του τη Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ, τον ΣΥΡΙΖΑ µε όλες
του τις εκφάνσεις -της Νέας Αριστεράς και άλλους- και γι’ αυτόν
ακριβώς τον λόγο είναι υποκριτικές οι διαµαρτυρίες των άλλων
κοµµάτων για την πορεία της προανακριτικής, όταν έχουν συν-
διαµορφώσει το απαράδεκτο καθεστώς για την ευνοϊκή µεταχεί-
ριση των κυβερνητικών στελεχών.

Καταγγέλλουµε την προσπάθεια της Νέας Δηµοκρατίας για να
µετατρέψει σε καρικατούρα τη λειτουργία της προανακριτικής
επιτροπής, µια προσπάθεια που είναι ενταγµένη στον συνολικό-
τερό του σχεδιασµό για τη συγκάλυψη του εγκλήµατος των Τεµ-
πών. Διότι ακριβώς θέλουµε να αξιοποιήσουµε και την παραµικρή
χαραµάδα και µέσα από τη λειτουργία της προανακριτικής για
τη διερεύνηση του εγκλήµατος, για την αναβάθµιση του κατηγο-
ρητηρίου, αλλά και για άλλες ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες και
άλλων κυβερνητικών στελεχών.

Η Πλειοψηφία εµπόδισε την έρευνα και την εξέταση µαρτύ-
ρων, µε το πρόσχηµα ότι υπάρχει η δικογραφία και είναι µάρτυ-
ρες στη δικογραφία. Στη δικογραφία, όµως, υπάρχουν και
µάρτυρες που δεν αφορούν στο κατηγορητήριο απέναντι στον
Τριαντόπουλο, αλλά αφορούν στους άλλους κατηγορούµενους.
Όµως, αυτό δεν εµποδίζει την προανακριτική να τους εξετάσει.
Εδώ, η εξεταστική επιτροπή εξέτασε µάρτυρες που είχαν κατα-
θέσει στον ανακριτή και βεβαίως, υπήρχαν στη δικογραφία!

Έτσι, λοιπόν, η όλη µεθόδευση από µεριάς της κυβερνητικής
πλειοψηφίας για το εσπευσµένο κλείσιµο της προανακριτικής
εξυπηρετεί µια σειρά από πολλαπλές επιδιώξεις, µε κύρια επι-
δίωξη να µη φωτιστεί ο µεγάλος ένοχος για το κύριο έγκληµα.
Και το κύριο έγκληµα στα Τέµπη ήταν η µετωπική σύγκρουση,
µια µετωπική σύγκρουση δύο τρένων που κινούνταν στην ίδια
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ράγα και σε αντίθετη κατεύθυνση.
Σε αυτή, βεβαίως, την επιδίωξη η Κυβέρνηση δεν είναι µόνη

της. Με τον έναν ή τον άλλο τρόπο, τη βοηθούν και τα υπόλοιπα
κόµµατα. Και για αυτόν ακριβώς τον λόγο δεν είναι τυχαίο ότι
στην όλη εξέλιξη των πραγµάτων µε την προανακριτική ήρθε και
η βολική πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση της συγκεκριµέ-
νης προανακριτικής επιτροπής, που περιόριζε την άσκηση της
δίωξης µόνο για τον Τριαντόπουλο και µόνο για παράβαση κα-
θήκοντος, παρά το γεγονός ότι είχαν µεσολαβήσει µια σειρά ση-
µαντικά στοιχεία από τον Αύγουστο του 2024 µέχρι την
ηµεροµηνία κατάθεσης της πρότασης, µέσα από τη διαδικασία
της προανάκρισης των εισαγγελικών και ανακριτικών αρχών, τα
οποία θα µπορούσαν να εµπλουτίσουν ακόµη περισσότερο τη
συγκεκριµένη πρόταση και τα οποία στοιχεία -ηθεληµένα;- το
ΠΑΣΟΚ αγνόησε.

Αυτά ακριβώς τα νέα στοιχεία θα µπορούσαν να οδηγήσουν
στην αναβάθµιση του κατηγορητηρίου και για το συγκεκριµένο
πρόσωπο, αλλά και να επεκτείνουν και τις κατηγορίες και σε
άλλα πολιτικά πρόσωπα, όπως προκύπτουν από τη διαδικασία
της ανακριτικής διαδικασίας, αλλά και από το e-mail Τριαντόπου-
λου που απευθυνόταν στους κυρίους Γεραπετρίτη και Σκέρτσο. 

Εµείς είχαµε πει, άλλωστε, και κατά τη διάρκεια της πρότασης
συγκρότησης προανακριτικής επιτροπής, ότι ο κ. Τριαντόπουλος
όφειλε να ελεγχθεί από την προανακριτική, όχι µόνο για το αδί-
κηµα της παράβασης καθήκοντος, αλλά και για την υπόθαλψη
και παρεµπόδιση της δικαιοσύνης και αντίστοιχα θα έπρεπε να
ελεγχθούν και άλλα µέλη της Κυβέρνησης, είτε βρίσκονταν στο
σηµείο και αποδεδειγµένα γνώριζαν τι συνέβαινε είτε ενηµερώ-
νονταν από τη σχετική ηλεκτρονική αλληλογραφία.

Και βεβαίως, βασική επιδίωξη της κυβερνητικής πλειοψηφίας
ήταν να συγκαλυφθούν οι ευθύνες του ίδιου του Πρωθυπουργού,
που από τη θέση του ως πολιτικός προϊστάµενος του κ. Τριαντό-
πουλου, µε βάση το συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο, θα
έπρεπε να γνωρίζει για την όλη υπόθεση. 

Ο βασικός σχεδιασµός, όµως, είναι να µην φωτιστεί ο µεγάλος
ένοχος, που είναι το σύστηµα του κέρδους που θυσιάζει την αν-
θρώπινη ζωή, αλλά και οι συνένοχοί του, η πολιτική και οι κατευ-
θύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης που το αστικό κράτος στη
χώρα µας, αλλά και όλες οι κυβερνήσεις του εφάρµοσαν. 

Όλοι αυτοί ευθύνονται γιατί υλοποίησαν την πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για την απελευθέρωση, την κατάτµηση των
σιδηροδροµικών υπηρεσιών και την ιδιωτικοποίηση του πιο κερ-
δοφόρου τµήµατος. Αποδέχτηκαν όλες αυτές οι κυβερνήσεις το
σιδηροδροµικό δίκτυο να λειτουργεί ως ωρολογιακή βόµβα,
χωρίς τα απαραίτητα αυτοµατοποιηµένα συστήµατα ασφάλειας,
µε την Επιτροπή Γεραπετρίτη να τονίζει ότι τα σιδηροδροµικά
αυτά έργα αποτελούσαν πεδία έντονου ανταγωνισµού µεταξύ
διαφόρων εργολάβων, κατασκευαστών και προµηθευτών. 

Και για να ικανοποιηθούν µάλιστα οι προµηθευτές που ήταν
από µεγάλες ευρωπαϊκές χώρες, γίνονταν η κατάτµηση των
έργων, συνήθης πρακτική και ακόµη και µε προδιαγραφές συχνά
διαφορετικές από ένα τµήµα χιλιοµέτρων ως το άλλο, µε συνέ-
πεια την συµβατότητα µεταξύ των τµηµάτων ενός -κατά τα άλλα-
ενιαίου έργου. 

Και δεν είναι µόνο η σύµβαση 717, είναι και οι συµβάσεις για
το GSMR και οι συµβάσεις για το ΕTCR, οι οποίες από το 2006
και το 2007 που δεν είχαν υλοποιηθεί και γι’ αυτές η Ευρωπαία
Εισαγγελέας δεν λέει κουβέντα. Γιατί, αλήθεια, δεν λέει κου-
βέντα; Γιατί σε αυτές συµµετείχαν όλες οι ανταγωνιστικές εται-
ρείες παίρνοντας ένα κοµµάτι, ενώ από την 717 µόνο µία. Και
µετά από προσφυγή της ανταγωνίστριας εταιρείας, η Ευρωπαία
Εισαγγελέας άρχισε να ασχολείται µε την 717. Για τις υπόλοιπες
ούτε γάτα ούτε ζηµιά, παρά το γεγονός ότι δεν έχουν γίνει. 

Και τι αφορµή είχε η Ευρωπαία Εισαγγελέας; Ότι έπρεπε η
σύµβαση αυτή να καταγγελθεί και να µην µπει η φωτοσήµανση
και η τηλεδιοίκηση στο ελληνικό σιδηροδροµικό δίκτυο. Αυτή
είναι η ασφάλεια για την οποία ενδιαφέρεται η Ευρωπαϊκή
Ένωση ή ενδιαφέρεται απλά και µόνο για τα χρήµατα και την
απώλεια που υπέστη; 

Με την υποχρηµατοδότηση δεν συντηρούνταν το δίκτυο. Με-
τατρέπανε το σιδηροδροµικό δίκτυο σε δίκτυο «NATO express»

µε δεκάδες επικίνδυνα φορτία να σουλατσάρουν σε όλο το δί-
κτυο. Και βεβαίως δεν φρόντισαν να υπάρχει ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο διαχείρισης σιδηροδροµικών ατυχηµάτων. 

Έτσι, λοιπόν, βασική επιδίωξη όχι µόνο της Κυβέρνησης, αλλά
και άλλων, είναι να συγκαλύπτουν τα στοιχεία αυτά για τις κα-
κουργηµατικές ευθύνες των Υπουργών Υποδοµών, για το κύριο
έγκληµα, για τη µετωπική σύγκρουση που οδήγησε στην έκρηξη,
αλλά και στο µπάζωµα του χώρου. 

Επιδίωξη είναι να συγκαλυφθεί ότι γνώριζαν την τραγική κα-
τάσταση του σιδηροδρόµου και επέλεγαν να συνεχίσουν την ίδια
εγκληµατική πολιτική µε τις ευθύνες των Υπουργών όλων των
προηγούµενων κυβερνήσεων, και ειδικά του Σπίρτζη και του Κα-
ραµανλή για κακουργήµατα της διατάραξης της ασφάλειας στις
συγκοινωνίες των µέσων σταθερής τροχιάς, της ανθρωποκτονίας
µε δόλο και της έκθεσης, από τη στιγµή που γνώριζαν όλη αυτή
την κατάσταση. 

Ιδιαίτερα δε για το αδίκηµα της έκθεσης, κακουργηµατικές
ποινικές ευθύνες έχουν και οι αρµόδιοι Υπουργοί για το διάστηµα
που ακολούθησε του τραγικού εγκλήµατος, δεδοµένου ότι κα-
νένα ουσιαστικό µέτρο δεν πάρθηκε για την ασφάλεια του σιδη-
ροδρόµου. 

Επιδίωξη είναι να µείνουν εκτός κάδρου οι ευθύνες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, να µην αποκαλυφθεί ότι αυτή η επικίνδυνη πο-
λιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης ενδιαφέρει µόνο την κερδοφορία
των επιχειρηµατικών οµίλων και όχι τα µέτρα ασφαλείας στον σι-
δηρόδροµο. Άλλωστε είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση η οποία αδει-
οδότησε και πιστοποίησε τα τρένα της Hellenic Train και µάλιστα
µε περιεχόµενο και υπηρεσίες µεταξύ των άλλων και µεταφοράς
φορτίου, συµπεριλαµβανοµένων των υπηρεσιών επικίνδυνων εµ-
πορευµάτων. 

Είναι η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση που παραδέχεται ότι πάνω
από πέντε χιλιάδες συρµοί είναι «σαπάκια» και δεν τα αντικαθι-
στούν -για ποιον λόγο;- γιατί είναι κόστος για τους επιχειρηµατι-
κούς οµίλους που αξιοποιούν τη σιδηροδροµική µεταφορά
εµπορευµάτων και ανθρώπων. Την ίδια στιγµή, η ίδια η Ευρω-
παϊκή Ένωση δίνει 70 δισεκατοµµύρια για τη µεταφορά στρατευ-
µάτων και άλλα 800 δισεκατοµµύρια για εξοπλιστικά προ-
γράµµατα. Για τους σιδηροδρόµους µεταφέρει αυτά τα µέτρα
ασφάλειας για το µέλλον. 

Είναι η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση που αρκείται και διαπιστώνει
µάλιστα ότι είναι αποδεκτό ότι το σύστηµα ασφαλείας που επι-
κρατεί στους ευρωπαϊκούς σιδηροδρόµους παρά το γεγονός ότι
την τελευταία διετία έχουν αυξηθεί κατά 23% τα σιδηροδροµικά
ατυχήµατα µεγάλου βάρους, µεγάλου επιπέδου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. 

Επίσης, σύµφωνα µε πληροφορίες που µεταδόθηκαν και από
τηλεοπτικό σταθµό, κατά τη διάρκεια της συγγραφής του πορί-
σµατος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, διατυπώθηκε η απαίτηση από τον εκ-
πρόσωπο του Ευρωπαϊκού Οργανισµού Σιδηροδρόµων να µην
γίνει καµία αναφορά στα έλαια των µετασχηµατιστών, γιατί κάτι
τέτοιο θα σήµαινε ότι θα έπρεπε να αλλάξουν οι µετασχηµατι-
στές σχεδόν σε όλα τα ευρωπαϊκά τρένα τα οποία πιστοποιεί η
Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό θα οδηγούσε σε τεράστιο οικονοµικό
κόστος τους επιχειρηµατικούς οµίλους. Αυτά είναι δηµοσιευ-
µένα, είναι πραγµατικά γεγονότα. 

Και βεβαίως, επιδίωξη ήταν να συγκαλυφθούν τα αίτια της
έκρηξης, όπως επίσης και οι ευθύνες για την έλλειψη ενός ειδι-
κού σχεδίου διαχείρισης των σιδηροδρόµων. Άλλωστε, όλες σχε-
δόν οι εκθέσεις που αποτυπώνουν την έκρηξη λένε ότι
προκλήθηκε από εύφλεκτο υλικό, όπως για παράδειγµα από πτη-
τικούς υδρογονάνθρακες. Υπάρχει η µαρτυρία, η έκθεση δηλαδή
Κοκοτσάκη – Παπαδάκη - Ντούβρα για τον τραυµατισµό τεσσά-
ρων πυροσβεστών της οµάδας πυρόσβεσης, των οποίων η ια-
τρική γνωµάτευση αναφέρει ότι υπέστησαν χηµικά εγκαύµατα
διαφόρων βαθµών. Ενώ δεν είχαν έρθει σε επαφή µε τη φωτιά
όλοι αυτοί, υπέστησαν χηµικά εγκαύµατα. 

Για ποιον λόγο υπήρξε η παρουσία ανώτατων αξιωµατικών των
Ενόπλων Δυνάµεων, µε δεδοµένο το γεγονός ότι είχε στηθεί
στρατιωτική σκηνή για να µπορούν να ελέγχουν την έρευνα; Η
παρουσία τους συνδέεται µε το γεγονός ότι πραγµατοποιείται
από τους σιδηρόδροµους µεταφορά νατοϊκών πυροµαχικών,
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καυσίµων και οπλικών συστηµάτων, µε µεγάλη συχνότητα σε όλο
το σιδηροδροµικό δίκτυο; 

Γιατί από τις 8 Ιουλίου 2024, στις ανωµοτί εξετάσεις των ια-
τροδικαστών της υπόθεσης, αυτοί καταθέτουν ότι ο επικεφαλής
της Ειδικής Οµάδας Αναγνώρισης Θυµάτων Καταστροφών τους
ενηµέρωσε ότι το σχέδιο υλοποίησης ήταν απόρρητο και η ια-
τροδικαστική υπηρεσία δεν θα λάµβανε γνώση; Ρωτάµε την Κυ-
βέρνηση: Τι σηµαίνει απόρρητο σχέδιο; Από τι ήταν απόρρητο;
Το θέτουµε ως ερώτηµα και απαιτούµε απάντηση: Μήπως αξιο-
ποιήθηκε το επιχειρησιακό σχέδιο µε την κωδική ονοµασία «Παν-
δώρα»; Ρωτάµε: Αξιοποιήθηκε αυτό το σχέδιο µε την κωδική
ονοµασία «Πανδώρα»; Ας ψάξετε τι αφορά. 

Αντίστοιχα µεγάλες είναι και οι ευθύνες για την απουσία του
εθνικού σχεδίου διαχείρισης των σιδηροδροµικών ατυχηµάτων.
Από το 2007 έπρεπε να υπάρχει αυτό το σχέδιο και δεν υπήρξε
µέχρι που έγινε ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ και επί της ουσίας, πολύ αργότερα
από το έγκληµα έβγαλε ένα πόρισµα το οποίο φάσκει και αντι-
φάσκει και από όλες τις απόψεις. 

Έτσι, λοιπόν, εµείς βάζουµε τα ερωτήµατα. Εφόσον δεν είχε
εκπονηθεί το συγκεκριµένο σχέδιο, το σχέδιο «Ξενοκράτης» λέει
ότι θα έπρεπε οι εµπλεκόµενοι φορείς να καταθέσουν συγκεκρι-
µένες αναφορές για τον τόπο του εγκλήµατος. Και ρωτάµε:
Υπήρξαν αυτές οι σχετικές αναφορές, κύριε Υπουργέ; Πώς συν-
τάχθηκαν αυτές οι λεπτοµερείς αναφορές, αφού δεν είχε τεκµη-
ριωθεί ποια ήταν η αιτία της σύγκρουσης και της φωτιάς; Ρωτάµε
αν είχε θεωρηθεί ότι η πύρινη σφαίρα οφείλονταν στα έλαια σι-
λικόνης και ποια ήταν τα στοιχεία που τεκµηριώνουν. Γιατί µέχρι
σήµερα αυτές οι αναφορές δεν έχουν δοθεί;

Και βεβαίως αν θεωρούν οι αρµόδιοι φορείς και η Κυβέρνηση
ότι η φωτιά και η πύρινη σφαίρα οφείλεται στα έλαια σιλικόνης,
σηµαίνει ότι πρόκειται για έναν κίνδυνο που εξακολουθεί να
υπάρχει για όλα τα τρένα αντίστοιχης τεχνολογίας και τα οποία
θα έπρεπε να είχαν αποσυρθεί από την κυκλοφορία και να µπουν
νέες προδιαγραφές ασφαλείας για τέτοιους κινδύνους. 

Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή εξέλιξη µε αυτή
την προανακριτική επιτροπή «καρικατούρα» προετοιµάζει το έδα-
φος για να αξιοποιηθεί η συγκεκριµένη διαδικασία-παρωδία και
σε άλλες περιπτώσεις, αλλά και ταυτόχρονα στη διαφαινόµενη
προς αυτή την κατεύθυνση αναθεώρηση του άρθρου 86 του Συν-
τάγµατος που βεβαίως δεν θα ακυρώσει το ευνοϊκό πλαίσιο µε-
ταχείρισης για τους Υπουργούς και τα κυβερνητικά στελέχη,
απλά και µόνο ενδεχόµενα να καταργήσει το συγκεκριµένο στά-
διο, δηλαδή τη διενέργεια της συγκρότησης προανακριτικής επι-
τροπής, µε την εκάστοτε πάντοτε πλειοψηφία να αποφασίζει
στην Ολοµέλεια εάν θα παραπέµπονται ή όχι τα κυβερνητικά στε-
λέχη στο δικαστικό συµβούλιο για περαιτέρω δίωξη. Το ΚΚΕ ζητά
την οριστική κατάργηση του άρθρου 86. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ
ολοκληρώστε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω µε αυτό. 
Ζητήσαµε, κύριε Πρόεδρε, από την αρχή να µπει σε ψηφοφο-

ρία το γεγονός ότι πρέπει να παραπεµφθεί το πόρισµα στην προ-
ανακριτική επιτροπή και να συνεχίσει την έρευνα και την εξέταση
µαρτύρων. Η κυβερνητική πλειοψηφία αρνήθηκε να µπει σε ψη-
φοφορία και επειδή ακριβώς το γεγονός ότι όλη αυτή η διαδικα-
σία µπορεί να έχει στοιχεία ακυρότητας, αφ’ ενός µεν για τον ίδιο
λόγο δεν καταθέσαµε πόρισµα, για να µην νοµιµοποιήσουµε
αυτή τη διαδικασία και δεν θα την νοµιµοποιήσουµε ούτε µε την
ψήφο µας, γι’ αυτό ακριβώς αποχωρούµε από τη συγκεκριµένη
διαδικασία. 

Κύριε Πρόεδρε, αποχωρεί η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ
και θα κάνει ό,τι περνά από το χέρι της και µέσα στη Βουλή αλλά
κυρίως στους δρόµους του αγώνα µαζί µε το λαό, για να µη µεί-
νει τίποτα στο σκοτάδι, να αποκαλυφθούν οι πραγµατικές αιτίες
για το κύριο έγκληµα, αλλά και να µην έχουµε πάλι νέα «Τέµπη». 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστι-

κού Κόµµατος Ελλάδας αποχωρεί από την Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

τώρα έχει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης κ. Ανδρουλάκης. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
σήµερα εξελίσσεται για άλλη µια φορά µια διαδικασία που προ-
σβάλλει τους θεσµούς, προσβάλλει το Σύνταγµα, γιατί πολύ
απλά η Νέα Δηµοκρατία δεν ήθελε να γίνει µια προανακριτική
διαδικασία, όπως επιβάλλει το Σύνταγµα. Ήθελε κάτι πάλι στα
µέτρα της. 

Χαµένος; Η ποιότητα δηµοκρατίας, η εµπιστοσύνη των πολι-
τών, ο σεβασµός στους θεσµούς. Βλάπτετε µε τη συµπεριφορά
σας τους θεσµούς και κλιµακώνετε την αναξιοπιστία του πολιτι-
κού συστήµατος και όλα αυτά στο βωµό της συγκάλυψης των
πολιτικών ευθυνών των Υπουργών της Νέας Δηµοκρατίας. 

Εσείς βάζετε το δίληµµα «σταθερότητα ή χάος», αλλά έχετε
ανοίξει διάπλατα την πόρτα της αναξιοπιστίας, του χάους και της
αστάθειας. Γιατί δεν τα κάνετε όλα by the book, όπως λέει ο Κα-
νονισµός της Βουλής, το Σύνταγµα, οι νόµοι του κράτους, αλλά
σε κάθε ειδική κατάσταση πίεσης, πολιτικής πίεσης και πολιτικού
κόστους, επιλέγετε µια βερσιόν «αλά Νέας Δηµοκρατίας»; Αυτό
βοηθάει τον ελληνικό λαό να πιστέψει ότι θέλετε να οδηγήσετε
σε αλήθεια και δικαιοσύνη; Ακριβώς το αντίθετο!

Εσείς λοιπόν έχετε κλιµακώσει τη συνωµοσιολογία, έργο δικό
σας είναι αυτό το παιχνίδι και σε έναν βαθµό σας βολεύει γιατί
θέλετε να απαντάτε σε εύκολα ερωτήµατα και όχι στα δύσκολα
ερωτήµατα που προκύπτουν από την έρευνα της ευρωπαϊκής και
ελληνικής δικαιοσύνης, από τα πορίσµατα των ανεξάρτητων
αρχών σε πολλές περιπτώσεις.

Είπε λοιπόν ο κ. Πλεύρης πριν από λίγη ώρα ότι εµείς ρίξαµε
νερό στον µύλο της συνωµοσιολογίας. Πώς ακριβώς, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, το ρίξαµε το νερό στον µύλο της συνωµοσιο-
λογίας; Το ρίξαµε προτείνοντας δύο προανακριτικές βάσει δύο
πορισµάτων της ευρωπαϊκής και της ελληνικής δικαιοσύνης; Είναι
συνωµοσιολογία τα πορίσµατα της ελληνικής και ευρωπαϊκής δι-
καιοσύνης; Φαντάσµατα βλέπανε οι εισαγγελείς στις Βρυξέλλες
και στη Λάρισα; Άρα σε καµία περίπτωση οι δύο προτάσεις για
προανακριτικές δεν ήταν παιχνίδι συνωµοσιολογίας. 

Ήταν συνωµοσιολογία οι δύο προτάσεις δυσπιστίας; Έλεγαν
για ξυλόλια, για δολοφόνους, είχαν σενάρια συνωµοσίας; Δύο
προτάσεις δυσπιστίας, η µία για τα χαλκευµένα στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης, για τα οποία περιµένουµε επιτέλους την κ. Αδειλίνη
εάν θα καλέσει τους ιδιοκτήτες του «Πρώτου Θέµατος» για να
µάθουµε ποιος τους τα έδωσε. Γιατί σε άλλες περιπτώσεις βλέ-
πουµε ταχύτητα, σε κάποιες άλλες περιπτώσεις βραδυπορία. 

Σας περιποιεί τιµή αυτό, κύριε Φλωρίδη, η αλά καρτ συµπερι-
φορά της ελληνικής δικαιοσύνης; 

Ή µήπως είναι νερό στο µύλο της συνωµοσιολογίας η πρό-
ταση δυσπιστίας βάσει του κρατικού πορίσµατος, που εσείς λέ-
γατε ότι κακώς εµείς δεν ψηφίσαµε τη συγκρότηση του
ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ότι το πόρισµα είναι ένα έργο της Νέας Δηµοκρα-
τίας που πρέπει να το σεβαστούµε στην ολότητά του, ότι είναι
µια θεσµική κατάκτηση ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ και µάλιστα ότι το πόρισµα
είναι και ένα «ευαγγέλιο». Τελικά τι έγινε το «ευαγγέλιο»; Ήταν
απόκρυφο;

Ακούστε, παίζετε µε τη νοηµοσύνη ενός ολόκληρου λαού. Παί-
ζετε µε τους θεσµούς, παίζετε µε την αξιοπιστία του πολιτικού
κόσµου και υπονοµεύετε ευθέως τη δηµοκρατία και την ποιότητά
της. Και αυτό είναι πολύ επικίνδυνο, είναι πολύ επικίνδυνο σε µια
εποχή που τα άκρα ανεβαίνουν σε όλο τον κόσµο, σε όλο τον δυ-
τικό κόσµο. Αντί να έχετε µια άλλη συµπεριφορά που θα απαν-
τάει µε ρεαλισµό, µε ευθύτητα, µε σεβασµό, µε διαφάνεια, εσείς
κάνετε ό,τι µπορείτε γιατί σας βολεύει. 

Σας βολεύει το δίληµµα «συστηµισµός - αντισυστηµισµός» και
όχι ο πολιτικός άξονας, όπως ζητούν όλες οι δυτικές φιλελεύθε-
ρες δηµοκρατίες. Σας βολεύει να ελέγχετε τη δικαιοσύνη, τα µίν-
τια, τους θεσµούς γιατί σιγά-σιγά εδώ φτιάχνεται µια αυταρχική
κατάσταση, ένα αυταρχικό σύστηµα που δεν δέχεται και την
άλλη άποψη, που οργανώνει δολοφονίες χαρακτήρων. 

Ας τα πάρουµε λοιπόν ένα-ένα. Όλες µας οι ενέργειες ήταν
θεσµικές. Δεν βασίστηκε καµία και δεν υπάρχει κανένα επίσηµο
κείµενο από τις προτάσεις δυσπιστίας που να αναφέρεται σε κάτι
συνωµοσιολογικό, εκτός αν εσείς θεωρείτε συνωµοσία τις απο-
φάσεις της δικαιοσύνης, των πορισµάτων των κρατικών αρχών.
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Εσείς τι κάνετε, από την πλευρά σας; Στην 717 προτείναµε προ-
ανακριτική για τον κ. Καραµανλή και είπατε «όχι». Δεν βοηθήσατε
εσείς έτσι τη συνωµοσιολογία; 

Αναρωτιέται λοιπόν ένας γονιός: «Γιατί ενώ υπήρχε πόρισµα της
ευρωπαϊκής δικαιοσύνης που µιλάει για κακουργηµατικές πράξεις
για έναν Υπουργό πρωταγωνιστή, που έλεγε από αυτό εδώ το
Βήµα ότι τα τρένα κινούνται σε ένα περιβάλλον ασφάλειας κινούν-
ται, γιατί αυτοί οι άνθρωποι καταψήφισαν την προανακριτική πρό-
ταση του ΠΑΣΟΚ και τον καταχειροκροτούσαν κιόλας; Γιατί; Δεν
είναι λογικό το ερώτηµα; Λογικότατο το ερώτηµα. 

Εσείς λοιπόν δώσατε στον κόσµο να πιστέψει ότι δεν θέλετε να
υπάρξει αλήθεια σε αυτή την τραγωδία µε τους 57 νεκρούς.
Έµαθε µήπως ο γονιός, η µάνα, ο πατέρας ποιος έκανε το ρου-
σφέτι του σταθµάρχη; Πόσα χρόνια πέρασαν από το ρουσφέτι –
πόσα χρόνια!- που έχετε θράσος και µιλάτε για αξιοκρατία; Θέλετε
να φέρετε –λέει- στο Σύνταγµα την αξιοκρατία. Πόσα χρόνια θα
περάσουν για να µάθουµε ποιος άλλαξε τις ηµεροµηνίας και ενώ
είχε κατατεθεί η αίτηση πριν, οι ηµεροµηνίες άλλαξαν µετά, για να
µπορεί να είναι νόµιµη η αίτηση του σταθµάρχη, τα ηλικιακά όρια;
Και αυτό είναι συνωµοσία; Δεν το κάνατε; Το κάνατε, δεν θέλετε
να µάθουµε ποιος το έκανε.

Ή µήπως είναι συνωµοσία τα χαλκευµένα ηχητικά; Γιατί εδώ
είναι ο Υπουργός που έσκιζε τα κοστούµια του ότι δεν υπάρχουν
χαλκευµένα στην πρώτη πρόταση δυσπιστίας, ενώ υπάρχουν
πάρα πολύ καλά -και το ξέρετε- άλλα της δικαιοσύνης, άλλα αυτά
που είχατε διανείµει στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης.

Ή µήπως αυτά που µας λέγατε για τον κ. Τριαντόπουλο ίσχυαν;
Εσείς λέγατε ότι πήγε εκεί πέρα για να παράσχει κάποιες πρώτες
βοήθειες, να βοηθήσει τον κόσµο, τους ανθρώπους, τις οικογέ-
νειες, να τους στηρίξει. Και ξαφνικά, ενώ µας επιτίθεστε ότι εµείς
πάλι είµαστε συνωµοσιολόγοι, εµφανίζεται ένα e-mail προς το Μα-
ξίµου που ζητάει χρήµατα και ενηµερώνει για την αλλοίωση του
τόπου του εγκλήµατος. Και αυτό συνωµοσιολογία ήταν;

Και δεν θα ψηφίζατε ούτε αυτή εδώ την προανακριτική, αν δεν
είχαν βγει µερικές εκατοντάδες χιλιάδες Ελλήνων στους δρό-
µους. Θα κάνατε ό,τι κάνατε και µε τον Καραµανλή. Και τον
Τριαντόπουλο θα χειροκροτούσατε, γιατί αυτό είναι το πολιτικό
σας ήθος.

Και φτάνουµε στο πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Εσείς τον κάνατε
και µας λέτε ότι κακώς δεν τον ψηφίσαµε και εµείς σας λέγαµε
ότι θέλουµε βάσει της κοινοτικής Οδηγίας να υπάρξει ανεξάρ-
τητη αρχή που θα ερευνά όλες αυτές τις τραγωδίες, όλα τα ατυ-
χήµατα, οτιδήποτε προκύπτει. Ανεξάρτητη αρχή και όχι ένα
σύστηµα κάτω από τον Υπουργό. Ποιος δικαιώθηκε; Και ερωτώ
όχι εσάς, τον ελληνικό λαό, όταν πριν από µερικές εβδοµάδες
µάς έκανε µαθήµατα ο κ. Μητσοτάκης λέγοντας ότι «δεν θέλετε
την αλήθεια, γιατί δεν στηρίξατε τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ» και ότι εκείνοι
ήθελαν την αλήθεια, γι’ αυτό έκαναν τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Και τελικά,
εσείς οι ίδιοι αναγκάσατε τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ σε παραίτηση και απα-
ξίωση. Εσείς οι ίδιοι είπατε το κρατικό πόρισµα, το πόρισµά σας,
πόρισµα κυβερνητικό, του κράτους, που έφτιαξε αυτό τον οργα-
νισµό, ότι τελικά είναι και αυτό συνωµοσιολογία. Και αυτό είναι
προϊόν παιχνιδιών και παιχνιδιών κάτω από το τραπέζι, απειλών.

Ποιος, λοιπόν, ενδυναµώνει τη συνωµοσιολογία; Εµείς ή εσείς;
Εµείς ή εσείς που έχετε βάλει έναν στρατό δηµοσιογράφων, έναν
στρατό τρολς του διαδικτύου που προσβάλλουν τη νοηµοσύνη
του ελληνικού λαού; Θέλετε τανγκό µε τα άκρα και τη συνωµο-
σιολογία γιατί σας τρέφει, γιατί δεν θέλετε να απαντάτε στα
πραγµατικά ερωτήµατα µε θεσµικό τρόπο, γιατί δεν έχετε απαν-
τήσεις. Δεν έχετε απαντήσεις για το τι έχετε κάνει.

Στον ΕΟΔΑΣΑΑΜ, λοιπόν, ουσιαστικά οδηγήσατε τα πράγµατα
σε µια τρελή πορεία, όταν λέει ο κ. Χρίστος Δήµας ότι άλλοι υπο-
στηρίζουν την επιστηµονική έρευνα, τη γνώση και την τεκµη-
ρίωση και άλλοι θεωρίες συνωµοσίας. Ναι, αυτό έγινε εν µέρει
και στην έκθεση του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Ο αρµόδιος Υπουργός! Και
λέτε µετά ότι ρίχνουµε εµείς νερό στον µύλο της συνωµοσιολο-
γίας.

Ξέρετε, όλα έχουν τα όριά τους. Και εσείς τι θέλετε να πείτε
σήµερα; Αυτό που είχα πει και εγώ κατά την πρόταση δυσπι-
στίας, ότι δεν είστε επικίνδυνοι, αλλά είστε άχρηστοι που δεν
µπορούσατε ούτε την 717 να υλοποιήσετε, ούτε να περιφρουρή-

σετε τον τόπο της τραγωδίας για να µην χαθούν στοιχεία και να
µπορεί σήµερα η δικαιοσύνη να κάνει την έρευνά της, ούτε να
κάνετε ανεξάρτητη αρχή για να βγάλει πόρισµα. Τι µας λέτε, λοι-
πόν; Ότι δεν είστε επικίνδυνοι, είστε άχρηστοι και σας απαντάµε
ότι και άχρηστοι είστε και επικίνδυνοι και για τον λαό και για τη
δηµοκρατία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Η ανορθολογική συζήτηση, όµως, δεν σταµατά στο πόρισµα,
το επίµαχο πόρισµα, διότι το ξαναγυρίσατε τώρα στα έλαια της
µηχανής. Από το ότι κάτι υπάρχει που δεν το ξέρουµε, ξανά στα
έλαια της µηχανής! Ποιος µετεωρίζεται; Εµείς ή εσείς; Εµείς τι
είπαµε; Αν δεν είχατε αλλοιώσει τον τόπο, θα γνωρίζαµε από τι
έγινε η πυρόσφαιρα που έκαψε κάποιους από τους νεκρούς και
η οποία είναι υπεύθυνη για χαµένες ζωές, ενώ ο Πρωθυπουργός
έλεγε ότι όλοι είχαν σκοτωθεί αυτοµάτως. Ψέµατα είναι και αυτό;
Δεν ακούσαµε τα ηχητικά; Αν δεν υπήρχαν τα ηχητικά, ακόµη και
εκεί σήµερα θα λέγατε ότι λέµε συνωµοσίες. Ποιος φταίει, λοιπόν
και δεν έχουµε µάθει τι είναι αυτό που δηµιούργησε την πυρό-
σφαιρα; Εµείς ή εσείς; Θέλω µία απάντηση. Αν είχαν γίνει όλα
όπως γίνονται σε κάθε ευρωπαϊκή κανονική χώρα µε σεβασµό
στα στοιχεία, στους νεκρούς και στον τόπο της τραγωδίας, σή-
µερα θα τα ξέραµε όλα. Είναι δική σας, λοιπόν, η ευθύνη!

Και πάµε στην προανακριτική. Προφανώς σήµερα η ελληνική
κοινωνία γίνεται µάρτυρας µίας πρωτοφανούς καταστρατήγησης
του Συντάγµατος, διότι όταν λέει το Σύνταγµα «προανακριτική»,
εννοεί έρευνα. Εσείς δεν θέλατε έρευνα, δεν θέλατε µάρτυρες,
θέλατε µια fast track διαδικασία.

Ακόµη και ο κ. Τριαντόπουλος δεν έχει –λέει- καµία ευθύνη,
όπως ο ίδιος ισχυρίζεται. Πώς, λοιπόν, αποφασίσατε να του
ασκήσετε δίωξη; Πώς; Δεν έχει καµία ευθύνη, εσείς τον θεωρείτε
αθώο. Η πίεση της κοινής γνώµης, απλά να το κάνετε πάλι αλά
Νέα Δηµοκρατία. Γιατί µετά το e-mail τα πράγµατα έχουν ζορίσει.
Δεν είναι τα πράγµατα όπως πριν από το e-mail. Γιατί ήταν προ-
φανέστατα επιλογή της Αντιπολίτευσης να καλέσει όλο το Μέ-
γαρο Μαξίµου και δεν το θέλατε.

Φανταστείτε αν αυτά να τα έκανε άλλη κυβέρνηση µε εσάς αν-
τιπολίτευση τι θα είχατε πει. Φανταστείτε να υπήρχε ένα e-mail,
που µέχρι προχθές διαψεύδατε οποιαδήποτε γνώση για τις πρά-
ξεις στο πεδίο, που να αποδείκνυε πλήρη γνώση των πράξεων
στο πεδίο. Δεν θέλατε, λοιπόν, να κληθούν µάρτυρες, γιατί οι
µάρτυρες θα ήταν το µισό Μέγαρο Μαξίµου και θέλατε να το
αποφύγετε. Γι’ αυτό, στον βωµό της επικοινωνίας, αλλά και της
ουσίας καταπατάτε το Σύνταγµα.

Μάλιστα, ο εκτελεστικός νόµος, ο ν.3126, ορίζει ότι η απόφαση
για την άσκηση ποινικής δίωξης πρέπει να καθορίζει και να εξει-
δικεύει την αξιόποινη πράξη. Η Κυβέρνηση, λοιπόν, επιλέγει πα-
ράκαµψη όλων των συνταγµατικών προβλέψεων. Δεν επιθυµεί
καµία τεκµηριωµένη, αντικειµενική, ουσιαστική έρευνα, γιατί µπο-
ρεί να προκύψουν και άλλες ενδεχόµενα αξιόποινες πράξεις και
άλλων πολιτικών προσώπων.

Ειδικά για τον κ. Τριαντόπουλο τα γεγονότα µιλούν από µόνα
τους. Η διάταξη της Εισαγγελίας στη Λάρισα, όπως και το e-mail,
αποκάλυψαν κρίσιµες πτυχές της υπόθεσης. Δεν υπάρχει, λοιπόν,
αµφιβολία για τον ρόλο του, όσο και για τον ρόλο των αποδεκτών
του µηνύµατος. Ο κ. Τριαντόπουλος, λοιπόν, δεν προσήλθε ενώ-
πιον της επιτροπής, κρύφτηκε πίσω από ένα έγγραφο-υπόµνηµα,
γιατί πολύ απλά για άλλη µία φορά γίνεται εργαλείο του κ. Μητσο-
τάκη, όπως έγινε και στο πεδίο της τραγωδίας.

Όσον αφορά εµάς, λοιπόν, ποια είναι η απάντηση, η σωστή,
σοβαρή και θεσµική απάντηση της Αντιπολίτευσης απέναντι σε
αυτές τις αυταρχικές και απαξιωτικές πράξεις της Κυβέρνησης;
Είναι η φυγή; Είναι η ανοχή; Σε καµία των περιπτώσεων. Για εµάς
η σωστή απάντηση είναι η καταγγελία της διαδικασίας που ακο-
λούθησε η Κυβέρνηση, η µη υιοθέτηση του πορίσµατος, διότι δεν
έγινε περαιτέρω έρευνα, όπως θα έπρεπε να κάνει η προανακρι-
τική επιτροπή, αλλά και η ψήφος για να πάει, όπως πρέπει να
πάει κάθε Υπουργός της Νέας Δηµοκρατίας εµπλεκόµενος µε
την τραγωδία, στον δικαστή, στον φυσικό δικαστή. Αυτό για εµάς
είναι η σωστή θεσµική στάση.

Άκουσα, λοιπόν, διάφορες απαντήσεις. Μία απάντηση, η πιο
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προσβλητική, είναι ότι κακώς το ΠΑΣΟΚ έκανε πρόταση προανα-
κριτικής. Μπράβο σας, κύριοι! Δηλαδή να µην πάει ποτέ κανείς
Υπουργός της Νέας Δηµοκρατίας, υπεύθυνος για την τραγωδία,
στη δικαιοσύνη.

Διότι όταν το λέτε αυτό, θα σηκώνετε και την ευθύνη των
λόγων σας. Τι σηµαίνει να µη γίνει προανακριτική; Εξηγήστε στον
ελληνικό λαό τι σηµαίνει. Το να µη γίνει προανακριτική σηµαίνει
ότι ουδέποτε θα πάει στη δικαιοσύνη Καραµανλής, Τριαντόπου-
λος ή όποιος άλλος προκύψει, ενώ θα πηγαίνουν άλλα φυσικά
πρόσωπα. Αυτή είναι η πρότασή σας; Και ακούγεται από Βου-
λευτές της Αντιπολίτευσης; Αυτό είναι ξέπλυµα! Αυτό ακριβώς,
κύριοι, είναι το ξέπλυµα των ευθυνών της Νέας Δηµοκρατίας. 

Η δεύτερη version και η πιο light είναι η αποχώρηση από αυτήν
τη διαδικασία. Προσέξτε! Για εµένα σήµερα υπάρχει µια καλο-
στηµένη παγίδα από το Μέγαρο Μαξίµου και θα πρέπει να είµα-
στε όλοι πάρα πολύ προσεκτικοί για δύο λόγους. Ο πρώτος
λόγος είναι ότι το επόµενο επιχείρηµα της Νέας Δηµοκρατίας -
γιατί θα έρθουν κι άλλα πορίσµατα της δικαιοσύνης που θα αφο-
ρούν προφανέστατα κι άλλα πολιτικά πρόσωπα και πιθανόν και
τον κ. Καραµανλή- θα είναι ότι αφού δεν ψηφίσατε την παρα-
ποµπή, γιατί να κάνουµε προανακριτική; Σας κάνει εντύπωση;
Εδώ έχουν βαφτίσει το κρέας ψάρι! Και το επόµενο και πιο επι-
κίνδυνο είναι να γίνεται η προανακριτική, αλλά όχι για πρόσωπα
που είναι µαρίδες, όπως ο κ. Τριαντόπουλος, αλλά για βαριά,
όπως είναι ο κ. Καραµανλής και αν δεν ψηφίσουν πέντε της Νέας
Δηµοκρατίας, να µην πάνε ποτέ στον φυσικό δικαστή. Το ΠΑΣΟΚ,
λοιπόν, είναι εδώ για να διασφαλίσει ότι θα πάνε στη δικαιοσύνη
όσο ισχυροί κι αν είναι, όσα παιχνίδια και να κάνει το Μέγαρο Μα-
ξίµου!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής) 

Σήµερα, όµως, έχουµε και κάποια άλλα καινούργια, φρέσκα
νέα, για τα οποία δεν άκουσα να λέει τίποτα ο λαλίστατος κ.
Πλεύρης. Σήµερα, λοιπόν, το «inside story» έχει ένα εκτενές ρε-
πορτάζ. Το διαβάσατε; Το διαβάσατε. Πείτε µας, λοιπόν, δεν εγεί-
ρονται σοβαρά ερωτήµατα προς την Κυβέρνηση για το πώς
χρηµατοδοτούνται οι µηχανισµοί παραπληροφόρησης των κου-
κουλοφόρων του διαδικτύου και της οµάδας αλήθειας; Περιµένω
να πείτε µερικά πράγµατα. Το ότι κάποιοι είστε Βουλευτές
«τρολ», αλλά έχετε και κανονικά τρολ µε κουκούλα που πληρώ-
νονται, τα πληρώνει η Νέα Δηµοκρατία ή συµφέροντα, κύριε; Για
να καταλάβουµε ποιος κάνει τη χώρα Ευρώπη και ποιος κάνει τη
χώρα ένα failed state που θέλει να ελέγξει τους θεσµούς, την ενη-
µέρωση µε µηχανισµούς προπαγάνδας, παραπληροφόρησης και
δολοφονίας χαρακτήρων. Είναι, λοιπόν, σοβαρά τα ερωτήµατα
που εγείρονται από αυτό το ρεπορτάζ και πρέπει να δώσετε σα-
φείς απαντήσεις.

Βεβαίως δεν περίµενα κάτι άλλο, γιατί αυτά είναι γνωστά και
τα έχω βιώσει και στο πετσί µου. Μόλις κάτι απειλεί την εξουσία
και την καρέκλα του κ. Μητσοτάκη, προσπαθεί να απαξιώσει τους
πάντες. Όλους στο γουδί µε το γουδοχέρι, ώστε να µη µείνει τί-
ποτα όρθιο µε αυτούς τους µηχανισµούς, αλλά και µε συστηµι-
κούς µηχανισµούς.

Χθες, λοιπόν, ξεκίνησε η δίκη των υποκλοπών του «Predator»
όχι σε ένα εφετείο κακουργηµάτων, αλλά σε ένα µονοµελές πρω-
τοδικείο, γιατί για σας είναι πληµµέληµα το να καρφώνουν το
«Predator» στους Αρχηγούς των Ενόπλων Δυνάµεων. Τόσο πα-
τριώτες είστε! Είστε τόσο πατριώτες που για εσάς είναι πληµµέ-
ληµα να καρφώνουν το «Predator» στους Αρχηγούς των Ενόπλων
Δυνάµεων! 

Και είστε και τόσο δηµοκράτες, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας,
που ενώ είχε καρφωθεί το «Predator» στο µισό σας Υπουργικό
Συµβούλιο, χθες δεν είδα ούτε έναν Υπουργό δίπλα µου! Μόνος
ήµουν απέναντι στο παρακράτος των υποκλοπών! Πού είναι οι
δηµοκράτες; Εσείς ορκιστήκατε να υπηρετείτε ως Βουλευτές την
Ελληνική Δηµοκρατία ή τα συστήµατα του παρακράτους και της
διαφθοράς; Δεν είδα ούτε έναν από εσάς δίπλα µου στη δίκη
απέναντι σε αυτό το παρακράτος, κάτι που αποδεικνύει ότι δεν
έχετε µέτρο και όριο. 

Και όταν η Αντιπολίτευση σας θέτει ερωτήµατα, πρέπει να σκέ-
φτεται όλα αυτά που είπα µόλις τώρα, ότι απευθύνεται σε πολι-

τικά πρόσωπα που το παίζουν πατριώτες, αλλά δεν τους πειράζει
οι Ένοπλες Δυνάµεις της Ελλάδας να παρακολουθούνται από
συστήµατα τρίτων χωρών που έχουν παραχθεί σε χώρες πέρα
από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τόσο πατριώτες είστε και τόσο δη-
µοκράτες που δείχνετε τεράστια ανοχή σε συστήµατα που υπο-
νοµεύουν τις αρχές και τις αξίες της Ελληνικής Δηµοκρατίας! 

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς µένουµε εδώ µε την ψήφο µας και µε
την παρουσία µας, γιατί δεν επιτρέπουµε την κατρακύλα, γιατί
πρέπει να υπάρξει διαφάνεια και λογοδοσία, σεβασµός στους
θεσµούς και όχι ένα κόµµα που καθηµερινά απαξιώνει και τραυ-
µατίζει τη δηµοκρατία στον βωµό της εξουσίας του κ. Μητσο-
τάκη. Το κράτος για εσάς είναι ένα λάφυρο, ένα λάφυρο
εξουσίας. Όσο µένετε στην Κυβέρνηση, τόσο µεγαλύτερη ζηµιά
θα κάνετε στον ελληνικό λαό.

Γι’ αυτό, λοιπόν, µε την πρωτοβουλία µας για προανακριτική
θα πάει στον φυσικό δικαστή ο κ. Τριαντόπουλος. Και δεσµευό-
µαστε στον ελληνικό λαό, χωρίς να υιοθετούµε τίποτα από το πό-
ρισµα της Νέας Δηµοκρατίας, ότι θα είµαστε εδώ και πάλι µε
δική µας πρωτοβουλία για να πάει και ο κ. Καραµανλής και όλα
τα εµπλεκόµενα πολιτικά πρόσωπα. Καµία ανοχή στο παρακρά-
τος και στη συγκάλυψη της Νέας Δηµοκρατίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί
εκπαιδευτικοί από το 2ο Επαγγελµατικό Λύκειο Αιγάλεω, καθώς
και είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από το 2ο Επαγγελµατικό Λύκειο Γαλατσίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Τζανακόπουλος από τη Νέα Αριστερά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η ελληνική κοινή

γνώµη στη συντριπτική της πλειοψηφία είναι πεπεισµένη πια ότι
στα Τέµπη έχει συντελεστεί ένα διπλό έγκληµα. Η σύγκρουση
των τρένων που επί 15 λεπτά κινούνταν στην ίδια γραµµή είναι
το πρώτο έγκληµα. Η επιχείρηση συγκάλυψης την οποία µεθο-
δεύει η Νέα Δηµοκρατία µε ενορχηστρωτή τον κ. Μητσοτάκη
είναι το δεύτερο έγκληµα, κάτι που γνωρίζετε κι εσείς πάρα πολύ
καλά, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ό,τι και να λέτε. 

Επίσης, γνωρίζετε και κάτι άλλο. Ότι δεν µπορείτε να πείσετε
πια αυτή τη µεγάλη πλειοψηφία της ελληνικής κοινωνίας που
υπερβαίνει το 80% ότι δεν έχετε ευθύνες για το έγκληµα των Τεµ-
πών, ότι δεν έχετε ενορχηστρώσει εσείς οι ίδιοι αυτή τη συγκά-
λυψη. Δεν µπορείτε να πείσετε ούτε καν τους ίδιους τους
ψηφοφόρους της Νέας Δηµοκρατίας ότι δεν έχετε ευθύνη. Αυτό
προκύπτει από όλες τις έρευνες της κοινής γνώµης, από όλες τις
δηµοσκοπήσεις των τελευταίων εβδοµάδων, ιδιαίτερα µετά τα µε-
γαλειώδη και πρωτόγνωρα συλλαλητήρια της Μεταπολίτευσης
της 28ης Φεβρουαρίου σε ολόκληρη την Ελλάδα, όπου δύο εκα-
τοµµύρια άνθρωποι απαίτησαν ακριβώς δικαιοσύνη και οξυγόνο.

Γνωρίζοντας, λοιπόν, αυτό ότι δεν µπορείτε πλέον να πείσετε
κανέναν, τις τελευταίες µέρες έχετε επιλέξει µία άλλη στρατη-
γική. Αυτή η στρατηγική είναι ότι ο στόχος σας πια δεν είναι να
πείσετε για το αφήγηµά σας, για την ιστορία σας, αλλά ο στόχος
σας είναι να δηµιουργήσετε ένα αδιανόητο αλαλούµ.

Τα όσα έχουν συµβεί µε τα µπρος-πίσω του κ. Παπαδηµητρίου,
του ήδη παραιτηθέντος κ. Παπαδηµητρίου, εντάσσονται ακριβώς
σε αυτήν τη στρατηγική πρόκλησης σύγχυσης και αµφιβολιών,
ενώ τα ίδια ισχύουν και µε τις ενορχηστρωµένες επιθέσεις που
κάνετε στις οικογένειες των θυµάτων, στους πραγµατογνώµο-
νες. Όλα αυτά εντάσσονται ακριβώς σε αυτή την επιχείρηση σύγ-
χυσης, αλλά και εκφοβισµού, στην οποία δυστυχώς συµµετέχει
και η ίδια η ηγεσία της δικαιοσύνης.
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Η στάση της κ. Αδειλίνη, της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου,
είναι χαρακτηριστική, καθώς την ώρα που ο κ. Παπαδηµητρίου
λέει και ξελέει, εµφανίζεται για να παραγγείλει προκαταρκτική
εξέταση για τις υποτιθέµενες πιέσεις που δέχτηκε, ο Πρόεδρος
του ΕΟΔΑΣΑΑΜ -ήδη παραιτηθείς- για να εντάξει την παρά-
γραφο για την πυρόσφαιρα στο πόρισµα της Ανεξάρτητης
Αρχής. Το πόρισµα που ο κ. Σκέρτσος πριν από λίγες εβδοµάδες
χαρακτήριζε «ευαγγέλιο εθνικής αυτογνωσίας» και το πόρισµα
για το οποίο τώρα ο κ. Μαρινάκης -Κυβερνητικός Εκπρόσωπος-
αποδίδει ευθύνες στον κ. Σταϊκούρα, ακριβώς επειδή δεν εξυπη-
ρετεί τον πολιτικό σχεδιασµό και τον στρατηγικό σχεδιασµό της
Κυβέρνησης.

Όλα αυτά δεν είναι συµπτώσεις, δεν είναι τυχαιότητες, δεν
είναι δείγµα ανικανότητας, εντάσσονται ακριβώς στη στρατηγική
και στην επιχείρηση πρόκλησης σύγχυσης στην κοινή γνώµη.
Είναι λάθος να θεωρούµε τη Νέα Δηµοκρατία και τον κ. Μητσο-
τάκη και το σύστηµα Μαξίµου ως ανίκανους. Είναι πάρα πολύ
ικανοί επικοινωνιακά. Αυτό, όµως, πλέον δεν περνά στην κοινή
γνώµη, διότι η κοινή γνώµη είναι πεισµένη, έχει καταλάβει απο-
λύτως τι έχετε κάνει, αλλά και τι είστε διατεθειµένοι να κάνετε,
διότι είστε πολιτικά αδίστακτοι.

Είναι, λοιπόν, πασιφανές ότι έχουµε επιχείρηση συγκάλυψης
και επιχείρηση σύγχυσης που στηρίζεται σε µια τροµοκρατική
συµµαχία συνενοχής, µεταξύ Κυβέρνησης, δικαστικής εξουσίας
και κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας και η συµµαχία αυτή έχει ονό-
µατα, έχει και διευθύνσεις. Ενορχηστρωτής είναι ο κ. Μητσοτά-
κης και εκτελεστικοί βραχίονες είναι η κ. Κλάπα, η κ. Αδειλίνη, το
σύνολο των Υπουργών της Κυβέρνησης και το σύνολο της κοι-
νοβουλευτικής Πλειοψηφίας της Νέας Δηµοκρατίας, που όλοι
σας µε προθυµία αναλαµβάνετε το έργο που σας υπαγορεύεται
από το Μέγαρο Μαξίµου και από τον κ. Μητσοτάκη.

Έρχοµαι στο υποτιθέµενο πόρισµα που έχετε καταθέσει και
το οποίο σήµερα συζητάµε, το οποίο προτείνει η κοινοβουλευ-
τική πλειοψηφία, υποτιθέµενο πόρισµα που αποτελεί απλώς και
µόνο µία από τις ψηφίδες του µεγάλου και γκροτέσκου ψηφιδω-
τού της συγκάλυψης και της θεσµικής εκτροπής. Θα δείξω ακρι-
βώς για ποιους λόγους η καταγγελία µας από την πρώτη
συνεδρίαση της επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης ότι παρα-
βιάζεται το Σύνταγµα, παραβιάζεται ο Κανονισµός, παραβιάζεται
ο Κώδικας Ποινικής Δικονοµίας, είναι απολύτως επιβεβαιωµένη
και επιβεβαιώνεται ακόµη περισσότερο από το πόρισµά σας. Και
εδώ θα µου επιτρέψετε ένα σύντοµο ιστορικό.

Στην Ολοµέλεια που έγινε, ώστε να συγκροτηθεί η επιτροπή
προκαταρκτικής εξέτασης, είχα επισηµάνει το εξής: Ακούγοντας
τον εισηγητή της τότε κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας της Νέας
Δηµοκρατίας, είχα εκτιµήσει ότι η Νέα Δηµοκρατία προσανατο-
λίζεται στη µη άσκηση ποινικής δίωξης και προκάλεσα και τον κ.
Πλεύρη και τον κ. Βορίδη να πουν ευθέως αν προσανατολίζονται
στην άσκηση ή µη άσκηση ποινικής δίωξης, όχι να πουν τι από-
φαση θα πάρει η προκαταρκτική, να δηλώσουν ευθέως τον προ-
σανατολισµό τους. Ποιος είναι ο προσανατολισµός;

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Το είπε ο κύριος…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επιτρέψτε µου.
Ποιος είναι, λοιπόν, ρωτάω τον κ. Βορίδη, ο προσανατολισµός

σας; Σκοπεύετε να κινηθείτε στην κατεύθυνση της ποινικής δίωξης
ή της µη άσκησης ποινικής δίωξης; Βλέπετε ενδείξεις; Υπάρχουν
κάποιες ενδείξεις; Ο κ. Βορίδης σήκωσε τότε το γάντι και επιχει-
ρηµατολόγησε επί µακρόν -και σας προτρέπω να ξαναδιαβάσετε
την οµιλία του- για ποιον λόγο δεν υπάρχουν ούτε απλές ενδείξεις.
Την ξέραµε τη δικογραφία, εδώ ήταν στη Βουλή. Όλα αυτά τα
οποία υποτίθεται ότι µας στείλατε ήταν εν γνώσει όλων. Και η δι-
κογραφία και οι µαρτυρικές καταθέσεις, τις οποίες τώρα παρου-
σιάζετε ως το δήθεν έργο της διερεύνησης της υπόθεσης στην
προανακριτική επιτροπή. Όλα αυτά τότε ήταν γνωστά. Και τι επι-
χειρηµατολογεί ο κ. Βορίδης, µε βάση αυτά τα τότε στοιχεία, που
είναι και τα σηµερινά, ίδια είναι. Ότι δεν πληρούται ούτε καν η αν-
τικειµενική υπόσταση του εγκλήµατος της παράβασης καθήκον-
τος, κάνοντας εδώ και µία νοµική διάλεξη ως συνήγορος
υπεράσπισης του κ. Τριαντόπουλου που µας έλεγε ότι οι συγκε-
κριµένες πράξεις τις οποίες τέλεσε δεν υπάγονται στα καθήκοντά
του µε βάση το ΦΕΚ -θυµάστε φαντάζοµαι την επιχειρηµατολογία

του- άρα δεν υπάρχει ούτε καν αντικειµενική υπόσταση του εγκλή-
µατος, δεν χρειάζεται να ασκηθεί ποινική δίωξη. Αυτή ήταν η
στάση της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας τότε.

Συνεχίζω, όµως. Τι µεσολάβησε; Μεσολάβησε το εξής: Κατα-
λάβατε -και κατάλαβε ο κ. Μητσοτάκης- ότι µία προκαταρκτική
επιτροπή η οποία δεν θα ασκούσε ποινική δίωξη στον κ. Τριαν-
τόπουλο, θα ήταν η απόλυτη επικοινωνιακή καταστροφή και θα
επιβεβαίωνε πλέον και στον πιο άπιστο και στον πιο καλοπροαί-
ρετο απέναντί σας πολίτη, ότι εδώ σκοπεύετε να συγκαλύψετε
τις ευθύνες του κ. Τριαντόπουλου, αλλά και άλλων.

Τι κάνετε, λοιπόν, τότε; Σκέφτεστε και ενορχηστρώνετε και
υλοποιείτε ένα κακότεχνο νοµικό κόλπο. Υπό το βάρος, ακριβώς,
της αγανάκτησης της κοινής γνώµης, σκέφτεστε και υλοποιείτε
ένα κακότεχνο νοµικό κόλπο που ολοκληρώνετε σήµερα. Σε τι
συνίσταται αυτό το νοµικό κόλπο. Να παρακαµφθεί η επιτροπή
προκαταρκτικής εξέτασης, να µην διεξαχθεί έρευνα, να µην κλη-
θούν µάρτυρες, να µη λάβουµε γνώση ως Βουλή του συνόλου
της δικογραφίας. Και ακριβώς για να γίνουν όλα αυτά, ο κ. Τριαν-
τόπουλος στέλνει µία υπαγορευµένη επιστολή που ζητά να αχθεί
απευθείας -παρακάµπτοντας, δηλαδή, την επιτροπή προκαταρ-
κτικής εξέτασης- στον κατά τον ίδιο φυσικό του δικαστή.

Κατ’ αρχάς, «obiter». Τι είναι ο φυσικός δικαστής; Δεν είναι
αυτό που λέει ο κ. Τριαντόπουλος. Φυσικός δικαστής, κατά την
έννοια της παραγράφου 8 του Συντάγµατος, είναι αυτός που
κάθε φορά από τον νόµο προσδιορίζεται ως ο έχων την αρµο-
διότητα και την εξουσία για να διενεργήσει συγκεκριµένες πρά-
ξεις. Η ποινική δίωξη είναι µία τέτοια. Φυσικός δικαστής, λοιπόν,
σε ό,τι αφορά την προκαταρκτική εξέταση και την άσκηση ποι-
νική δίωξης για τον κ. Τριαντόπουλο, δεν είναι το δικαστικό συµ-
βούλιο, είναι η Ολοµέλεια της Βουλής. Εποµένως, …

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε, κύριε Σκυλακάκη,

µην κάνετε τον σταυρό σας, γιατί δεν έχετε ιδέα από νοµικά. Μην
γελάτε, κύριε Σκυλακάκη, δεν έχετε ιδέα από νοµικά.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν χρει-

άζεται αυτή η ένταση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχετε ιδέα, παριστά-

νετε τον παντογνώστη και εκτίθεσθε. Διαβάστε και κανένα βιβλίο.
Σας λέω, λοιπόν, φυσικός δικαστής είναι µε βάση την έννοια

του άρθρου 8 του Συντάγµατος, αυτός που κάθε φορά προσδιο-
ρίζεται από τον νόµο και µάλιστα δεν υπάρχει η έννοια του φυσι-
κού δικαστή στο Σύνταγµα. Είναι η έννοια του νόµιµου δικαστή.
Και έχετε και το θράσος σε ένα πεδίο το οποίο αγνοείτε παντε-
λώς, να κάνετε και υποδείξεις και ειρωνικά γέλια και σχόλια ως
γόνος που είσθε, ως χαρακτηριστικό δείγµα της τάξης σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αυτό που κάνετε εδώ είναι χαρακτηριστικό δείγµα της χυδαι-

ότητας των πολιτικών εκπροσώπων της αστικής τάξης.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ, παρακαλώ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό είστε. Είστε ό,τι πιο
χυδαίο υπάρχει ως δείγµα των πολιτικών εκπροσώπων της κοι-
νωνικής σας τάξης. Αυτό είστε, είστε µια χυδαία πολιτική προ-
σωπικότητα. 

Συνεχίζω. Σκοπεύετε, λοιπόν, να µη διεξαχθεί έρευνα, να µην
κληθούν µάρτυρες και λέτε να αχθεί στον φυσικό του δικαστή.
Φυσικός δικαστής λοιπόν είναι η Ολοµέλεια της Βουλής σε ό,τι
αφορά την άσκηση της ποινικής δίωξης, όσο και αν γελάει ο κ.
Σκυλακάκης και σταυροκοπιέται, αποδεικνύοντας τη βαθύτατη
άγνοια του Συντάγµατος και του νόµου την οποία έχει.

Τι συνεπάγεται όµως αυτό –προσέξτε-, η παράκαµψη δηλαδή
της έρευνας στην επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης; Ο νόµος
περί ευθύνης Υπουργών στο άρθρο 5 λέει το εξής, ότι πρέπει να
κατατεθεί αιτιολογηµένο πόρισµα. Και πρέπει να εξηγήσουµε τι
είναι το αιτιολογηµένο πόρισµα. Αιτιολογηµένο πόρισµα είναι
εκείνο το πόρισµα στο οποίο περιγράφεται σαφώς η πράξη, γί-
νεται νοµική υπαγωγή της πράξης σε άρθρο του Ποινικού Κώ-
δικα και ακριβώς για αυτή την πράξη ασκείται και η ποινική
δίωξη. 
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Το ερώτηµα, λοιπόν, που υπάρχει εδώ είναι το εξής: στο πόρι-
σµά σας περιγράφεται συγκεκριµένη πράξη, γίνεται σαφώς νο-
µική υπαγωγή; Η απάντηση είναι «όχι». Τι κάνει το πόρισµα; Το
πόρισµα δεν περιγράφει πράξη, αλλά παραπέµπει σε µία εισαγ-
γελική διάταξη η οποία περιγράφει πράξεις άλλων προσώπων,
όχι του κ. Τριαντόπουλου, ασκεί ποινική δίωξη για άλλες πράξεις,
όχι στον κ. Τριαντόπουλο, και λέτε: από το σύνολο του αποδει-
κτικού υλικού, δηλαδή της εισαγγελικής διάταξης που αφορά
άλλα πρόσωπα, προκύπτει ότι ο κ. Τριαντόπουλος έχει τελέσει
κάποιες πράξεις -που περιγράφονται γενικώς και αορίστως στην
εισαγγελική διάταξη- για τις οποίες εµείς ασκούµε ποινική δίωξη.
Εδώ είναι το κολπάκι, το κακότεχνο νοµικό κολπάκι. Επειδή ακρι-
βώς το πόρισµα δεν περιγράφει πράξη για τον κ. Τριαντόπουλο
ούτε καν νοµική υπαγωγή συγκεκριµένη, το δικαστικό συµβούλιο
έχει δεµένα τα χέρια του. Γιατί τι λέει το άρθρο 250 του Κώδικα
Ποινικής Δικονοµίας; Ο ανακριτής µπορεί να διεξάγει ανάκριση
µόνο για τις πράξεις που σαφώς περιγράφονται και οριοθετούν-
ται κατά την άσκηση της ποινικής δίωξης. Δεν µπορεί να διεξάγει
ανάκριση για πράξεις που υπονοούνται στην ποινική δίωξη, ούτε
για συναφείς πράξεις, ούτε βεβαίως να διευρύνει τη δίωξη για
το ίδιο πρόσωπο. Κάτι τέτοιο, λοιπόν, προϋποθέτει ότι στο πόρι-
σµα θα υπάρχει σαφής περιγραφή της πράξης, που δεν υπάρχει. 

Τι µπορεί, λοιπόν, να εξετάσει µε βάση το πόρισµα που έχετε
καταθέσει σήµερα το δικαστικό συµβούλιο; Απολύτως τίποτα!
Δεν µπορεί να διορθώσει τις πληµµέλειες της επιτροπής προκα-
ταρκτικής εξέτασης.

Εποµένως έχει δύο επιλογές το δικαστικό συµβούλιο που θα
ορίσει ανακριτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, δείτε λίγο τον χρόνο. Παρακαλώ να ολοκληρώσετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, θα ολοκληρώσω, κύριε
Πρόεδρε. Θυµάµαι άλλους εισηγητές οι οποίοι µίλησαν δεκαε-
πτά, δεκαοχτώ λεπτά. Έχω µιλήσει δεκαπέντε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεκαέξι
λεπτά έχετε µιλήσει. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεκαπέντε. 
Πώς προδιαγράφονται, λοιπόν, οι αρµοδιότητες του δικαστι-

κού συµβουλίου; Τι µπορεί να κάνει το δικαστικό συµβούλιο; Δύο
πράγµατα, στην πραγµατικότητα: Ή να ακυρώσει τη διαδικασία,
να ακυρώσει πράξεις και να επιστρέψει τον φάκελο στη Βουλή
για να γίνει κανονική προκαταρκτική εξέταση ή, δεύτερον, να ει-
σηγηθεί την απαλλαγή στο δικαστικό συµβούλιο ο ανακριτής και
ο εισαγγελέας και να µην οδηγηθούµε καν στο ακροατήριο. Αυτά
τα δύο µπορεί να κάνει. Υποψιάζοµαι ότι θα κάνει το δεύτερο.
Και αυτό ακριβώς είναι το κακότεχνο κόλπο που έχετε σχεδιάσει,
να ρίξετε δηλαδή την ευθύνη στο δικαστικό συµβούλιο για όποια
από τις δύο προδιαγεγραµµένες πράξεις του τού έχετε αφήσει,
το έχετε αναγκάσει στην πραγµατικότητα. Αυτό είναι το κακότε-
χνο νοµικό κόλπο.

Όµως, για να κλείσω, υπάρχει ένα ερώτηµα για τον «γενναίο»
κ. Τριαντόπουλο. Θα επικαλεστεί άραγε ο κ. Τριαντόπουλος
αυτές τις ακυρότητες και αυτές τις πληµµέλειες της επιτροπής
προκαταρκτικής εξέτασης κατά τη διαδικασία της ανάκρισής
του, κύριε Πλεύρη; Θα πει δηλαδή, σε συνεργασία µε τους συ-
νηγόρους του, ότι: «Κοιτάξτε να δείτε, εδώ προκύπτουν δεκάδες
ακυρότητες, προκύπτει µη περιγραφή της συγκεκριµένης πρά-
ξης, εποµένως πρέπει να µε απαλλάξετε»; Για να δούµε τον «γεν-
ναίο» κ. Τριαντόπουλο κατά τη διάρκεια της ανάκρισης τι
ακριβώς θα επικαλεστεί. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και συγγνώµη για την κατάχρηση του
χρόνου, αλλά είχα και τα σταυροκοπήµατα να αντιµετωπίσω.

Κλείνω µε το εξής. Εφόσον απαλλαγεί ο κ. Τριαντόπουλος να
ξέρετε το εξής: θα κριθείτε από τον ελληνικό λαό για την πολιτική
σας αυτή επιλογή, δηλαδή να ναρκοθετήσετε την ποινική διαδι-
κασία και να οδηγήσετε, στην πραγµατικότητα να εξαναγκάσετε,
το δικαστικό συµβούλιο είτε να ακυρώσει είτε να απαλλάξει κ.λπ..

Δεν θα κριθείτε όµως µόνο από τον ελληνικό λαό, γιατί ξέρετε
υπάρχει µία διάταξη του Ποινικού Κώδικα η οποία αφορά την κα-
τάχρηση εξουσίας. Κατάχρηση εξουσίας τι είναι; Όταν κάποιος
δικαστικός λειτουργός -και εδώ η Ολοµέλεια ακριβώς λειτουργεί
ως εισαγγελικός λειτουργός- εν γνώσει του οδηγεί υπαίτιο εγ-

κλήµατος στην απαλλαγή. Και εσείς, εν γνώσει σας, µεθοδευ-
µένα και ενορχηστρωµένα, επιδιώκετε να οδηγήσετε τον κ.
Τριαντόπουλο στην απαλλαγή στρώνοντας, δε, τον νοµικό διά-
δροµο και για την αντίστοιχη απαλλαγή του κ. Καραµανλή. 

Αυτά λοιπόν είναι πράγµατα για τα οποία θα κληθείτε να λο-
γοδοτήσετε όχι µόνο απέναντι στον ελληνικό λαό, κύριε Πλεύρη,
αλλά και έναντι µιας ελληνικής δικαιοσύνης που πρέπει επιτέ-
λους να αρθεί στο ύψος των περιστάσεων. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος):Ευχαρι-
στούµε. 

Έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Σκυλακάκης επί προσωπικού, οπότε
προηγείται. Αµέσως µετά θα πάρει τον λόγο ο κ. Πλεύρης. 

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Αντιλαµβάνεστε, κύριε Πρόεδρε,

ότι όταν κάποιος υβρίζεται, προφανώς υπάρχει προσωπικό θέµα,
αν και στην περίπτωση του κ. Τζανακόπουλου ισχύει µια παλιά
κοινοβουλευτική ρήση. Νοµίζω ότι ήταν ο Γεώργιος Παπανδρέου
που είχε πει: «Ποιος φωνάζει;», του είπανε ποιος και είπε: «Δεν
έχει καµία σηµασία». 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αν δεν έχει σηµασία, καθί-
στε τότε κάτω. Γιατί πήρατε τον λόγο;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Επί της ουσίας λοιπόν, µια που
ετέθη το θέµα, κοιτάξτε, όταν υπάρχει τόσος φανατισµός και
τόσο µίσος από την πλευρά της Αντιπολίτευσης, είναι προφανές
ότι η Βουλή δεν είναι ένα σηµείο όπου µπορεί να απονεµηθεί η
τελική δικαιοσύνη. Είναι προφανές ότι ο φυσικός δικαστής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Για το
προσωπικό σας θα µας πείτε, όχι για τον φυσικό δικαστή.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Καµία αντίρρηση, κύριε Πρό-
εδρε, αλλά όταν κατηγορείσαι ως έχων άγνοια δικαιούσαι και να
εξηγήσεις. Γιατί υπήρχαν δύο κοµµάτια του προσωπικού: το ένα
ήταν οι ύβρεις και το δεύτερο ήταν η κατηγορία περί αγνοίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μόνο για
την ύβρη, κύριε Σκυλακάκη, πείτε. Δεν υπάρχει προσωπικό για
κάποια άλλα θέµατα. Τα άλλα είναι πολιτικά ζητήµατα, συζητι-
ούνται. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ: Η άγνοια είναι προσωπικό, κύριε
Πρόεδρε και εάν εφαρµόζετε τον Κανονισµό µε τόση πειστικό-
τητα, θα τον εφαρµόζετε και όταν µιλάει η κ. Κωνσταντοπούλου,
ώστε να µη µιλά διπλάσια από ό,τι ο Κανονισµός προβλέπει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα το
πείτε στην Πλειοψηφία στη Διάσκεψη των Προέδρων, για να αλ-
λάξει κάτι. 

Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Πλεύρης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά επειδή

ο κ. Τζανακόπουλος ανέπτυξε ένα νοµικό σκεπτικό, θέλω έναν
µικρό χρόνο δύο λεπτά. Θα απαντήσω εκτενώς και στην οµιλία
µου. Για τη ζώσα διαδικασία, όµως, θα ήθελα να απαντήσω τώρα
και στη συνέχεια θα είµαι πολύ πιο αναλυτικός.

Τι λέει ο κ. Τζανακόπουλος εδώ πέρα; Αναπτύσσει ένα νοµικό
σκεπτικό και λέει: Κύριοι, επειδή στην πραγµατικότητα εµείς ως
Νέα Αριστερά θεωρούµε ότι επειδή δεν έχετε κάνει την περι-
γραφή που απαιτεί ο νόµος στο πόρισµά σας δεσµεύετε τον ανα-
κριτή βάσει του 250 να µην µπορέσει να επεκτείνει τη δίωξη σε
άλλες πράξεις, µε αποτέλεσµα ουσιαστικά ή να οδηγηθούµε σε
ακυρότητα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια πράξη;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Σε άλλη πράξη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια πράξη; Δεν υπάρχει

πράξη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεσµεύεται από την πράξη που

έχουµε περιγράψει. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν υπάρχει πράξη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα σας πω τώρα, θα σας απαντήσω

σε αυτά.
Το σκεπτικό είναι ότι επειδή δεν υπάρχει περιγραφή πράξης,

για να το πω πιο σωστά, δεν έχει πράξη το δικαστικό συµβούλιο
και δεν έχει και νοµική υπαγωγή. Άρα θα υποχρεωθεί ή να απαλ-
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λάξει ή να επιστρέψει στον εισαγγελέα. 
Πάµε να δούµε τώρα. Πρώτα από όλα, υπάρχει νοµική υπα-

γωγή; Υπάρχει. Αναφερόµαστε στο 259 για την παράβαση καθή-
κοντος. Πράξεις υπάρχουν; Ναι, υπάρχουν, κύριε Τζανακόπουλε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιες είναι οι πράξεις; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα σας πω. Περιγράφουµε το σύ-

νολο των πράξεων που καταλογίστηκαν και ασκήθηκε ποινική
δίωξη στα φυσικά πρόσωπα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Κύριε Τζανακόπουλε, θα ακούσετε. Σας άκουσα. Ακούστε. Εγώ

σας άκουσα και θεωρώ ότι αναπτύξατε ένα σοβαρό νοµικό επι-
χείρηµα που χρήζει απάντησης. 

Εµείς τι λέµε; Οι αυτές πράξεις που περιγράφονται και αποδί-
δονται στα φυσικά πρόσωπα λόγω της συµµετοχής τους στη σύ-
σκεψη που έλαβε χώρα στις 3 Μαρτίου -εκεί τους αποδίδεται και
στις αποφάσεις που πάρθηκαν σε εκείνη τη σύσκεψη- αφορούν
και τον κ. Τριαντόπουλο που συµµετείχε στη συγκεκριµένη σύ-
σκεψη. Καταλάβατε;

Μπορεί να µην σας αρέσει αυτή η περιγραφή, αλλά εµείς πε-
ριγράφουµε αξιόποινες πράξεις που διερευνώνται και ερχόµαστε
και λέµε πώς αυτές υπάγονται στο 259. 

Ακούστε, όµως, κύριε Τζανακόπουλε. Το 250, µεταξύ άλλων,
τι λέει, που είναι σηµαντικό, για να µην ανησυχείτε τουλάχιστον
ως προς το κοµµάτι της απαλλαγής ή της ακυρότητας που λέτε;
«Αν κατά την πορεία της ανάκρισης ανακαλυφθούν και άλλες
αξιόποινες πράξεις που διώκονται αυτεπαγγέλτως, ο ανακριτής
τις ανακοινώνει στον εισαγγελέα χωρίς εν τω µεταξύ να εµποδί-
ζεται να ενεργεί τις κατεπείγουσες ανακριτικές πράξεις για τη
βεβαίωσή τους». 

Τι µας λέει, λοιπόν, εδώ; Έστω -προσχωρώντας εν µέρει στο
σκεπτικό σας- ότι δεν ικανοποιείται το δικαστικό συµβούλιο από
αυτήν την περιγραφή της πράξης την οποία κάναµε εµείς. Αυτό
δεν δηµιουργεί καµία ακυρότητα ούτε λέει «τον απαλλάσσω». Αν
από την έρευνα που θα κάνει -µπορεί να κάνει έρευνα- βρει άλλη
αξιόποινη πράξη ή άλλο συµµέτοχο -µπορεί να βρει τα πάντα- τι
κάνει το δικαστικό συµβούλιο, κύριε Πρόεδρε; Εκείνη τη στιγµή
που ο ανακριτής θα πει: «Εγώ πέρα από αυτό που µου λέτε, ότι
ήταν στη σύσκεψη, βλέπω και κάτι άλλο, θεωρώ ότι επικοινώνησε
µε τον Πλεύρη και καθώς επικοινώνησε µε τον Πλεύρη πήρε µία
εντολή», έχει δικαίωµα να έρθει εδώ πέρα γιατί εµείς είµαστε ο
εισαγγελέας όπως πολύ σωστά ειπώθηκε και να µας ζητήσει επι-
πλέον πράξη κ.λπ.. Άρα, δεν υπάρχει το θέµα της απαλλαγής και
της ακυρότητας. 

Και οφείλω να πω, κύριε Τζανακόπουλε, ότι διαφωνώντας µαζί
σας καταλαβαίνω ότι αναπτύσσετε ένα νοµικό σκεπτικό το οποίο
εµείς πιστεύουµε ότι το έχουµε απαντήσει µε το πόρισµά µας και
δεν θα υπάρξει κανένας απολύτως κίνδυνος σε αυτό που λέτε
ως προς την απαλλαγή. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Όχι, δεν
µπορώ να το επιτρέψω. Αν το επιτρέψω, µετά θα ξεκινήσουµε
αυτήν τη διαδικασία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, οκτώ µέλη από τις Καλλίτυχες Πανοράµατος της
Θεσσαλονίκης της οργάνωσης ΑΧΕΠΑ. 

Σας καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Βουλευτής κ. Θεοχάρης ζητεί άδεια απουσίας στο εξωτε-
ρικό στις 11 Απριλίου 2025. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Ιλχάν Αχµέτ ζητεί άδεια ολιγοήµερης

απουσίας στο εξωτερικό από τις 12 Απριλίου 2025 µέχρι τις 16
Απριλίου 2025.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Οικονοµόπουλος και αµέσως µετά

τον λόγο θα πάρει ο Πρόεδρος της Νέας Αριστεράς κ. Χαρί-
τσης.

ΤΑΣΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µια

φορά δεν έχουµε οξυγόνο ούτε εδώ στη Βουλή. Δεν εφαρµό-
ζουµε ούτε το Σύνταγµα. Το οξυγόνο µάς έλειπε χρόνια πριν από
την τραγική βραδιά της 28ης Φεβρουαρίου του 2023. Εκεί οδηγη-
θήκαµε µέσα από ένα µακρύ µονοπάτι κυβερνητικής διαφθοράς,
ανευθυνότητας και κοµµατικού παρασιτισµού. 

Η σύµβαση ασφαλείας 717 µετατράπηκε σε αµαρτωλό «πλυν-
τήριο» εκατοµµυρίων, µε αλλεπάλληλες παρατάσεις και κανέναν
απολογισµό. Θέσεις ευθύνης για την ασφάλεια του επιβατικού κοι-
νού µετατράπηκαν σε στασίδια για ανίδεους κοµµατανθρώπους.
Το εθνικό σιδηροδροµικό δίκτυο µετατράπηκε σε ρώσικη ρουλέτα
και, όταν ήρθε το κακό, δεν πέσατε από τα σύννεφα, τρέξατε µε-
θοδικά να το συγκαλύψετε. Ο χώρος του δυστυχήµατος στα
Τέµπη µπαζώθηκε εντός τριών ηµερών, χωρίς εισαγγελική άδεια,
χωρίς καν σεβασµό στους νεκρούς. Αφαιρέθηκαν τριακόσια κυ-
βικά χώµατος, αποδείξεις για το φορτίο της εµπορικής αµαξοστοι-
χίας, αλλά και λείψανα νεκρών παιδιών. Ακόµα και ο αστυνοµικός
διευθυντής αποχώρησε από την επίµαχη σύσκεψη καταγγέλλον-
τας την παρανοµία της ενέργειας. Το µπάζωµα έγινε υπό πίεση µε
τηλεφωνικά βρισίδια υψηλόβαθµων Υπουργών στους υπαλλήλους
της περιφέρειας -«να τελειώνουµε γρήγορα µε το µπάζωµα»- κα-
τηγορία για την οποία είναι ενήµερος εξωδίκως ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός. Η ίδια η Κυβέρνηση εξαφάνισε στοιχεία από έναν τόπο
εγκλήµατος. Ποιος επέβλεψε αυτήν τη βιασύνη. Ο ίδιος ο Υφυ-
πουργός παρά τω Πρωθυπουργώ, ο κ. Χρήστος Τριαντόπουλος.
Δεν ήταν ένας υπάλληλος που έκανε υπερβάσεις. Ήταν ο εκτελε-
στής εντολών του Μαξίµου.

Και πώς προσπάθησε η Κυβέρνηση να καλύψει τα ίχνη της;
Αφού ανέθεσε το µπάζωµα, αντικαθιστά την εντολή και αλλάζει
τον εντολέα. Αγνοεί τους κολαφισµούς της Ευρωπαϊκής Εισαγ-
γελίας, αδιαφορεί για τον διεθνή διασυρµό της χώρας, καταψη-
φίζει τη διενέργεια της συζήτησης στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
και προσπαθεί να φιµώσει και να αλλοιώσει τα σεισµικά συλλα-
λητήρια εκατοµµυρίων Ελλήνων στην Ελλάδα και σε όλον τον
κόσµο, τη φωνή του ελληνικού λαού που βοά ότι δεν έχει οξυ-
γόνο και ζητά αυτό που ζητούν και οι οικογένειες: να λογοδοτή-
σουν όλοι, όσο ψηλά κι αν βρίσκονται. Πρόκειται για σκηνές
βγαλµένες από σκοτεινό καθεστώς όχι από κοινοβουλευτική δη-
µοκρατία.

Και φτάνουµε στην προανακριτική επιτροπή που κλήθηκε να
εξετάσει την ευθύνη του εντολοδόχου του Μαξίµου, του Υφυ-
πουργού παρά τω Πρωθυπουργώ. Καταθέσαµε στην επιτροπή
λίστα σαράντα µαρτύρων. Ζητήσαµε την κατάθεση του Πρωθυ-
πουργού, του Προέδρου της Βουλής και νυν Προέδρου της Δη-
µοκρατίας, του κ. Τασούλα, και κορυφαίων Υπουργών και η
Κυβέρνησή σας αµετανόητη συνεχίζει µε τη συγκάλυψη της συγ-
κάλυψης. 

Ζούµε ένα πρωτοφανές κοινοβουλευτικό τέχνασµα, έναν νο-
µικό ακροβατισµό που δεν προβλέπεται από πουθενά και που δεν
έχει ξανασυµβεί στα χρονικά της Μεταπολίτευσης. Ο κατηγορού-
µενος κ. Τριαντόπουλος µάς λέει ότι παραιτείται από τα δικαιώ-
µατά του. Το Μαξίµου δίνει τις ευλογίες του, το παράσηµο της
δήθεν γενναιότητας και κλείνει το µάτι στην κυβερνητική πλει-
οψηφία µέσα στην ειδική προανακριτική επιτροπή, ώστε να πα-
ρακάµψει αντισυνταγµατικά το έργο της επιτροπής, να
σταµατήσει τη συλλογή στοιχείων και, κυρίως, να αποτρέψει την
κλήση για κατάθεση του ίδιου του Πρωθυπουργού. 

Τόσο το υπόµνηµα του κ. Τριαντόπουλου, όσο και η δήλωση
αθωότητάς του µας αφήνει παγερά αδιάφορους. Δεν µπορεί να
παρακάµπτεται το Σύνταγµα κατά την επιθυµία ενός υπόδικου.
Η κυβερνητική πλειοψηφία προανακριτικής επιτροπής όφειλε να
σεβαστεί τη συνταγµατικά προβλεπόµενη διαδικασία. Αυτό που
έγινε δεν είναι παράκαµψη, είναι θεσµική εκτροπή. 
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Πλήθος καταγγελιών εκφράστηκαν από διακεκριµένους συν-
ταγµατολόγους. Οι Φίλιππος Σπυρόπουλος, Χαράλαµπος Τσιλιώ-
της, Ξενοφών Κοντιάδης, Νίκος Παπασπύρου, Ευάγγελος
Βενιζέλος, Ακρίτας Καϊδατζής χαρακτήρισαν τη µεθόδευση ως
κατάφωρα αντισυνταγµατική και εκ του πονηρού, ως προσπά-
θεια απόκρυψης κρίσιµων στοιχείων, ως υπονόµευση θεσµών και
διαφάνειας, ως διαδικασία άκυρη και επικίνδυνη, ως ευτελισµό
της Βουλής. Σας φτύνουν κατάµουτρα και εδώ ήρθατε να συζη-
τήσετε αν βρέχει. Μα, δεν ντρέπεστε; 

Ένα τελευταίο θα σας επισηµάνω, κύριοι συνάδελφοι Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας που υπήρξατε µέλη της προανακρι-
τικής. Μπορεί να αισθάνεστε καλά, γιατί υπακούσατε στις
εντολές του Μαξίµου, όµως, να ξέρετε ότι έχετε διαπράξει το
ποινικό αδίκηµα της κατάχρησης εξουσίας, σύµφωνα µε το
άρθρο 239 του Ποινικού Κώδικα: «Υπάλληλος στα καθήκοντα του
οποίου ανάγεται η δίωξη ή η ανάκριση αξιόποινων πράξεων, αν
εν γνώσει του παρέλειψε να διώξει κάποιον υπαίτιο ή προκάλεσε
την απαλλαγή του από την τιµωρία, τιµωρείται µε κάθειρξη µέχρι
10 ετών». 

Δυστυχώς, όµως, και οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης δεν
στερούνται τραγικών ευθυνών. Το ΠΑΣΟΚ πρότεινε αυτήν την
προανακριτική επιτροπή που µιλούσε µόνο για τον κ. Τριαντό-
πουλο και µόνο για πληµµέληµα. Η Νίκη πρότεινε προανακριτική
που µιλούσε και για τον ίδιο τον Πρωθυπουργό και µιλούσε για
κακούργηµα και όχι για πληµµέληµα. Και τι έγινε στη Βουλή; Η
πρόταση του ΠΑΣΟΚ υπερψηφίστηκε από 277 και καταψηφί-
στηκε µόλις από 12, δηλαδή εµάς τους 10 της Νίκης και άλλους
2. Δηλαδή, υποστηρίχθηκε από όλα τα κόµµατα, Κυβέρνησης και
Αντιπολίτευσης, µε µόνη εξαίρεση τη Νίκη. Όλοι οι άλλοι είπαν
πληµµέληµα και τέλος. 

Χάρη σε αυτό η τωρινή προανακριτική που εξετάζει πληµµέ-
ληµα πιάστηκε από ένα άλλο κατηγορητήριο για πληµµέληµα και
µε αυτό κλείνει τις εργασίες της. Αν είχε να εξετάσει κακούρ-
γηµα, όπως πρότεινε η Νίκη, δεν θα µπορούσε να βρει ούτε
αυτήν την αφορµή. 

Συγχαρητήρια, συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, της Πλεύσης
Ελευθερίας, της Ελληνικής Λύσης, του ΣΥΡΙΖΑ, του ΠΑΣΟΚ, του
ΚΚΕ, της Νέας Αριστεράς. Ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση
πρέπει να σας ευχαριστούν θερµά που ψηφίσατε για προανακρι-
τική για πληµµέληµα και όχι για κακούργηµα, αφήνοντας άθικτο
τον Πρωθυπουργό.

Κοµπάζετε για δηµοκρατικά τόξα, για πατριωτισµό και κοινω-
νικούς αγώνες, αλλά σήµερα κουβαλήσατε νερό στον µύλο του
Πρωθυπουργού, ο οποίος, όπως φαίνεται, θα συνεχίσει να συ-
ζητά για το έγκληµα των Τεµπών καθισµένος σε καναπέδες ανα-
παυτικά µε δηµοσιογράφους και όχι στο εδώλιο του Ειδικού
Δικαστηρίου, όπως θα έπρεπε. 

Για άλλη µια φορά δεν έχουµε οξυγόνο ούτε εδώ στη Βουλή.
Δεν εφαρµόζουµε ούτε το Σύνταγµα. Το Σύνταγµα έγινε ποδό-
µακτρο. Η εµπιστοσύνη των πολιτών στους θεσµούς θρυµµατί-
στηκε. Η αλύτρωτη συνείδηση κάθε Έλληνα βοά για το άδικο στα
παιδιά µας. Όµως, υπάρχει και Θεός που είναι αγάπη, αλλά είναι
και δικαιοσύνη. Η ιστορική συντριβή της Νέας Δηµοκρατίας έρ-
χεται ως αµείλικτος πνευµατικός νόµος. 

Η Νίκη θα αγωνιστεί µέχρι τέλους να λογοδοτήσουν όλοι, όσο
ψηλά και αν βρίσκονται, να ξαναβρούµε το οξυγόνο µας. 

Καλή Ανάσταση. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος-ΝΙΚΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το Γενικό Λύκειο Δερβενίου Κορινθίας. 

Καλωσορίζουµε τα παιδιά και τους δασκάλους. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Χαρίτσης, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Αριστεράς.

ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς, σήµερα είναι µια
ηµέρα ντροπής. Είναι µια ηµέρα ντροπής για τον κοινοβουλευτι-
σµό. Είναι µια ηµέρα ντροπής για το κράτος δικαίου. Είναι µια
ηµέρα ντροπής για τη δηµοκρατία µας. Είναι η ηµέρα που η κοι-
νοβουλευτική πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας χρεώνει στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο τη συνειδητή παραβίαση του Συντάγµα-
τος. Είναι, δυστυχώς, ένα ακόµα θλιβερό επεισόδιο στην επιχεί-
ρηση συγκάλυψης που ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του
ξεκίνησαν από την πρώτη κιόλας ηµέρα, από τις πρώτες ώρες,
θα έλεγα, µετά από το έγκληµα στα Τέµπη. 

Πριν από λίγες µόλις εβδοµάδες, σε αυτήν εδώ την Αίθουσα,
ο τότε Υπουργός Επικρατείας κ. Βορίδης έλεγε επί λέξει: «Αν
έπρεπε σήµερα να ήµασταν στη δεύτερη συνεδρίαση της προ-
ανακριτικής», τώρα δηλαδή, «στη συνεδρίαση που θα έπρεπε να
αποφασίσουµε αν υπάρχουν ενδείξεις κατά του Τριαντόπουλου
για να κινήσουµε τη δίωξη για την παράβαση του καθήκοντος, η
απάντησή µας θα ήταν αρνητική», έλεγε ο κ. Βορίδης, ο οποίος
προεξοφλούσε το αποτέλεσµα των εργασιών της προανακριτι-
κής επιτροπής, πριν καν λάβουν χώρα αυτές οι εργασίες και
έδινε τη γραµµή στα µέλη της. Αθώος ο κ. Τριαντόπουλος. Ούτε
ενδείξεις δεν υπάρχουν για τέλεση αδικήµατος. 

Επί µισή ώρα ο κ. Βορίδης ανέλυε ως συνήγορος του ελεγχό-
µενου Υφυπουργού στον Πρωθυπουργό ότι δεν υπάρχουν ούτε
απλές ενδείξεις για να κινηθεί ποινική διαδικασία. Και ρωτώ τι άλ-
λαξε και σήµερα θα ψηφίσετε υπέρ της άσκησης ποινικής δίωξης
σε βάρος του κ. Τριαντόπουλου. Θα σας πω εγώ τι άλλαξε. Άλ-
λαξε για µια ακόµα φορά η επικοινωνιακή τακτική της Κυβέρνη-
σης.

Διότι έχουµε µια Κυβέρνηση η οποία τόσο µείζονα θεσµικά ζη-
τήµατα τα αντιµετωπίζει µε όρους µικροκοµµατικού κόστους και
οφέλους, µε όρους καθαρά επικοινωνιακούς, µιας Κυβέρνησης
η οποία είναι απονοµιµοποιηµένη στη συντριπτική πλειοψηφία
της κοινωνίας, µιας Κυβέρνησης που κάνει ό,τι µπορεί και χρη-
σιµοποιεί όλα τα µέσα για να µην αποκαλυφθούν οι εγκληµατικές
της ευθύνες σε κάθε πτυχή και του πρώτου εγκλήµατος, του δυ-
στυχήµατος δηλαδή, αλλά και όλων των εγκληµάτων που ακο-
λούθησαν στη συνέχεια.

Το µενού της επικοινωνιακής διαχείρισης, αν θέλετε, της Κυ-
βέρνησης Μητσοτάκη αυτήν τη φορά είχε ως στόχο µια προανα-
κριτική η οποία εξελίχθηκε σε φάρσα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, για να ρίξει στάχτη στα µάτια µιας ολόκληρης κοι-
νωνίας η οποία βγήκε στις 26 του Γενάρη και στις 28 του Φλε-
βάρη στους δρόµους ζητώντας οξυγόνο και ζητώντας αλήθεια
και δικαιοσύνη.

Μετά την εξεταστική παρωδία που είχαµε πριν από µερικούς
µήνες που µας είπε ο κ. Μητσοτάκης «Εντάξει, δεν ήταν και η κα-
λύτερη στιγµή της Ελληνικής Βουλής», περάσαµε σε άλλο επίπεδο
πλέον, περάσαµε σε αναβαθµισµένο επίπεδο, από την εξεταστική
παρωδία στην προανακριτική φάρσα, µε τέσσερις συνεδριάσεις
όλες κι όλες, άψε-σβήσε να τελειώνουµε. Τόσο χρειάστηκε για να
µην εξετάσουν, τελικά, τα µέλη της προανακριτικής, επί της ου-
σίας απολύτως τίποτα.

Ξεκινήσατε, µάλιστα, κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας -µέχρι
εκεί έφτασε το θράσος σας-, θέλοντας να µην κάνετε ούτε καν
αυτές τις προσχηµατικές συνεδριάσεις της προανακριτικής,
χωρίς καν να κληθεί ο ελεγχόµενος Υφυπουργός παρά τω Πρω-
θυπουργώ, ο κ. Τριαντόπουλος, ούτε απ’ έξω να µην περάσει, αν
είναι δυνατόν.

Αλλά µετά είπατε «εντάξει, µη φτάσουµε και σε αυτήν την ξε-
διάντροπη παραβίαση κάθε έννοιας θεσµικότητας και κυρίως, βε-
βαίως, να µην φτάσουµε και στον κίνδυνο ακυρότητας της
διαδικασίας. Ας προσπαθήσουµε να ντύσουµε µε έναν µανδύα
νοµιµοφάνειας» -για νοµιµοφάνεια µιλάµε, δεν µιλάµε για νοµι-
µότητα σε καµία περίπτωση- «όλη αυτήν τη διαδικασία». Και τον
καλέσατε, µάλιστα, τον κ. Τριαντόπουλο. Και ο «γενναίος» κ.
Τριαντόπουλος, κατά τον Πρωθυπουργό, δεν πέρασε ούτε απ’
έξω από την πόρτα της προανακριτικής. 

Έστειλε µια σελίδα χαρτί, εκατό λέξεις. Που τι λέει, ουσια-
στικά, ο κ. Τριαντόπουλος; Λέει «εγώ επιλέγω, εγώ ο ίδιος επι-
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λέγω, να µην εξεταστώ από τον ανακριτή», που σε αυτό το στά-
διο είναι η Βουλή, «αλλά να πάω κατευθείαν χωρίς προανάκριση
στο Δικαστικό Συµβούλιο». Ο εισαγγελέας και ανακριτής, που
είναι σε αυτήν τη φάση η Βουλή, αυτός είναι ο φυσικός δικαστής
σε αυτήν τη φάση της διαδικασίας, το βαφτίζει αυτό στο πόρισµά
του ως απολογητικό υπόµνηµα! Ντροπή πια, ντροπή πραγµατικά! 

Και φέρατε σήµερα εδώ στο Σώµα, στην Ολοµέλεια, ένα πόρι-
σµα διάτρητο ως αποτέλεσµα, ακριβώς, µιας διαδικασίας παντε-
λώς διάτρητης. Παραβιάζετε το Σύνταγµα τόσο εξόφθαλµα κατ’
εντολή και για την προστασία του Αρχηγού σας, που είναι κανείς
να απορεί πραγµατικά µε το θράσος σας ακόµα και για τα δικά
σας δεδοµένα.

Φέρνετε ένα πόρισµα που, αν περιέχει κάτι όσον αφορά στην
προανακριτική διαδικασία, είναι η αγωνία σας να πείτε ότι η δι-
κογραφία της Εισαγγελίας της Λάρισας και όσα εκεί περιγρά-
φονται συνιστούν απλές ενδείξεις, µόνο, δηλαδή, για να
προστατευτεί όσο περισσότερο γίνεται ο κ. Τριαντόπουλος. 

Και ποιο είναι το διά ταύτα; Έχει αυτό το πόρισµα µια εµπερι-
στατωµένη αιτιολογία, αναλυτική περιγραφή των πραγµατικών
περιστατικών, περιγραφή της ποινικά κολάσιµης πράξης και νο-
µική υπαγωγή, όπως προβλέπει το Σύνταγµα και η ισχύουσα νο-
µοθεσία; Σας τα ανέλυσε πριν από λίγο, πολύ παραστατικά, ο
εισηγητής µας, ο κ. Τζανακόπουλος. Όχι, δεν τα περιέχει όλα
αυτά το πόρισµά σας, δεν τα περιέχει. Ποια είναι η πράξη για την
οποία ασκείται ποινική δίωξη και προαναγγέλλεται κύρια ανά-
κριση; Διά της αντανακλάσεως, όπως µας είπε πριν από λίγο ο
κ. Πλεύρης; Έτσι θα γίνει, έτσι θα προχωρήσει η διαδικασία; 

Τι λέτε, δηλαδή, ως εισαγγελείς στον ανακριτή, για να το πω
µε απλά λόγια; Λέτε ότι «µας ήρθε µια δικογραφία από την Ει-
σαγγελία της Λάρισας, η οποία µας λέει ότι δεν µπορεί να κάνει
προανάκριση για τον Υφυπουργό, λόγω του άρθρου 86 του Συν-
τάγµατος, και άρα δεν έχει εξετάσει µάρτυρες και έγγραφα όσον
αφορά στον κ. Τριαντόπουλο» και λέτε εσείς τώρα «ούτε εµείς,
όµως, µπορούµε να κάνουµε και θα κάνουµε προανάκριση. Το
µόνο που έχουµε να πούµε είναι ότι αυτά που περιέχονται στη
δικογραφία της Λάρισας είναι απλές ενδείξεις για να κινηθεί η
ποινική διαδικασία». Θερµά συγχαρητήρια, κυρίες και κύριοι της
Πλειοψηφίας!

Όλα αυτά θα ήταν, ξέρετε, και λίγο τραγελαφικά, θα ήταν λίγο
φαιδρά, αν δεν αφορούσαν σ’ ένα έγκληµα, το οποίο στοίχισε τη
ζωή σε πενήντα επτά συµπολίτες µας. Και αν δεν αφορούσαν
στην καταστροφή -αυτό συζητάµε για τον κ. Τριαντόπουλο- την
καταστροφή αποδεικτικών στοιχείων απαραίτητων για την από-
δοση ευθυνών για αυτό το έγκληµα. Και αν δεν αφορούσαν και
στην καταστροφή σηµαντικών αποδεικτικών στοιχείων για να
εξαχθούν χρήσιµα συµπεράσµατα για τη βελτίωση της ασφά-
λειας των σιδηροδρόµων στη χώρα µας. 

Και εγώ είχα θέσει στην αντίστοιχη οµιλία µου, όταν συζητά-
γαµε για τη σύσταση της προανακριτικής, δύο ερωτήµατα. Ου-
σιαστικά σας τα επανέλαβε πριν από λίγο ο κ. Τζανακόπουλος.
Να τα επαναλάβω και εγώ. Πρώτο ερώτηµα: Αναλαµβάνατε την
ευθύνη για τυχόν απαλλαγή του κ. Τριαντόπουλου, λόγω ακυρό-
τητας της διαδικασίας µέσα από αυτή τη µεθόδευση την οποία
χρησιµοποιήσατε; Και δεύτερο ερώτηµα: Αναλαµβάνετε την ευ-
θύνη για τυχόν απαλλαγή και άλλων προσώπων στα οποία µπο-
ρεί στο εγγύς µέλλον να έρθουν εδώ αντίστοιχες υποθέσεις; Την
ευθύνη, πολιτική και ποινική, την αναλαµβάνει η κοινοβουλευτική
πλειοψηφία;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Να δούµε, αν έρθουν.
ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας της Νέας Αριστεράς): «Κάτσε να έρθουν», λέτε, κύριε
Πλεύρη.

Για να δούµε τι θα γίνει όταν έρθουν. Πάλι την ίδια διαδικασία
θα ακολουθήσετε; Πάλι αυτή η µεθόδευση; Πάλι προανακριτική
στο άψε-σβήσε χωρίς ουσιαστικά να υπάρχει πόρισµα; Πάλι θα
πάει στον ανακριτή χωρίς να υπάρχει ποινικό περιεχόµενο και
άρα να κινδυνεύει µε αθώωση λόγω ακυρότητας της διαδικα-
σίας;

Ο λόγος για τον οποίο τα κάνετε όλα αυτά, όµως, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, και παίρ-
νετε επάνω σας όλες αυτές τις ευθύνες είναι για να µπορέσετε

να βγάλετε από το κάδρο, κατ’ εντολήν του, τον ίδιο τον κ. Μη-
τσοτάκη. Γι’ αυτό τα κάνετε όλα αυτά. Φοβάστε να κάνετε αυτό
το οποίο προβλέπει το Σύνταγµά µας και είναι καθήκον σας να
κάνετε ως Βουλευτές και προτιµάτε να το παραβιάσετε το Σύν-
ταγµα µόνο και µόνο για να προστατέψετε τον Αρχηγό σας, τον
κ. Μητσοτάκη, τον ενορχηστρωτή της συγκάλυψης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέραν όλων των άλλων τις τε-
λευταίες ηµέρες ζούµε και διάφορες αδιανόητες, εξωφρενικές,
εξοργιστικές εξελίξεις. Αυτή η παρωδία την οποία είδαµε να δια-
δραµατίζεται µε τον Πρόεδρο του ΕΟΔΑΣΑΑΜ είναι ακριβώς
ένας ακόµα κρίσιµος κρίκος στην αλυσίδα του εγκλήµατος της
συγκάλυψης. Είδαµε έναν κρατικό φορέα επιφορτισµένο µε το
σηµαντικό καθήκον διερεύνησης σιδηροδροµικών ατυχηµάτων -
γιατί;- για να κάνει συστάσεις µετά για τη βελτίωση της ασφά-
λειας -αυτός υποτίθεται ότι είναι ο ρόλος του- να εξευτελίζεται
αυτός ο δηµόσιος φορέας από τον ίδιο τον Πρόεδρο του, µε τις
συνεχείς παλινωδίες του. 

Ακούσαµε ότι Διευθυντής Ασφάλειας του Ευρωπαϊκού Οργα-
νισµού Σιδηροδρόµων απείλησε, λέει, τον πρόεδρο του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ. Είδαµε τη µία ηµέρα να λαµβάνεται απόφαση να
αποσυρθεί από το πόρισµα το τµήµα εκείνο που αφορούσε στην
πυρόσφαιρα και στην επόµενη ηµέρα να επανέρχεται στο πόρι-
σµα το συγκεκριµένο τµήµα. Και ακούσαµε για ένα πόρισµα –
προσέξτε- το οποίο κατά τα κυβερνητικά χείλη µέχρι πριν από
λίγες ηµέρες ήταν Ευαγγέλιο εθνικής αυτογνωσίας, έτσι µας
έλεγε ο κ. Σκέρτσος, ακούσαµε εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, σε
αυτά τα Έδρανα, από τον αρµόδιο Υπουργό Μεταφορών πλέον
να µετατρέπεται σε θεωρία συνωµοσίας. Θεωρία συνωµοσίας
µας είπε! 

Πόσο πιο χαµηλά θα πέσετε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνη-
σης; Πόσο πιο χαµηλά πια; Θεωρία συνωµοσίας το επίσηµο πό-
ρισµα του κρατικού φορέα; Πόσες επιθέσεις θα κάνετε σε όποιον
ψάχνει, εναγωνίως, την αλήθεια για το έγκληµα στα Τέµπη;

Υπάρχουν γονείς οι οποίοι αγωνίζονται εδώ και δύο χρόνια, οι
οποίοι αναρωτιούνται τι συνέβη στα παιδιά τους, προσπαθούν
να αποκαλύψουν οι ίδιοι την αλήθεια και αντί να απαντήσετε, να
αφουγκραστείτε την αγωνία αυτών των ανθρώπων, τους µιλάτε
ξεδιάντροπα για θεωρίες συνωµοσίας. 

Φτιάξατε έναν οργανισµό, που µόνο ανεξάρτητος δεν είναι, για
να διερευνά τα σιδηροδροµικά ατυχήµατα. Σας φωνάζαµε εδώ,
το λέγαµε τότε, όταν γινόταν η σχετική συζήτηση, ότι αυτό ακρι-
βώς είναι το πρόβληµα, ότι η ευρωπαϊκή νοµοθεσία απαιτεί ανε-
ξάρτητο φορέα, αλλά τίποτα εσείς. Σας το είπε και ο ευρωπαϊκός
οργανισµός στην έκθεσή του, την οποία την κρατάτε ως επτα-
σφράγιστο µυστικό. Δεν ιδρώνει το αυτί σας µε τίποτα. 

Και τι ζούµε τώρα; Ζούµε τώρα, κύριε Υπουργέ, τις συνέπειες
ακριβώς αυτής της έλλειψης ανεξαρτησίας ενός τέτοιου φορέα,
όπως είναι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Και ζούµε αυτόν τον τραγέλαφο των
παλινωδιών του Προέδρου του. Δεν ήθελε, λέει ο άνθρωπος, να
µπει στο πόρισµα το τµήµα για την πυρόσφαιρα. Γιατί δεν ήθελε
να µπει; Όχι για επιστηµονικούς λόγους, προφανώς, αφού είχαν
γίνει όλες οι σχετικές προσοµοιώσεις και υπάρχουν οι υπογρα-
φές των ειδικών διερευνητών για το συγκεκριµένο πόρισµα. Δεν
ήθελε να µπει γιατί το επιχείρηµα του κ. Μητσοτάκη είναι ότι, αν
δεν υπάρχει παράνοµο φορτίο, δεν υπάρχει συγκάλυψη. Για να
ενισχυθεί αυτό το επιχείρηµα δεν ήθελε να µπει. Από αυτό πιε-
ζόταν ο παραιτηθείς Πρόεδρος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα, µετά από όλα αυτά που
έχουν συµβεί, µετά από όλες αυτές τις παλινωδίες, µετά από
όλον αυτόν τον τραγέλαφο, µετά από όλη αυτήν την παραβίαση
του Συντάγµατος της νοµοθεσίας της χώρας, σήµερα δεν καλού-
µαστε να ψηφίσουµε την άσκηση ποινικής δίωξης για τον κ.
Τριαντόπουλο, για τον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ. Επί
της ουσίας, καλούµαστε να ψηφίσουµε για την απαλλαγή του
Πρωθυπουργού, του κ. Μητσοτάκη. Αυτό µας λέει η κοινοβου-
λευτική Πλειοψηφία µε τις µεθοδεύσεις της. Αυτό είναι το κόλπο
του κ. Μητσοτάκη, για να βγει ο ίδιος «λάδι» -για να το πω πολύ
απλά- απ’ όλη αυτήν την υπόθεση της συγκάλυψης.

Όσα, όµως, κόλπα και όσα τεχνάσµατα νοµικά, κοινοβουλευ-
τικά, επικοινωνιακά και αν χρησιµοποιήσετε, δεν θα καταφέρει ο
κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του να ξεφύγουν από τα γεγο-
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νότα, να ξεφύγουν από την πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα
είναι αµείλικτη. Η πραγµατικότητα είναι ότι στις 28 Φεβρουαρίου
του 2023, πριν από δύο και πλέον χρόνια, δύο τρένα κινούνταν
επί δώδεκα ολόκληρα λεπτά στην ίδια γραµµή µε αντίθετη κα-
τεύθυνση, σε ένα σιδηροδροµικό δίκτυο απαξιωµένο, σε ένα σι-
δηροδροµικό δίκτυο υποχρηµατοδοτούµενο, σε ένα σιδηρο-
δροµικό δίκτυο παρατηµένο, που λειτουργούσε µε την τραγική
λογική «πάµε και όπου βγει», για το οποίο οι µηχανοδηγοί είχαν
στείλει εξώδικα λίγες εβδοµάδες πριν, τα οποία αγνοήθηκαν από
τον τότε Υπουργό, τον Υπουργό σας που έκρυβε τα εξώδικα στο
συρτάρι του. 

Επί δύο χρόνια, µετά από αυτό το αδιανόητο έγκληµα, η Κυ-
βέρνηση κάνει τα πάντα, ακριβώς για να ξεχαστεί η υπόθεση.
Έκανε τα πάντα για να «µπαζωθούν» εγκληµατικές ευθύνες της
ίδιας. 

Η τεράστια πυρόσφαιρα είναι το δευτερογενές έγκληµα. Είναι
ένα φαινόµενο που επιστήµονες µε διαφορετικές προσεγγίσεις
προσπαθούν να το εξηγήσουν και κάθε πραγµατογνωµοσύνη
πρέπει να πηγαίνει στο δικαστήριο και να κρίνεται ελεύθερα από
τον δικαστή. 

Εδώ, όµως, έχουµε µια Κυβέρνηση, η οποία σπεύδει να κρίνει
τις πραγµατογνωµοσύνες. Είδαµε, το τελευταίο διάστηµα, ακόµα
και επιθέσεις απόπειρας δολοφονίας χαρακτήρα δηµοσίως προς
πραγµατογνώµονες, ακριβώς για να απειληθούν και να µην κά-
νουν τη δουλειά τους. Αυτό ζήσαµε.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί άραγε, σας πειράζει
τόσο πολύ να βγει η αλήθεια, για την πυρόσφαιρα; Για ποιον
λόγο; Γιατί όλη αυτή η πρεµούρα; Γιατί δεν θέλουν να εξεταστεί
κάθε σενάριο, να χυθεί άπλετο φως, όπως µας έλεγε ο κ. Μητσο-
τάκης εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, ότι δεσµεύεται ο ίδιος ότι θα
χυθεί άπλετο φως στην υπόθεση; 

Βλέπουµε Υπουργούς της Κυβέρνησης να κουνάνε και το δά-
χτυλο, βλέπουµε και τους εκπροσώπους της κοινοβουλευτικής
Πλειοψηφίας να κουνάνε το δάχτυλο προς την Αντιπολίτευση -
το είδαµε και πριν από λίγο- πρέπει να καταλάβετε το εξής: Εδώ
βρίσκεστε για να απολογηθείτε. Εµείς ρωτάµε κι εσείς απαντάτε
και, κυρίως, ρωτάει η κοινωνία. Ρωτάει µια ολόκληρη κοινωνία, η
οποία απαιτεί απαντήσεις από την Κυβέρνηση της συγκάλυψης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Οφείλετε να απαντήσετε, λοιπόν, στην κοινωνία, οφείλετε να

απαντήσετε στους συγγενείς, οφείλετε να απαντήσετε σε όλον
τον ελληνικό λαό, ο οποίος απαιτεί να µάθει την αλήθεια. Δεν
έχετε κανένα δικαίωµα να κρίνετε τις πραγµατογνωµοσύνες, πα-
ραβιάζοντας την διάκριση των εξουσιών. Ο δικαστής θα το κρίνει.
Το αν γινόταν ή δεν γινόταν λαθρεµπόριο, το αν υπήρχε ή δεν
υπήρχε παράνοµο φορτίο, είναι δουλειά άλλου να το πει, όχι δική
σας. Εσείς, γιατί βιάζεστε να το αποκλείσετε; Ποιον θέλετε να
προστατεύσετε; Την «Hellenic Train» θέλετε να προστατεύσετε; 

Η υποχρέωση της Κυβέρνησης ήταν και είναι να φτιάξει τον
σιδηρόδροµο. Αυτή είναι η υποχρέωση της Κυβέρνησης. εσείς,
όχι µόνο δεν τον φτιάχνετε, αλλά ως προς την ασφάλεια σήµερα
-όπως λένε και οι συνδικαλιστές, οι εργαζόµενοι στον σιδηρό-
δροµο που βιώνουν τη διάλυσή του κάθε µέρα- η κατάσταση
είναι χειρότερη από ό,τι ήταν, όταν συνέβη το έγκληµα των Τεµ-
πών. 

Σήµερα, πάλι οι εργαζόµενοι χτυπάνε το καµπανάκι του κινδύ-
νου. Θα τους ακούσετε αυτή τη φορά ή πάλι θα χύνετε κροκο-
δείλια δάκρυα, αν ο µη γένοιτο, συµβεί το απευκταίο; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, -για να κλείσω- το έγκληµα στα
Τέµπη έχει γίνει το συλλογικό µας, το εθνικό µας τραύµα. Η Κυ-
βέρνηση του κ. Μητσοτάκη είναι υπεύθυνη γι’ αυτό το έγκληµα,
για τον θάνατο πενήντα επτά συνανθρώπων µας, νέα παιδιά, φοι-
τητές, φοιτήτριες, εργαζόµενοι στον σιδηρόδροµο, µετανάστες.
Η Κυβέρνηση είναι υπεύθυνη γιατί εγκατέλειψε τον σιδηρό-
δροµο. Η Κυβέρνηση είναι υπεύθυνη γιατί µε την πενιχρή στελέ-
χωσή του, οδηγήθηκε σε µετατάξεις -άκουσον άκουσον- για να
καλύψει τα κενά και φτάσαµε εκεί που φτάσαµε µε τους γνω-
στούς σταθµάρχες. 

Βλέποντας κάποιος τις συνθήκες του σιδηρόδροµου, πριν
συµβεί αυτή η φονική σύγκρουση των δύο αµαξοστοιχιών, κατα-
λαβαίνει ότι ήταν θέµα χρόνου να συµβεί το µοιραίο. Από αυτήν

την ευθύνη ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του δεν πρόκειται
ποτέ να ξεφύγουν, ό,τι κι αν κάνουν. Η επιχείρηση συγκάλυψης
δεν θα φέρει το παραµικρό αποτέλεσµα. Γιατί; Διότι στη συνεί-
δηση του κόσµου, της κοινωνίας, η Κυβέρνηση Μητσοτάκη είναι
ήδη καταδικασµένη γι’ αυτό το έγκληµα. 

Όσο κι αν εργαλειοποιήσει τους θεσµούς -το είδαµε, δυστυ-
χώς, ακόµα και στην περίπτωση της δικαιοσύνης και µε τη συν-
δροµή της πάντα πρόθυµη Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου,
δυστυχώς-, όσα επικοινωνιακά τρικ κι αν σκαρφιστούν οι επικοι-
νωνιολόγοι του, το µόνο που καταφέρνει είναι να πέφτει ακόµα
περισσότερο στα µάτια της ελληνικής κοινωνίας. 

Αυτή η Κυβέρνηση -και αυτό αν θέλετε, κατά τη γνώµη µου
είναι και το µεγαλύτερο ατόπηµα αυτής της Κυβέρνησης- έχει
καταφέρει -γιατί περί κατορθώµατος πρόκειται- να κάνει µια ολό-
κληρη κοινωνία να χάσει πλήρως την εµπιστοσύνη της στους δη-
µοκρατικούς θεσµούς. Αυτό είναι κάτι το οποίο θα το κουβαλάει
η Κυβέρνηση Μητσοτάκη και αυτό είναι κάτι το οποίο θα στοιχει-
ώνει το πολιτικό µας σύστηµα, θα στοιχειώνει την ελληνική κοι-
νωνία και όταν µε το καλό απαλλαγούµε από την Κυβέρνηση
Μητσοτάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα η Πλειοψηφία δεν ψη-
φίζει για την ποινική δίωξη του κ. Τριαντόπουλου. Ψηφίζει για την
απαλλαγή του κ. Μητσοτάκη. Εµείς αυτήν τη διαδικασία της
απαλλαγής του κ. Μητσοτάκη δεν πρόκειται να την νοµιµοποι-
ήσουµε. Έχουµε καθήκον να µην την νοµιµοποιήσουµε και να µη
συµµετέχουµε σε αυτήν, γι’ αυτό και η Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Νέας Αριστεράς θα αποχωρήσει από τη διαδικασία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Θα απέχουµε, βεβαίως, και από την ψηφοφορία, παραµένον-

τας σταθεροί στην αρχική µας θέση και στάση, όχι γιατί πι-
στεύουµε ότι δεν πρέπει να ασκηθεί ποινική δίωξη στον κ.
Τριαντόπουλο, αλλά γιατί δεν µπορούµε, δεν µας επιτρέπεται να
νοµιµοποιήσουµε µια διαδικασία, η οποία υπονοµεύει ουσια-
στικά, για τους λόγους που είπαµε ήδη, την ίδια την ποινική
δίωξη. Δεν µπορούµε να νοµιµοποιήσουµε µια διαδικασία, η
οποία υπονοµεύει το ίδιο το Σύνταγµα και τους νόµους της
χώρας µας και γι’ αυτό αποχωρούµε. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
τώρα έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νίκης,
κ. Νατσιός. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αισθανόµαστε
δικαιωµένοι, απόλυτα δικαιωµένοι γιατί -να το τονίσουµε ξανά
αυτό, να το υπογραµµίσουµε- ήµασταν η µόνη Κοινοβουλευτική
Οµάδα, η Νίκη, που δεν στηρίξαµε τη σύσταση της προανακριτι-
κής. 

Σήµερα, µε τις αποχωρήσεις των άλλων Κοινοβουλευτικών
Οµάδων που βλέπουµε, ουσιαστικά συµφωνούν µε την αρχική
µας θέση να µην στηρίξουµε ένα προαναγγελθέν, θα έλεγα, συµ-
βάν, µια πλεκτάνη που στήθηκε µόνο και µόνο για να ξεπλυθούν
ευθύνες. Ήταν αδύνατο να δεχθεί η προανακριτική της Νέας Δη-
µοκρατίας µία επιτροπή η οποία θα ακουµπούσε Υπουργούς
πολύ κοντινούς στον Πρωθυπουργό, όπως είναι ο κ. Σκέρτσος
που αµόλησε και την πολιτική ανοησία ότι είναι «ιερό Ευαγγέλιο
εθνικής αυτογνωσίας» -ας µην χρησιµοποιεί τη λέξη «Ευαγγέ-
λιο», εφόσον δεν το πιστεύει και φάνηκε αυτό στον ψευτογάµο
των οµοφυλοφίλων και ας αφήσει και την εθνική αυτογνωσία- και
ο κ. Γεραπετρίτης µε τις γνωστές επικύψεις. 

Και, βέβαια, ως ένδειξη τάχα γενναιοδωρίας και µεγαλοκαρ-
δίας είπαν «θα δεχτούµε την προανακριτική», την οποία την κα-
τήργησαν και φτάσαµε εδώ που φτάσαµε σήµερα, να βλέπουµε
αυτό το αξιολύπητο θέαµα στα έδρανα της Νέας Δηµοκρατίας,
να απουσιάζουν όλοι οι Βουλευτές, που σηµαίνει εµµέσως πλην
σαφώς ότι δεν στηρίζετε ούτε εσείς οι ίδιοι αυτό που συµβαίνει
σήµερα. Μια σκέτη αποτυχία, µια πλεκτάνη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-
τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)

Όταν µπήκαµε στη Βουλή, µε ύφος καρδιναλικό, θα έλεγα, η
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κ. Μπακογιάννη µας έβλεπε αφ’ υψηλού, µε ειρωνεία και µας
έλεγε «τσίρκο», µπήκε το «τσίρκο» στη Βουλή. Πού να καταδειχ-
θεί µια µοσχοαναθρεµένη πολιτικός να δει απλούς πολίτες, όπως
ήµασταν εµείς, να στέκονται απέναντί της; Σήµερα ο φίλος της
κ. Μπακογιάννη, ο πρώην Αναπληρωτής Πρόεδρος του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ, µαζί της έκαναν «τσίρκο» τους θεσµούς της δηµοκρατίας
µας. 

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη, δεν
υπάρχει Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μισό
λεπτό, µισό λεπτό. Δεν το είδα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν είναι διαδικασία που προβλέπε-
ται…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μισό
λεπτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Κυρία Αποστολάκη…

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Να καταγραφεί ότι δεν υπάρχει Κυ-
βέρνηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ο κ. Φλωρίδης αποχώρησε. Εξάλ-
λου, όταν προεκλογικά ο κ Φλωρίδης -εγώ θα του το έλεγα τώρα-
µας χαρακτήριζε εµάς, για κοιτάξτε µε καλά, λέει «αυτοί της
Νίκης είναι διάβολοι» σε κάποια κανάλια τα βράδια. Έτσι µας χα-
ρακτήριζε. Είναι πολιτικός λόγος αυτός; Εµείς ήµασταν άπειροι
από πολιτική και ο κ. Φλωρίδης που είναι εµπειρότατος -έχει
καµία πενηνταριά χρόνια στην πολιτική- χαρακτήριζε εµάς, γιατί
είχαµε κάποια ιδιαίτερα «πιστεύω», τα οποία είναι αποδεκτά από
την πλειοψηφία του λαού µας, επειδή λέγαµε ότι είµαστε χριστια-
νοί ορθόδοξοι, ότι είµαστε Έλληνες πατριώτες, φιλοπατρίες, µας
χαρακτήριζε «διαβόλους». Ας καθίσει να αντικρούσει αυτήν την
κατηγορία. 

Σήµερα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µαύρη
µέρα για τον κοινοβουλευτισµό και για το Σύνταγµα. Είστε -ανα-
φέροµαι στη Συµπολίτευση- ο ορισµός της ανάλγητης µεταπο-
λιτευτικής κοµµατοκρατίας. Είστε η ενσάρκωση της
µεταπολιτικής. Είστε η ενσάρκωση της προσβολής των θεσµών.
Θέλετε µία -εντός εισαγωγικών η λέξη- «δηµοκρατία» κοµµένη
και ραµµένη στα µέτρα σας. Και γι’ αυτό είστε και η αιτία που κα-
θίσταται η δηµοκρατία αυτή ελλειµµατική. Συνεχίζετε τη συγκά-
λυψη µε κοινοβουλευτικό και συνταγµατικό πραξικόπηµα.
Μαύρη, λοιπόν, ηµέρα για τον κοινοβουλευτισµό και για το Σύν-
ταγµα.

Η Κυβέρνηση, έχοντας απέναντί της τη συντριπτική πλειονό-
τητα των συνταγµατολόγων της χώρας, αποφασίζει να καταργή-
σει στην ουσία και την προανακριτική αλλά και την Ολοµέλεια και
ως τροχονόµος διαβιβάζει το υπόµνηµα ενός Υφυπουργού, µέ-
λους της Κυβερνήσεως, απευθείας στον φυσικό δικαστή.

Όταν ο ίδιος ο Ευάγγελος Βενιζέλος σάς κατηγορεί για κατα-
στρατήγηση του Συντάγµατος και για κατάχρηση εξουσίας-τα
εξήγησε ο κ. Οικονοµόπουλος πριν-, εµείς αυτό το οποίο περιο-
ριζόµαστε να πούµε είναι ότι πρόκειται περί µέγιστης πολιτικής
ανωµαλίας. Βεβαίως, δεν είναι η πρώτη. Είστε κατά συρροή πα-
ραβάτες του Συντάγµατος και του νόµου µε όλα όσα έγιναν και
στις υποκλοπές. Όµως, αυτήν τη φορά ξεπεράσατε και τον
εαυτό σας. Στέλνετε στον φυσικό δικαστή ένα κατηγορητήριο
που του δένει τα χέρια, που δεν του επιτρέπει να επεκτείνει την
έρευνά του και σε άλλα πεδία, όπως το παράνοµο φορτίο.

Η Νίκη, βέβαια, δεν πρόκειται να νοµιµοποιήσει -το δείξαµε µε
την αρχική µας στάση- αυτήν τη διαδικασία. Δική σας υπόθεση
αν θέλετε να κάνετε κουρέλι το Σύνταγµα καθηµερινά. Αλλά
εµείς είµαστε εδώ επειδή δώσαµε έναν όρκο, να φυλάττουµε το
Σύνταγµα και τους νόµους, κάτι που εσείς δεν το κάνετε.

Θα ήθελα να πω κάτι, γιατί εχθές συναντήθηκα µε έναν από
τους γονείς των θυµάτων των Τεµπών -οφείλω να το πω, είναι
υποχρέωσή µου-, τον πατέρα της δεκαεννιάχρονης φοιτήτριας
Αναστασίας, η οποία έχασε τη ζωή της στα Τέµπη, γιατρός εξαι-
ρετικός, ο κ. Παπαγγελής Ηλίας. Ένα από αυτά που µου είπε ο
πονεµένος και αξιοπρεπέστατος αυτός άνθρωπος, όπως αξιο-
πρεπέστατοι είναι όλοι οι συγγενείς των θυµάτων, ήταν ότι η Κυ-
βέρνηση και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός µέχρι τώρα δεν έχουν

επικοινωνήσει ούτε µία φορά µε τους συγγενείς. Δεν τους έχει
συναντήσει για να τους ακούσει, για να τους δει. Τους θεωρεί -
µεταφέρω λόγια του- εχθρούς και αντιπάλους. Τους αποφεύγει
όπως ο διάβολος το λιβάνι. Γιατί; Γιατί αυτή η αναλγησία, η σκλη-
ροκαρδία; Τόσους και τόσους βλέπει ο Πρωθυπουργός της
χώρας, συλλογικότητες, µέχρι εκπροσώπους των απειράριθµων
φίλων. Για τους γονείς, τους χαροκαµένους γονείς δεν µπο-
ρούσε να κάνει µια συνάντηση, να τους ακούσει τι έχουν να πουν;

Ένα βασικό τους αίτηµα και θα το θέσω -γιατί µου είπε ο κ.
Παπαγγελής και του το υποσχέθηκα-, είναι να γίνει άρση των τη-
λεφωνικών συνδιαλέξεων τις ώρες που ακολούθησαν τη σύγ-
κρουση. Στα Τέµπη είχαµε ένα έγκληµα εναντίον πενήντα επτά
ανθρώπων. Γιατί ο αρµόδιος ανακριτής δεν διέταξε την άρση του
τηλεφωνικού απορρήτου του Πρωθυπουργού και των βασικών
συνεργατών του εκείνες τις κρίσιµες ώρες, να δούµε τι εντολές
µεταφέρθηκαν εκείνο το µοιραίο βράδυ;

Επίσης, να αναφέρω και ένα άλλο σηµαντικό στοιχείο, για το
οποίο γίνεται προσπάθεια απόκρυψης. Αφού, ως διά µαγείας, χά-
θηκε το υλικό από τις κάµερες, το βίντεοοπτικό υλικό και από τη
φόρτωση της εµπορικής αµαξοστοιχίας, γιατί δεν εξετάζονται
από τον αρµόδιο ανακριτή άλλοι τρόποι, για να µάθουµε αν η εµ-
πορική αµαξοστοιχία µετέφερε κάτι επικίνδυνο, παράνοµο, επι-
λήψιµο; Έγινε κάποια αίτηση για παροχή δορυφορικών
φωτογραφιών της περιοχής του δροµολογίου λίγο πριν από το
δυστύχηµα-έγκληµα, για να διαπιστωθούν τυχόν ύποπτες µετεκ-
φορτώσεις; Αυτά είναι ερωτήµατα, στα οποία περιµένουν απάν-
τηση οι γονείς, αδυσώπητα.

Πριν αποφασίσουµε -για να επανέλθω- αν θα µετέχουµε στην
ψηφοφορία ή όχι, αν αποχωρήσουµε -στο τέλος θα το πούµε-,
θέλουµε να σας επισηµάνουµε δύο πράγµατα.

Ο όρκος που δώσαµε -όπως προείπα- στο Σύνταγµα αφορά,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και στην προστασία της εθνικής
µας κυριαρχίας και των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων. Προχθές,
από το ίδιο Βήµα, σάς προειδοποιήσαµε να προσέξετε πάρα
πολύ καλά τι θα κάνετε µε το καλώδιο πόντισης -ξέρετε τι εννοώ-
, γιατί η επανειληµµένη απουσία µας από τα νερά της Κάσου
εκλαµβάνεται από τους Τούρκους ως παράδοση κυριαρχίας.
Όπως είπα κατά λέξη, τα Ίµια ωχριούν µπροστά σε αυτό που
συµβαίνει τώρα. Εκεί είχαµε αµφισβήτηση κυριαρχικών δικαιω-
µάτων. Στην Κάσο έχουµε παράδοση κυριαρχικών δικαιωµάτων!
Διαβάσαµε και σήµερα στον πρωινό Τύπο τι συµβαίνει. Δεν είναι
ένα απλό γκριζάρισµα, που και εκεί δεν είναι γκριζάρισµα.

Να αναφέρω το εξής: Όταν ήταν η επέτειος να τιµήσουµε τη
µνήµη των τριών παλικαριών που έπεσαν στα Ίµια, ο Βουλευτής
του κόµµατός µας, της Νίκης, ο κ. Κοµνηνός Δελβερούδης, πήγε
στην Κάλυµνο µε σκοπό να πάει στα Ίµια, στα νησιά, για να τιµή-
σει, µε κατάθεση στεφάνου -ζήτησε και µε ιερέα να γίνει και τρι-
σάγιο-, τους νεκρούς, τους µεγάλους νεκρούς. Το αρνήθηκαν
και µάλιστα, µπροστά από τα Ίµια προς το µέρος της Ελλάδος
προς την Κάλυµνο επιθεωρούσε, βρισκόταν τουρκική ακταιωρός
του τουρκικού Λιµενικού, που δεν επέτρεπε την προσέγγιση από
την πλευρά της Ελλάδας. Δεν είναι καν γκριζαρισµένα τα Ίµια.
Τα έχετε ξεπουλήσει.

Το ίδιο συµβαίνει και στην Κάσο, αλλά εσείς στο πρώτο τελε-
σίγραφο που σας απηύθυναν να µην τολµήσετε να πάτε -για την
Κάσο εννοώ- συγκαλέσατε, όπως διαβάσαµε σήµερα, µυστικά το
ΚΥΣΕΑ και τραπήκατε σε άτακτη φυγή. Ενώ τις προηγούµενες
ηµέρες ακούγαµε από τον αρµόδιο Υπουργό των Εξωτερικών, ο
οποίος µας είχε φλοµώσει στο ψέµα ότι αρχίζουν οι έρευνες για
το καλώδιο και, µάλιστα, ότι εκεί θα περιπολούν γαλλικές φρε-
γάτες, πλοία, καράβια, ισραηλινές Ένοπλες Δυνάµεις να περι-
φρουρούν τη δική µας πόντιση, στο τέλος απολύτως τίποτε.

Πού είναι οι Γάλλοι σήµερα; Πού είναι οι Ισραηλινοί για να προ-
στατέψουν; Και αυτό είναι ένδειξη αδυναµίας το να µην µπορεί
η χώρα µας να υπερασπιστεί τα κυριαρχικά της δικαιώµατα. Και
το κυριότερο, ακριβώς, όχι που είναι οι Γάλλοι ή πού είναι οι Ισ-
ραηλινοί, αλλά πού είµαστε εµείς!

Να ξαναπώ τη βυζαντινή παροιµία, από τα χρόνια της Βυζαν-
τινής Αυτοκρατορίας µάς έρχεται: «Ουαί τω µη τοις ιδίοις όνυξι
ξυοµένω»! Αλίµονο σε αυτόν που δεν έχει δικά του νύχια να ξυ-
στεί, να υπερασπιστεί ο ίδιος την πατρίδα του!
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Ο κ. Γεραπετρίτης δήλωνε ανερυθριάστως -ψέµατα έλεγε- ότι
η πόντιση θα γίνει, όταν έρθει η κατάλληλη ώρα. Πότε; Το είδαµε
αυτό και µε την επέκταση των χωρικών υδάτων. Προφανώς,
τώρα το καταλάβαµε, όταν έλεγε ότι δεν τον ενοχλεί, αν τον πουν
«µειοδότη», τώρα το επιβεβαιώνει. Όντως, αυτό είναι µειοδοσία.

Μου θυµίζει αυτή η στάση σας -πρέπει πάντα να ρίχνουµε
µατιά στην ιστορία- την περίοδο του κατευνασµού -είστε Κυβέρ-
νηση κατευνασµού- λίγο πριν από τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο. Ο
κ. Μητσοτάκης, θα έλεγα, είναι ο «Τσάµπερλεν της Ελλάδας»!
Τουλάχιστον, εκείνος, µετά από την καταστροφική του πολιτική
και τις επιλογές του, όταν ξεκίνησε ο πόλεµος, παραιτήθηκε για
λόγους ευθιξίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλετε να δώσετε εξηγήσεις
στον ελληνικό λαό. Είναι κρίσιµες οι στιγµές που ζούµε.

Να πω και κάτι άλλο. Διαβάζουµε σήµερα στον Τύπο για την
έκρηξη της ακρίβειας στα σουπερµάρκετ και στην τιµή του φυ-
σικού αερίου. Ούτε άµυνα για την προστασία του εισοδήµατος
των πολιτών! Δεν είστε ικανοί να πράξετε κάτι!

Προχτές, ζήτησα από εδώ -είναι, θα έλεγα, λαϊκό, πάνδηµο αί-
τηµα- να δοθεί η σύνταξη. Μα, είναι δυνατόν; Έχουµε διακόσιες
πενήντα χιλιάδες συνταξιούχους οι οποίοι παίρνουν κάτω από
500 ευρώ τον µήνα. Θα πάνε να κάνουν Πάσχα αυτοί οι άνθρωποι
χωρίς να πάρουν τη σύνταξη; Δεν σας ανήκει η σύνταξη. Δική
τους είναι. Τη ζήτησαν για να περάσουν τις άγιες ηµέρες του
Πάσχα, ένα τραπέζι πασχαλινό, να υποδεχτούν τα παιδιά τους
και τα εγγόνια τους. Τι κράτος ευρωπαϊκό και αρίστων είστε; Δεν
µπορείτε να δώσετε νωρίτερα τη σύνταξη και να κάνει και η κ.
Κεραµέως µαθήµατα νοικοκυροσύνης και να λέει ότι, αν τους τη
δώσουµε τώρα, µετά θα υπάρξει ένα µεσοδιάστηµα σαράντα
πέντε ηµερών και αυτοί οι άνθρωποι θα µείνουν από λεφτά. Είναι
νοικοκύρηδες, δεν είναι σαν εσάς, που καταστρέψατε την ελλη-
νική οικονοµία! Δώστε τη σύνταξη να περάσουν οι συνταξιούχοι,
οι χαµηλοσυνταξιούχοι τις άγιες ηµέρες του Πάσχα.

Καταργείτε εσείς το κράτος δικαίου για να µην καθίσουν στο
σκαµνί για τα Τέµπη και δεν προστατεύετε τις ελληνικές θαλάσ-
σιες ζώνες από την τουρκική απειλή και παραδίδετε τους Έλλη-
νες πολίτες έρµαια στα νύχια των κερδοσκόπων. Αποτυχία
παντού.

Εµείς σε αυτήν την παράστασή σας δεν θα παίξουµε. Ποδο-
πατήστε µόνοι σας το Σύνταγµα. Σας το ξαναλέµε: Είµαστε η
µόνη Κοινοβουλευτική Οµάδα που απορρίψαµε τη σύσταση της
προανακριτικής. Είχαµε προβλέψει τη σηµερινή εξέλιξη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Σήµερα, οι άλλες Κοινοβουλευτικές Οµάδες ακολουθούν, εµ-
µέσως πλην σαφώς, την επιλογή µας. Θα αποχωρήσουµε και
εµείς από το Κοινοβούλιο, γιατί δεν θέλουµε να συµµετάσχουµε
σε αυτήν τη συµπαιγνία. Σας καταγγέλλουµε και αποχωρούµε,
ευχόµενοι, βέβαια, στον ελληνικό λαό καλή Ανάσταση και καλή
λευτεριά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-
τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)

(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Δηµοκρατικού
Πατριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ αποχωρεί)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Πρόεδρο της Νίκης.

Καλείται στο Βήµα η κ. Ελένη Καραγεωργοπούλου, Βουλευτής
της Πλεύσης Ελευθερίας.

ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι, ως µέλος της προανακριτικής επιτροπής,

οφείλω να µεταφέρω στην Ολοµέλεια ότι ουδέποτε, στο πλαίσιο
των µόλις τεσσάρων συνεδριάσεων, συζητήθηκε επί της ουσίας
το ζήτηµα για το οποίο συγκροτήθηκε. Ουδέποτε αναδείχθηκε
µέσα από τη συζήτηση η ανάλυση των αποδεικτικών στοιχείων,
ακόµα και αυτών που περιελάµβανε η δικογραφία που διανεµή-
θηκε. Καµία ανακριτική πράξη δεν συνέβη. Η εν λόγω διαδικασία,
όπως διεξήχθη, θα µείνει στην κοινοβουλευτική ιστορία ως
ακόµα ένα επεισόδιο συγκάλυψης ευθυνών, εγκληµατικών πρά-
ξεων και παραλείψεων της Κυβέρνησης.

Μιλώντας για τη συγκάλυψη, αδιαµφισβήτητο γεγονός είναι
ότι η πρώτη πράξη είναι το επιµελέστατο ακαριαίο µπάζωµα της

επόµενης ηµέρας, όπου επιστατούσε ο Πρωθυπουργός διά του
Υφυπουργού παρά αυτώ κ. Τριαντόπουλου, στον οποίο και
έδωσε την εντολή.

Η παράλειψη των ιατροδικαστών διενέργειας τοξικολογικών
εξετάσεων σε θύµατα από την πυρκαγιά, που θα αποκάλυπταν την
προέλευση αυτής από τα εισπνεόµενα από αυτά προ του θανάτου
τους, αφορά σε άλλη µια κορυφαία πράξη της συγκάλυψης. Όσο
και αν εργάζεται η κυβερνητική όχθη, µε τον καταιγισµό της πα-
ραπληροφόρησης, χρησιµοποιώντας συνεχή άρνηση, παραπλά-
νηση, αντιφάσεις, ψεύδη, προσπαθώντας να σπείρει σε δόσεις
αµφιβολίες στους πολίτες για αυτό το έγκληµα, έτσι ώστε κανείς
να µην είναι βέβαιος για τη µνήµη, αντίληψη και λογική του, οι πο-
λίτες καταλαβαίνουν, η κοινωνία αντιλαµβάνεται.

Καµία οικογένεια των θυµάτων, κανένας επιζών δεν ισχυρίζεται
ότι δεν πρόκειται για κρατική δολοφονία µε ονοµατεπώνυµα
υπευθύνων. Όσες αθέµιτες προσπάθειες και αν καταβάλει η Κυ-
βέρνηση, δεν θα µπορέσετε ποτέ να οικειοποιηθείτε τις φωνές
τους. Όλοι οι νεκροί, οι οικογένειες που τους εκπροσωπούν στον
πάνω κόσµο και όλοι όσοι βαδίζουµε όχι πίσω τους, αλλά στο
πλάι τους, δεν περιµένουµε κανένα πόρισµα Καρώνη, αυτό που
παραγγέλθηκε κοντά στα µέσα Μαρτίου του 2024 από τον κ.
Μπακαΐµη και έκτοτε παρακολουθούµε από τους γνωστούς φι-
λοκυβερνητικούς αγγέλους το χρονικό µιας προαναγγελθείσας
καθυστέρησης. Έρχεται, µας είπαν, έως 20-5-2024: Η πρώτη
ανακοίνωση. Στις 24-9-2024: Έρχεται σε λίγες µέρες. Στις 23-10-
2024, καθυστερήσεις σηµειώνονται. Ζητήθηκαν και άλλα στοι-
χεία. Στις 7-5-2024, στην τελική ευθεία το πόρισµα. Στις 23
Δεκεµβρίου, δεν ξέρουµε πότε θα βγει, αλλά ξέρουµε ότι το πό-
ρισµα του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνείου καταρρίπτει τα
έλαια. Στις 30-1-2025, ότι έρχεται στις 10 Φεβρουαρίου. Το πό-
ρισµα αγνοείται ακόµη και σήµερα. Βεβαίως, έχουν υλικό να παί-
ζουν τα κανάλια.

Ξαναβγάζετε άλλο πόρισµα για τα ηχητικά. Βγήκε και αυτό του
ΕΟΔΑΣΑΑΜ. «Μην τα θέλετε όλα µαζί» είναι σαν να µας λέτε. Στις
29 Μαρτίου είπατε ότι το πόρισµα έρχεται τον Απρίλιο και φτά-
νουµε στις 4 Απριλίου να µαθαίνουµε ότι το πόρισµα Καρώνη θα
δοθεί στον ανακριτή έως το Πάσχα.

Ας γυρίσουµε λίγο πίσω, όµως, στο πρόσφατο παρελθόν. Στις
28 Μαρτίου, ο ύποπτος και ελεγχόµενος από τη δικαιοσύνη εν
δυνάµει κατηγορούµενος Χρήστος Τριαντόπουλος καταθέτει
στην προανακριτική επιτροπή εν είδει υποµνήµατος µία δήλωση
λίγων γραµµών, σε συνέχεια της από 18 Μαρτίου επιστολής του,
µε την οποία εκφράζει την επιθυµία του η υπόθεσή του να αχθεί
στην τακτική δικαιοσύνη.

Αυτή η επιστολή, βεβαίως, εγχειρίστηκε -µας είπε ο Πρόεδρος
της επιτροπής- µε µία έκθεση κατάθεσης. Εµείς δεν είδαµε ποτέ
αυτήν την έκθεση. Είδαµε µόνο την επιστολή που µας διανεµή-
θηκε. Η Πλεύση Ελευθερίας κατήγγειλε από την αρχή της πρώ-
της συνεδρίασης ότι τα µέλη της Πλειοψηφίας στερούνται
ακεραιότητας και αµεροληψίας, διότι έλκουν συµφέρον από την
εξέλιξη της εν λόγω διαδικασίας υπέρ του υπόπτου, εξυπηρε-
τώντας την παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας και τον πολιτικό
προϊστάµενο του ίδιου του κ. Τριαντόπουλου που είναι ο Πρω-
θυπουργός της χώρας, ο κ. Μητσοτάκης. 

Δεικτική, µάλιστα, της προσχηµατικής λειτουργίας της προ-
ανακριτικής επιτροπής ήταν ότι, εκτός της εισηγήτριας κ. Καραµ-
πατσώλη και του µέλους της επιτροπής από την Πλειοψηφία του
κ. Ζεµπίλη, ουδείς άλλος πήρε τον λόγο και ουδείς άλλος τοπο-
θετήθηκε. 

Ο κ. Τριαντόπουλος στις λακωνικές του δηλώσεις υπογραµµί-
ζει ότι η πορεία και οι επιλογές ενός πολιτικού προσώπου συνι-
στούν παράδειγµα για την κοινωνία και την πατρίδα και ως εκ
τούτου εξηγεί τη στάση του ως τέτοια. Επαναλαµβάνει ότι έχει
απόλυτη πίστη στην αθωότητά του και τυφλή εµπιστοσύνη στη
δικαιοσύνη, τονίζοντας την επιθυµία του να τον κρίνει η δικαιο-
σύνη απευθείας. 

Και παρατηρεί κανείς τις εξής αντιφάσεις: Ποιο παράδειγµα
και υπόδειγµα συγκροτεί η στάση του πολιτικού άνδρα που πα-
ραβιάζει τον υπέρτατο νόµο του Συντάγµατος, µε σκοπό την πα-
ρεµπόδιση της εξιχνίασης των κατηγοριών που του αποδίδονται
διά των περισσότερων ανακριτικών πράξεων, µε συλλογή πλού-
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σιου αποδεικτικού υλικού; Βοηθά την αναζήτηση της αλήθειας η
µη εξέταση κρίσιµων µαρτύρων, που σε άλλη περίπτωση θα κα-
τέθεταν απαντώντας σε περισσότερες ερωτήσεις Βουλευτών
που επιτελούν ρόλο οιονεί εισαγγελικού λειτουργού; Ποιος έλκει
ιδιαίτερο συµφέρον από τον περιορισµένο αριθµό µαρτυρικών
καταθέσεων και την εγχείρηση εγγράφων που θα προέκυπταν
από τη νόµιµη διαδικασία συνέχισης των εργασιών της προανα-
κριτικής επιτροπής; 

Αβίαστο εξίσου είναι και το συµπέρασµα ότι ο πολιτικός άν-
δρας επιχειρεί υπό τον µανδύα φθηνών επιχειρηµάτων να απο-
κρύψει αλήθειες που φοβίζουν, να φιµώσει όσους θα εκστόµιζαν
και εκ λάθους ασυνείδητα φράσεις που θα άνοιγαν διαύλους φώ-
τισης των πραγµατικών γεγονότων, που δύο χρόνια µετά αγνο-
ούνται και ερευνώνται. 

Και εντελώς συµπτωµατικά, ακριβώς την ίδια ηµέρα που ο
ύποπτος κ. Τριαντόπουλος δηλώνει πανηγυρικά την αθωότητά
του, βοούν τα τηλεοπτικά µέσα και το πόρισµα της ΕΛ.ΑΣ. περί
της γνησιότητας των τριών αντιγράφων βίντεο που παραδόθηκαν
από εταιρεία συστηµάτων παρακολούθησης της Inter Star στις 5
Φεβρουαρίου 2025. Ωστόσο, τα είχε στα χέρια του ο κ. Πορτο-
σάλτε πριν παραδοθούν τα βίντεο, που επί δύο έτη όλοι έλεγαν
ότι δεν υπάρχουν και ξαφνικά βρέθηκαν για να παραπείσουν την
κοινή γνώµη, να εµποδίσουν τη σε βάθος έρευνα διερεύνησης
του φορτίου της εµπορικής αµαξοστοιχίας, να δηµιουργήσουν
τη νοµική βάση επιχειρηµάτων, που συνηγορούν στο αφήγηµα
της αθωότητας του κ. Τριαντόπουλου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Να σας διακόψω λίγο,
κυρία Καραγεωργοπούλου, γιατί πρέπει να αναγγείλω τα παιδιά.

ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι, βεβαίως, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«Ελευθέριος Βενιζέλος», πενήντα δυο µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Κοµοτηνής.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. Καλή Ανάσταση και καλό Πάσχα. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία συνάδελφε.
Συνεχίστε.
ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Η διαδροµή της προανακρι-

τικής επιτροπής ήταν εξαιρετικά σύντοµη οµολογουµένως. Υπό
τις συνθήκες που δηµιουργήσατε. Η επιβολή της Πλειοψηφίας
«φυγάδευσε», στην πραγµατικότητα, τον κ. Τριαντόπουλο για να
προστατεύσει τον κ. Μητσοτάκη. Δήλωσε η εισηγήτρια της Πλει-
οψηφίας, η κ. Καραµπατσώλη, ότι αποτελεί πάγιο αίτηµα της κοι-
νωνίας να χυθεί άπλετο φως στην τραγωδία των Τεµπών, χωρίς
ίχνος συγκάλυψης εσωκοµµατικών αντιπαραθέσεων και µε βάση
αυτά τα επαρκή στοιχεία του φακέλου της ποινικής δικογραφίας
εισηγήθηκε ότι υπάρχουν τουλάχιστον απλές ενδείξεις για την
άσκηση της ποινικής δίωξης κατά του Χρήστου Τριαντόπουλου.
Ακούσαµε το έλασσον: «τουλάχιστον απλές ενδείξεις». 

Η εισήγηση αυτή στηρίχτηκε στο υπάρχον υλικό ποινικής δι-
κογραφίας, αλλά αγνοήθηκαν τα αιτήµατα της Αντιπολίτευσης
να έρθει όλο το προανακριτικό υλικό, η συµπληρωµατική δικο-
γραφία από τη Λάρισα και ουδέποτε, φυσικά, τέθηκε σε ψηφο-
φορία, αν και ζητήθηκε από όλη την Αντιπολίτευση, η εξέταση
µαρτύρων µε πρώτο τον κ. Μητσοτάκη και πριν, βεβαίως, από
αυτήν, πρόσκληση σε ανωµοτί κατάθεση του κ. Τριαντόπουλου. 

Η περάτωση των εργασιών και αυτής της επιτροπής µε τη βία
και παράνοµο τρόπο επιλέξατε να συµβεί µε τρόπο που αποδει-
κνύει πως ο µηχανισµός συγκάλυψης τροφοδοτείται διαρκώς µε
µεθοδεύσεις ακραίων πολιτικών συµπεριφορών και στάσεων.
Αυτό που αποκαλέσατε πόρισµα, στο αντίστοιχο πέρας των ερ-
γασιών της εξεταστικής επιτροπής -µε εισηγητή τον πρόσφατα
αναβαθµισµένο από εισηγητή της κυβερνητικής πλειοψηφίας σε
Υφυπουργό της Κυβέρνησης κ. Τσαβδαρίδη Λάζαρο-, ήταν µία
πραγµατεία στην κυβερνητική και πρωθυπουργική εκδοχή του
ανθρώπινου λάθους ως µοναδικής αιτίας του εγκλήµατος, ένα
σενάριο έωλων και καταρριφθέντων ακολούθως επιχειρηµάτων

υπέρ αυτού του αφηγήµατος που από την αρχή εξευτέλισε τη
διαδικασία και προκάλεσε τη δίκαιη µήνη των συγγενών των θυ-
µάτων, τη δίκαιη οργή της κοινωνίας, τη δίκαιη αντίδραση της
Αντιπολίτευσης. 

Ήδη σήµερα, αυτό που συντάχθηκε από την κυβερνητική πλει-
οψηφία, δηλαδή από τους Βουλευτές σας, και αποκαλείται πό-
ρισµα είναι ένα ακόµα γράφηµα ενοχής της Κυβέρνησης, µιας
κυβέρνησης έµφοβης, πανικόβλητης, ένοχης, σε κατάσταση πα-
νικού και αναζήτησης σανίδων σωτηρίας σε πρόθυµους Βουλευ-
τές να υπηρετήσουν το ψέµα, συνεχίζοντας την ιστορία που
γράφεται στη δική σας αήθη διάλεκτο της υποκρισίας, της πα-
ραβατικότητας, της ποινικής εµπλοκής. Υπόθαλψη ενόχων, επι-
θέσεις στους συγγενείς, ηθική αυτουργία, συνέργεια, προσβολή
µνήµης τεθνεώτων για τις οποίες θα κληθεί σε απολογία, όπως
και για όσες άνοµες πράξεις και παραλείψεις στοιχειοθετούν την
καταδίκη σας από την κοινωνία. 

Είχατε την ευκαιρία να επιδείξετε την ελάχιστη αξιοπρέπεια,
ηθικό ανάστηµα. Η ευκαιρία κατέληξε σε εκκωφαντική οµολογία
ενοχής, συνενοχής και συγκάλυψης. Στην αρχή κρύψετε τη δι-
κογραφία στα συρτάρια του Προέδρου της Βουλής κ. Τασούλα.
Μετά εµποδίσατε χωρίς προσχήµατα τις εργασίες της προανα-
κριτικής επιτροπής για να µην εκτελέσει το καθήκον της, για να
µην ερευνηθούν ποινικές ευθύνες του υπόπτου µε άντληση απο-
δεικτικού υλικού που θα ήταν χρήσιµο στην πρόοδο της ανακρι-
τικής εν εξελίξει ακόµη διαδικασίας. 

Είναι µια ενσυνείδητη πράξη και µεθόδευση που κατά κατά-
χρηση εξουσίας και σφετερισµό της θέσης σας, ανοίγει ένα νέο
κεφάλαιο στην υπόθεση του εγκλήµατος των Τεµπών µε τη διά-
πραξη νέων εγκληµάτων και νέου υλικού για διερεύνηση ποινι-
κών ευθυνών των µελών της κυβερνητικής πλειοψηφίας που
επιδίωξαν και αποφάσισαν και διαπράττουν την εν λόγω εκτροπή
µε σκοπό τη συγκάλυψη των ευθυνών των εµπλεκοµένων στο έγ-
κληµα που στιγµάτισε τη χώρα, βυθίζοντάς τη στο σκοτάδι της
βίας και της έλλειψης οξυγόνου. 

Ο κ. Τριαντόπουλος ήταν κατά την κρίσιµη χρονική περίοδο
Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ, υπαγόµενος αποκλειστικά
στον Πρωθυπουργό, στις εντολές του, χωρίς µεσολάβηση κανε-
νός παρένθετου προσώπου. Η υλοποίηση της «εκκαθάρισης» του
τόπου του εγκλήµατος έγινε άµεσα. Είτε, λοιπόν, ο κ. Τριαντό-
πουλος έδωσε τις σχετικές οδηγίες αυτογνωµόνως είτε ο κ.
Τριαντόπουλος ενεργούσε κατόπιν άµεσων εντολών του µοναδι-
κού προϊσταµένου του, δηλαδή του κ. Μητσοτάκη. 

Στην πρώτη περίπτωση, ο κύριος Υφυπουργός ενήργησε αυ-
τοβούλως πέραν της πλήρωσης της αντικειµενικής και υποκειµε-
νικής υπόστασης σωρείας σοβαρών ποινικών αδικηµάτων. Υπό
κανονικές συνθήκες, η αντίδραση ενός ανυποψίαστου και αµέ-
τοχου στα εγκλήµατα Πρωθυπουργού θα ήταν η άµεση καταγ-
γελία των πεπραγµένων του ενεργούντος παρ’ αυτώ, αλλά
παρανοµούντος κ. Τριαντόπουλου και η εκ µέρους του ακαριαία
παραδειγµατική καρατόµηση του παρ’ αυτώ Υφυπουργού. 

Ωστόσο, ο Πρωθυπουργός άµεσα έσπευσε να καταδείξει στην
εκποµπή του κ. Θεοδωράκη ως µόνη αιτία τη σύγκρουσης των
τραίνων και της δολοφονίας 57 ανθρώπων, το ανθρώπινο λάθος.
Διαχρονικά το ανθρώπινο λάθος χρησιµοποιήθηκε ως στοιχείο
προπαγάνδας. Είναι η αποφυγή της ποινικής και πολιτικής κυ-
βερνητικής ευθύνης για τη διαφθορά από την οποία πλουτίζουν
οι υπαίτιοι, τη διαφθορά που σκοτώνει. 

Είναι η έσχατη, εν προκειµένω, λύση του εντοπισµού του εγ-
κληµατία στον τελευταίο τροχό της αµάξης, στο πρόσωπο ενός
σταθµάρχη αίφνης, που κατ’ αυτούς, όµως, ήταν στη θέση αυτή
µε δικό τους ρουσφέτι. Και στην περίπτωση που παρ’ ελπίδα µια
ακτίνα φωτός πέφτει στο πρόσωπο ενός υψηλότερα υφιστάµε-
νου, κινητοποιείται ο συνήθης αυθεντικά ερµηνεύων το Σύνταγµα
εσµός, προς υποστήριξη του επιχειρήµατος και του αιτήµατος
του γενναίου κ. Τριαντόπουλου, που επικαλείται την αρχή του
φυσικού δικαστή. 

Ποιος είναι ο φυσικός δικαστής για την άσκηση δίωξης κατά
Υπουργού; Δεν είναι, βέβαια, αυτός που ο κατηγορούµενος επι-
λέγει και ορίζει. Είναι η Ολοµέλεια της Βουλής, η οποία κατά την
αρµοδιότητά της αυτή ενεργεί ως εισαγγελέας. Διατάσσει προ-
καταρκτική εξέταση, διαπιστώνει τη συνδροµή ενδείξεων ενοχής
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και ασκεί ποινική δίωξη. Άλλως η διαδικασία ενώπιον του Δικα-
στικού Συµβουλίου του Ειδικού Δικαστηρίου είναι απολύτως ναρ-
κοθετηµένη και εικονική. Προφανώς, το µόνο που επιδιώκει η
«γενναιότητα» του παρά τω Πρωθυπουργώ Υφυπουργού είναι η
παρέκκλιση. 

Προς τούτο, πέραν του ευτελισµού της Βουλής στην οποία
ανήκει, του εξευτελισµού των συναδέλφων του στην Ολοµέλεια,
οι οποίοι ψήφισαν τη συγκρότηση επιτροπής για να διενεργήσει
προκαταρκτική εξέταση, της ασέβειας προς το πρόσωπο όλων
ηµών που ορίστηκαν µέλη µιας ανενεργής, υποκρινόµενης την
κοινοβουλευτική λειτουργία επιτροπής και πέραν της αµφισβή-
τησης της αρµοδιότητας της, ο κ. Τριαντόπουλος -στην πραγµα-
τικότητα ο κ. Μητσοτάκης- διαπράττει βαρύτατη ύβρη κατά του
Συντάγµατος γελοιοποιώντας την ήδη προβληµατική διαδικασία
του άρθρου 86. 

Το έγκληµα των Τεµπών θα διατηρηθεί στην ιστορική µνήµη
των πολιτών και ως «άγος των Τεµπών» και θυµίζουµε ότι κανένα
άγος δεν παρέµεινε ατιµώρητο. Πολλές φορές δε η τιµωρία των
συµµετεχόντων σε αυτό ήταν επαχθέστερη ακόµα και από αυτό
το έγκληµα το οποίο διέπραξαν. 

Ακόµα κι αν δεν υπήρχε καν στη συνείδηση των πολιτών η υπό-
νοια περί εγκληµατικής υπαιτιότητας για τη θανατηφόρα λει-
τουργία του ελληνικού σιδηροδρόµου και µόνο η εν κρυπτώ
αλλοίωση του χώρου, που παρουσιάστηκε σαν αποκατάσταση,
τακτοποίηση σορών και µόνο αυτό αποτελεί οµολογία του εγκλή-
µατος, µια αποκατάσταση χώρου που αποκαλύπτει το ειδεχθέ-
στατο πρόσωπο των εγκληµατιών, πολύ περισσότερο επειδή
συνέβη στην πολιτεία που κάποτε καταδίκασε σε θάνατο ακόµα
και τους νικητές Αθηναίους στρατηγούς µετά από τη Ναυµαχία
των Αργινουσών, επειδή δεν µπόρεσαν να διασώσουν τους ναυα-
γούς, επειδή δεν περισυνέλεξαν τις σορούς πέντε χιλιάδων πο-
λεµιστών τους, µια βάρβαρη ισοπέδωση, µια επαναφορά στην
πρότερη κατάσταση ενός τόπου όπου µαρτύρησαν πενήντα επτά
αθώοι συνάνθρωποί µας και πόσοι νέοι και νέες ανίερα πετάχτη-
καν άταφοι σαν σκουπίδια, ανακατεµένοι µε πέτρες, χώµατα, λιω-
µένες, πυρωµένες λαµαρίνες –πού;- στη χώρα της Αντιγόνης. 

Και µόνο γι’ αυτήν τη διαπραχθείσα ύβρη απέναντι στους αν-
θρώπους, απέναντι στις παραδόσεις και στον πολιτισµό της
χώρας του Σοφοκλή αξίζει στους αυτουργούς η βαρύτερη των
ποινών. 

Οι θεωρίες σας δεν µπορεί να αφορούν στους πενήντα επτά
νεκρούς ούτε στον Γεράσιµο, ούτε σε όσους ζουν ακόµη πίσω
σε αυτήν την νύχτα τρόµου που σφράγισε για πάντα τη ζωή τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρία συνάδελφε, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Και δεν υπάρχουν θεωρίες
στο έγκληµα των Τεµπών. Τις επινοούν όσοι επιχειρούν την ορ-
γιώδη συγκάλυψη των ευθυνών, όσοι µε τιτάνια µικρότητα προ-
φασίζονται γενναιότητα, που χωρούν σε λίγες µικρές λέξεις
µισής αναλώσιµης σελίδας, που προορίζονται να συσκοτίσουν
την αλήθεια σε αναλύσεις κειµένων για επικοινωνιακούς λόγους
µε τεχνάσµατα µικρόπνοης διάρκειας έως τη δικαίωση των νε-
κρών, των συγγενών και των τραυµατιών. 

Η Πλεύση Ελευθερίας –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- θα συ-
νεχίσει να στέκεται όρθια, µαχητική, αταλάντευτη στο πλευρό
των οικογενειών και των τραυµατιών, ανυποχώρητη στο πλευρό
της κοινωνίας που σας έχει καταλάβει. Δεν σας ανέχεται άλλο να
µπαζώνετε τη ζωή µας, δεν σας χαρίζει το µέλλον της, δεν σας
συγχωρεί, δεν υποχωρεί και δεν αποχωρεί. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κυρία Καραγεωργοπούλου. 
Καλείται στο Βήµα ο Πρόεδρος των Σπαρτιατών, ο κ. Στίγκας. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Κύριε

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη ηµέρα
οι Σπαρτιάτες σταθήκαµε απέναντι στο δυστύχηµα, το φοβερό
αυτό το δυστύχηµα, των Τεµπών όπως αρµόζει, µε σεβασµό και
σιωπή, όχι γιατί φοβηθήκαµε αλλά γιατί σεβαστήκαµε. Σεβαστή-
καµε τις πενήντα επτά ψυχές που χάθηκαν τόσο άδικα. Σεβαστή-

καµε τις οικογένειες που δεν ζήτησαν σόου και τηλεθέαση, αλλά
δικαιοσύνη. Δεν φορέσαµε το προσωπείο του ανακριτή. Δεν ψά-
ξαµε µικρόφωνα για να κερδίσουµε τα δάκρυά του TikTok. Δεν
κάναµε πολιτικό influencing πάνω στα µνήµατα των θυµάτων,
όπως έκανε χωρίς ίχνος ντροπής η κ. «Εγωσταντοπούλου» γνω-
στή και ως κ. Κωνσταντοπούλου, παρέα µε τον ΣΥΡΙΖΑ, το
ΠΑΣΟΚ και την Ελληνική Λύση. 

Η συνείδησή µας είναι καθαρή. Δεν κυλιστήκαµε στη λάσπη.
Δεν χαρίσαµε βήµα σε ειδικούς που το παίζουν µηχανικοί, αλλά
είναι απλά επαγγελµατίες στην τέχνη της παραπλάνησης. Τώρα
αρχίζει το ξεγύµνωµα και, µάλιστα, είναι και live και από ειδικής
εκτεθειµένοι, λοιπόν, οι τηλεδικαστές. 

Η αλήθεια των Τεµπών ξεθάβει τους πολιτικάντηδες από τα
λαγούµια τους και, βέβαια, µέσα σε αυτόν τον ορυµαγδό βγήκε
και ένας αυτόκλητος τεχνικός σύµβουλος της τηλεόρασης, που
µιλούσε στα κανάλια σαν να είναι µηχανικός σταλµένος από τον
θεό του Ολύµπου και τώρα παριστάνει τον απορηµένο. Δεν είδε,
δεν άκουσε, δεν κατάλαβε. 

Μόνο που η αλήθεια δεν είναι σκηνή σε τηλεοπτική σειρά, πο-
λιτικοί που πρωτοστάτησαν στις αποκαλύψεις ως άλλοι Κλουζώ.
Η αλήθεια των Τεµπών γράφτηκε µε αίµα και δεν µοντάρεται. Και
κάπου εδώ είναι που θα έπρεπε να επέµβει και κάποιος εισαγγε-
λέας. Επί πάνω από έναν χρόνο άφθονος τηλεοπτικός χρόνος
έχει αφιερωθεί σε τηλεοπτικές αναλύσεις από τον εν λόγω κύριο
που µε περισπούδαστο ύφος δήλωνε µε βεβαιότητα πως γνώριζε
τα πάντα γι’ αυτό το δυστύχηµα, για το ξυλόλιο, την πυρόσφαιρα
και χίλια δυο άλλα πράγµατα, που για όλους εµάς τους κοινούς
θνητούς ήταν άγνωστα. 

Και ας το κάνουµε ακόµα πιο ξεκάθαρο ξαναθυµίζοντάς το:
Όταν ο Πρόεδρος του δικηγορικού συλλόγου γνώριζε και σιω-
πούσε, κάποιοι έστηναν λαϊκά δικαστήρια και κάποιοι έκλειναν
συµφωνίες πάνω στον πόνο. Κάποιοι δούλευαν, όχι για τη δικαιο-
σύνη αλλά για τη δική τους πολιτική επανεκκίνηση. 

Οι Σπαρτιάτες από την αρχή φωνάξαµε: Ναι, σε αυτήν την υπό-
θεση υπάρχουν λάθη και, βεβαίως, υπάρχει και πολιτική εκµετάλ-
λευση. Κάποιοι εδώ µέσα µας είπαν ακόµα και υπερβολικούς,
µας είπαν ακόµα και δεκανίκια της Νέας Δηµοκρατίας. Και τώρα
ποιος γελάει τελευταίος;

Κάποιοι πουλάτε φτηνά σόου στη δυστυχία των συγγενών. Τα
ψέµατα όµως τελειώνουν, η δικαίωση πλησιάζει, όχι για εµάς,
αλλά για τις οικογένειες, για τον λαό, για την Ελλάδα που δεν αν-
τέχει άλλη κοροϊδία. Η πολιτική εκµετάλλευση καθυστέρησε την
κάθαρση, δεν τη σταµάτησε γιατί, κυρίες και κύριοι, η ιστορία
έχει καλή µνήµη και η εθνική συνείδηση δεν ξεχνά ούτε συγχωρεί
βέβαια και τόσο εύκολα µπροστά στην επιτροπή, µπροστά στη
Βουλή, µπροστά στον ελληνικό λαό και πάνω απ’ όλα µπροστά
στις οικογένειες που θρηνούν, που εκτός από τις πενήντα οικο-
γένειες –όχι µόνο όσες εκπροσωπεί, πολύ βολικά άλλωστε η κ.
Κωνσταντοπούλου- υπάρχουν κι άλλοι συγγενείς που δεν δέχον-
ται να µπουν σε τέτοιου είδους διαδικασίες. 

Εµείς δεν θα παίξουµε µε τον πόνο τους, δεν θα τον εµπορευ-
θούµε για likes και προσβολές µέσα από τα δίκτυα κοινωνικής
δικτύωσης, όπως κάποιοι που το παίζουν Ζορό της Βουλής και
καταλήγουν να δίνουν συνεντεύξεις, όπου η εν λόγω κυρία µιλάει
για τον εαυτό της και ετοιµάζεται –λέει- να γίνει και Πρωθυπουρ-
γός. 

Κυρία Κωνσταντοπούλου, ο λαός αποφασίζει την κυβέρνηση
και ποιος θα είναι επικεφαλής για να γίνει Πρωθυπουργός και όχι
εσείς. Όσες ετοιµασίες και να κάνετε, να ξέρετε πάντα ένα
πράγµα: ότι υπολογίζετε χωρίς τον ξενοδόχο. Ούτε σας αναγνω-
ρίζουµε κανένα δικαίωµα να µας υποδείξετε µε ποιον θα µιλή-
σουµε, όπως δεν σας αναγνωρίζουµε ούτε το κύρος ούτε την
αρµοδιότητα να ελέγχετε ποιος προφέρει το όνοµα της Κοινο-
βουλευτικής µας Οµάδας, είτε το κάνει για να επαινέσει είτε το
κάνει για να επιτεθεί. Δεν είστε κριτής µας, δεν είστε φρουρός
του λόγου και σίγουρα δεν είστε θεµατοφύλακας της δηµοκρα-
τίας. 

Λογοδοσία τώρα για όλους και κυρίως για τον Χρήστο Τριαν-
τόπουλο, ναι, αυτόν που ενώ ήταν Υφυπουργός, αντί να δίνει
απαντήσεις, ψάχνει συντοµεύσεις σαν τον χρήστη ενός υπολο-
γιστή. Θέλει –λέει- να πάει κατευθείαν στο φυσικό του δικαστή. 
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Όχι, κύριε Τριαντόπουλε. Δεν δουλεύει έτσι η δηµοκρατία. Το
Σύνταγµα το λέει ξεκάθαρα και είναι και πολύ συγκεκριµένο. Αν
είσαι Υπουργός, περνάς πρώτα από τη Βουλή. Τέλος. Δεν υπάρ-
χει κάτι άλλο. Δεν υπάρχει παράκαµψη. Δεν έχει fast forward. Δεν
έχει «δώστε µου ένα άλλο δικαστήριο». Η Βουλή και κατ’ επέ-
κταση ο ελληνικός λαός είναι ο κριτής σου, αυτός που θα απο-
φασίσει για το πώς θα δικαστείς. Αν δεν περάσουν αυτήν τη
διαδικασία, όπως ακριβώς ορίζει το άρθρο 86 του Συντάγµατος,
τότε ρίχνουµε τα θεµέλια της δικαιοσύνης στα σκουπίδια και θα
µιλάµε για θεσµική εκτροπή αντί για διευκόλυνση της δηµοκρα-
τίας, της οποίας όλοι είµαστε υπηρέτες. 

Ο κ. Τριαντόπουλος θα πρέπει να κριθεί όπως προβλέπεται,
µε καταθέσεις µαρτύρων, µε όλα τα έγγραφα στο τραπέζι, µε
την Ολοµέλεια να αποφασίζει, µε εκατόν πενήντα µία  ψήφους
και όχι µε εκατόν πενήντα έναν φίλους στα µίντια. Αν παρακάµ-
ψουµε αυτό το µονοπάτι, δηµιουργούµε δεδικασµένα και είναι
και επικίνδυνα για όλους µας, γιατί µετά θα το κάνουν όλοι και
κανείς δεν θα λογοδοτεί για τίποτα. 

Υπηρετούµε τους θεσµούς, τη δηµοκρατία και τον λαό. Υπη-
ρετούµε εµείς οι Σπαρτιάτες τις διακόσιες πενήντα χιλιάδες ψη-
φοφόρους που µας έφεραν εδώ σήµερα. Μπορεί κανείς να
πουλά –εντός εισαγωγικών- «δικαιοσύνη» µε εξώδικα, µε φωνές,
µε φτηνά σόου, αλλά η ιστορία και το Κοινοβούλιο δεν αγορά-
ζουν εισιτήρια στο θέατρο. 

Δεν θα επιτρέψουµε σε κανέναν να κάνει το Κοινοβούλιο προ-
σωπικό του πεδίο εκδίκησης. Δεν θα επιτρέψουµε να κατευθύνει
κανένας τη δικαιοσύνη σαν να είναι µία απλή συνοµιλία στο Viber.
Και το ξεκαθαρίζουµε: Ο κ. Τριαντόπουλος πρέπει να περάσει
από κανονική, θεσµική διαδικασία, όχι fast pass για VIP πολιτι-
κούς, όχι πολιτικαντισµός πάνω σε φέρετρα, όχι άλλες µάσκες
θεσµικότητας. Θέλουµε δικαιοσύνη εδώ και τώρα! Όλοι ίσοι απέ-
ναντι στο Σύνταγµα µε θεσµική υποταγή.

Οι οικογένειες των πενήντα επτά θυµάτων των Τεµπών ζητούν
λογοδοσία, αλήθεια, δικαιοσύνη και εµείς οι Σπαρτιάτες αυτό το
στηρίζουµε απόλυτα. Δεν υπάρχουν παραθυράκια και δεν υπάρ-
χουν συντοµεύσεις. Αν κάποιος πολιτικός πρέπει να λογοδοτή-
σει, τότε αυτό θα γίνει, όπως ορίζει το Σύνταγµα. Τότε
διαφορετικά γιατί έχουµε θεσπίσει τις επιτροπές, είτε προανα-
κριτική είτε εξεταστική;

Η δικαιοσύνη, λοιπόν, δεν είναι delivery service για όλους όσοι
θέλουν να ξεµπερδεύουν στα γρήγορα. Είναι όλοι τους γνωστοί
αυτοί που εκµεταλλεύονται τον πόνο των οικογενειών των θυµά-
των των Τεµπών, όπως εκµεταλλεύτηκαν τον πόνο στο Μάτι,
αλλά µόνο για τα Τέµπη κάνατε αγώνα. Για τους εκατόν τέσσερις
νεκρούς στο Μάτι δεν έκαναν τίποτα. Αυτοί οι άνθρωποι ξεχά-
στηκαν.

Κάποιοι φόρεσαν τη µάσκα του Ζορό, του αυτοανακηρυγµέ-
νου τιµωρού, αλλά µόνο, όπως είπαµε, για τα θύµατα των Τεµ-
πών και επιµένω σε αυτό. Πίσω, όµως, από τη µάσκα κρύβεται
ένας απόλυτα µικροκοµµατικός -και θα έλεγα- και ένας οπορτου-
νισµός. Η δηµοκρατία δεν είναι παράσταση σε δικαστήριο ούτε
είναι δικηγορικό γραφείο ούτε στρατηγείο πολιτικής εκδίκησης.

Οι Σπαρτιάτες είµαστε εδώ για να θυµίζουµε σε όλους τα όρια
των θεσµών, να υπενθυµίζουµε πως ούτε η δικαιοσύνη ούτε το
Κοινοβούλιο ανήκουν σε πρόσωπα, ανήκουν στον λαό και ο λαός
βλέπει, ακούει και καταλαβαίνει. Και ο κ. Τριαντόπουλος πρέπει
να κριθεί θεσµικά, όπως το Σύνταγµα επιτάσσει. Οι Σπαρτιάτες
δεν στέκονται προσοχή µπροστά στην υποκρισία, την κοιτάζουν
κατάµατα και την αποδοµούν. Χαιρετούµε Υπουργούς και συνα-
δέλφους Βουλευτές, ακόµα και όταν διαφωνούµε. Τιµούµε τη θε-
σµικότητα και όχι τη θεατρικότητα. Και δεν ανεχόµαστε κανέναν
να υποδεικνύει σε εµάς µε ποιον θα µιλάµε και ποιος θα µας ανα-
φέρει.

Κάποιοι έχουν µετατρέψει το προσωπικό τους ακροατήριο σε
λήπτη επαναλαµβανοµένων µοτίβων που καλούν σε εκδίκηση και
παρεκτροπή. Το Σύνταγµα είναι σαφές. Η δίωξη µελών Κυβέρ-
νησης για ποινικά αδικήµατα γίνεται µόνο µέσω της Βουλής. Η
επιτροπή ερευνά και η Βουλή ψηφίζει και τότε ξεκινάει η πορεία
προς τον φυσικό δικαστή. Αυτός είναι ο δρόµος της δηµοκρα-
τίας, όχι οι παρακάµψεις και κυρίως όχι οι θεσµικοί ακροβατι-
σµοί.

Ο κ. Τριαντόπουλος ζήτησε απευθείας παραποµπή. Δείγµα
ενοχής ή επίδειξη υπεροψίας; Δεν έχει καµία σηµασία. Δεν προ-
βλέπεται, δεν επιτρέπεται και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
πρέπει να συµβεί. Η επιτροπή, όπως ορίζει το Σύνταγµα, θα εξε-
τάσει τεκµήρια, θα καλέσει µάρτυρες, θα ελέγξει υπερασπιστι-
κούς ισχυρισµούς και θα παραπέµψει ή όχι στην Ολοµέλεια. Και
εκεί µόνο -και µόνο εκεί- θα αποφασίσει η δηµοκρατία.

Η εργαλειοποίηση της διαδικασίας µε σκοπό τον εντυπωσια-
σµό ή την πολιτική αποφόρτιση είναι επικίνδυνη. Δηµιουργεί δε-
δικασµένα, ανοίγει τον δρόµο στη θεσµική εκτροπή. Αρκετά µε
τα ψέµατα, αρκετά µε τις τεχνικές καθυστερήσεις, αρκετά µε το
«δεν ήξερα, δεν προλάβαµε και φταίει ο σταθµάρχης», που φταίει
και ο σταθµάρχης, αλλά πιο πολύ φταίει ένα ολόκληρο πολιτικο-
συνδικαλιστικό σύστηµα που τοποθέτησε έναν άπειρο σταθ-
µάρχη στο πλέον πολυάσχολο και κοµβικό σηµείο του δικτύου
µας.

Η σύµβαση 717 δεν είναι ένα έργο που απλά καθυστέρησε,
είναι η υπογραφή της συνενοχής. Είναι το σύµβολο της διαχρο-
νικής πολιτικής δειλίας και ανικανότητας. Και κάθε κόµµα που
κυβέρνησε τουλάχιστον από το 2014 µέχρι το 2023 την κουβα-
λάει στην πλάτη του µαζί µε τους νεκρούς των Τεµπών, γιατί
αυτή η σύµβαση δεν απέτυχε από ατύχηµα. Απέτυχε επειδή επι-
λέχθηκε να αποτύχει. Ήταν πολιτική απόφαση να µην ολοκληρω-
θεί, να ξεχαστεί, να θαφτεί. Γιατί; Γιατί η διαπλοκή είχε πιο
µεγάλη αξία από την ασφάλεια των πολιτών, γιατί η διαφήµιση
είχε µεγαλύτερο βάρος από την ευθύνη, γιατί το κοµµατικό τα-
µείο έπρεπε να γεµίσει και οι γραµµές των τρένων ας µείνουν
άδειες, χωρίς έλεγχο και χωρίς συστήµατα και οι πολίτες στο
έλεος του Θεού. Και ξαφνικά όλοι αυτοί που την εγκατέλειψαν
παριστάνουν σήµερα τους τιµητές της ηθικής και της δικαιοσύ-
νης.

Και το έχω πει πολλές φορές µέσα από αυτό το Βήµα: Κάποιοι
δεν θα έπρεπε να είναι εδώ µέσα και να κουνάνε το δάχτυλο
προς αλλήλους, γιατί είναι συνυπεύθυνοι σε αυτό το έγκληµα, ο
ΣΥΡΙΖΑ που πέταξε τη σύµβαση στα σκουπίδια, η Νέα Δηµοκρα-
τία που την πουλούσε ως ολοκληρωµένη, ενώ δεν είχε ολοκλη-
ρώσει ούτε τις βάσεις, το ΠΑΣΟΚ που κάθεται σιωπηλό και
παρατηρεί µπας και περάσει ξανά κάτω από τα ραντάρ και η κ.
Κωνσταντοπούλου, που τότε ήταν Πρόεδρος της Βουλής και δεν
άνοιξε το στόµα της για τη σύµβαση 717, που ήταν υποχρέωση
της νέας Κυβέρνησης από την αρχή του 2015, αφού ίσχυε, βε-
βαίως, η σύµβαση από το 2014.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Τι λέτε; Δεν ξέρετε τι λέτε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Αγαπητέ

συνάδελφε, κάποιοι δεν µιλούσαν τότε. Εµείς δεν ήµασταν στη
Βουλή. Βλέπετε, ήταν η εποχή του περήφανου Γιάνη –µε ένα νι-
του αδιέξοδου, της δραχµής ή του ευρώ. Δεν ξεχνάµε ποιοι σιώ-
πησαν. Δεν ξεχνάµε ποιοι τα γνώριζαν όλα αυτά. Δεν ξεχνάµε
ποιοι έστηναν φιέστες αντί να σώζουν ζωές.

Και σαν µην έφταναν όλα αυτά, στήνεται και η επιτροπή-φάν-
τασµα µε το όνοµα ΕΟΔΑΣΑΑΜ µία εβδοµάδα πριν από την τρα-
γωδία, χωρίς προσωπικό, χωρίς site, χωρίς τηλέφωνο, χωρίς
φωνή, σκέτα γραφεία. Τη στήσανε για να λένε «ναι, έχουµε θε-
σµούς», αλλά στην πράξη ήταν ακόµα ένα τελετουργικό. Αν ο
ΕΟΔΑΣΑΑΜ λειτουργούσε, δεν θα θρηνήσαµε σήµερα κανέναν
νεκρό και κυρίως αν µε τη σύµβαση 717 είχαν ολοκληρωθεί τα
συστήµατα, θα είχαµε προλάβει το δυστύχηµα. Αν υπήρχε ευ-
θύνη, θα είχαµε ήδη συλλήψεις Υπουργών και παραποµπές πο-
λιτικών. Αντ’ αυτού, έχουµε δικολαβίστικες κραυγές από
τηλεδικαστές. Έχουµε πολιτικές περσόνες που δίνουν συνεντεύ-
ξεις στα κανάλια, αντί να καταθέτουν σε επιτροπές. Έχουµε
σιωπή, φόβο και µαφιόζικες σκιές που σκεπάζουν την αλήθεια.
Όχι, δεν θα µείνει έτσι.

Η δικαιοσύνη δεν είναι ένα εργαλείο πολιτικού influencing ούτε
κουµπί τηλεκοντρόλ τηλεόρασης, για να κλείσουµε τη φωνή σε
όσους φωνάζουν τις αλήθειες. Εδώ δεν µιλάµε για πολιτικό κό-
στος, µιλάµε για ζωές που χάθηκαν επειδή κάποιοι ήταν δειλοί,
ανίκανοι, ή διεφθαρµένοι και θα λογοδοτήσουν όλοι ένας ένας.
Δεν µας νοιάζει τι λένε τα δελτία Τύπου. Δεν µας ενδιαφέρει τι
λένε οι τηλεοπτικές περσόνες. Δεν µας αγγίζουν οι στηµένες έρευ-
νες και τα ψεύτικα πορίσµατα. Μας ενδιαφέρει µόνο η αλήθεια.

10934 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Και η αλήθεια των Τεµπών δεν θα θαφτεί. Οι Σπαρτιάτες θα τη
φωνάζουν, ακόµη και αν µείνει ένας όρθιος, για τις πενήντα επτά
ψυχές, για τις οικογένειες που δεν λύγισαν, για την Ελλάδα που
απαιτεί επιτέλους δικαιοσύνη. Όχι άλλες δικαιολογίες, όχι άλλες
σκιές, όχι άλλους ατιµώρητους, ή τώρα, ή ποτέ! Επιλέγεις Σπαρ-
τιάτες, επιλέγεις Ελλάδα!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Πρόεδρο των Σπαρτιατών.

Πριν συνεχίσουµε να κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα: Έχουν
αναρτηθεί ηλεκτρονικά στη διαδικτυακή ιστοσελίδα της Βουλής
των Ελλήνων, όπως και διανεµηθεί στα Τµήµατα Έκδοσης Πρα-
κτικών και εντύπων, απ’ όπου µπορείτε να τα αναζητήσετε, τα
Πρακτικά των εξής συνεδριάσεων της Ολοµέλειας της Βουλής,
της συνεδρίασης ΜΖ’ της Δευτέρας 16 Δεκεµβρίου 2024, της συ-
νεδρίασης ΜΗ’ της Τρίτης 17 Δεκεµβρίου 2024 και της συνεδρία-
σης ΜΘ’ της Πέµπτης 19 Δεκεµβρίου 2024 και ερωτάται το Σώµα
εάν τα επικυρώνει.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Συνεπώς, τα Πρακτικά

της συνεδρίασης ΜΖ’ της Δευτέρας 16 Δεκεµβρίου 2024, της συ-
νεδρίασης ΜΗ’ της Τρίτης 17 Δεκεµβρίου 2024 και της συνεδρία-
σης ΜΘ’ της Πέµπτης 19 Δεκεµβρίου 2024 επικυρώθηκαν.

Επόµενος οµιλητής ο κ. Ιωάννης Κόντης, Βουλευτής των
Σπαρτιατών. Θα ακολουθήσουν ο κ. Σαλµάς, ο κ. Καππάτος και
η κ. Λιακούλη.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνουµε

πλέον αυτό το κεφάλαιο σήµερα και εν όψει του Πάσχα µε µία
επιτροπή στην οποία εµείς δεν συµφωνήσαµε να γίνει µε τον
τρόπο που την πρότεινε το ΠΑΣΟΚ και στον οποίο συµφώνησαν
και τα άλλα κόµµατα τα οποία σήµερα την καταγγέλλουν, ενώ
γνώριζαν ότι θα φτάσουµε στο σηµείο αυτό. Διότι µόνο όποιος
δεν µπορεί να βάλει τη λογική κάτω δεν µπορεί να καταλάβει τι
πρόκειται να συµβεί. 

Μάλιστα, το ΠΑΣΟΚ που µιλάει για εύρος της επιτροπής και
ότι θα υπήρχαν άλλα συµπεράσµατα, δεν φρόντισε να γράψει
έστω για το τυπικό ούτε ότι συζητάει για µία πρόταση κατά του
κ. Τριαντόπουλου και όποιων άλλων εµπλεκοµένων προκύψουν.
Προσδιορίστηκε αυστηρά για ένα πληµµέληµα του κ. Τριαντό-
πουλου, για το οποίο τι γίνεται σήµερα; Στην ουσία πηγαίνει στο
δικαστήριο χωρίς να έχει εξεταστεί, στο δικαστήριο στο οποίο
θα παραπέµπονταν µε τον τρόπο που το ΠΑΣΟΚ έγραψε την
πρόταση και δεν θα προέκυπτε τίποτε άλλο, γιατί είδαµε τον φά-
κελο στον οποίο δεν έχουν έρθει, δεν έχουν συµπεριληφθεί τα
νέα στοιχεία. Γι’ αυτό κι εµείς ζητήσαµε να γίνει η προανακριτική
και να επιστρέψουν όλα τα στοιχεία στην προανακριτική, για να
εξεταστούν οι µάρτυρες και µετά ο κ. Τριαντόπουλος. 

Όµως, έτσι όπως έχει γίνει αυτή τη στιγµή, θα υπάρχει η αρ-
χική πρόταση του ΠΑΣΟΚ που έλεγε να δικαστεί για ένα πληµ-
µέληµα. Αυτό είναι. Το ΠΑΣΟΚ δεν είχε προσδιορίσει κάτι άλλο
στην πρότασή του. Οι συνταγµατολόγοι του ΠΑΣΟΚ και οι άν-
θρωποι που συνέταξαν την πρόταση δεν φρόντισαν να τη συν-
τάξουν µε τέτοιο τρόπο, ώστε να ψάχνει για ένα διευρυµένο
πόρισµα. Αντίθετα, λέει ξεκάθαρα ότι είναι παράβαση καθήκον-
τος, πώς το κατονοµάζει και το προσδιορίζει, µιλάει για ένα πληµ-
µέληµα και δεν αναφέρει πουθενά για πιθανούς άλλους,
επαναλαµβάνω, κατηγορούµενους ή εµπλεκόµενους ή για άλλες
πιθανές κατηγορίες που µπορεί να προέκυπταν ή όχι. Τι συζη-
τάµε τώρα; 

Και είµαστε οι µόνοι -νοµίζω µαζί µε τη Νίκη- που δεν δεχτή-
καµε να συµβάλουµε σε αυτή την ιστορία, ενώ είµαστε και οι
µόνοι που σεβόµαστε τη διαδικασία και δεν αποχωρούµε επιδει-
κτικά, για να πούµε ότι αποχωρούµε έστω από αυτή τη συζήτηση,
άσχετα µε το τι θα ψηφίσουµε στο τέλος, γιατί θεσµικά αυτό
έγινε. Καλώς η κακώς, κύριοι, συνεστήθη µία επιτροπή την οποία
και προτείνατε. Δεν µπορεί να φεύγετε στη µέση της συζήτησης
και να λέτε ότι δεν συµµετέχετε στην κουβέντα αυτή όσο κι αν
δεν σας αρέσει, όσο κι αν στο τέλος µπορεί να ψηφίσουµε τα

ίδια. Μπορεί κι εµείς να ψηφίσουµε κατά της πρότασης αυτής,
όπως ψηφίσαµε και στο πόρισµα. Και στο πόρισµά µας είπαµε
να συζητηθεί στην Ολοµέλεια η πρόταση για επαναφορά στην
προανακριτική αυτή ως εντέλλει το Σύνταγµα. Και όπως είπε και
ο Πρόεδρός µας, το άρθρο 86 είναι σαφέστατο. 

Τώρα όσον αφορά τις απόψεις που εκφράζει ο Κυβερνητικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ότι µπορεί να πάει απευ-
θείας, καταλαβαίνουµε ότι είναι απόψεις δικονοµικές. Άλλωστε,
βλέπουµε συνεχώς να υπάρχει διπλή ερµηνεία στους νόµους. Ξέ-
ρετε, είµαστε η µόνη χώρα που έχουµε εκατοντάδες συνταγµα-
τολόγους, όσους δεν έχει όλη η Αµερική, για να ερµηνεύουµε το
Σύνταγµα, το οποίο Σύνταγµα είναι απλό και ξεκάθαρο. Και κάθε
φορά οι µισοί συνταγµατολόγοι ανάλογα µε τα συµφέροντά τους
είναι από εδώ και οι άλλοι µισοί από εκεί. Και όσοι δεν θέλουν να
εκφράσουν άποψη είναι στη µέση. Αυτό µόνο στην Ελλάδα συµ-
βαίνει, το να προσπαθούµε, δηλαδή, να ερµηνεύουµε τους νό-
µους. Κάποτε πρέπει να µάθουµε ότι οι νόµοι γράφονται για να
τηρούνται.

Πριν λήξει, λοιπόν, η σηµερινή συζήτηση, η πρότασή µας πα-
ραµένει το να επαναφέρουµε την προανακριτική και την εξέλιξή
της, τις µαρτυρίες των  εµπλεκοµένων ατόµων και όλες τις κα-
ταθέσεις κ.λπ., ώστε να καταθέσουν διά ζώσης ή διά υποµνηµά-
των και να έρθει και ο κ. Τριαντόπουλος και στο τέλος να πει ότι
είναι αθώος. Όµως, θα το πει στο τέλος. Διαφορετικά, ακόµα και
ο απλός πολίτης θα παραδειγµατιστεί από αυτό και όταν θα τον
παραπέµπουν σε ανακριτή, θα λέει ότι δεν πάει στον ανακριτή
και ότι θέλει να πάει κι αυτός µόνος του στο δικαστήριο. 

Και εµάς µε ψέµατα µας παρέπεµψαν αυτοί που δεν σκέφτον-
ται σήµερα και λένε ότι δεν σέβονται τη δικαιοσύνη. Εκεί τη σε-
βάστηκαν και έκαναν ψευδή υποµνήµατα για εµάς. Μάλιστα, στις
ευρωεκλογές κοπήκαµε από ψέµατα, από ψευδή υποµνήµατα,
όπως ότι είχαµε κατέβει στις εκλογές µε άλλο κόµµα κ.λπ.. Εµείς,
όµως, το σεβαστήκαµε και είπαµε να πάµε να δικαστούµε στα δι-
καστήρια για να αποδείξουµε τη δική µας αλήθεια. Και πήγαµε
στην προανάκριση, πήγαµε στον αρµόδιο δικαστή. Εσείς, κύριοι,
γιατί δεν το σέβεστε αυτό και δεν λέτε ότι αφού δεν σεβόµαστε
τη δικαιοσύνη σε κανέναν βαθµό, δεν πάµε να αποταθούµε ειδικά
για τους Σπαρτιάτες για να τους βγάλει έξω από τη Βουλή, για
να τους τιµωρήσει; Είστε όλοι, αλά καρτ όπου σας συµφέρει. Και
αυτή τη στιγµή είστε αλά καρτ, γιατί  ψάχνετε δηµοσκοπικά
κέρδη. 

Εγώ προσωπικά δεν έχω εκφρασθεί ούτε καν σαν άνθρωπος
που έχει εργαστεί και έχει κάνει σεµινάρια για σεµινάρια για να
µην εκραγούν φορτία, γιατί ταξίδευα και µε τάνκερ. Εκεί να δείτε
φορτία! Εσείς µιλάτε εδώ τώρα για 3 τόνους -αν υπήρχε- φορ-
τίου. Φανταστείτε εµένα που κουβαλούσα 250.000 τόνους εύφλε-
κτων φορτίων. Έχω µάθει, λοιπόν, πώς εκρήγνυνται και τι είναι. 

Εγώ προσωπικά, λοιπόν, πιστεύω ότι κάτι υπήρχε για να εκρα-
γεί. Όµως, δεν µπορώ να το αποδείξω. Εσείς που είστε πεπει-
σµένοι ότι υπήρχε φορτίο, το µεταθέσατε εκεί. Και τι αφήσατε
έξω; Το κύριο θέµα που είναι η σύγκρουση των τρένων. Και γιατί
το αφήσατε απ’ έξω; Διότι ακόµα κι αν υπήρχε φορτίο, για να
εκραγεί, θα έπρεπε να υπάρξει σύγκρουση. Και δεν σας συµφέ-
ρει, κύριοι, να επωµισθείτε τις ευθύνες και να επιµεριστούν για
όσο καιρό κυβερνήσατε, γιατί κανένας από εσάς δεν έβαλε συ-
στήµατα ασφαλείας. Τι είναι η σύµβαση 717; Υπογράφτηκε το
2014 στο Πισοδέρι, αν θυµάµαι καλά, και θα έπρεπε να έχει ολο-
κληρωθεί το 2016.

Εσείς, λοιπόν, που δεν ολοκληρώσατε τη σύµβαση 717 πριν,
έρχεστε τώρα και κουνάτε το δάχτυλο στους σηµερινούς που κι
αυτοί δεν την ολοκλήρωσαν ή λένε ότι είχαν ολοκληρώσει ένα
µέρος και ότι µετά κάτι συνέβη µε τις θεοµηνίες κ.λπ.. Το θέµα
είναι να ψάξετε όλοι µαζί να βρείτε τις ευθύνες σας. Αντί να ψά-
ξετε όλοι µαζί, έχετε δηµιουργήσει µια κατάσταση που τώρα τσα-
κώνονται ακόµα και οι γονείς. Αυτή τη στιγµή έχουµε τους γονείς
που είναι υπέρ της ύπαρξης εύφλεκτων υλικών και τους γονείς
που είναι κατά, τους γονείς που είναι υπέρ αυτών των τεχνικών
συµβούλων και τους γονείς που είναι κατά. Στο τέλος, όλοι οι τε-
χνικοί σύµβουλοι θα βγουν άχρηστοι. Δεν οµονοήσατε ούτε καν
στον κεντρικό σύµβουλο που είναι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Μάλιστα, έγινε
και το πρωτοφανές, να παραιτηθεί ο έχων το γενικό πρόσταγµα,
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γιατί τη µία µέρα είπε ότι είναι αυτό και την άλλη το άλλο κ.λπ.. 
Περιµένετε, λοιπόν, το κεντρικό, περιµένετε µία ή δύο σοβα-

ρές τεχνικές εκθέσεις, διασταυρώστε τις και αν δεν µπορείτε,
κάντε προσοµοιώσεις. Βάλτε δύο µηχανές τρένων για να δούµε
τελικά αν εκρήγνυνται τα λάδια σιλικόνης ή όχι. Ας αρχίσουµε
από εκεί, γιατί παντού, ξέρετε, φτάνουν οι προσοµοιώσεις. Πε-
ριµένετε µεν τα πορίσµατα, αλλά αρχίστε από το κεντρικό θέµα
που είναι η σύγκρουση. Την ξεχνάτε τη σύγκρουση. Όλοι µετα-
τοπίσατε τη σκέψη σας από τη σύγκρουση στο αν υπάρχει ξυλό-
λιο. Κι αν τελικά βγει ότι δεν υπήρχε ξυλόλιο µε ένα επίσηµο
πόρισµα, τι θα γίνει; Τότε και έτσι όπως τα πάτε, αυτόµατα θα
σηµαίνει ότι δεν υπάρχει και καµία συγκάλυψη. Οπότε, τότε κα-
ταρρέουν τα επιχειρήµατα της από εδώ πλευράς. Επαναλαµ-
βάνω ότι όλοι έπρεπε να ψάχνετε τη σύγκρουση.

Για τον λόγο αυτό, άσχετα αν τώρα ζητάµε να επανέλθει η
προανακριτική, για να είµαστε θεσµικά και νοµικά συνεπείς, για
εµάς θα έπρεπε να κάνετε προανακριτική και όχι εξεταστική που
κάναµε στην αρχή για τις ευθύνες διαχρονικά των κοµµάτων όλα
αυτά τα χρόνια που δεν έβαλαν τα συστήµατα ασφαλείας. 

Ήµουν σε κάποιες συνεδριάσεις της εξεταστικής και είδα ότι
όλοι µίλησαν πολύ ωραία για το ETCS, για τα beacons για το ένα
και το άλλο. Το θέµα, όµως είναι ότι αυτά δεν µπήκαν. Κάποιος
Υπουργός ήρθε και µας είπε απλά ότι µπορεί µία οµάδα, όπως
είναι οι Ροµά, να κλέβουν κάποια πράγµατα από τις γραµµές και
ότι έβαλαν κάποια συστήµατα, αλλά έκλεβαν. Κάποιος άλλος
είπε κάτι άλλο. 

Ψάξτε, λοιπόν, για να δούµε ποιοι έχουν ευθύνες για όλα αυτά
που έγιναν και τα οποία καταγγέλλετε, όπως γιατί τα τρένα, οι
συρµοί δεν είχαν αυτά τα συστήµατα, όπως και γιατί δεν έχουµε
καταγραφή. Και αφού µιλάτε για λαθρεµπόριο, γιατί τόσα χρόνια
έχουµε λαθρεµπορία, για την οποία όλοι συζητάτε, αν συζητάτε
και υπάρχει και την ξέρετε, και η οποία είναι ανεκτή από όλα τα
κόµµατα και δεν έχετε συλλάβει έναν λαθρέµπορο; Πώς µιλάτε
για συνεχή λαθρεµπορία διαλυτών και δεν έχει συλληφθεί ένας
λαθρέµπορος εδώ και είκοσι χρόνια; Οπότε, αφού δεν µπορείτε
να τα αποδείξετε, µην τα επικαλείστε, γιατί δίνετε επιχειρήµατα
στην πλευρά που κατηγορείται, στην άλλη πλευρά, και βλέπετε
ότι τώρα σας λέει ότι το παιχνίδι γυρνάει. Διότι αντί να ψάξετε
για τη σύγκρουση, όλοι σας πέσατε µε τα µούτρα σε έναν τοµέα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι δεν υπάρχει σοβαρή αν-
τιµετώπιση από τα κόµµατα, αλλά ψηφοθηρική. Η µεν Νέα Δη-
µοκρατία κοιτάει να µη χάσει ψήφους, κάτι που είναι λογικό,
αφού είναι Κυβέρνηση και αµύνεται και οι άλλοι κοιτάνε πώς θα
επιµεριστεί η ευθύνη για να πάρουν περισσότερες ψήφους. Είναι
κάτι που εµείς δεν κάναµε ποτέ. Δεν βγήκαµε ποτέ να µιλήσουµε
γι’ αυτά. Παρά το γεγονός ότι εγώ πιστεύω πως ίσως να υπήρχε
κάποιο φορτίο που ανεφλέγη, ποτέ δεν µιλήσαµε για εύφλεκτα
φορτία. Ποτέ! Γιατί δεν µπορούµε να το αποδείξουµε. Κι αν δεν
µπορούµε να αποδείξουµε κάτι, δεν είµαστε ούτε ντετέκτιβ ούτε
δικαστές ούτε οτιδήποτε άλλο.

Μπορείτε να το κάνετε αυτό; Δεν µπορείτε, δεν σας αφήνει ο
ανταγωνισµός, ο πολιτικός, ο µικροπολιτικός, ο οποίος όµως στο
τέλος της ηµέρας τι κάνει; Σας ανακυκλώνει πολιτικές. Όλοι τα
ίδια κάνετε. 

Για τα Τέµπη, όπως είπε ο Πρόεδρός µας, όλοι τώρα µιλάτε.
Όµως, όταν έγινε το Μάτι, δεν µίλαγε κανένας, µίλαγε η άλλη
πλευρά. Κανένας δεν µιλάει. Να τα πιάσετε όλα, τη Μάνδρα, το
Μάτι, τα Τέµπη και να ζητήσετε για όλα να µην ξανασυµβούν.
Αυτό είναι το σηµαντικό. Ποτέ δεν οµονοήσατε σε αυτό. Ο ένας
δείχνει απλώς µε το δάχτυλο τον άλλον. Είστε σε έναν κύκλο και
ο καθένας δείχνει τον άλλον µε το δάχτυλο. 

Δεν ξέρω τι θα γίνει σήµερα, εάν όλοι τελικά αποχωρήσουν.
Εµείς έχουµε µείνει εδώ. Είπαν και άλλα δυο κόµµατα ότι θα µεί-
νουν. Εµείς θα παραµείνουµε µέχρι το τέλος, για να δούµε και
ποιο θα είναι το αίτηµα για ψηφοφορία. Εάν τελικά δεν δεχτείτε
την πρότασή µας να επανέλθει στην προανακριτική, λυπούµαστε,
αλλά και εµείς δεν θα συµµετάσχουµε στο να ψηφίσουµε ένα
«ναι» ή ένα «όχι», γιατί πιστεύουµε ότι η επιτροπή πρέπει να γίνει
χωρίς πολιτική σκοπιµότητα. Πιστεύουµε ότι, αφού συστήθηκε
αυτή η επιτροπή, στην οποία -ξαναλέω- ήµασταν αντίθετοι, θα
πρέπει να εξεταστεί ως συνεστήθη. 

Δεν είµαι δικηγόρος, αλλά έχω απλή λογική. Ακούω δικηγό-
ρους να καταρρίπτουν την απλή λογική, επειδή επικαλούνται δι-
κονοµικά επιχειρήµατα. Λυπάµαι, που συµβαίνει αυτό, γιατί η
λογική και η αλήθεια είναι µία. Γι’ αυτό και η δικαιοσύνη είναι
τυφλή, γιατί είναι µία η αλήθεια. Αυτή µπορούµε να ψάξουµε να
τη βρούµε και ας µην συµφέρει κάποιους; Αυτό θέλουν τα παιδιά
µας, να δουν αλήθεια. Δεν θέλουν να δουν αλήθεια συµφερόν-
των, η οποία δεν θα οδηγήσει πουθενά. Δεν µας ενδιαφέρει, δεν
κερδίζουµε κάτι εάν δικαστεί ο κ. Τριαντόπουλος ή αθωωθεί. Το
θέµα είναι να βρεθεί η αλήθεια. Γιατί; Για να µη ξανασυµβούν
όλα αυτά.

Βλέπουµε ότι αυτή τη στιγµή, ακόµη και σήµερα που µιλούµε,
δεν είµαστε σίγουροι, εάν τα τρένα µας είναι απόλυτα ασφαλή.
Γι’ αυτό θέλουµε την αλήθεια, γιατί και εµάς τα παιδιά µας ταξι-
δεύουν. Το έχω πει και άλλη φορά. Ο γιος µου είχε έρθει επί-
σκεψη στη Βουλή µία εβδοµάδα πριν. Θα µπορούσε να είχε
συµβεί σε αυτόν. Θα µπορούσε να συµβεί σε όποιον άλλον, στον
εγγονό σας, στον γιο σας, στα αδέρφια σας. Όλοι ταξιδεύουµε.
Δεν είµαστε µακριά. Ειδικά για εµάς που ζούµε στην επαρχία,
στη Λάρισα, στη Θεσσαλονίκη, είναι ο κύριος τρόπος ταξιδιού
πολλών ανθρώπων. Αυτό, εάν µπορέσετε, να κάνετε, αντί να τσα-
κώνεστε εδώ.

Θέλω να πω και κάτι άλλο. Εµείς, όποιες πολιτικές αντιθέσεις
και αν έχουµε κ.λπ., δεν βάζουµε το προσωπικό µας ζήτηµα ή
µίσος εναντίον των άλλων. Για εµάς όλοι οι άνθρωποι είναι ίδιοι
εδώ. Κάποιοι άλλοι το κάνουν. Έχω βαρεθεί να ακούω να µας
λένε φασίστες άνθρωποι, των οποίων -για να το πω και αλλιώς-
µια ηµέρα δική µου είναι όλη η ζωή τους. Και αυτοί εµένα µε λένε
φασίστα ή οτιδήποτε άλλο!

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κόντη.

Πριν συνεχίσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνω-
στό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», δε-
καεπτά µαθήτριες και µαθητές και έξι συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το Δηµοτικό Σχολείο Μεγάλων Καλυβίων Τρικάλων. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή Ανάσταση και
καλό Πάσχα. 

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επόµενος οµιλητής είναι ο ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Μάριος

Σαλµάς. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνία επιλέγει τους πολι-

τικούς της, για να µπορεί να έχει ευηµερία, να έχει σωστή υγεία,
να µη χάνονται άδικα ζωές -και εάν χάνονται, να µη χάνονται
άδικα- να µη σκοτώνονται από ατύχηµα πενήντα επτά άνθρωποι,
γιατί στην ίδια ράγα κινούνταν δύο τρένα αντίθετα, όταν µπο-
ρούσε να προβλεφθεί, να µην καίγονται στο Μάτι εκατό άνθρω-
ποι, όταν θα µπορούσε να έχει γίνει διαφορετική διαχείριση.
Θέλει ανθρώπους, που να µπορούν να διαχειριστούν τα πράγ-
µατα σωστά. Αυτό θέλει η κοινωνία. Όταν συµβαίνουν πράγµατα
που αποδεικνύουν ότι οι πολιτικοί δεν διαχειρίζονται τα πράγ-
µατα σωστά, τότε υπάρχει πρόβληµα και υπάρχει και ευθύνη. 

Είναι πολύ απλά τα πράγµατα και στην απλοϊκή προσέγγιση
της οµιλίας που θα κάνω σήµερα, πρέπει να σας πω ότι έχει βοη-
θήσει και η θέση µου ως ανεξάρτητου Βουλευτή. Θα σας συνι-
στούσα όλοι σας να κάνετε στη θητεία σας ένα διάστηµα ως
ανεξάρτητοι, διότι τότε θα καταλαβαίνατε γιατί οι πολίτες δεν
συµπαθούν πλέον το Κοινοβούλιο. Δεν µπορεί να συµφωνούν
όλοι σε όλα, δεν µπορεί να διαφωνούν όλοι σε όλα. Αλλά εν πάση
περιπτώσει, ακόµη και για την κοµµατική πειθαρχία και την τάξη
τη συναδελφική σε ένα κόµµα, πρέπει οι τόνοι να είναι πιο ρεα-
λιστικοί και πιο σωστοί στην πραγµατικότητα. Ακόµα πιο δύσκολο
καθίσταται το έργο ενός Βουλευτή όταν είναι κυβερνητικός και
πρέπει να υπερασπιστεί κάτι το οποίο δεν είναι λογικό.

Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν είµαι δικηγόρος, εγώ είµαι γιατρός,
αλλά θα σας πω µετά από είκοσι πέντε χρόνια σε αυτήν την Αί-
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θουσα, τρία πράγµατα τα οποία οδηγούν ότι έχετε –η Κυβέρνηση
η σηµερινή- πολιτική ευθύνη.

Πρώτον, αµφιβάλλει κανείς ότι και πριν το 2019, αλλά και από
το 2019 έως το 2023 δεν έπραξε το πολιτικό προσωπικό που κυ-
βέρνησε τη χώρα αυτό που έπρεπε να είχε πράξει, ώστε να υπάρ-
χουν ασφαλείς σιδηρόδροµοι και να µην είχε συµβεί αυτό το
ατύχηµα; Ούτε ένας Έλληνας δεν πιστεύει ότι έγιναν τα σωστά
–η 717 και ό,τι άλλο θέλετε πείτε- που να είχαν οδηγήσει στο να
έχουµε ασφαλείς σιδηροδρόµους. Το ότι δεν είχαµε ασφαλείς
σιδηροδρόµους σηµαίνει πολιτική ευθύνη, πολιτική παράλειψη,
λανθασµένες πολιτικές πράξεις και λάθος πρόσωπα. Σηµασία
έχει ότι υπάρχει πολιτική αποδεδειγµένη ευθύνη για το γεγονός
ότι η πολιτεία δεν µπόρεσε να διασφαλίσει ασφάλεια στους σι-
δηροδρόµους.

Δεύτερον, έγινε το ατύχηµα. Τη διαχείριση της κρίσης ποιος
την ανέλαβε; Ο Πρωθυπουργός. Το ίδιο είχε γίνει και στο Μάτι.
Ο Πρωθυπουργός ο τότε ανέλαβε τη διαχείριση της κρίσης. Ανα-
λαµβάνει ο Πρωθυπουργός τη διαχείριση της κρίσης και τίθεται
τώρα εκ των υστέρων το ερώτηµα: Ήταν σωστή η διαχείριση της
κρίσης; Μη χάνουµε την ώρα µας, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είπε
σε συνέντευξή του ότι δεν ήταν σωστή η διαχείριση της κρίσης.
Δηλαδή, η διαχείριση δεν ήταν τέτοια που να βοηθήσει στο να
λάµψει η αλήθεια. Είναι απλό. Να µη χαθούν τα πειστήρια, τα ευ-
ρήµατα, να προστατευθεί ο χώρος, να πάνε οι σωστοί άνθρωποι,
οι σωστές υπηρεσίες, να γίνουν αυτά που έπρεπε να γίνουν,
ώστε να αποδοθεί εύκολα η δικαιοσύνη. Άρα, δεν έχω και σωστή
διαχείριση της κρίσης.

Τελείωσε το ατύχηµα, πέρασαν δύο χρόνια. Η πολιτεία έκανε
ό,τι έπρεπε, αφού έχει διδαχθεί από αυτό το κακό που συνέβη,
ώστε να µη ξανασυµβεί και να έχουµε ασφαλείς σιδηροδρόµους;
Δυστυχώς πριν δύο µήνες ρώτησα τον κ. Σταϊκούρα, τότε
Υπουργό Μεταφορών, ένα απλό ερώτηµα: Με διαβεβαιώνετε σή-
µερα ότι στις ράγες Αθήνα - Θεσσαλονίκη που κινούνται οι πολί-
τες σε ένα τρένο δεν µεταφέρονται πυρηνικά απόβλητα, χηµικά,
εκρηκτικά; Μπορείτε να µε διαβεβαιώσετε; Και µου απάντησε
από τη θέση που βρίσκεστε εσείς «φυσικά όχι, γιατί εγώ δεν έχω
καµία ευθύνη ως Υπουργός Μεταφορών να ξέρω τι µεταφέρουν
τα τρένα».

Άρα, λοιπόν, ανακεφαλαιώνω: Πρώτον, έχω µία Κυβέρνηση –
και οι προηγούµενες κυβερνήσεις, αλλά µιλάµε για τη σηµερινή-
η οποία δεν έκανε τίποτα για να προλάβει να µη συµβεί το ατύ-
χηµα. Δεύτερον, έκανε λάθος διαχείριση της κρίσης αποδεδειγ-
µένα σε τέτοιο βαθµό που δυσκόλεψε την έρευνα. Και τρίτον,
µετά από αυτό δεν έκανε τίποτα. Αυτό που εκφέρω τώρα δεν
είναι κρίση πολιτική, είναι αυταπόδεικτη παρουσίαση των γεγο-
νότων. Συνεπώς, είναι δεδοµένο ότι θα υπάρξει πολιτικό κόστος,
τελεία και παύλα. Δεν θέλει πολλή συζήτηση ούτε από την Αντι-
πολίτευση, ούτε από όλους εµάς. Πολιτικό κόστος θα υπάρξει,
γιατί συνέβησαν αυτά τα τρία πράγµατα και επειδή συνέβησαν
και τα τρία υπάρχει τρόµος και αβεβαιότητα στον κόσµο. Γι’ αυτό
και τα δηµοσκοπικά ποσοστά, γιατί δεν είναι δυνατόν να µην
ξέρω σήµερα ότι έχω ασφαλείς σιδηροδρόµους, διότι το ίδιο
µπορεί να συµβαίνει και σε άλλους τοµείς. Μπορεί να συµβαίνει
το ίδιο και στους αεροδιαδρόµους στην Πολιτική Αεροπορία.
Μπορεί αύριο πάλι να µην έχω µια ασφαλή χώρα, επειδή κάποιοι
άνθρωποι έχουν φροντίσει για όλα αυτά.

Τώρα, είµαστε εδώ για να συζητήσουµε γιατί δεν έγινε ή έγινε
ή το πώς έγινε η προκαταρκτική εξέταση.

Σας άκουσα, κύριε Υπουργέ, να αναφέρεστε στο άρθρο 86. Εί-
µαστε είκοσι πέντε χρόνια στη Βουλή. Είµαστε παλιοί και εσείς και
εγώ. Έγιναν εξεταστικές επιτροπές πολλές, προκαταρκτικές, προ-
ανακριτικές. Η αλήθεια είναι ότι ποτέ δεν έγιναν τίµια. Οι πλειοψη-
φίες πήγαιναν οργανωµένα και συντεταγµένα και οι µειοψηφίες
πήγαιναν συντεταγµένα και οργανωµένα. Αν τύχαινε να γίνει
έρευνα ενός κυβερνητικού επί θητείας της κυβέρνησης, όλα συγ-
καλύπτονταν, ποτέ κανένας δεν πήγε πουθενά. Το ίδιο συνέβαινε
όταν ήταν στην αντιπολίτευση. Στην πράξη δηλαδή δεν λειτούρ-
γησε δίκαια ο θεσµός της προκαταρκτικής και προανακριτικής όλα
τα χρόνια. 

Όµως στο Σύνταγµα υπάρχει, στο άρθρο 86. Τι λέει το άρθρο
86; Μόνο η Βουλή έχει την αρµοδιότητα να ασκεί δίωξη κατά

όσων διατελούν ή διετέλεσαν µέλη της κυβέρνησης ή Υφυπουρ-
γοί για ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν κατά την άσκηση των κα-
θηκόντων τους. Μόνο η Βουλή. Τώρα τι λέτε; Ότι δεν είναι η
Βουλή, να πάει στον φυσικό δικαστή. Δηλαδή το άρθρο 86 να αλ-
λάξει. Δώστε µου µια δέσµευση σήµερα ότι θα καταργήσετε το
άρθρο 86 στην επόµενη συνταγµατική Αναθεώρηση και θα σας
πω ότι είστε ειλικρινείς. Αν όµως δεν δεσµευτείτε σήµερα ότι θα
καταργήσετε το άρθρο 86, δηλαδή όλοι που κυβερνάµε τη χώρα,
θα πηγαίνουµε στον φυσικό δικαστή απευθείας, τότε αυτό είναι
τέχνασµα και το τέχνασµα δηµιουργεί την αντίδραση της Αντι-
πολίτευσης. Αυτό ζούµε σήµερα. 

Πείτε, λοιπόν, σήµερα ότι θα καταργήσετε το άρθρο 86 και οι
Υπουργοί θα πηγαίνουν στον φυσικό τους δικαστή, διότι, αν δεν
το πείτε, στην πράξη καταργείτε το άρθρο 86 που λέει ότι µόνο
η Βουλή είναι αρµόδια για να κάνει αυτήν τη δουλειά.

Και σε κάθε περίπτωση αν κάποιος δεν έχει να φοβηθεί τίποτα,
πάει σε εκατό επιτροπές εξεταστικές και χαίρεται που του δίδε-
ται χώρος, χρόνος και βήµα για να αποδείξει την αλήθεια. Δεν
ζήσαµε εδώ Novartis; Δεν τα θυµάστε; Δεν ταλαιπωρηθήκαµε
όλοι από αυτήν την υπόθεση; Προχθές την Παρασκευή όσον µε
αφορά -δεν ξέρω για τους υπόλοιπους εννέα- τελεσίδικα ο µάρ-
τυρας που µε ενέπλεξε καταδικάστηκε σε είκοσι µήνες φυλάκιση
για τρία αδικήµατα. Έτσι κλείνει ο ιστορικός κύκλος, έτσι έρχεται
η δικαίωση, όταν δεν έχεις να φοβηθείς τίποτα και το πας µέχρι
τέλους και αυτός που ήρθε και σε ενέπλεξε σήµερα είναι τελεσί-
δικα τιµωρηµένος. Όταν είµαστε στην πολιτική, πρέπει να είµα-
στε αποφασισµένοι ότι θα πρέπει να είµαστε ακέραιοι, ηθικοί,
άτεγκτοι, άµεµπτοι. Όποιος δεν το αντέχει, δεν µπαίνει στην πο-
λιτική. 

Με αυτές τις λίγες σκέψεις -δεν θέλω να καταχραστώ τον
χρόνο των συναδέλφων- θέλω να πω ότι βεβαίως και θα ψηφί-
σουµε για να οδηγηθεί στη δικαιοσύνη ο συγκεκριµένος Υφυ-
πουργός, ο κ. Τριαντόπουλος, για να έχει και αυτός το δικαίωµά
του να αποδείξει ότι είναι αθώος. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Σαλµά.
Καλείται στο Βήµα η κ. Μαρία Αντωνίου, Βουλευτής της Νέας

Δηµοκρατίας, που έκανε αλλαγή µε τον κ. Καππάτο.
ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι

µια πολύ σηµαντική µέρα.
Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, καλούµαστε να µην κρυφτούµε

πίσω από προσχήµατα ούτε να χαϊδέψουµε κοµµατικά ακροατή-
ρια. 

Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, οφείλουµε να κοιτάξουµε κα-
τάµατα την κοινωνία και να πούµε την αλήθεια. 

Ας ξεκινήσουµε όµως να δούµε τι αποφασίζουµε σήµερα.
Κατά τη συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής για τη σύσταση
προανακριτικής επιτροπής οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, αλλά και
όλων των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, ισχυρίζονταν ότι αν δεν
ήταν Υφυπουργός ο κ. Τριαντόπουλος δε θα υπήρχε το κώλυµα
που θέτει το άρθρο 86 του Συντάγµατος και µε βάση την εισαγ-
γελική διάταξη θα είχε ήδη παραγγελθεί σε βάρος του η άσκηση
σχετικής ποινικής δίωξης από κοινού µε τα λοιπά φυσικά πρό-
σωπα. Αυτό όµως σύµφωνα µε το Σύνταγµα θα πρέπει να γίνει
µε σύσταση προανακριτικής επιτροπής. Ειδάλλως δεν µπορεί να
παραπεµφθεί στον φυσικό δικαστή. Και το λέω απλά για να κα-
ταλαβαίνει και ο κόσµος που µας παρακολουθεί γιατί, πιστέψτε
µε, τον έχουµε µπερδέψει µε θεωρίες συνωµοσίας που αναπτύχ-
θηκαν και υιοθετήθηκαν από κόµµατα της Αντιπολίτευσης οι
οποίες καταρρέουν µε βίντεο, µε γνησιότητα των βίντεο, µε θε-
ωρίες συγκάλυψης, µε πορίσµατα και ούτω καθεξής. 

Με απόφαση, λοιπόν, της Ολοµέλειας και µε ευρεία πλειοψη-
φία των διακοσίων εβδοµήντα επτά µελών της, ανταποκριθήκαµε
στο αίτηµα της κοινωνίας που αφορά στη διερεύνηση της τρα-
γωδίας των Τεµπών και πρωτίστως στο αίτηµα των οικογενειών
των θυµάτων να χυθεί άπλετο φως και να αποδοθεί δικαιοσύνη
και έτσι συγκροτήσαµε την προανακριτική. 

Μετά, λοιπόν, τη συγκρότηση της προανακριτικής, για πρώτη
φορά στα µέχρι τώρα δεδοµένα -ακούγοντας και τον συνάδελφο
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πριν, δεν είχε ξανασυµβεί- ο κ. Χρήστος Τριαντόπουλος, ο πρώην
Υφυπουργός, ζητά να παραπεµφθεί απευθείας στο δικαστικό
συµβούλιο. Άρα ο κ. Τριαντόπουλος προς τιµήν του και µε µια
ασυνήθιστη πράξη για τη σύγχρονη πολιτική µας ιστορία ζητά να
αξιολογηθεί από τους φυσικούς δικαστές, αυτό που ουσιαστικά
ζητούσε η κοινωνία και οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης. 

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, τι πρέπει να
πούµε; Να µην πάει; Τι να ψηφίσουµε; Πείτε το στην κοινωνία, σε
ανθρώπους που περιµένουν δικαίωση από µια τραγωδία που
στοίχισε ανθρώπινες ζωές.

Σε αυτό το ζητούµενο, συνάδελφοι, πρέπει να σταθούµε ενω-
µένοι, στο ύψος της ευθύνης µας, να θέσουµε στην άκρη την το-
ξικότητα, την ακραία κοµµατική αντιπαράθεση που επικράτησε
όλο το προηγούµενο διάστηµα, να σταθούµε στο ύψος των πε-
ριστάσεων, που απαιτεί µια τόσο σοβαρή υπόθεση που µας έχει
συγκλονίσει όλους. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µπορώ να δεχτώ αυτήν την υποκρι-
σία. Δεν µπορώ να βλέπω κόµµατα που άλλοτε ζητούσαν την πα-
ραποµπή του σήµερα τον κατηγορούν επειδή ζήτησε να δικαστεί.
Δεν µπορώ να ανεχθώ το θέατρο των τηλεοπτικών πάνελ, την το-
ξικότητα, τις ύβρεις, την προσπάθεια σπίλωσης κάθε θεσµικής
διαδικασίας. 

Η κοινωνία δεν ζητά εκδίκηση, η κοινωνία ζητά δικαιοσύνη,
ζητά διαφάνεια, ζητά να φωτιστεί η αλήθεια, όποια και αν είναι
αυτή, ούτε να καλυφθεί, ούτε να διαστρεβλωθεί. Και αυτό είναι
το ελάχιστο που οφείλουµε στα θύµατα των Τεµπών, το ελάχιστο
που οφείλουµε στους γονείς, τους αδερφούς, τους φίλους
αυτών που χάθηκαν. 

Η Βουλή, ο ναός της δηµοκρατίας, δεν είναι τηλεοπτικό παρά-
θυρο ούτε σόου, όπως κάποιοι προσπαθούν να το κάνουν. Είναι
ο θεσµικός πυλώνας της δηµοκρατίας µας και σήµερα καλούµα-
στε όλες και όλοι µαζί να αποδείξουµε ότι µπορεί να λειτουργή-
σει µε σοβαρότητα και συνέπεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ψηφίζουµε υπέρ ή κατά
ενός προσώπου, δεν αποδίδουµε ενοχή ή αθωότητα. Ψηφίζουµε
αν θα επιτρέψουµε στη δικαιοσύνη να κάνει απερίσπαστη τη δου-
λειά της. Ψηφίζουµε αν θα δώσουµε φως ή θα αφήσουµε τη
σκιά. Η κοινωνία απαιτεί δικαιοσύνη, όχι εκδίκηση, όχι πολιτικές
σκευωρίες, απλή, καθαρή, θεσµική. Αυτό είναι το ελάχιστο που
οφείλουµε στα θύµατα των Τεµπών. 

Σας καλώ να το πράξουµε. Σας καλώ να ψηφίσουµε υπέρ στο
πόρισµα της προανακριτικής και υπέρ της παραποµπής του
πρώην Υφυπουργού στο δικαστικό συµβούλιο, γιατί δεν υπάρχει
µεγαλύτερη ευθύνη, αγαπητοί συνάδελφοι, από το να δώσεις
φωνή στην αλήθεια, για την Ελλάδα που έχει το θάρρος να κοι-
τάζει κατάµατα το παρελθόν και να το διορθώσει.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Αντωνίου.

Καλείται στο Βήµα η κ. Ευαγγελία Λιακούλη, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Φεύγει ο κ. Φλωρίδης δυστυχώς. Είχα ένα ερώτηµα να του

κάνω: «Κύριε Υπουργέ, πώς συµβαίνει να φεύγετε κάθε φορά
που εγώ µιλάω;». Ας είναι. Θα σας το πουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση των Τεµπών που την
είχε χαρακτηρίσει ο κύριος Πρωθυπουργός σαν έναν εθνικό κα-
θρέφτη, που είδαµε µέσα το πιο άσχηµο πρόσωπο της χώρας,
είναι στην πραγµατικότητα ο καθρέφτης του κυβερνητικού δόγ-
µατος «λήθη ή θάνατος». Αυτό αποδείχθηκε.

Είναι ένα δόγµα της Κυβέρνησης που µυρίστηκε από την αρχή
τη δουλειά -από την αρχή όµως-, ότι «αµάν, εδώ τι πάθαµε! Δύο
τρένα κινούνται στο κέντρο µιας γραµµής και κανένας δεν το έχει
πάρει χαµπάρι! Άρα, εδώ δυστυχώς θα έχουµε µπλεξίµατα, τα
οποία δεν θα τελειώσουν µε το «ρουσφέτι» µας µόνο, τον σταθ-
µάρχη, αλλά θα πάνε και λίγο παραπάνω και µπορεί να ακουµ-
πήσουν και τον ΟΣΕ και λίγο παραπάνω και να ακουµπήσουν και
το Υπουργείο και λίγο παραπάνω και να ακουµπήσουν και τον
κύριο Πρωθυπουργό, ίσως και ολόκληρη την Κυβέρνηση και να
γίνει καµιά τέτοια παρέλαση». Και να ’τος ο καθρέφτης πώς γί-

νεται εθνικός καθρέφτης µετά. 
Δόγµα, λοιπόν: «λήθη ή θάνατος». Και το δόγµα στην πορεία

µετατράπηκε σε πρόσταγµα, έγινε εντολή: «λήθη ή θάνατος». Τα
«γαλάζια» φουσάτα πιάσανε δουλειά, ανασκουµπώσανε τα µανί-
κια και κίνησαν τη διαδικασία να «βγάλουν λάδι» από το µικρο-
στέλεχος µέχρι και τον Πρωθυπουργό. Τι είδαν τα µατάκια µας!
Είδαν το «ο σώζων εαυτόν σωθήτω»! Μεθοδεύσεις, ψεύδη, δια-
στρέβλωση γεγονότων, φίµωση, άρνηση καθήκοντος, παραλογι-
σµός, ανορθολογισµός. Επιχειρήσατε να παραπλανήσετε τον
ελληνικό λαό λέγοντας διάφορα τσιτάτα, όπως ότι ήταν  ένα τυ-
χαίο γεγονός που µπορεί να συµβεί στον οποιοδήποτε και «κοι-
τάξτε, να, γίνονται και τέτοιου είδους δυστυχήµατα στην Ευρώπη
και στον κόσµο όλο». 

Τι γίνεται όµως µε τη δική σας ιστορία και γιατί είστε σε αυτήν
την περιδίνηση; Διότι λογαριάσατε χωρίς τον ξενοδόχο, χωρίς
τον ελληνικό λαό. Διότι, παρά τις ανίερες τακτικές σας, έγινε κάτι
συγκλονιστικό που δεν το είχατε υπολογίσει. Ο ελληνικός λαός
«υιοθέτησε» τα παιδιά των Τεµπών και όλα τα θύµατα. Συγκλονί-
στηκε ο ελληνικός λαός, ράγισε ο ελληνικός λαός, έκλαψε ο ελ-
ληνικός λαός, θρήνησε ο ελληνικός λαός και µετά τους έκανε
µέρος των αλησµόνητων οικείων, τους οικειοποιήθηκε, µέσα από
µια τραγικότητα που επέτρεψε την ανθρωπιά, που επέβαλε το
συλλογικό πένθος και που έγινε εθνικό άγος.

Δεν καταφέρατε, λοιπόν, τη λήθη να την επιβάλετε. Για τις επό-
µενες γενιές η υπόθεση των Τεµπών θα αποτελέσει µνηµείο κυ-
βερνητικής αλαζονείας, εργαλειοποίησης των θεσµών και
εµπαιγµού της κοινωνίας. Και είχαµε πολλές στιγµές - σταθµό σε
αυτήν την υπόθεση. Είχαµε την επικοινωνιακή διαχείριση της
τραγωδίας. Θυµάστε λίγο πριν τις εκλογές πώς επιχείρησε η Κυ-
βέρνηση να τα κάνει όλα «λαµπίκο», λέγοντας ότι αυτό έχει ξε-
χαστεί. 

Έστησε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός το αφήγηµα του ανθρώπινου
λάθους. Μετά είπε ότι έχουν διαχρονικές ευθύνες όλοι όσοι κυ-
βέρνησαν αυτή τη χώρα. Μετά προστάτευσε τον κ. Καραµανλή.
Μετά σας σήκωσε εσάς, όλους εσάς, όρθιους να τον χειροκρο-
τάτε τον Υπουργό. Μετά τον έβαλε στα ψηφοδέλτια. Και µετά
τον «κολύµπησε» στην «κολυµβήθρα του Σιλωάµ». Και είστε τώρα
άνετοι και ήσυχοι, δύο χρόνια µετά, µετά το ντόµινο των αποκα-
λύψεων, τις µονταρισµένες συνοµιλίες, τα χαµένα βίντεο φόρτω-
σης της εµπορικής αµαξοστοιχίας, το µπάζωµα, το ξεµπάζωµα,
τα χαµένα ηχητικά, το κοριτσάκι που φώναζε «οξυγόνο, δεν έχω
οξυγόνο», το παλικαράκι που έλεγε «µη φοβάσαι, έρχοµαι». Και
ο κύριος Πρωθυπουργός είπε «τόσα ήξερα, τόσα σας είπα», λες
και ήταν ο σχολιαστής του καφενείου της γειτονιάς. Μας είπε
όµως και για το µπάζωµα, ότι έγινε για καλό σκοπό. Μέχρι να
έρθει η διάταξη της εισαγγελέως της Λάρισας. Κι αφήστε τα
αυτά που ξέρετε, ότι εσείς οι ευαίσθητοι ήρθατε να κάνετε την
προανακριτική. Καµία ευαισθησία δεν είχατε. Το ΠΑΣΟΚ είχε
ευαισθησία. Το ΠΑΣΟΚ έφερε το θέµα στη Βουλή. Μόλις η ει-
σαγγελέας είπε ότι οι τέσσερις από τους έξι πάνε στο ακροατή-
ριο, ο πέµπτος δεν πάει γιατί ήταν ο διοικητής της Τροχαίας που
αρνήθηκε να συµµετάσχει σε αυτό, λέγοντας ο κ. Βλαχογιάννης
-που τον κυνηγάτε ακόµα, απ’ ό,τι µαθαίνω- ότι «εγώ, εφόσον
µπήκε ανακριτής και εισαγγελέας, δεν συµπράττω σε αυτό», απέ-
µεινε ο κ. Τριαντόπουλος να έρχεται στη Βουλή για να τον εξε-
τάσουµε εµείς. 

Και εµείς πήραµε την πρωτοβουλία να στήσουµε, λοιπόν,
αυτήν την κατ’ εξοχήν δηµοκρατική διαδικασία, κοµµάτι κοµµάτι,
µε µία πρόταση τη φέραµε εδώ και αναγκαστήκατε να συρθείτε
µετά το µεγάλο συλλαλητήριο. Παρ’ όλα αυτά, τα κάνατε και τα
άλλα, χαρακτηρίζοντας τον κ. Τριαντόπουλο «γενναίο». Καθόλου
γενναίος όµως δεν ήταν, από τη στιγµή που µε εκατό µόνο λέξεις
ήρθε στην προανακριτική επιτροπή για να κλείσει το θέµα. 

Και αυτό το κάνατε για ποιον λόγο; Το κάνατε για να µην υπάρ-
ξει ούτε ένας µάρτυρας, ούτε ένα αποδεικτικό στοιχείο και να
πάει στον φυσικό δικαστή γυµνή η δικογραφία. Γνωρίζετε πολύ
καλά ότι για να επεκταθεί το κατηγορητήριο και να πάει στο
ακροατήριο πρέπει να επανέλθει στη Βουλή, θα πρέπει να δια-
τάξουµε διεύρυνση του κατηγορητηρίου. Δηλαδή σε δουλειά να
βρισκόµαστε, δηλαδή στάχτη στα µάτια!

Και έχετε και τον κ. Σκέρτσο –δεν έχει καµία «κόκκινη γραµµή»,
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εγώ έχω πειστεί πια- να λέει ότι το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ είναι
το εθνικό «Ευαγγέλιο» και σε λίγο να κατηγορεί τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης και κυρίως στοχοποιώντας το ΠΑΣΟΚ ότι κακώς
υιοθετήσαµε -λέει- το πόρισµα του Εθνικού Οργανισµού διότι θα
έπρεπε να δούµε ότι µέσα είχε κενά και παραλείψεις. Ήξεις αφή-
ξεις, παλινωδίες φοβερές!

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. Παρ’ όλα αυτά
που κάνατε, εµείς στη δικαιοσύνη καταφέραµε τον κ. Τριαντό-
πουλο να τον πάµε και αυτό είναι νίκη του ΠΑΣΟΚ. Σας αρέσει
δεν σας αρέσει, αυτά καταφέραµε. Τώρα θα καταφέρουµε και
κάτι ακόµα. Μπορεί να πήγε ο κ. Φλωρίδης παραέξω για να µην
ακούει αυτά που δεν του αρέσουν, αλλά εγώ θα εξακολουθώ να
επιµένω ότι είναι ο επικεφαλής του Υπουργείου Δικαιοσύνης,
είναι ο πολιτικός προϊστάµενος της δικαιοσύνης. Έχει χρέος -
χρέος!- να κάνει αίτηµα του Υπουργείου του -και µη µας πει ότι
είναι παρέµβαση στον χώρο της δικαιοσύνης-, αίτηµα ως Υπουρ-
γός και να ρωτήσει την Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου τι εννο-
ούσε ο κ. Παπαδηµητρίου όταν έλεγε ότι δέχτηκε για το πόρισµα
των Τεµπών πιέσεις και απειλές από αλλοδαπούς παράγοντες.
Ποιους αλλοδαπούς παράγοντες εννοεί; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρία συνάδελφε, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, ολοκλη-
ρώνω.

Δεν ενδιαφέρει την Κυβέρνηση, τον Πρωθυπουργό και τον
Υπουργό Δικαιοσύνης ποιοι αλλοδαποί παρεµβαίνουν στις εσω-
τερικές υποθέσεις της χώρας; Έτσι θα πάτε, έτσι θα περπατή-
σετε; Με αυτά και µε αυτά, όµως, να ξέρετε ότι συντάσσετε λέξη
προς λέξη τη νέα «Μαύρη Βίβλο», που τώρα πλέον είναι η προ-
ποµπή του δικού σας πένθους. Διότι σε λίγο, όπως καταλαβαί-
νετε, θα βρεθείτε µε την πλάτη στον τοίχο και τα µάτια στον
ελληνικό λαό. Κι ο ελληνικός λαός πια αποστρέφεται όλα αυτά
που έχετε µεθοδεύσει. Ο ελληνικός λαός θα επιλέξει άλλο
δρόµο. Εσείς στον γολγοθά, εκείνος στην ανάσταση!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Λιακούλη.

Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Παναγής Καππάτος, Βουλευτής
της Νέας Δηµοκρατίας. 

Θα ακολουθήσουν η κ. Κεφάλα και µετά ο κ. Κρητικός.
Ορίστε, κύριε Καππάτο, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προανακριτική επιτροπή η

οποία συνεστήθη µε απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής των
Ελλήνων και στην οποία είχα την ιδιαίτερη τιµή να προεδρεύω
καθ’ όλη τη διάρκεια των εργασιών της συγκροτήθηκε µε ιδιαί-
τερα διευρυµένη πλειοψηφία και ολοκλήρωσε το έργο της µε
απόλυτη προσήλωση στις επιταγές του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος και στις σχετικές προβλέψεις του Κανονισµού της Βου-
λής.

Στο πλαίσιο της εντολής που της ανετέθη από το Σώµα η επι-
τροπή έλαβε πλήρη γνώση της δικογραφίας που έχει διαβιβαστεί
από το Εφετείο Λάρισας και η οποία αφορούσε τον πρώην Υφυ-
πουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας κ. Χρήστο
Τριαντόπουλο. Ο πλήρης φάκελος της δικογραφίας διανεµή-
θηκε, όπως προβλέπεται, σε όλα τα κόµµατα που συµµετείχαν
στην επιτροπή, καθώς και στην ανεξάρτητη Βουλευτή που επί-
σης έλαβε µέρος στις εργασίες της. 

Κατά τη διάρκεια της διαδικασίας τηρήθηκε στο ακέραιο η
προβλεπόµενη θεσµική διαδικασία για την κλήση του ελεγχόµε-
νου πρώην Υφυπουργού, ο οποίος ανταποκρίθηκε πλήρως, κα-
ταθέτοντας υπόµνηµα στο πλαίσιο άσκησης των συνταγµατικά
κατοχυρωµένων δικαιωµάτων του. 

Το πόρισµα που συντάχθηκε από την επιτροπή περιλαµβάνει
στο σώµα του τις δύο εισαγγελικές διατάξεις που εκδόθηκαν από
την Εισαγγελία Εφετών Λάρισας, µε αριθµούς 43 του 2024 και
69 του 2024 αντίστοιχα, κατόπιν ενδελεχούς επισκόπησης και
αξιολόγησης του προανακριτικού υλικού. 

Σηµειώνεται ότι µε την εισαγγελική διάταξη 43 του 2024 πα-
ραπέµφθηκαν και τέσσερα ακόµα µη πολιτικά πρόσωπα για το

ίδιο αδίκηµα, ενώ η ίδια διάταξη αρχειοθέτησε σειρά υποθέσεων
για άλλα φυσικά πρόσωπα. Οι εν λόγω διατάξεις σε συνδυασµό
µε όλα τα λοιπά στοιχεία που απαρτίζουν το πόρισµα συνιστούν
την αιτιολογική βάση της πρότασης προς την Ολοµέλεια της
Βουλής για την παραποµπή του κ. Χρήστου Τριαντόπουλου για
το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συνεδρίαση της
Ολοµέλειας της Βουλής των Ελλήνων έχει ιδιαίτερα κρίσιµο και
ιστορικό χαρακτήρα. Καλούµαστε να λάβουµε µια πολιτική και
θεσµική απόφαση ύψιστης σηµασίας, µια απόφαση που δεν
αφορά µόνο την κρίση επί ενός µόνο συγκεκριµένου προσώπου,
αλλά που σχετίζεται άρρηκτα µε την αξιοπιστία της θεσµικής λει-
τουργίας της πολιτείας, µε την προστασία της συνταγµατικής
τάξης και κυρίως, µε την υποχρέωσή µας απέναντι στους πολίτες
και στις οικογένειες των θυµάτων της τραγωδίας των Τεµπών. 

Ο ελληνικός λαός µε αξιοπρέπεια, αλλά και µε δίκαιη αγανά-
κτηση ζητά να διερευνηθούν σε βάθος οι συνθήκες που οδήγη-
σαν σε αυτήν την ανείπωτη εθνική τραγωδία, ζητά να υπάρξει
θεσµική λογοδοσία, να αποδοθούν ευθύνες όπου αυτές εντοπί-
ζονται και να υπάρξει αληθινή απονοµή δικαιοσύνης, χωρίς πο-
λιτικούς συµψηφισµούς, χωρίς θεσµικές παρακάµψεις και χωρίς
επικοινωνιακές σκοπιµότητες. 

Για να επιτευχθεί αυτό είναι απολύτως αναγκαίο να θέσουµε
στην άκρη την πολιτική τοξικότητα και την ακραία κοµµατική αν-
τιπαράθεση, η οποία δυστυχώς επικράτησε το προηγούµενο διά-
στηµα και τραυµάτισε τον δηµόσιο λόγο. Οφείλουµε όλοι να
σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων που απαιτεί µια τόσο σο-
βαρή υπόθεση που συγκλόνισε και εξακολουθεί να συγκλονίζει
το πανελλήνιο. 

Ο πρώην Υφυπουργός κ. Χρήστος Τριαντόπουλος µε δηµόσια
δήλωσή του και επίσηµο αίτηµά του προς την επιτροπή ζήτησε
ο ίδιος να παραπεµφθεί απευθείας στο δικαστικό συµβούλιο στη
βάση των στοιχείων που έχουν διαβιβαστεί από τη δικαιοσύνη
και τα οποία τέθηκαν και στη γνώση όλων των µελών της επιτρο-
πής. Πρόκειται για µια πράξη θεσµικής γενναιότητας και πολιτι-
κού σεβασµού προς την έννοµη τάξη, η οποία διατυπώνεται για
πρώτη φορά στη σύγχρονη κοινοβουλευτική ιστορία. 

Ο κ. Τριαντόπουλος δηλώνει ότι είναι απολύτως αθώος, ότι δεν
έχει διαπράξει ουδεµία παράνοµη πράξη, αλλά ζητά να κριθεί
από τους φυσικούς του δικαστές στο πλαίσιο της τακτικής δι-
καιοσύνης. 

Η προανακριτική επιτροπή από την πλευρά της δεν περιορί-
στηκε στο αίτηµα του κ. Τριαντόπουλου. Κινήθηκε µε βάση τη
θεσµική της λειτουργία εξετάζοντας όλο το αποδεικτικό υλικό
που είχε στα χέρια της. Υπηρέτησε µε πληρότητα, αυστηρότητα
και νοµική επάρκεια τις επιταγές του άρθρου 86 του Συντάγµα-
τος, όπως και τις σχετικές διατάξεις του Κανονισµού της Βουλής,
κάτι που πιστοποιείται ρητά και από κορυφαίους συνταγµατολό-
γους της χώρας. 

Η πλειοψηφία των µελών της επιτροπής, έπειτα από διεξοδική
µελέτη, έκρινε ότι υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις για την άσκηση
ποινικής δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού και γι’ αυτό προ-
τείνει την παραποµπή του στο πενταµελές δικαστικό συµβούλιο. 

Το εν λόγω συµβούλιο, όπως ορίζεται από τη νοµοθεσία,
απαρτίζεται από πέντε ανώτατους δικαστικούς λειτουργούς, δύο
µέλη του Συµβουλίου της Επικρατείας και τρία του Αρείου
Πάγου, οι οποίοι θα επιλεγούν µε δηµόσια κλήρωση στη Βουλή,
µε τρόπο που εγγυάται απόλυτη αντικειµενικότητα και αµερολη-
ψία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. Επειδή ήµουν Πρόεδρος,
πρέπει να πω κάτι περισσότερο.

Ευχαριστώ. 
Το ανακριτικό έργο θα ανατεθεί επίσης κατόπιν κλήρωσης σε

αεροπαγίτη δικαστή µέλους της επιτροπής, ο οποίος θα διαθέτει
εκτεταµένες αρµοδιότητες χωρίς κανέναν απολύτως περιορισµό
ως προς την έκταση και το βάθος της ανακριτικής του δικαιοδο-
σίας. 

Απέναντι σε αυτήν τη θεσµική ευθύνη η στάση της Αντιπολί-
τευσης δεν είναι απλώς αµήχανη, είναι αποκαλυπτική. Αρνήθη-
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καν την πρόταση του καθηγητή Νίκου Αλιβιζάτου, µια πρόταση
συνταγµατικής και ηθικής τόλµης για άµεση παραποµπή στο δι-
καστικό συµβούλιο, όχι επειδή διαφωνούσαν µε την ουσία της,
αλλά επειδή τους στερούσε το πεδίο της θεατρικής εργαλειοποί-
ησης. Έχουν µετατραπεί σε πολιτικούς µεταφραστές της τοξικής
ρητορικής του αντισυστηµισµού. 

Ενώ αποσιωπούν τις τραγωδίες της Μάνδρας και του Ματιού,
τώρα χύνουν κροκοδείλια δάκρυα για τα Τέµπη, µόνο και µόνο
επειδή πιστεύουν ότι µπορεί να κερδίσουν κάτι από τον πόνο των
ανθρώπων. Στήνουν σκιές συνωµοσίας, ενώ την ίδια στιγµή
απορρίπτουν τη µόνη πρόταση που διασφαλίζει ανεπηρέαστη
απόδοση δικαιοσύνης από τους φυσικούς δικαστές.

Η αλήθεια όµως δεν συγκαλύπτεται και η υποκρισία δεν θα µεί-
νει αναπάντητη. Αξίζει να τονιστεί ότι αν δεν υπήρχε η άκρατη
κοµµατικοποίηση της συγκεκριµένης υπόθεσης είναι σχεδόν βέ-
βαιο πως και τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης θα συντάσσονταν
µε τη βούληση της πλειοψηφίας της επιτροπής. Διότι το ίδιο το
κατηγορητήριο που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ και το οποίο υπερψηφί-
στηκε και από άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης στηρίζεται επί
λέξει στην ίδια εισαγγελική διάταξη που αποτέλεσε και τη βάση
του δικού µας πορίσµατος. 

Η αλήθεια είναι ότι πολλά κόµµατα της Αντιπολίτευσης κατά
τη συζήτηση για τη σύσταση της προανακριτικής επιτροπής δή-
λωναν δηµόσια ότι αν δεν ισχύει το συνταγµατικό κώλυµα που
θέτει το άρθρο 86 και ο κ. Τριαντόπουλος δεν είχε την ιδιότητα
του Υφυπουργού, τότε θα είχε ήδη παραγγελθεί δίωξη σε βάρος
του, όπως και για τα άλλα τέσσερα µη πολιτικά πρόσωπα. Το επι-
χείρηµα αυτό το διατύπωσαν οι ίδιοι, το αποδέχεται σήµερα και
η επιτροπή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συνεδρίαση διεξά-
γεται ενώ καταρρέουν οι θεωρίες συνωµοσίας που αναπτύχθη-
καν ή υιοθετήθηκαν από κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Η
πιστοποίηση της γνησιότητας των βιντεοληπτικών αποτυπώσεων
της εµπορικής αµαξοστοιχίας από τη Διεύθυνση Εγκληµατικών
Ερευνών της ΕΛ.ΑΣ. είναι ένα από τα στοιχεία που επιβεβαιώνουν
τη θεσµική διαφάνεια και αποδοµούν πλήρως τα σενάρια περί
συγκάλυψης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε.

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Σε µισό λεπτό τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. Ευχαριστώ.

Δεν δίστασαν να στοχοποιήσουν πολιτικούς αντιπάλους µε
πρώτο τον Πρωθυπουργό πάνω σε ένα οργανωµένο σχέδιο εξα-
πάτησης της κοινής γνώµης που φέρνει µνήµες Novartis. Η αλή-
θεια όµως δεν µπορεί να αποκρυβεί και όλα θα αποκαλυφθούν
σε βάρος εκείνων που θέλησαν να οδηγήσουν τη χώρα στα βρά-
χια της αποσταθεροποίησης πάνω σε µια εθνική τραγωδία. 

Η εργαλειοποίηση της τραγωδίας των Τεµπών δεν ήταν µια
πράξη απλής πολιτικής απρέπειας. Ήταν και παραµένει µια συνει-
δητή στρατηγική αποσταθεροποίησης. Όταν συµµαχούν αριστε-
ρός και δεξιός αντισυστηµισµός, όταν ροµποτικοί λογαριασµοί,
ψευδείς ειδήσεις, σκοτεινά δίκτυα παραπληροφόρησης και αντι-
πολιτευόµενα κόµµατα χωρίς πολιτικό οξυγόνο στρέφονται από
κοινού κατά των θεσµών, τότε δεν µιλάµε απλώς για µια πολιτική
αντιπαράθεση, µιλάµε για µια απειλή στη δηµοκρατία µας. 

Και είναι χαρακτηριστικό ότι εκείνοι που φωνάζουν για συγκά-
λυψη είναι οι ίδιοι που αρνήθηκαν τη µόνη διαδικασία που εγγυά-
ται πραγµατική διαφάνεια και αµεροληψία, την απευθείας
παραποµπή στο δικαστικό συµβούλιο, όπως πρότεινε ο καθηγη-
τής Αλιβιζάτος. Είναι οι ίδιοι που σιωπούν για Μάτι και Μάνδρα,
για τα παιδιά, τις µητέρες και τους ηλικιωµένους που κάηκαν
ζωντανοί. Δεν τους ενδιαφέρει η δικαιοσύνη, τους ενδιαφέρει η
εκµετάλλευση της οργής, η µετάλλαξη του πένθους σε µικρο-
κοµµατικό όφελος. Και αυτή η στάση είναι πολλαπλά επικίνδυνη,
διότι τρέφει την κρίση εµπιστοσύνης, υπονοµεύει τη Δικαιοσύνη,
εκθέτει τη Βουλή και ωθεί τη χώρα στα άκρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε,
είστε στα εννιάµισι λεπτά.

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιστορία έχει αποδείξει ότι οι

κοινωνίες που υποχωρούν στην εργαλειοποίηση του πένθους και

στον εκβιασµό του λαϊκισµού οδηγούνται τελικά στη διάρρηξη
του θεσµικού τους ιστού. Δεν πρέπει να γίνουµε οι υπνοβάτες
του σήµερα, έχουµε καθήκον να πράξουµε το σωστό, να υπερα-
σπιστούµε τη θεσµική αλήθεια, τη δηµοκρατική νοµιµότητα και
το δικαίωµα της κοινωνίας να µάθει, όχι να χειραγωγηθεί.

Με πλήρη επίγνωση της ευθύνης που απορρέει από την ιδιό-
τητά µου ως Προέδρου της προανακριτικής επιτροπής και µε
απόλυτο σεβασµό στο Σύνταγµα και τους θεσµούς, σας καλώ να
υπερψηφίσετε την πρόταση για την άσκηση ποινικής δίωξης
κατά του πρώην Υπουργού κ. Χρήστου Τριαντόπουλου και την
παραποµπή του στο δικαστικό συµβούλιο, ώστε να κριθεί από
τους φυσικούς του δικαστές, µε πλήρη διαφάνεια και χωρίς
σκιές.

Σας ευχαριστώ. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καππάτο.
Καλείται στο Βήµα η κ. Μαρία - Αλεξάνδρα Κεφάλα, Βουλευ-

τής της Νέας Δηµοκρατίας. Θα ακολουθήσει ο κ. Μάντζος ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και µετά ο κ. Κρητικός, Βουλευ-
τής της Νέας Δηµοκρατίας.

ΜΑΡΙΑ - ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τραγικό δυ-
στύχηµα των Τεµπών αποτελεί µια εθνική τραγωδία που αγγίζει
την ψυχή κάθε Έλληνα και κάθε Ελληνίδας και µπροστά σε αυτήν
την ανείπωτη τραγωδία σκύβουµε το κεφάλι µας για τους πε-
νήντα επτά συνανθρώπους µας, τις πενήντα επτά ψυχές που
τόσο αδόκητα έχασαν τη ζωή τους. Υποκλινόµαστε και στις οι-
κογένειές τους, τους γονείς, τους συγγενείς, τους φίλους, σε
όλους όσοι καλούνται να διαχειριστούν τον πόνο της απώλειας
των αγαπηµένων τους προσώπων και να κουβαλήσουν αυτό το
πραγµατικά δυσβάστακτο βάρος. 

Σε αυτόν τον αγώνα και να λάµψει η αλήθεια στεκόµαστε δίπλα
τους, για να µην ξαναζήσουµε ποτέ κάτι παρόµοιο. Οι απαιτήσεις
των οικογενειών των θυµάτων και ολόκληρου του ελληνικού λαού
είναι υψηλές και εµείς στη Νέα Δηµοκρατία έχουµε ευθύνη να
ανταποκριθούµε και αυτό ακριβώς θα κάνουµε.

Πρόκειται για µια τόσο σοβαρή υπόθεση η οποία κάθε άλλο
παρά προσφέρεται για µικροκοµµατική και κοµµατική αντιπαρά-
θεση. Σήµερα µε την ψήφο µας καλούµαστε να λάβουµε µια ση-
µαντική απόφαση για τη διερεύνηση της τραγωδίας των Τεµπών
και να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων µακριά από τοξικό-
τητες και συνωµοσιολογίες.

Άλλωστε, βλέπουµε καθηµερινά ότι προκύπτουν νέα στοιχεία,
τα οποία καταρρίπτουν όλες τις θεωρίες συνωµοσίας, που ανα-
πτύχθηκαν ή υιοθετήθηκαν, από κόµµατα της Αντιπολίτευσης,
προκειµένου να αποκοµίσουν πολιτικά οφέλη πάνω σε µια µε-
γάλη τραγωδία. 

Όσοι επιχείρησαν και επιχειρούν µε ακραίες επιθέσεις, να στο-
χοποιήσουν την Κυβέρνηση για να συντηρήσουν το τοξικό τους
αφήγηµα, αποτυγχάνουν. Βυθίζονται βαθιά στον λάκκο, που
αυτοί άνοιξαν. Και όσο βυθίζονται, αποκαλύπτεται ότι υπήρχε ένα
οργανωµένο σχέδιο συγκάλυψης της αλήθειας, για τις συνθήκες
της τραγωδίας από κόµµατα και πολιτικούς αρχηγούς. 

Έχετε, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, µια λυσσαλέα άρ-
νηση, να αντικρίσετε κατάµατα τις αποδείξεις, που κατεδαφίζουν
το οικοδόµηµα του κουκουλώµατος, ενός παραµυθιού που όχι
µόνο δηµιουργήσατε, αλλά πιστέψατε κιόλας. Ο ανθρώπινος
πόνος δεν προσφέρεται για εκµετάλλευση. Η εξυπηρέτηση µι-
κροκοµµατικών σκοπιµοτήτων έχει και όρια. 

Η απόφαση του κ. Τριαντόπουλου, να ζητήσει η υπόθεσή του
να πάει στην τακτική δικαιοσύνη, ώστε να αξιολογηθεί από τους
φυσικούς δικαστές, σας στέρησε δύο-τρεις µήνες βήµα για πο-
λιτική σπέκουλα. 

Για πρώτη φορά, στη σύγχρονη πολιτική µας ιστορία, ένας
πρώην Υφυπουργός ζήτησε να παραπεµφθεί απευθείας στο δικα-
στικό συµβούλιο, στη βάση των στοιχείων, που έχουν διαβιβαστεί
από την δικαιοσύνη και έχουν τεθεί στη γνώση όλων µας, κατά τη
διάρκεια της συζήτησης για την παραποµπή του στην προανακρι-
τική επιτροπή. Τι ζητά; Να κριθεί από φυσικούς δικαστές. Μόνο
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που σας χαλά το σχέδιο για το «σόου» που ετοιµάζατε.
Η προανακριτική επιτροπή, που συγκροτήθηκε µε ιδιαίτερα δι-

ευρυµένη πλειοψηφία της Ολοµέλειας της Βουλής, για τη συγ-
κεκριµένη υπόθεση, δεν έµεινε µόνο στο αίτηµα του κ.
Τριαντόπουλου. Εξέτασε το σύνολο του αποδεικτικού υλικού,
που είχε στα χέρια της, υπηρετώντας το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος και τις σχετικές διατάξεις του Κανονισµού της Βουλής. 

Η πλειοψηφία της έκρινε ότι ήδη υπάρχει επαρκές αποδεικτικό
υλικό, προκειµένου να προταθεί στην Ολοµέλεια η άσκηση ποι-
νικής δίωξης, κατά του πρώην Υφυπουργού. Να θυµίσω ότι είχε
προηγηθεί ενδελεχής έρευνα από τον Εισαγγελέα Εφετών Λάρι-
σας µε εξέταση µαρτύρων, πλήθος εγγράφων και ανακριτικών
πράξεων. 

Μέσα από αυτή τη διαδικασία προέκυψε ότι οι σχετικές εισαγ-
γελικές διατάξεις βάσει των οποίων αρχειοθετήθηκαν υποθέσεις
για σειρά φυσικών προσώπων και ασκήθηκαν ποινικές διώξεις
για τέσσερα φυσικά πρόσωπα, ήταν η βάση πάνω στην οποία
στηρίχτηκε και η σύνταξη του κατηγορητηρίου από το ΠΑΣΟΚ,
αλλά και των άλλων κοµµάτων της Αντιπολίτευσης κατά του κ.
Τριαντόπουλου. 

Εάν βγάλετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευ-
σης, τις κοµµατικές παρωπίδες θα δείτε καθαρά ότι καταλήγουµε
σε αυτό που ζητήσατε από την αρχή. 

Πάµε, λοιπόν, στο διά ταύτα. Η υπόθεση του κ. Τριαντόπουλου
θα αξιολογηθεί από το πενταµελές Δικαστικό Συµβούλιο, του
οποίου η λειτουργία εγγυάται την πλήρη και εξονυχιστική διε-
ρεύνηση όλων των πτυχών της υπόθεσης.

Για να γνωρίζει ο ελληνικός λαός, το πενταµελές Δικαστικό
Συµβούλιο απαρτίζεται από πέντε ανώτατους δικαστές, δύο µέλη
του Συµβουλίου της Επικρατείας και τρία µέλη του Αρείου
Πάγου, που επιλέγονται κατόπιν κλήρωσης.

Το ανακριτικό δε έργο θα αναλάβει, επίσης, µε κλήρωση ένας
αρεοπαγίτης δικαστής, µέλος της επιτροπής µε εκτεταµένες αρ-
µοδιότητες και χωρίς κανέναν απολύτως περιορισµό σε σχέση
µε την ανακριτική του δικαιοδοσία. 

Τα ψέµατα, τα σόου και η εργαλειοποίηση του ανθρώπινου
πόνου τελείωσαν. Μπορείτε να κοροϊδεύετε πολλούς για λίγο
καιρό, λίγους για πολύ καιρό και κανέναν για πάντα. Έχουµε εµ-
πιστοσύνη στην ελληνική δικαιοσύνη, η οποία κάνει και θα κάνει
τη δουλειά της. Μια δικαιοσύνη, όµως, όχι µέσα από λαϊκά δικα-
στήρια, αλλά θεσµικά, όπως ορίζει το Σύνταγµα και οι νόµοι.

Η εθνική τραγωδία των Τεµπών µας πονά όλους το ίδιο. Όλοι
θέλουµε να αποδοθεί δικαιοσύνη και αυτό θα γίνει.

Υπερψηφίζουµε την άσκηση ποινικής δίωξης για τον πρώην
Υφυπουργό και την παραποµπή του στο Δικαστικό Συµβούλιο,
ώστε να κριθεί από τους φυσικούς δικαστές και να χυθεί άπλετο
φως. Σας καλούµε να κάνετε το ίδιο.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Κεφάλα. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ -
Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµήτριος Μάντζος.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και
ευχαριστώ πολύ και εκ των προτέρων, για την ανοχή σας, γιατί
δεν θα δευτερολογήσω. 

Η συζήτηση αυτή µας επιβεβαιώνει ότι η αίσθηση της σύγχυ-
σης, του αποπροσανατολισµού, της έλλειψης οξυγόνου, δικαιο-
σύνης, αλήθειας θα συνεχιστεί όσο δεν έχουµε απόδοση των
ευθυνών στους πραγµατικούς υπεύθυνους για τη δηµιουργία και
τη συντήρηση αυτής της κατάστασης, αυτής της παθογένειας
σε κοινοβουλευτικό, δικαστικό και πολιτικό, θεσµικό γενικότερα,
επίπεδο. 

Το λέµε αυτό, διότι δεν µπορεί αυτή η συζήτηση να γίνεται σε
κενό αέρος. Προφανώς, γίνεται σε µία συγκυρία, στην οποία η
Κυβέρνηση -δυστυχώς- κάθε εβδοµάδα επιλέγει να προβάλλει
και µια διαφορετική πτυχή της αλήθειας. Ό,τι και να κάνει, η µε-
γάλη εικόνα δεν µπορεί να αλλάξει.

Για τα Τέµπη πριν τα Τέµπη και µετά από τα Τέµπη οι ευθύνες
της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας είναι τόσο µεγάλες, που
ό,τι και να ειπωθεί ό,τι και να γραφεί, δεν µπορούν να αλλάξουν,

δεν µπορούν να αποκρυβούν και είναι -το αντίθετο- ιδιαίτερα
προκλητικό να µιλά αυτή η Κυβέρνηση όταν υπάρχει τέτοια ευ-
θύνη στους ώµους της. 

Έχει ευθύνη, η οποία κάνει πραγµατικά αποκρουστική την
προσπάθεια αποπροσανατολισµού από τις θεµελιώδεις και αναν-
τίρρητες ακριβώς ευθύνες της Νέας Δηµοκρατίας. Γιατί ποιος
άλλος φταίει, ποιος φταίει για την απουσία συστήµατος τηλεδι-
οίκησης στη σιδηροδροµική γραµµή Αθηνών-Θεσσαλονίκης, την
παρακώλυσης των συγκοινωνιών µε κακουργηµατικό αποτέλε-
σµα πενήντα επτά νεκρών ανθρώπων; 

Ποιος φταίει για την αύξηση της ταχύτητας των αµαξοστοι-
χιών, ενώ δεν υπήρχε τηλεδιοίκηση, για τον κανονισµό κυκλοφο-
ρίας που ήταν όπως ήταν την ηµέρα και την ώρα της τραγωδίας;
Ποιος φταίει για τις διαβεβαιώσεις Υπουργού αυτής της Κυβέρ-
νησης παρά τις προειδοποιήσεις των εργαζοµένων ότι δήθεν τα
τρένα ήταν απολύτως ασφαλή; Ποιος φταίει για το ρουσφέτι του
σταθµάρχη στη Λάρισα; Ποιος φταίει για τις κοµµατικές διοική-
σεις, τις γαλάζιες στην ΕΡΓΟΣΕ σε όλη τη διοίκηση της ΕΡΓΟΣΕ,
εκτός από αυτή την Κυβέρνηση, η οποία έρχεται σήµερα και µας
µιλάει και για αξιολόγηση;

Ποιος φταίει για την αλλοίωση του τόπου του δυστυχήµατος,
που οδήγησε σε απώλεια κρίσιµου αποδεικτικού υλικού, κατα-
στροφή κρίσιµων αποδεικτικών µέσων; Ποιος φταίει που η Εισαγ-
γελία Εφετών Λάρισας η ίδια διαγιγνώσκει και εντοπίζει
αφαίρεση κρίσιµου αποδεικτικού υλικού, που κατά την άποψή
της καθιστά δυσχερή αν όχι αδύνατη τη διερεύνηση των πραγ-
µατικών αιτιών του δυστυχήµατος καθώς και των πράξεων και
παραλείψεων των υπευθύνων;

Ποιος αποφάσισε, διέταξε ή ενέκρινε, συντόνισε, διαφήµισε
πάντως και µε δελτία Τύπου και σε ραδιοφωνικές και τηλεοπτικές
εκποµπές και στο τέλος πλήρωσε την αλλοίωση του τόπου ενός
εγκλήµατος ερήµην της δικαιοσύνης; Και αλήθεια για τον ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ ποιος φταίει; Ποιος φταίει που δεν ήταν ανεξάρτητος και
δεν είναι ανεξάρτητος; Ποιος φταίει που δεν υπήρχε φορέας διε-
ρεύνησης, όταν συνέβη η τραγωδία εκείνο το βράδυ, ούτε επί
πολλούς µήνες µετά; 

Ποιος φταίει ότι δεν συγκροτήθηκε, δεν είχε το προσωπικό,
δεν είχε ούτε καν µεταβατικό προσωπικό, να κάνει τη διερεύνηση
µετά την τραγωδία αυτός ο οργανισµός; Ποιος φταίει που δεν
ήταν εκεί κάποιος αρµόδιος να κάνει όλες τις ενέργειες που
έπρεπε βάσει της ενωσιακής Οδηγίας, να σφραγίσει, να κάνει
δειγµατοληψίες, να διασώσει αποδεικτικά µέσα και στο τέλος να
αποκαταστήσει την κυκλοφορία του σιδηροδρόµου; Αυτά
έπρεπε να τα έχει κάνει ένας φορέας διαπιστευµένος µε ευρω-
παϊκή αναγνώριση. 

Όταν τα λέγαµε αυτά 19 Ιανουαρίου του 2023 σε αυτό εδώ το
Βήµα ήταν ο Χρήστος Γκόκας, Βουλευτής Άρτας, Τοµεάρχης Με-
ταφορών τότε του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής και έλεγε ο κ.
Γκόκας: «Δεν υπάρχουν προϋποθέσεις για αποτελεσµατική λει-
τουργία µε ανεξαρτησία και αυτοτέλεια όπως απαιτεί η ενωσιακή
Οδηγία». Αυτό ήταν ενάµιση µήνα πριν από την τραγωδία. Ποιος
φταίει για όλα αυτά;

Είναι ενοχλητικό, λοιπόν, και αποκρουστικό το θέαµα των στε-
λεχών της Νέας Δηµοκρατίας και των φίλιων στη Νέα Δηµοκρα-
τία µέσων ενηµέρωσης να αποδοµήσουν ένα πόρισµα, που οι
ίδιοι εµφάνισαν ως θέσφατο, ως «ευαγγέλιο», ως σύµβολο εθνι-
κής ενότητας και να το κάνουν αυτό λυσσωδώς και µε προκλη-
τική ικανοποίηση γηπεδικού περιεχοµένου και χαρακτήρα. Και
δεν τους απασχολεί ότι µαζί µε όλα τα άλλα, τη δικαιοσύνη, τη
δηµοκρατία, το κράτος δικαίου, µπαίνει και η επιστηµονική αλή-
θεια πια στη µυλόπετρα της αµφισβήτησης, ότι κανένας δεν µπο-
ρεί να πιστέψει κανέναν και τίποτα πια σε αυτή τη χώρα. Σαν να
µην µιλάµε για νεκρούς, αλλά για νούµερα τηλεθέασης. Σαν να
µην είναι αλήθεια όλο αυτό, αλλά µια ταινία δράσης. Σαν να µην
είναι η δηµοκρατία µας και το µέλλον της, που µας απασχολεί
και πρέπει να µας απασχολεί, αλλά η Νέα Δηµοκρατία και οι
τύχες της. 

Είναι ατόφια και ακέραιη ευθύνη της Νέας Δηµοκρατίας γι’
αυτή την πλήρη σύγχυση. Όπως ατόφια και ακέραιη είναι η ευ-
θύνη της Νέας Δηµοκρατίας και, ναι, για την καταστρατήγηση
του Συντάγµατος στην προανακριτική επιτροπή. 
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Ποιος άλλος φταίει που σήµερα συζητάµε ένα πόρισµα που
δεν αποτελεί αντικείµενο ενδελεχούς διερεύνησης, όπως αξιώνει
το σύνταγµα, µε εξέταση µαρτύρων, κατ’ αντιπαράσταση όλων
αυτών που περιέφεραν τα e-mail, µε προσκόµιση εγγράφων; 

Είναι βαθιά προβληµατικό ότι από όλους τους Υπουργούς
αυτής της Κυβέρνησης, είναι ο Υπουργός της Δικαιοσύνης που
ανέλαβε νωρίτερα να εγκρίνει και να υπερασπίσει αυτήν την πα-
ράκαµψη του Συντάγµατος. Πρώτη φορά στη δηµοκρατία µας
συµβαίνει αυτό, στη Βουλή των Ελλήνων, να επιχαίρει Υπουργός
της Δικαιοσύνης για την παραβίαση του Συντάγµατος και να λέει
και οδηγίες πώς πρέπει να γίνει αυτή η παραβίαση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν τον ακούσαµε να λέει τίποτα τον κύριο Υπουργό Δικαιο-
σύνης, λαλίστατο κατά τα λοιπά, όταν από αυτό το Βήµα ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ, ο Νίκος Ανδρουλάκης, νωρίτερα του υπέβαλε
συγκεκριµένες ερωτήσεις. Πώς είναι δυνατόν, για παράδειγµα,
στη δίκη των παρακολουθήσεων από την «Κυβέρνηση των παρα-
κολουθήσεων», που οι µισοί ήταν παρακολουθούµενοι, να µην
βρέθηκε ούτε ένας από αυτούς δίπλα στον Νίκο Ανδρουλάκη ως
µάρτυρας κατηγορίας σε αυτήν την υπόθεση στο δικαστήριο;
Δεν τους νοιάζει να πέσει φως;

Δεν ακούσαµε καµία απάντηση γιατί και πώς η οµάδα αντιµι-
σθίας της Νέας Δηµοκρατίας έχει τέτοιες επιλεκτικές σχέσεις µε
επιχειρηµατίες, διαφηµιστές, κατασκευαστές. Δεν σας νοιάζει
εσάς να µάθουµε τις υπόγειες διαδροµές του χρήµατος;

Κατά τα λοιπά, εµείς είµαστε αυτοί που ρίχνουµε νερό στον
µύλο της συνωµοσιολογίας. Εσείς που στηρίζεστε σε τρολ, Βου-
λευτές, Υπουργοί -ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει έρθει εδώ, έχει
αναπαράξει και έχει προαναγγείλει βιντεάκια της «οµάδας αντι-
µισθίας», προπαγάνδας έµµισθης-, εσείς τι είστε; Είστε υπερα-
σπιστές της ευρωπαϊκής φιλελεύθερης δηµοκρατίας;

Εµείς εδώ και σε αυτή την υπόθεση των Τεµπών επιδιώξαµε
και απαιτήσαµε την αντικειµενική και εις βάθος και εις ύψος διε-
ρεύνηση, όπως πάντα κάναµε, ακόµα και όταν ήταν στελέχη
δικών µας κυβερνήσεων ερευνώµενα σε αντίστοιχες επιτροπές.

Εσείς τι κάνατε; Αφού ζαλιστήκατε από τις παλινωδίες, αναγ-
καστήκατε υπό το κράτος της κοινωνικής κατακραυγής και των
αντιδράσεων να στηρίξετε το αίτηµά µας για τη συγκρότηση επι-
τροπής, αντίθετα µε ό,τι κάνατε για τον κ. Καραµανλή και τον κ.
Σπίρτζη. Και τώρα βλέπετε τι κάνει η ευρωπαϊκή εισαγγελία για
τα µη πολιτικά πρόσωπα, για την ίδια ακριβώς υπόθεση απιστίας
εκείνους τους έρευνα. Τον κ. Καραµανλή δεν µπορεί, γιατί έχετε
δέσει τα χέρια της ευρωπαϊκής εισαγγελίας µε το δικό σας αί-
τηµα και µε τα δικά σας χέρια που χειροκροτούσαν τον κ. Καρα-
µανλή. Και ο Υπουργός, που από νοµικός σύµβουλος και
συνήγορος υπερασπίσεως του Πρωθυπουργού, υποβιβάστηκε
σε συνοριοφύλακα, µας έκανε από εδώ κάποτε µαθήµατα Ποινι-
κού Δικαίου και Ποινικής Δικονοµίας, ποιες είναι οι ενδείξεις, οι
υπόνοιες, η ενοχή, η αθωότητα. Και δεν υπήρχαν, λέει, ενδείξεις
ο κ. Βορίδης. Καλά-καλά, ούτε επαρκείς υπόνοιες δεν υπήρχαν
τότε για την προκαταρκτική εξέταση. Πού είναι τώρα; Μετά τι
έγινε; Ξεχάστηκαν όλα. Από εδώ πήγε και το Σύνταγµα, από εδώ
πήγε και το Ποινικό Δίκαιο. Βρέθηκαν ξαφνικά ενδείξεις, βρέθηκε
η γενναιότητα στο πρόσωπο του κ. Τριαντόπουλου η οποία
εξαντλήθηκε σε µονοσέλιδα υποµνήµατα, όπως και σήµερα.

Και τι και εάν ανέκυψαν από τότε κρίσιµα, µεταγενέστερα στοι-
χεία, τα οποία ούτε η Εισαγγελία της Λάρισας τα είχε στη διά-
θεσή της το καλοκαίρι του 2024, ούτε εµείς εδώ ως Βουλή τον
Μάρτιο του 2025, όταν ψηφίζαµε αυτή την επιτροπή, ούτε το πό-
ρισµα υπήρχε στη διάθεση όλων, για να µπορέσουµε να το ανα-
λύσουµε και να το συζητήσουµε µέσα στην επιτροπή, όταν τη
συγκροτούσαµε. Κυρίως, όµως,  δεν είχε αποκαλυφθεί το email,
στο οποίο όλος ο κλειστός κύκλος Υπουργών και στελεχών γύρω
από τον κ. Μητσοτάκη µιλούσε για την ανάγκη να πληρωθεί το
συντελεσθέν µπάζωµα, η αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος.

Εδώ ο κ. Πλεύρης, ο αξιότιµος εκπρόσωπος της Πλειοψηφίας,
στάθηκε στη µισή αλήθεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Και εδώ κλείνετε,
κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ολοκληρώνω.

Διότι η έρευνα στη Λάρισα για τον κ. Τριαντόπουλο σταµάτησε
στο όνοµά του. Δεν συντελέστηκε έρευνα για τον κ. Τριαντό-
πουλο. Η έρευνα εξαντλήθηκε στο όνοµά του. Μετά ήταν δου-
λειά δική µας να κάνει την έρευνα.

Το δεύτερο, µετά τη διάταξη προέκυψε αυτό το email, το
οποίο η Εισαγγελία της Λάρισας δεν το είχε στη διάθεσή της.
Άρα αυτό που εσείς φέρατε ως µεγάλο και ογκώδη φάκελο, µε
τον οποίο κάνετε την ποινική δίωξη, δεν περιλαµβάνει διερεύ-
νηση του email, κάτι το οποίο όφειλε η Βουλή ως εισαγγελέας
να κάνει. Με την παράλειψη της Βουλής να κάνει τη δουλειά της,
κάνετε ακόµα δυσχερέστερο το έργο της δικαιοσύνης ως ανα-
κριτού και ως ειδικού δικαστηρίου, φυσικού δικαστή. Διότι πολύ
απλά δεν κάναµε, δεν κάνατε, η Βουλή και η προανακριτική επι-
τροπή µε ευθύνη της Νέας Δηµοκρατίας τη δουλειά του εισαγ-
γελέα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Αυτό, λοιπόν, το πόρισµα, κύριε

Πρόεδρε -και κλείνω-, δεν αντέχει σε νοµική και πολιτική κριτική
της Πλειοψηφίας, παρά µόνο ως τεκµήριο απροκάλυπτης υπο-
κρισίας και απόλυτης µεθόδευσης. Ο λόγος δίνεται στη δικαιο-
σύνη, που πρέπει να αναλάβει και το αξιώνουµε αυτό, το ηθικό
και θεσµικό βάρος που της αναλογεί. Θα επιµείνουµε σε αυτό
µέχρι τέλους.

Εµείς είµαστε περήφανοι που δεν συµπράξαµε στην οπισθο-
δρόµηση της προανακριτικής επιτροπής και θα είµαστε εδώ
µέχρι τέλους, ώστε να λογοδοτήσει και ο κ. Τριαντόπουλος και
ο κ. Καραµανλής και όλοι όσοι έχουν ευθύνες για αυτό το δυστύ-
χηµα και αυτό το έγκληµα, τελικά, στα Τέµπη.

Απέναντι στη συνωµοσιολογία και σε όσους θρέφονται από
αυτή, που είναι η Νέα Δηµοκρατία που επενδύει σε αυτή, για να
µην απαντήσει στα δύσκολα και πραγµατικά ερωτήµατα που της
θέτουµε, θα βρισκόµαστε εµείς απέναντι στη συνωµοσιολογία
και σε όσους θρέφονται και επενδύουν σε αυτή, σε όλες τις δια-
δικασίες, σε όλα τα βήµατα, για να αποδοθεί δικαιοσύνη και να
δοθεί άπλετο φως στη ζωή όλων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε,
έχετε διπλασιάσει τον χρόνο. Σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Διότι -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- το
έγκληµα των Τεµπών είναι µια ανοικτή πληγή, πενήντα επτά νε-
κρών και των οικογενειών τους, εκατοντάδων τραυµατισµένων
στο σώµα και στην ψυχή, εκατοµµυρίων ανθρώπων που έχουν
χάσει την εµπιστοσύνη τους στους θεσµούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε,
κλείστε, σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Είναι µια πληγή στο σώµα της δηµο-
κρατίας, που πρέπει όλες και όλοι να δουλέψουµε για να επου-
λωθεί.

Εµείς δεν θα σταµατήσουµε µέχρι να το καταφέρουµε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μάντζο.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Νεοκλής Κρητικός, Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας.
Θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα, µέχρι να έρθει

ο κ. Κρητικός. Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί σήµερα το απόγευµα,
στις 19.00’.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ζητάω εξ
αρχής την ανοχή σας. Δεν την έχω ζητήσει και πολλές φορές,
άλλωστε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να συζητήσουµε
επί του πορίσµατος της διενεργήσας από την Ειδική Κοινοβου-
λευτική Επιτροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης µε αντικείµενο τη
διερεύνηση της ενδεχόµενης τέλεσης του αδικήµατος της πα-
ράβασης καθήκοντος κατά την άσκηση των καθηκόντων του από
τον πρώην Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαν-
τόπουλο, αδικήµατος τυχόν τελεσθέντος κατά τη διάρκεια
σαφώς προσδιορισµένου χρονικού διαστήµατος. Συγχρόνως, κα-
λούµαστε να αποφανθούµε επί της πρότασης άσκησης δίωξης
κατά του πρώην Υφυπουργού.
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Ανταποκρινόµενοι, λοιπόν, στο αίτηµα πρωτίστως των οικογε-
νειών των θυµάτων και συνολικά της κοινωνίας να φωτιστεί και
αυτή η έκφανση του τραγικού δυστυχήµατος των Τεµπών, για τη
διερεύνηση της οποίας συστάθηκε επιτροπή µε ευρύτατη πλει-
οψηφία, διεξήγαγε προκαταρκτική εξέταση και µετά το πέρας
των εργασιών της επιτροπής η πλειοψηφία αυτής, αφού µελέ-
τησε, αξιολόγησε και συνεκτίµησε τα στοιχεία που είχαν τα µέλη
της στα χέρια τους, εξέδωσε πόρισµα επί του οποίου διαβου-
λευόµαστε εµείς σήµερα. Μία έκφανση της υπόθεσης που χρήζει
και αυτή πλήρους διαλεύκανση και πρέπει όλοι να συµβάλουµε
προς επίρρωση αυτού του σκοπού, όπως βέβαια και στην ανά-
δειξη της αλήθειας για κάθε πτυχή του τραγικού συµβάντος,
ώστε τα θύµατα και οι άνθρωποί τους να δικαιωθούν.

Σε µια συζήτηση, κυρίες και κύριοι, όπου πρέπει να βρούµε
έστω και τώρα ένα µίνιµουµ συνεννόησης, ένα κοινό σηµείο ανα-
φοράς και να δείξουµε ότι επιτέλους ενστερνιστήκαµε ένα από
τα µηνύµατα των πρωτόγνωρων σε όγκο κινητοποιήσεων του Ια-
νουαρίου και του Φεβρουαρίου, να αποχρωµατίσουµε και απο-
στιγµατίσουµε τον διάλογο από την εντονότατη κοµµατική
σύγκρουση των τελευταίων µηνών και να σταθούµε στο ύψος
των περιστάσεων που απαιτεί µια υπόθεση που µας αφορά
όλους και που συγκλόνισε τους πάντες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για πρώτη φορά στη σύγχρονη
πολιτική ιστορία ένας πρώην Υφυπουργός, ο κ. Χρήστος Τριαν-
τόπουλος, ζητά να παραπεµφθεί απευθείας το Δικαστικό Συµ-
βούλιο επί τη βάσει των στοιχείων που έχουν διαβιβαστεί από τη
δικαιοσύνη και έχουν τεθεί στη γνώση όλων µας κατά τη διάρκεια
της συζήτησης στην Ολοµέλεια για την παραποµπή του στην επι-
τροπή, µια επιτροπή που συστάθηκε µε διακόσιες εβδοµήντα
επτά ψήφους και η οποία φυσικά και δεν αρκέστηκε στο αίτηµα
του κ. Τριαντόπουλου. Κινήθηκε µε βάση τη θεσµική της λειτουρ-
γία και εξέτασε το σύνολο του αποδεικτικού υλικού που είχε στη
διάθεσή της, υπηρετώντας πιστά το άρθρο 86 του Συντάγµατος
και τις σχετικές διατάξεις του Κανονισµού της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Να σας διακόψω για
ένα λεπτό, κύριε συνάδελφε, για να αναγγείλω τα παιδιά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», είκοσι οκτώ µαθήτριες
και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 21ο Δηµοτικό
Σχολείο Ιωαννίνων.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά. Σας εύχεται καλή Ανάσταση
και καλό Πάσχα.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε. Συνεχίστε.
ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Ευχαριστώ.
Στην περίπτωση του ελεγχόµενου Υφυπουργού προηγήθηκε

ενδελεχής έρευνα από τον Εισαγγελέα Εφετών Λάρισας, µε εξέ-
ταση τριάντα µαρτύρων, πλήθος εγγράφων και ανακριτικών πρά-
ξεων, απόρροια της εµπεριστατωµένης µελέτης σε δύο
εισαγγελικές διατάξεις. Με την πρώτη αρχειοθετήθηκαν υποθέ-
σεις για σειρά φυσικών προσώπων και µε τη δεύτερη ασκήθηκαν
ποινικές διώξεις για τέσσερα φυσικά πρόσωπα.

Και ήλθε η πλειοψηφία της επιτροπής µε το πόρισµά της και
έκρινε ότι υφίσταται επαρκές αποδεικτικό υλικό για την ύπαρξη
απλών ενδείξεων, προκειµένου να προταθεί σήµερα στο Σώµα η
άσκηση ποινικής δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού.

Προτείνουµε, εποµένως, η υπόθεση του κ. Τριαντόπουλου να
κριθεί από το πενταµελές Δικαστικό Συµβούλιο, το οποίο απαρ-
τίζεται από ανώτατους δικαστικούς λειτουργούς. Η ίδια η λει-
τουργία του Δικαστικού Συµβουλίου εγγυάται την ολοκληρωτική
διερεύνηση των πτυχών της υπόθεσης από πέντε ανώτατους δι-
καστές, δύο µέλη του Συµβουλίου της Επικρατείας και τρία µέλη
του Αρείου Πάγου, οι οποίοι θα επιλεγούν µε κλήρωση. Το δε
ανακριτικό έργο θα αναλάβει, επίσης µε κλήρωση, αρεοπαγίτης
δικαστής, µε εκτεταµένες αρµοδιότητες, δίχως περιορισµό ως
προς την ανακριτική δικαιοδοσία του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω πως, αν δεν υπήρχε η
τυφλή, στείρα κοµµατικοποίηση της συγκεκριµένης υπόθεσης

και η Αντιπολίτευση θα συντασσόταν µε τη βούληση της πλει-
οψηφίας της επιτροπής και αυτό, γιατί η εισαγγελική διάταξη για
τη δίωξη των τεσσάρων φυσικών προσώπων αποτέλεσε τη βάση
για τη σύνταξη κατηγορητηρίου από το ΠΑΣΟΚ κατά του κ.
Τριαντόπουλου, κατηγορητήριο που υπερψηφίστηκε και από
άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης.

Επιπλέον, κατά τη συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής για
τη σύσταση της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ,
καθώς και άλλων κοµµάτων της Αντιπολίτευσης τόνιζαν στις οµι-
λίες τους ότι, αν δεν ήταν Υφυπουργός ο κ. Τριαντόπουλος και
δεν υφίστατο το κώλυµα που θέτει το άρθρο 86 του Συντάγµα-
τος, τότε µε βάση την εισαγγελική διάταξη θα είχε ήδη παραγ-
γελθεί και σε βάρος του η άσκηση σχετικής ποινικής δίωξης από
κοινού µε τα άλλα φυσικά πρόσωπα. Αποδείξτε ότι το θέλετε.
Αυτό σας καλούµε να στηρίξετε σήµερα, εφόσον εξακολουθεί
να συνιστά και δικό σας αίτηµα.

Κυρίες και κύριοι, η πρότασή µας για την παραποµπή του κ.
Τριαντόπουλου στο Δικαστικό Συµβούλιο συνάδει µε το αίτηµα
της κοινωνίας να ξεδιαλυθούν οι συνθήκες της τραγωδίας των
Τεµπών, χωρίς να αίρονται µοµφές και αµφιβολίες περί συγκά-
λυψης, ενώ και το επιχείρηµα των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης,
ότι µε την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτροπής, που απο-
φασίστηκε από την πλειοψηφία των µελών της, κατέστη ανέφι-
κτος ο έλεγχος για διερεύνηση τυχόν άλλων αδικηµάτων, δεν
ευσταθεί. Και αυτό, γιατί η εξακρίβωση τυχόν ενδείξεων διάπρα-
ξης άλλων αξιόποινων πράξεων είτε από την επιτροπή είτε από
το Δικαστικό Συµβούλιο επιφέρει τις ίδιες ακριβώς νοµικές συ-
νέπειες, δηλαδή την υποβολή της σχετικής δικογραφίας στη
Βουλή, προκειµένου να ακολουθηθεί, εφόσον συντρέχουν οι
προβλεπόµενες προϋποθέσεις, η διαδικασία του άρθρου 86 του
Συντάγµατος και η νοµοθεσία περί ευθύνης Υπουργών.

Σε πρόσφατη διαδοχική αρθρογραφία του στην εφηµερίδα
«Καθηµερινή», ο οµότιµος Καθηγητής Συνταγµατικού Δικαίου
του ΕΚΠΑ κ. Νίκος Αλιβιζάτος έχει τοποθετηθεί για το επίµαχο
ζήτηµα, την πρώτη µάλιστα φορά πριν την έναρξη των εργασιών
της επιτροπής. Στο άρθρο του µε τίτλο: «Ενστάσεων αντί-
κρουση» αναφέρει χαρακτηριστικά: «Σύµφωνα µε τη ρητή διατύ-
πωση του ισχύοντος νόµου, ο αρεοπαγίτης/ανακριτής τον οποίο
θα ορίσει το Δικαστικό Συµβούλιο, ‘‘έχει το δικαίωµα και οφείλει
να επεκτείνει τη δίωξη και κατά των συµµετόχων που δεν αναφέ-
ρονται στην απόφαση της Βουλής για τη δίωξη (άρθρο 10
ν.3126/2003 περί Ποινικής Ευθύνης Υπουργών)».

Συνεχίζοντας τον συλλογισµό του λέει: «Δεν ευσταθεί, εποµέ-
νως, το επιχείρηµα ότι, αν προκύψουν νέα στοιχεία για το συγ-
κεκριµένο αδίκηµα του µπαζώµατος, το Δικαστικό Συµβούλιο δεν
θα µπορεί τάχα να το λάβει υπ’ όψιν ούτε ότι δεν θα µπορεί να
επεκτείνει την κατηγορία».

Πάντα σύµφωνα µε τον κορυφαίο συνταγµατολόγο: «Κοντο-
λογίς, και το κατηγορητήριο κατά του κ. Τριαντόπουλου θα µπο-
ρεί να διευρύνει και θα µπορεί να παραπέµψει µαζί του και
άλλους Υπουργούς, αν προκύψουν σε βάρος τους επιβαρυντικά
στοιχεία, πάντοτε βέβαια για το ως ίδιο αδίκηµα».

Η σηµερινή συζήτηση διεξάγεται, ενώ καθηµερινά προκύπτουν
στοιχεία που καταρρίπτουν θεωρίες συνωµοσίας που βρήκαν γό-
νιµο έδαφος να αναπτυχθούν και διαδοθούν όλο αυτό το διά-
στηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν µπορώ να παραβλέψω, επίσης, ότι σταδιακά φτάσαµε στο
σηµείο η σε καθηµερινή βάση διασπορά στοιχείων και διάχυση
πληροφοριών και λεπτοµερειών, µη εύληπτων για την πλειονό-
τητα λόγω της φύσεως της διερεύνησης πτυχών της υπόθεσης,
καθώς και οι παλινωδίες και η ψευδεπίγραφη αίσθηση ότι η υπό-
θεση θα διαλευκανθεί από τα µέσα µαζικής επικοινωνίας, όλα
αυτά να έχουν προκαλέσει σύγχυση στην κοινή γνώµη. Είναι µια
κοινή γνώµη που έχει ζητήσει και από εµάς, τους εκπροσώπους
του Κοινοβουλίου, να κάνουµε ό,τι µπορούµε για να χυθεί φως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 11 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025 10943



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Δύο λεπτά, κύριε συ-
νάδελφε;

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Μια συγκεχυµένη κατάσταση, η παρα-
τήρηση της οποίας µας οδηγεί στο συµπέρασµα πως πρέπει να
κάνουµε στην άκρη και να αφήσουµε τη δικαιοσύνη να συνεχίσει,
να κάνει απερίσπαστη τη δουλειά που ξέρει πολύ καλύτερα από
όλους µας, τη δικαιοσύνη η οποία έχει τον πρώτο και τον τελευ-
ταίο λόγο επί των ερευνών.

Εν τω µεταξύ, όλο αυτό το διάστηµα, γίναµε αυτήκοες µάρτυ-
ρες κατηγοριών που ξεδιπλώθηκαν, αναπαράχθηκαν, υιοθετήθη-
καν από κόµµατα της Αντιπολίτευσης, οι εκπρόσωποι των
οποίων, παρά τις εκκλήσεις µας να µη γίνει η τραγωδία πεδίο
κοµµατικών αντεγκλήσεων και προσπορισµού πρόσκαιρων ωφε-
λειών, µας αγνόησαν. Έχτισαν πάνω στην τραγωδία τα δικά τους
κατά περίπτωση αφηγήµατα, στοχοποιώντας όχι µόνο την Κυ-
βέρνηση, αλλά και θεσµικούς παράγοντες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κλείστε, κύριε συνά-
δελφε.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Εµείς εδώ λέµε «ως εδώ µε την τοξι-
κότητα» και στεκόµαστε δίπλα στους συγγενείς, δίπλα στους
πληγέντες. Για εµάς, οι απαντήσεις και η αλήθεια είναι µονόδρο-
µος. Και τις απόπειρες πολιτικής αποσταθεροποίησης και πρό-
κλησης τεχνικής φθοράς για την Κυβέρνηση όσων δεν διαθέτουν
άµεσα, γιατί στερούνται προγραµµατικών θέσεων και εναλλακτι-
κών προτάσεων, ξεκαθαρίζουµε πως δεν θα τις επιτρέψουµε
άλλο, όσων δεν δίστασαν να στοχοποιήσουν πολιτικούς, µε
πρώτο τον Πρωθυπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Τελειώσατε, κύριε συ-

νάδελφε.
ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Μένει να τους δούµε τώρα, στο κάλε-

σµα του Πρωθυπουργού για την αναθεώρηση του άρθρου 86 του
Συντάγµατος τι θα κάνουν.

Η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα βρει τον δρόµο
της. Αυτό θέλουµε όλοι. Γι’ αυτό, σας καλώ να υπερψηφίσετε την
άσκηση ποινικής δίωξης για τον πρώην Υφυπουργό και υπέρ της
παραποµπής του στο Δικαστικό Συµβούλιο.

Σας ευχαριστώ όλους.
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κρητικό.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Αθανάσιος Χαλκιάς, Βουλευτής των
Σπαρτιατών. Θα ακολουθήσουν ο κ. Βρεττάκος, ο κ. Μουλκιώτης
και ο κ. Δηµητριάδης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΛΚΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποια είναι η εικόνα του Κοινο-

βουλίου σήµερα; Η εικόνα του Κοινοβουλίου είναι ο εξευτελι-
σµός των θεσµών, η απόδειξη ότι ένα πολιτικό σύστηµα έχει
αποτύχει. Τι ζητούσαν τα 2 εκατοµµύρια κόσµου έξω; Τι ζητού-
σαν; Κανένας δεν έχει αντιληφθεί το τι ζητούσε. Ο κόσµος ζη-
τούσε κάθαρση, ισονοµία και ισοπολιτεία.

Τι έχει εισπράξει µέχρι στιγµής; Από τη µία, έχουµε κάποιους
για κάποια ψηφαλάκια να σκυλεύουν πάνω στους νεκρούς των
Τεµπών και από την άλλη, κάποιους άλλους να εκµεταλλεύονται
τη θέση εξουσίας, για να µπορούν και να προσπαθούν να καλύ-
ψουν κάποιες καταστάσεις.

Οι Σπαρτιάτες ήµασταν οι µόνοι που είπαµε εξαρχής ότι, αν
κάτι πρέπει να διερευνηθεί, είναι οι διαχρονικές ευθύνες στη σύγ-
κρουση των τρένων.

Διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η ουσία, όχι
κάτι διαφορετικό, όπου κάποιοι άλλοι προσπάθησαν να κατευθύ-
νουν αλλού τα πράγµατα. Η ουσία ήταν µία: Εάν υπήρχαν συστή-
µατα ασφαλείας και όσοι δεν ενήργησαν για να τα κάνουν πράξη,
να τα τοποθετήσουν, να ολοκληρώσουν συµβάσεις, έχουν την
απόλυτη ποινική ευθύνη για τη σύγκρουση των τρένων.

Και αν δεν µπορεί ένα πολιτικό σύστηµα, ακόµα και αν κάποιοι
δικοί τους έχουν κάποιες ευθύνες, να ανοίξει αυτή η συζήτηση,
να γίνει αυτή η έρευνα, να κληθούν µάρτυρες για να γίνει επιτέ-

λους αυτή η εξυγίανση και η κάθαρση, τι περιµένουµε από τον
λαό. Γι’ αυτό δεν έχει καµία εµπιστοσύνη σε κανένα πολιτικό
κόµµα, δεν έχει καµία εµπιστοσύνη στο πολιτικό σύστηµα.

Η θέση µας είναι ξεκάθαρη για το σήµερα, ότι πρέπει να ανοί-
ξει ξανά η επιτροπή, να κληθούν µάρτυρες. Αυτό ορίζει το άρθρο
86. Εάν δεν θέλετε να ακολουθηθεί αυτή η διαδικασία, καταργή-
στε το και εµείς θα το στηρίξουµε.

Γιατί θεωρούµε ότι είναι ανεύθυνο να υπάρχει ένας κατάπτυ-
στος τέτοιος νόµος που να συγκαλύπτει κάποιους. Πρέπει να κα-
ταργηθεί το άρθρο 86 και θα πρέπει το Ελληνικό Κοινοβούλιο να
σταθεί στο ύψος των περιστάσεων. Μην ευτελίζετε άλλο τους
θεσµούς. Μην ευτελίζετε άλλο αυτό που πρεσβεύουµε. Οι Έλ-
ληνες πολίτες περιµένουν πολλά από εµάς. Πρέπει να πράξετε
το καθήκον σας όλοι. 

Υπάρχουν κόµµατα που -αυτή τη στιγµή δεν µπορώ να το κα-
ταλάβω- ψήφισαν για να γίνει αυτή η εξεταστική και αυτή τη
στιγµή αποχώρησαν. Για ποιον λόγο; Και γιατί να τελειώσει η όλη
διαδικασία µε τον κ. Τριαντόπουλο, που ζητά απλώς να πάει στην
τακτική δικαιοσύνη χωρίς να περάσει από την εξεταστική και να
το αποδέχεται η Κυβέρνηση; Δεν πρέπει να το αποδέχεται. Θα
πρέπει να ανοίξει και να κληθούν µάρτυρες και αν υπάρχουν ευ-
θύνες, οτιδήποτε έχει συµβεί, να βγει αυτή η αλήθεια στο φως,
να µην µείνει τίποτα κρυµµένο. Γιατί ο κόσµος περιµένει πολλά
από εµάς και δυστυχώς δεν πρόκειται να τα δει. 

Κάποιοι εδώ µέσα είναι κατώτεροι των περιστάσεων και δεν
αναρωτιούνται και δεν καταλαβαίνουν τον πόνο κάποιων ανθρώ-
πων. Κάποια µάνα, κάποιος πατέρας δεν έχει το παιδί του. Κά-
ποιος σύζυγος δεν έχει τη σύζυγό του ή αντίστροφα. Και εµείς
τι λέµε; Ότι πέρασε άλλη µια µέρα; Και τι κάνουµε για να µην ξα-
νασυµβεί; 

Ο ελληνικός λαός ζητά ένα πράγµα, να βρεθεί η αλήθεια, να
αποκαλυφθεί και επιτέλους να έχουµε ένα κράτος δικαίου, ένα
κράτος που δεν θα γίνονται θυσία κάποιοι άνθρωποι είτε στο
Μάτι, είτε στη Μάνδρα, είτε τώρα στα Τέµπη, για να αλλάξουν
καταστάσεις. Πρέπει επιτέλους να γίνουµε ένα σύγχρονο ευρω-
παϊκό κράτος. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Χαλκιά.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Κωνσταντίνος Κεφαλογιάννης, Βουλευ-
τής της Νέας Δηµοκρατίας, ο οποίος έκανε αλλαγή µε τον κ.
Βρεττάκο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµαστε
να λάβουµε µε την ψήφο µας µια σηµαντική απόφαση για τη διε-
ρεύνηση της τραγωδίας των Τεµπών, για να χυθεί άπλετο φως,
για να αποδοθεί δικαιοσύνη. Καλούµαστε να δείξουµε το ήθος
και το χαρακτήρα που αρµόζει στις περιστάσεις, ακριβώς γιατί
τα γεγονότα αφορούν ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, ένα ζήτηµα
που διαπερνά την καρδιά της κοινωνίας. 

Έχουµε ένα και µοναδικό καθήκον, µε όπλα τη λογική και τη
σοβαρότητα, να αντιταχθούµε στις εύκολες εντυπώσεις και στις
πολιτικές σκοπιµότητες. Το οφείλουµε πρώτα και πάνω απ’ όλα
στα πενήντα επτά θύµατα, αλλά και σε όλους τους συµπολίτες
µας που απαιτούν τα αυτονόητα από την πολιτεία: αλήθεια, δι-
καιοσύνη, διαφάνεια. 

Στον δρόµο αυτόν προς την αλήθεια θα πρέπει να συµφωνή-
σουµε στο τι ακριβώς γίνεται σήµερα εδώ. Για πρώτη φορά ένας
πρώην Υπουργός ζήτησε ο ίδιος να παραπεµφθεί απευθείας στη
δικαιοσύνη, να παραπεµφθεί βάσει των στοιχείων που έχουν δια-
βιβαστεί στη Βουλή και τα γνωρίζουµε όλοι. Η προανακριτική επι-
τροπή που συγκροτήθηκε εξέτασε το σύνολο του αποδεικτικού
υλικού που είχε στη διάθεσή της εφαρµόζοντας το Σύνταγµα και
τον Κανονισµό της Βουλής. 

Δεν πρέπει να παραβλέπουµε ότι στο στάδιο της προανάκρι-
σης ο νόµος απαιτεί να υπάρχουν απλές ενδείξεις για την
άσκηση ποινικής δίωξης, ενώ το Δικαστικό Συµβούλιο για να πα-
ραπέµψει έναν κατηγορούµενο θέλει αποχρώσες ενδείξεις και
το Ειδικό Δικαστήριο για να καταδικάσει κάποιον θέλει αποδεί-
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ξεις. Στην παρούσα φάση της διερεύνησης, το υλικό που είχε
στη διάθεσή της η προανακριτική επιτροπή ήταν επαρκές για την
άσκηση δίωξης. 

Το κρίσιµο µάλιστα αποδεικτικό υλικό της δικογραφίας περι-
λαµβάνει τριάντα µαρτυρικές καταθέσεις, πλήθος εγγράφων και
ανακριτικών πράξεων βάσει των οποίων έχει ήδη ασκηθεί ποινική
δίωξη για τέσσερα φυσικά πρόσωπα. Από αυτό συνάγεται ότι
υπάρχουν οι απλές ενδείξεις που απαιτούνται για την άσκηση
ποινικής δίωξης.

Αν ο κ. Τριαντόπουλος δεν ήταν πολιτικός αλλά φυσικό πρό-
σωπο, θα του είχε ήδη ασκηθεί δίωξη όπως έχει ασκηθεί στα τέσ-
σερα φυσικά πρόσωπα. Με την παραποµπή του, ο πρώην
Υφυπουργός θα αξιολογηθεί από το πενταµελές Δικαστικό Συµ-
βούλιο, το οποίο απαρτίζεται από ανώτατους δικαστικούς λει-
τουργούς, που ορίζονται κατόπιν κλήρωσης και χωρίς κανέναν
απολύτως περιορισµό στη δικαιοδοσία τους. Άρα σήµερα που
µιλάµε, προτείνεται στην Ολοµέλεια άσκηση ποινικής δίωξης εις
βάρος του κ. Τριαντόπουλου και όχι απαλλαγή του. Δεν τον προ-
στατεύει κανείς και δεν τον κρύβει κανείς. Και µάλιστα αυτό είναι
κάτι, το οποίο συµβαίνει για πρώτη φορά στα χρονικά της πολι-
τικής ιστορίας του τόπου. Μια Κυβέρνηση δηλαδή που έχει την
πλειοψηφία στην Ολοµέλεια, που είχε την πλειοψηφία στην προ-
ανακριτική, να παραπέµπει τον ίδιο της τον Υπουργό. Άρα για
ποια συγκάλυψη µας µιλάτε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόνο η δικαιοσύνη µπορεί να
ρίξει φως σε αυτή την τραγωδία. Πρέπει να την εµπιστευτούµε
και να την ενισχύσουµε. Γιατί αν όχι η δικαιοσύνη, ποιος θα δώσει
απαντήσεις σε µια σύγχρονη δηµοκρατία; Τα λαϊκά δικαστήρια,
οι προγραφές των πολιτικών αντιπάλων, ο επαναστατικός ακτι-
βισµός ή οι δηλώσεις του τύπου «να πάρουµε το νόµο στα χέρια
µας»;

Η δυσπιστία και η αµφιβολία είναι το φυτώριο του λαϊκισµού.
Έτσι όµως δεν ροκανίζεται µόνο η εκλεγµένη Κυβέρνηση. Υπο-
νοµεύεται η ίδια η σταθερότητα του τόπου. Όλο αυτό το διά-
στηµα επιχειρήθηκε µε ακραίες επιθέσεις η στοχοποίηση όχι
µόνο της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού, αλλά και των
ίδιων των θεσµών. Κάποιοι προσπάθησαν εκµεταλλευόµενοι τον
ανθρώπινο πόνο να αποκοµίσουν πολιτικά οφέλη, δηλητηριάζον-
τας την κοινωνία.

Απέναντι σε όλα αυτά εµείς στεκόµαστε δίπλα στο αίτηµα της
κοινωνίας για πλήρη αποκάλυψη της αλήθειας, για απόδοση ευ-
θυνών από τη δικαιοσύνη και όχι από τα κοµµατικά γραφεία και
τα τηλεοπτικά πάνελ. Δύο χρόνια µετά τα Τέµπη, όλοι οι Έλληνες
βιώνουµε ένα κοινό πένθος. Αλλά η απώλεια και ο συλλογικός
πόνος θα πρέπει να µας ενώσει. 

Η χώρα χρειάζεται µία κυβέρνηση προσηλωµένη στην αλήθεια
και στη δικαιοσύνη. Μία κυβέρνηση που χτίζει σχέσεις εµπιστο-
σύνης µε την κοινωνία, µια κυβέρνηση που αναγνωρίζει µε θάρ-
ρος τα λάθη της και τολµά να µιλήσει ανοιχτά για όσα δεν έγιναν,
για όσα έγιναν και για τα πολλά τα οποία πρέπει ακόµη να γίνουν.
Και αυτή η κυβέρνηση είναι η Κυβέρνηση Της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε απόλυτο σεβασµό στον θε-
σµικό µας ρόλο και στις επιταγές του Συντάγµατος σας καλούµε
να ψηφίσετε υπέρ της άσκησης ποινικής δίωξης για τον πρώην
Υφυπουργό, ώστε να κριθεί από τη δικαιοσύνη και να χυθεί
άπλετο φως στην υπόθεση. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κεφαλογιάννη.

Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Γεώργιος Μουλκιώτης, Βουλευ-
τής του ΠΑΣΟΚ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Πριν αναφερθώ σε αυτό καθαυτό ζήτηµα το οποίο µιλάµε, θα
ήθελα να ρωτήσω, µια που είναι και ο κύριος Υπουργός εδώ, αλή-
θεια τι έχετε να πείτε για τη λειτουργία του ΕΟΔΑΣΑΑΜ κάποιους
µήνες µετά από την ψήφιση του νόµου στη Βουλή, όταν δεν
υπήρχε διοικητικό συµβούλιο και όταν εσείς δεν τηρήσατε τη µε-
ταβατική διάταξη της παραγράφου 3 του άρθρου 50, που λέει

«ως την έκδοση απόφασης Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών
της παραγράφου 2 του άρθρου 4 τα καθήκοντα διοίκησης του
ΕΟΔΑΣΑΑΜ ασκούν ο πρόεδρος και τα µέλη της Επιτροπής Διε-
ρεύνησης Ατυχηµάτων και Ασφάλειας Πτήσεων»;

Αυτή η επιτροπή, κύριε Υπουργέ, γιατί δεν συγκροτήθηκε
ποτέ; Γιατί δεν δόθηκε ποτέ εντολή να διερευνήσει το θέµα στα
Τέµπη και το αφήσατε να παρέλθει κατ’ αυτόν τον τρόπο; Ποια
είναι η αντιµετώπιση της Κυβέρνησης; Επαναλαµβάνω, και πρέ-
πει να το απαντήσετε σήµερα. Σε άρθρο του ν.5014/2023 είναι η
µεταβατική διάταξη στην παράγραφο 3. Δεν την εφαρµόσατε και
έχετε αποκλειστική ευθύνη για την αµέλεια, η οποία αγγίζει και
άλλα όρια, τα οποία δεν θέλω να πω αυτή τη στιγµή.

Κύριε Πρόεδρε, ο Εισαγγελέας Εφετών Λάρισας µε την υπ’
αριθµόν 43/2024 διάταξή της δεχόµενη τη σχετική προσφυγή κα-
τόπιν έγκλησης συγγενών θυµάτων για το δυστύχηµα, διέταξε
διενέργεια περαιτέρω προκαταρκτικής εξέτασης. Στη σχετική
διάταξη µάλιστα λέει ότι η συνέχιση της προκαταρκτικής εξέτα-
σης κρίθηκε επιβεβληµένη, καθώς διαπιστώθηκε από τις πρώτες
µέρες µετά το δυστύχηµα ότι αφαιρέθηκαν από τον τόπο του
συµβάντος κρίσιµα αποδεικτικά στοιχεία. Μετά την ολοκλήρωση
αυτής, η Εισαγγελέας Εφετών Λάρισας εξέδωσε στις 15 Ιουλίου
του 2024 διάταξη µε την οποία διέταξε άσκηση ποινικής δίωξης
για παράβαση καθήκοντος σε φυσικά πρόσωπα. 

Τι έκανε; Σταµάτησε και απείχε από την έρευνα οποιουδήποτε
άλλου ζητήµατος που αφορούσε τον κ. Τριαντόπουλο, διότι ήταν
πολιτικό πρόσωπο. Και τηρώντας τη συνταγµατική διάταξη -αυτό
έκανε η εισαγγελέας- απείχε από τη διερεύνηση ενδεχόµενων
ευθυνών του κ. Τριαντόπουλου, έχοντας ήδη υποβάλει τη δικο-
γραφία στον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου.

Η κυβερνητική πλειοψηφία τώρα υποκριτικά τελείως ενώ είχε
απορρίψει και είχε λυσσωδώς, µανιωδώς µάλιστα αποκρούσει να
κληθεί ο κ. Τριαντόπουλος προς την εξεταστική επιτροπή µε
απλή διαδικασία -θυµάστε τότε τι κάνατε, τότε δεν υπήρχε ούτε
γενναιότητα ούτε και πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας ήταν
η δειλία της Νέας Δηµοκρατίας και η σκοπιµότητα αυτό ήσασταν
και αυτό συνεχίζετε να κάνετε και τώρα- υποχρεώθηκε να απο-
δεχθεί την πρότασή µας για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτι-
κής επιτροπής υπό το βλέµµα τόσο των µαζικών εκδηλώσεων
αλλά και της έντονης κοινωνικής κατακραυγής. 

Υπενθυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Ολοµέλεια
της Βουλής ένα χρόνο νωρίτερα η Νέα Δηµοκρατία είχε -αυτό
που είπα προηγουµένως- αποκλείσει το σχετικό αίτηµα που είχε
καταθέσει τότε η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, για να
προστατεύσει τον κ. Κωνσταντίνο Καραµανλή. Θυµάστε τότε από
την Έδρα τις κραυγές του κ. Βορίδη. Έφτασε στο σηµείο να µας
κάνει αναλύσεις του Ποινικού Κώδικα. 

Ο πρώην δειλός -και το λέω ξεκάθαρα- και κρυπτόµενος και
νυν προσποιούµενος µεταµέλεια κ. Τριαντόπουλος, υπακούον-
τας στη λογική ανάκρουσης πρύµναν του Μαξίµου στον πολιτικό
χειρισµό της τραγωδίας των Τεµπών, που προκύπτει και από την
απόρριψη της προανακριτικής για τον Καραµανλή, από τη µη
κλήση Τριαντόπουλου για τα έργα και τις ηµέρες του στην εξε-
ταστική επιτροπή και στην πλασµατική γενναιότητα Τριαντόπου-
λου -εκών άκων, γιατί αλήθεια ποιος έχασε τη γενναιότητα για
να την βρει ο κ. Τριαντόπουλος;- πρωτοστατεί στο χτίσιµο ενός
άλλοθι λειτουργίας προανακριτικών επιτροπών -επαναλαµβάνω
άλλοθι λειτουργίας προανακριτικών επιτροπών!- ως εφεξής για
επιγενόµενες υπουργικές ποινικές ευθύνες, µε αποκλειστικό
σκοπό τον κατά το δυνατό περιορισµό των εισαγγελικών καθη-
κόντων της αρµόδιας κοινοβουλευτικής επιτροπής. 

Η προανακριτική επιτροπή δεν νοµιµοποιείται ούτε και έχει την
εξουσία αποδοχής, όπως έγινε δυστυχώς κατά βούληση της
πλειοψηφίας. Δεν είναι παρά µόνο ένα τυπικό πταισµατοδικείο
υποµνηµάτων, εγγράφων εξηγήσεων -έτσι έτσι την κατάντησε η
πλειοψηφία- και εν συνεχεία άµεσης απόφασης σύνταξης πορί-
σµατος και περαίωσης εργασιών κατά προκλητική περιγραφή
της εντολής της Βουλής, κύριε Πρόεδρε.

Το Σύνταγµα δεν παρέχει στην προανακριτική επιτροπή δι-
καιώµατα να εκτελεί υπηρεσιακά καθήκοντα µε τέτοια ευνοϊκή
διάκριση και µεταχείριση -επαναλαµβάνω ευνοϊκή διακριτική µε-
ταχείριση- για ύποπτο τέλεσης ποινικού αδικήµατος Υπουργό.
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Ούτε παρέχει και στον ύποπτο Υπουργό να ασκεί δικαίωµα προ-
τίµησης, το δικαίωµα επιλογής των προβλεπόµενων σταδίων, των
διαδικασιών του Συντάγµατος και του νόµου περί ευθύνης
Υπουργών, έστω και αν τηρηθούν οι τυπικές διαδικασίες που θα
επιτρέπει στον ελεγχόµενο από την πλειοψηφία προεδρείο της
επιτροπής.

Η προανακριτική επιτροπή, κύριε Υπουργέ διενεργεί προκα-
ταρκτική εξέταση µε όλες τις αρµοδιότητες του Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών και µετά το πέρας εργασιών παραδίδει πόρι-
σµα -ακούσατε- που σύµφωνα µε το νόµο πρέπει να είναι αιτιο-
λογηµένο και να περιέχει ιδίως -για τους νοµικούς το λέω, το
«ιδίως» δεν σηµαίνει περιοριστικά, αλλά και άλλα πράγµατα, που
εµποδίσατε να το κάνει αυτή η προανακριτική επιτροπή, αυτό
λέω, κύριε Πλεύρη- πραγµατικά περιστατικά και αποδεικτικά
µέσα που οδηγούν σε αυτά, όπως προέκυψαν από την προκα-
ταρκτική εξέταση και την υπαγωγή των πραγµατικών περιστατι-
κών σε εφαρµοζόµενες ποινικές διατάξεις κ.λπ.. 

Η ιδιότυπη παραίτηση Τριαντόπουλου, η κατ’ ουσία υπερπή-
δηση του σταδίου της προανακριτικής επιτροπής, οδήγησε µε
αποκλειστική ευθύνη της πλειοψηφίας σας στο να µην ασκήσει
ο εκτελών εισαγγελέας την προανάκριση, εµείς δηλαδή, το σύ-
νολο της προανακριτικής επιτροπής. Και τίθεται έτσι ζήτηµα µεί-
ζονος σπουδαιότητας για την ακυρότητα της διαδικασίας. 

Η δικαιοσύνη -αναφέροµαι στον Εισαγγελέα Εφετών Λάρισας-
αντιµετωπίζοντας την έρευνα µε εµπλεκόµενο πολιτικό πρό-
σωπο, σταµάτησε τη διερεύνηση. Δεν µπορούσε να κάνει περαι-
τέρω και έστειλε την υπόθεση στην αποκλειστική αρµοδιότητα
του Κοινοβουλίου, όπως προβλέπεται από το Σύνταγµα. Είτε
αρέσει, είτε δεν αρέσει. 

Ωστόσο υπήρξε απόφαση να κλείσουν άµεσα οι εργασίες της
επιτροπής, κύριε Πρόεδρε και παρά το ότι από τότε που εστάλη
στον Άρειο Πάγο µέχρι σήµερα και µέχρι τότε που λειτουργούσε
η προανακριτική επιτροπή, έχει µεσολαβήσει ένα περίφηµο mail
Τριαντόπουλου. Κακώς να µην το λάβει υπ’ όψιν; Και γιατί αφού
δεν λέτε την αλήθεια, δεν το αφήσατε να το λάβει υπ’ όψιν, άρα
να έρθει και να κουβεντιάσουµε; 

Επίσης, να πούµε για τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ τι έγινε, το πολύπαθο
πόρισµα; Δεν το έλαβε υπ’ όψιν και δεν έγινε επίσης τίποτα. Από
µέρους σας τι έγινε; Αυτό συνιστά επιλογή συγκάλυψης του χει-
ρισµού της υπόθεσης από τη θεσµική λειτουργία του Κοινοβου-
λίου; 

Καταλήγω. Η αλήθεια τι γίνεται; Υπό έρευνα η αλήθεια! Πόσα
άλλα ψέµατα λοιπόν χωράνε στην τραγωδία των Τεµπών; Πόσες
άλλες µεθοδεύσεις; Γιατί οι ενέργειες όλες αυτές οδήγησαν σε
µία οργή. Αλλά, να ξέρετε, όπως είπε και ο Αισχύλος στις «Ευµε-
νίδες», ότι η οργή αποκτά θετική κανονιστική ισχύ όταν µετατρέ-
πεται σε αίτηµα δικαιοσύνης. Και ως προς αυτό ολιγωρήσατε. 

Πάσχει η διαδικασία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Πάσχει
όπως αποφασίστηκε από την πλειοψηφία της επιτροπής. Υπήρξε
µία ατελής διαδικασία. Δεν υπήρξε αιτιολογηµένο πόρισµα,
καθώς δεν περιλαµβάνει τα πραγµατικά περιστατικά και τα απο-
δεικτικά στοιχεία και µέσα όπως προέκυψαν -επαναλαµβάνω-
κατά την προκαταρκτική εξέταση -το λέει συγκεκριµένα ο νόµος-
και όπως προβλέπει και ο Κανονισµός της Βουλής. Κάθε άλλο
δηλαδή, αλλά µια fast track διαδικασία. Δεν διενεργήθηκε προ-
καταρκτική εξέταση. Παγώσατε τις διαδικασίες χωρίς καµία πε-
ραιτέρω έρευνα. 

Επόµενο βήµα µετά τη σηµερινή ψηφοφορία, το Δικαστικό
Συµβούλιο! Και θα ήθελα -σε αυτό θα καταλήξω, κύριε Πρόεδρε-
να αναφερθώ στο Δικαστικό Συµβούλιο. 

Το Δικαστικό Συµβούλιο υποχρεούται να εξετάσει όσα αναφέ-
ρονται στην ποινική δίωξη, που περιλαµβάνει το πόρισµα της
πλειοψηφίας. Έτσι όµως δεσµεύεται το Δικαστικό Συµβούλιο. 

Καταθέτω στα Πρακτικά αντίγραφο όπου αναφέρεται το
άρθρο 250 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μουλκιώτης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αναφέρεται ρητά ότι ο ανακριτής δεσµεύεται -ποιος δηλαδή;
Το Δικαστικό Συµβούλιο- στις πράξεις του και στις ενέργειες απ’

όσα περιγράφονται συγκεκριµένα στην ποινική δίωξη, από την
πράξη που περιγράφεται συγκεκριµένα και άρα, δεν µπορεί να
εξετάσει ούτε καν τις συναφείς πράξεις. 

Εγώ δεν βλέπω από την πλειοψηφία καµία αιτιολόγηση όλων
αυτών. Μήπως επιδιώξατε αυτό να το µεθοδεύσετε; Μήπως, λέω;
Γιατί είναι προφανές αυτό. 

Και τι λέτε, εν πάση περιπτώσει, για τη διάταξη αυτή του άρ-
θρου 250 στους Βουλευτές της πλειοψηφίας; Μήπως υποκρύ-
πτετε αυτό που λέµε «συγκάλυψη»; 

Καταλήγω λέγοντας για έναν καθηγητή µας -έτυχε να τον δια-
βάσω-, τον αείµνηστο Αριστόβουλο Μάνεση. Όχι µόνο η πολιτική
συναίνεση στην παραβίαση του Συντάγµατος δεν νοµιµοποιεί την
τελευταία, αλλά πρέπει να αντιληφθούµε ότι το Σύνταγµα είναι
ένα σύνολο δεσµευτικών και υποχρεωτικών κανόνων αυξηµένης
τυπικής ισχύος ή δεν είναι τίποτα. 

Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, θα πω για την αυτοκριτική του
κυρίου Πρωθυπουργού, ο οποίος, όσον αφορά την προηγηθείσα
εξεταστική επιτροπή είπε ότι δεν ήταν αυτό από τις καλύτερες
περιπτώσεις της κοινοβουλευτικής ιστορίας. Ναι! 

Η προανακριτική παρωδία τώρα και το πόρισµα της πλειοψη-
φίας, όπως ήρθε, κατ’ εντολή του κυρίου Πρωθυπουργού βε-
βαίως, που προτείνει την παραποµπή στο Δικαστικό Συµβούλιο
του κ. Τριαντόπουλου, αν και πιστεύει ότι είναι αθώος, τι ακριβώς
είναι; Ας µας απαντήσει, έστω ρητορικά, ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός. Είναι ο ορισµός του ευτελισµού πέραν πάσης αµφιβολίας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μουλκιώτη. 
Καλείται στο Βήµα η κ. Γεωργία Κεφαλά Βουλευτής της Πλεύ-

σης Ελευθερίας. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πόσοι Κοινοβουλευ-

τικοί θα µιλήσουν τελικά; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Στην ουσία, τελει-

ώσαµε. Λείπουν δύο Βουλευτές. Εφόσον δεν έρθουν, θα µιλή-
σετε εσείς µετά. 

Κυρία Κεφαλά, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΑ (ΤΖΩΡΤΖΙΑ) ΚΕΦΑΛΑ: Η εικόνα η σηµερινή δυστυ-

χώς δεν γίνεται πρώτη φορά, αυτή η άδεια Βουλή, σήµερα λόγω
αποχής κάποιων κοµµάτων, και τις άλλες µέρες λόγω της αποχής
των Βουλευτών. Είναι κάτι που η Πλεύση Ελευθερίας εµµονικά
σχεδόν ζητάει και υπογράφει σε κάθε ψήφιση νοµοσχεδίου. Η
Πλεύση Ελευθερίας δηλώνει την αµφισβήτησή της  για τη διαδι-
κασία ψήφισης και συζήτησης. 

Και αυτό το κάνουµε εµµονικά, όχι γιατί αγαπάµε τους τύπους,
αλλά επειδή αγαπάµε τον διάλογο, αγαπάµε τις παρουσίες των
Βουλευτών. Πιστεύω ότι δεν µπορούµε να ζητάµε τη συµµετοχή
των πολιτών στα κοινά χωρίς να έχουµε τη δική µας συµµετοχή
στο Κοινοβούλιο. 

Έτσι, λοιπόν, σε κάθε συζήτηση, σε κάθε ψήφιση, οι εβδο-
µήντα πέντε παρόντες Βουλευτές που θα έπρεπε να υπάρχουν
στο Κοινοβούλιο, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής, είναι
πάντα απόντες.

Με αυτή την έλλειψη σωστής διαδικασίας, καταλαβαίνετε ότι
και οι συζητήσεις και οι αποφάσεις είναι άκυρες. Παρόλα αυτά,
µε το αγαπηµένο µας σπορ της εξαίρεσης από τους κανόνες,
γιατί αυτό κάνουµε πάντα - αγαπηµένο ελληνικό σπορ-, εξαι-
ρούµε τον εαυτό µας κάθε φορά απ’ αυτό πρέπει να γίνει. 

Διαβάζω όλο αυτό το διάστηµα αναλυτές οι οποίοι έχουν πάρει
«φωτιά», ακούµε ειδήµονες της πολιτικής, ακούµε προπαγάνδα
ανθρώπων που νοµίζουν πως η πολιτική περιορίζεται σε λεκτικές
καρπαζιές και µουσικές καρέκλες και κρυφτό. Γιατί ουσιαστικά
αυτά είναι τα παιχνίδια της πολιτικής. 

Έχω να πω, µε κατανόηση πραγµατικά και αγάπη σε όσα κά-
ποιοι από εσάς προσπαθήσατε να προσφέρετε -γιατί δεν είναι
όλοι οι άνθρωποι ίδιοι, δεν τους βάζουµε στο ίδιο σακί-, πως αυτή
η εποχή, η εποχή που ζήσατε όλα αυτά τα χρόνια µετά τη Μετα-
πολίτευση, παρήλθε. Όλα κλείνουν τον κύκλο τους και ήρθε η
στιγµή να κλείσει και αυτός ο µεγάλος κύκλος. Και την τελεία την
έβαλαν τα Τέµπη. 
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Η Ελλάδα, λοιπόν, πρέπει να αλλάξει. Όλοι µας πρέπει να αλ-
λάξουµε. Οι καλλιτέχνες, που πάντα είχαν το χρέος, ακόµα και µε
µεγάλο τίµηµα πολλές φορές -αν αναλογιστεί κανείς ότι αν στον
Μεσαίωνα δεν µιλούσαν οι καλλιτέχνες και οι επιστήµονες, θα ήµα-
σταν ακόµα σε εκείνη την εποχή-, προχωράνε την ανθρώπινη
σκέψη σε ένα διαφορετικό όραµα, ένα καινούργιο όραµα. Και όταν
η πλειοψηφία δεν είναι έτοιµη να ακολουθήσει, ακόµα και τότε
βλέπουµε αυτή την ανάγκη. Και στη συγκεκριµένη περίπτωση,
αυτή η ανάγκη φαίνεται εδώ και καιρό. 

Θέλω να αναφέρω µια τηλεοπτική συνέντευξη που είχε ο Λάκης
Λαζόπουλος, που κατάφερε να κάνει µια ανάλυση πολύ πιο κοντά,
κατά τη γνώµη µου, στον κοινωνικό παλµό και στην πραγµατικό-
τητα απ’ όσα συζητούνται και γράφονται από τους ειδικούς. 

Μίλησε για κανάλια, για υποκλοπές, για εκµεταλλεύσεις, για πα-
ραβλέψεις, για το πολιτικό σύστηµα και περιέγραψε την κατά-
σταση σαν µια φυλακή από την οποία όλοι θέλουµε να
αποδράσουµε. Αυτή η φυλακή, λοιπόν, χτίστηκε είτε µε τη συνει-
σφορά σας είτε µε την ανοχή σας. Και δέσµιοι είµαστε όλοι εµείς,
δέσµιοι σε χρέη, σε ιδιωτικοποιήσεις σε απόλυτη εξάρτηση από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, απόλυτα δεσµευµένοι και ακόλουθοι των
ισχυρών της παγκόσµιας σκακιέρας. Και φτάσαµε, εκτός από δού-
λοι και υπηρέτες, να µην µπορούµε να ζήσουµε τελικά. 

Είπε λοιπόν ο κ. Λαζόπουλος ότι όταν κάνεις απόδραση, δεν κοι-
τάς από ποιο παράθυρο θα βγεις. Και συµφωνούµε απόλυτα σε
αυτό. Δεν µας ενδιαφέρει τι έχει έξω από τη φυλακή, µας ενδια-
φέρει να βγούµε. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας): Και να µπουν κάποιοι άλλοι. 

ΓΕΩΡΓΙΑ (ΤΖΩΡΤΖΙΑ) ΚΕΦΑΛΑ: Και να µπουν κάποιοι άλλοι,
για να µην µείνουν άδειες οι φυλακές. 

Όταν, λοιπόν, ακούτε τη φράση «συζητάω µε τον εαυτό µου»,
κύριε Πλεύρη, θα πρότεινα να την εφαρµόσετε, αντί να γελάµε και
οι δύο εδώ, γιατί µόνο έτσι θα µπορέσουµε να βρούµε το γιατί, τις
πραγµατικές προθέσεις και να δούµε στον καθρέφτη τη φθορά
µας. Και να διαφωνήσετε µε τον εαυτό σας. Γιατί όχι; 

Το περιµένουµε πώς και πώς. Περιµένουµε έστω και ένα ψήγµα
αυτοκριτικής, για να σας χειροκροτήσουµε. Πραγµατικά σας το
λέµε, µε το χέρι στην καρδιά. Δυστυχώς, όµως, δεν θα συµβεί,
γιατί δεν συνέβη όλο αυτό το διάστηµα, επειδή δεν µιλάτε ούτε µε
τους ανθρώπους, ούτε µε τον εαυτό σας δυστυχώς. 

Εµείς στην Πλεύση Ελευθερίας, λοιπόν, η οποία δεν έχει θέσεις
δήθεν, έχουµε κάνει τουλάχιστον εκατό οµιλίες ο καθένας από
εµάς και στο Κοινοβούλιο και στις επιτροπές -αυτή είναι η δουλειά
που όλοι οι Βουλευτές κάνουν σε διάστηµα δέκα ετών κοινοβου-
λευτικής δραστηριότητας-, έχουµε µιλήσει δεκάδες φορές για τα
Τέµπη και ποτέ δεν έχουµε πει αν το κάναµε πρώτοι -δεν µας εν-
διαφέρει- ή αν το κάναµε καλύτερα. Ποτέ! Έχουµε πει όµως πως
είµαστε µέρος της κοινωνίας, από εκεί ήρθαµε και εκεί θα παρα-
µείνουµε. Έχουµε µιλήσει για όλα τα ζητήµατα που αφορούν
όλους µας. 

Δεν θα µιλήσω για τα Τέµπη, γιατί όλοι γνωρίζουν. Όλοι γνωρί-
ζουµε και για την ενοχή και για την ανικανότητα στο έγκληµα των
Τεµπών συγκεκριµένα, για την ανικανότητα της διαχείρισης σε
οποιοδήποτε φαινόµενο κρίσης και στην ανικανότητα βασικής αν-
τίληψης βασικών αναγκών και δικαιωµάτων. Βλέπουµε και αυτό το
φαινόµενο. Δεν ξέρετε τι είναι τα δικαιώµατα. Άλλη συζήτηση
αυτή. 

Δεν θα σας απασχολήσω άλλο. Τελείωσε και ο χρόνος µου.
Καλό Πάσχα, χωρίς συντάξεις. Καλό Πάσχα χωρίς τρένα. Καλό
Πάσχα χωρίς επαρκείς µισθούς. Καλό Πάσχα χωρίς δικαιοσύνη. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Κεφαλά. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Δηµητριάδης, Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος των Σπαρτιατών. Θα ακολουθήσει ο κ. Βρεττάκος. 
ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συνοψίσω εν τάχει τι έγινε τις

τελευταίες µέρες. Πριν από λίγο καιρό κατετέθη µια πρόταση προ-
ανακριτικής από το ΠΑΣΟΚ. Μια πρόταση που είχαµε πει ότι ήταν
ελλιπής η οποία περιόριζε την ευθύνη του κ. Τριαντόπουλου µόνο

σε ένα πληµµέληµα χωρίς να υπάρχει διεύρυνση του κατηγορη-
τηρίου και χωρίς να προβλέπεται διερεύνηση περαιτέρω αδικηµά-
των. Είχαµε πει, λοιπόν, τότε και το λέµε και σήµερα ότι το
εξαιρετικά σοβαρό ζήτηµα της αλλοίωσης της επέµβασης στο
πεδίο θα πρέπει να διερευνηθεί διότι εξαιτίας αυτής της επέµβα-
σης στο πεδίο σήµερα έχουµε πάρα πολλές ελλείψεις αναφορικά
µε το έγκληµα των Τεµπών. Και εξηγούµαι. Εάν δεν είχε γίνει αυτή
η παρέµβαση στο πεδίο και … από την πρώτη στιγµή οι εµπειρο-
γνώµονες και οι ιατροδικαστές θα είχαµε πάρα πολλά δεδοµένα
που δεν τα έχουµε. Θα είχε ληφθεί δείγµα, κάτι που δεν έγινε. Θα
γνώριζαν οι ιατροδικαστές από τους σωρούς πού πέθανε το κάθε
θύµα. Δεν το έχουµε ούτε αυτό. Δυστυχώς δεν έχουµε πάρα
πολλά δεδοµένα τα οποία σήµερα προσπαθούµε να ανασκευά-
σουµε χωρίς όµως να µπορέσουµε ποτέ να πάρουµε απαντήσεις.
Και γι’ αυτό τον λόγο έχουµε και πάρα πολλά αντικρουόµενα πο-
ρίσµατα. 

Αναφορικά µε τα πορίσµατα θα πω και κάτι. Θα ήθελα κι εγώ
να καταγγείλω τις παλινωδίες του ΕΟΔΑΣΑΑΜ ο οποίος πριν από
ένα µήνα περίπου έβγαλε ένα πόρισµα το οποίο θεωρήθηκε από
τον Πρωθυπουργό η επιτοµή του πορίσµατος και ότι δεν επιδέ-
χεται αµφισβήτησης και ξαφνικά σήµερα, αυτές τις µέρες, βλέ-
πουµε όχι µόνο αµφισβήτηση, όχι µόνο παραίτηση, αλλά και να
αµφισβητείται κυρίως το κύρος του οργανισµού. Αυτό για µας
δεν είναι σοβαρή εικόνα για έναν οργανισµό ο οποίος συνεστήθη
από την Κυβέρνηση ακριβώς για να ερευνήσει το δυστύχηµα, το
έγκληµα στα Τέµπη. Δεν είναι σοβαρή εικόνα αυτή εδώ. Και έχει
σοβαρή ευθύνη και η Κυβέρνηση. Δεν είναι µόνο ο κ. Παπαδη-
µητρίου. Είναι και η Κυβέρνηση που τον διόρισε στον οργανισµό. 

Επίσης, θα ήθελα να τονίσω και κάτι άλλο. Μετά λύπης µου
διαπιστώνω το τελευταίο διάστηµα ότι οι συγγενείς των θυµάτων
έχουν χωριστεί σε παρατάξεις. Έχουµε, λοιπόν, µια παράταξη
που λέει ότι δεν υπήρχε παράνοµο φορτίο, µια άλλη που λέει ότι
υπήρχε. Και δυστυχώς όσοι διαφωνούν µε µία εκδοχή δέχονται
επιθέσεις. Θέλω να πω το εξής. Το έχω πει πολλές φορές από
αυτό το Βήµα, θα το πω και τώρα. Δεν θέλουµε επιθέσεις εναν-
τίον συγγενών θυµάτων των Τεµπών είτε λέγονται κ. Μαρία Κα-
ρυστιανού, είτε λέγονται Νίκος Πλακιάς. Αυτοί οι άνθρωποι
ξέρετε έχουν χάσει δικούς τους. Είναι χαροκαµένοι. Έχουν βιώ-
σει την απώλεια και το πένθος. Και ό,τι και να λέµε εµείς εδώ
αυτοί οι άνθρωποι έχουν χάσει τους οικείους τους. Και χρόνια
µετά όταν η υπόθεση θα έχει κλείσει, θα έχει αποδοθεί δικαιο-
σύνη ελπίζουµε για όλους, αυτοί οι άνθρωποι θα εξακολουθούν
να έχουν το κενό. Θα εξακολουθούν να έχουν την απώλεια. Και
αυτό πρέπει να γίνει σεβαστό. Δεν πενθούµε εµείς περισσότερο
από αυτούς. Αυτοί έχουν το πένθος και θα το έχουν για το υπό-
λοιπο της ζωής τους. Γι’ αυτόν τον λόγο, λοιπόν, θα παρακαλέσω
ασχέτως αν συµφωνούµε ή διαφωνούµε µε τους συγγενείς των
θυµάτων καλό θα είναι να µην τους επιτιθέµεθα. Για µένα αυτό
είναι ηθικά απαράδεκτο. Μιλάµε για ανθρώπους που έχουν βιώ-
σει την απώλεια και έχουν χάσει τους δικούς τους οι οποίοι δυ-
στυχώς δεν θα επιστρέψουν ποτέ πίσω ό,τι και να λέµε εµείς, ό,τι
και να κάνουµε εµείς.

Επίσης, θα ήθελα να πω αναφορικά µε τον κ. Τριαντόπουλο
ότι το Σύνταγµα και το άρθρο 86 πρέπει να γίνει σεβαστό. Δεν
µπορούµε εµείς κατά το δοκούν να το παρακάµπτουµε και να το
παραγνωρίζουµε και να λέµε «όχι, παρακάµπτουµε τη διαδικασία
και πάµε κατευθείαν στον φυσικό δικαστή». Αρµοδιότητα γι’ αυτό
έχει µόνο η Βουλή. Εάν εµείς παρακάµψουµε την προανακριτική
η οποία υπέχει θέση Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών τότε είναι σα
να λέµε ότι οποιοσδήποτε ύποπτος µπορεί να παρακάµπτει την
προδικασία και να πηγαίνει κατευθείαν στο δικαστήριο. Αυτό για
µας είναι ασέβεια και παραβίαση του κώδικα ποινικής δικονοµίας.
Και ουσιαστικά θεµελιώνει και ακυρότητα της διαδικασίας. Εµείς,
λοιπόν, στους Σπαρτιάτες δεν µπορούµε να συναινέσουµε σε
αυτή εδώ την παραβίαση του Συντάγµατος, την παραβίαση της
προδικασίας, γιατί κάποια άρθρα θα πρέπει να γίνονται σεβαστά.
Και να πω ότι το Σύνταγµα, ξέρετε, δεν υφίσταται για να κάνουµε
επιλογή άρθρων. Αυτό το άρθρο µας αρέσει αυτό δεν µας αρέ-
σει, αυτό το επιλέγουµε, αυτό όχι. Θα τα εφαρµόζουµε όλα και
όπως προβλέπεται. 

Τέλος, θα ήθελα να πω κάτι επειδή µας βλέπει ο κόσµος και οι
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συγγενείς των θυµάτων των Τεµπών. Το ζητούµενο είναι να απο-
δοθεί δικαιοσύνη όχι για λόγους εκδικητικούς αλλά διότι η ατι-
µωρησία -το είχα πει πριν από περίπου ενάµιση χρόνο στην
εξεταστική επιτροπή- είναι αυτή που δηµιουργεί τραγωδίες. Η
ατιµωρησία είναι αυτή που έχει δηµιουργήσει ένα πέπλο σιγου-
ριάς σε όλους τους υπαίτιους πως «ό,τι και να συµβεί εγώ θα τη
γλιτώσω». Εµείς αυτό θέλουµε να σταµατήσει, διότι αν υπάρχει
η ατιµωρησία τότε, δυστυχώς, θα ζήσουµε ξανά νέες τραγωδίες.
Και µακάρι να βγω ψεύτης. 

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι αν όντως θέλουµε να αποδοθεί δικαιο-
σύνη για τα Τέµπη προτείνω τα εξής. Πρώτον, να συσταθεί προ-
ανακριτική επιτροπή και να διερευνήσει διαχρονικά τις ποινικές
ευθύνες όχι µόνο για τη Νέα Δηµοκρατία που έχει τεράστιες ευ-
θύνες αλλά και για άλλες πολιτικές δυνάµεις. Δεύτερον, να κα-
ταργηθεί επιτέλους ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών. Το έχουµε
πει πάρα πολλές φορές δεν µπορεί να πηγαίνουµε σε προανα-
κριτικές και να εξακολουθεί να υφίσταται αυτός ο νόµος που
προβλέπει συντοµότερες παραγραφές. Πρέπει να καταργηθεί
άµεσα. Τρίτον, και πιο σηµαντικό θα πρέπει επιτέλους να γίνονται
προανακριτικές όπως προβλέπεται, µε µάρτυρες, µε έρευνα και
όχι fast track µε διαδικασία που πραγµατικά για µένα αποτελεί
σοβαρή παραβίαση χωρίς να έχει διερευνηθεί τίποτα από το
πεδίο. Εάν, λοιπόν, εµείς επιθυµούµε να απονεµηθεί δικαιοσύνη
για τα Τέµπη να κάνουµε όλα αυτά εδώ. Διαφορετικά πολύ φο-
βάµαι θα είµαστε µονίµως σε ένα φαύλο κύκλο κοροϊδίας του ελ-
ληνικού λαού αλλά και των συγγενών των θυµάτων. 

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ και σε ένα κοινωνικό ζήτηµα.
Έρχεται Πάσχα. Έχει έρθει, λοιπόν, το θέµα των συντάξεων οι
οποίες κατά την άποψή µου µπορούν να κατατεθούν και νωρί-
τερα. Άκουσα την κ. Κεραµέως να λέει ότι αν κατατεθούν νωρί-
τερα θα µείνουν µετά για σαράντα πέντε µέρες οι συνταξιούχοι
χωρίς χρήµατα. Μα ούτως ή άλλως µένουν χωρίς χρήµατα λόγω
κόστους ζωής. Είτε τα βάλλετε τώρα είτε τα βάλλετε αργότερα
πάλι θα έχουν θέµα οι συνταξιούχοι. Αν, λοιπόν, θέλετε να βοη-
θήσετε τους συνταξιούχους δεν είναι το θέµα της ηµεροµηνίας
καταβολής, είναι το θέµα του κόστους ζωής. Επιτέλους, κάντε
κάτι. Κάνω, λοιπόν, µια έκκληση. Καταβάλλετε νωρίτερα τις συν-
τάξεις. Βοηθήστε τους συνταξιούχους να κάνουν Πάσχα ανθρώ-
πινα και γενικώς φροντίστε να βελτιώσετε το κόστος ζωής. Είναι
πάρα πολύ σηµαντικό και αφορά πάρα πολύ κόσµο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Δηµητριάδη. Επόµενος οµιλητής ο κ. Γιώργος Βρεττάκος,
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΡΕΤΤΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ.

Πριν ξεκινήσω θα κάνω ένα σχόλιο για την Αντιπολίτευση που
βλέπουµε ότι αποχώρησε από τη διαδικασία. Αυτό αποδεικνύει
ότι άλλη µια φορά αυτό που τους νοιάζει είναι µόνο οι εντυπώ-
σεις και όχι η ουσία, αφού ουσιαστικά θα έπρεπε αν συµµετείχαν
στην ψηφοφορία να καταψηφίσουν την παραποµπή για την οποία
µέχρι χθες µας έλεγαν ότι είναι απαραίτητη και θα πρέπει να
γίνει. Άρα, λοιπόν, προκειµένου να µην παραβιάσουν για άλλη
µια φορά τη λογική, επέλεξαν τον πολιτικό τακτικισµό, δηλαδή
να αποχωρήσουν. Και γι’ αυτό τους κρίνουν όλοι οι ψηφοφόροι
και όλοι οι Έλληνες πολίτες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα όσα ζήσαµε το τελευταίο
διάστηµα στην πολιτική ζωή του τόπου µας θυµίζουν τις χειρό-
τερες εποχές. Εποχές που όλοι θα θέλαµε να έχουµε ξεχάσει.
Ακραία τοξικότητα, πόλωση και µια επιχείρηση διχασµού της ελ-
ληνικής κοινωνίας. Με ευθύνη κυρίως των κοµµάτων της Αντιπο-
λίτευσης επιδιώχθηκε να χωριστεί η κοινωνία µας σε αυτούς που
θέλουν να συγκαλύψουν και στους διεκδικητές της δικαιοσύνης.
Υιοθετήθηκαν απίστευτες θεωρίες συνωµοσίας, ακούστηκαν απί-
στευτα πράγµατα. Τόσο η Κυβέρνησή µας όσο και όλη η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα δεχθήκαµε έναν ανελέητο πόλεµο λάσπης
όπου ακούστηκαν ακραίοι χαρακτηρισµοί. Ποιος µπορεί να ξε-
χάσει το κόµµα του κ. Βελόπουλου που ξεκίνησε όλη αυτή τη χυ-
δαία λάσπη απέναντί µας µιλώντας για κρυµµένους νεκρούς, για
τα χρόνια που εξαφανίστηκαν, για λαθρέµπορους µε παράνοµα

φορτία. Αδιανόητα πράγµατα. Έφτασε µάλιστα δε πριν λίγες
µέρες στο ραδιόφωνο να ζητά να εύχεται να ήταν τα παιδιά µας
µέσα στο τρένο. Κάτι τελείως απαράδεκτο που δείχνει και το
ποιόν του ανθρώπου. 

Ποιος µπορεί να ξεχάσει την Πλεύση Ελευθερίας, το κόµµα
της Ζωής Κωνσταντοπούλου, που έχει ξεπεράσει κάθε όριο. Και
τι δεν έχουµε ακούσει εδώ µέσα. Έχουµε ακούσει ότι τα χέρια
των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας όλων είναι βαµµένα µε
αίµα, ότι αυτό το παιδί που χάθηκε ως µηχανοδηγός της εµπορι-
κής αµαξοστοιχίας εµπλέκεται µε τα λαθραία φορτία, όλα αυτά
τα οποία ακούστηκαν. Έχει ζητήσει να πάει φυλακή όλη η Κυ-
βέρνηση συλλήβδην. Μιλάµε για χυδαία πράγµατα τα οποία δεν
στέκουν σε καµία λογική. 

Ποιος µπορεί να ξεχάσει τι ακούσαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ, να αφή-
νει ανείπωτα υπονοούµενα για το θάνατο του γιού τής εισαγγε-
λέως ο ίδιος ο Πρόεδρος του κόµµατος µέσα εδώ ή τον
Ευρωβουλευτή του τον Νίκο Παππά ο οποίος έλεγε στα social
media του ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι φυτώριο δολοφόνων και
βιαστών, πράγµατα απαράδεκτα που δεν έπρεπε να έχουν θέση
στο δηµόσιο λόγο.

Κι από το ΠΑΣΟΚ, όµως, ακούσαµε από συγκεκριµένα στελέχη
να µιλάνε για εξαφανισµένα βαγόνια, για παράνοµα φορτία. 

Οµοβροντία, λοιπόν, από την Αντιπολίτευση συκοφαντίας µε
την ελπίδα να αποκοµίσουν πολιτικό όφελος. 

Εδώ, όµως, έγινε και κάτι χειρότερο. Πέρα από όλα αυτά τα
αισχρά τα οποία σας είπα, αµφισβητήθηκαν και οι ίδιοι οι θεσµοί,
η δικαιοσύνη, η δηµοκρατία, ακόµα και ο ίδιος ο Πρόεδρος της
Δηµοκρατίας. Αυτή η ισοπέδωση των πάντων δεν βοηθάει που-
θενά. Όσοι διατείνονται ότι θέλουν να έρθουν όλα στο φως, µε
όλα αυτά τα οποία κάνουν καταφέρνουν µόνο ένα πράγµα, να
φέρνουν περισσότερο σκοτάδι.

Σε όλο αυτό το κλίµα τοξικότητας η παράταξή µας στάθηκε
στο ύψος των περιστάσεων, θεσµικά, µε ψυχραιµία, αλλά πάνω
από όλα µε υπευθυνότητα. Είναι αλήθεια ότι αυτό το τραγικό δυ-
στύχηµα των Τεµπών είναι κάτι που µας στιγµάτισε όλους
θεωρώ, όλες τις Ελληνίδες και όλους τους Έλληνες. Η απώλεια
πενήντα επτά συνανθρώπων µας µας βαραίνει και µας υποχρε-
ώνει να κάνουµε ό,τι περνάει από το χέρι µας για να αποδοθεί
δικαιοσύνη, να µην µείνει τίποτα στο σκοτάδι, αλλά και βασικό-
τερο να µην ξανασυµβεί ποτέ ξανά κάτι τέτοιο. 

Όµως, για να λάµψει η αλήθεια και να αποδοθεί δικαιοσύνη,
να συµφωνήσουµε στα αυτονόητα. Τη δικαιοσύνη, στη δηµοκρα-
τία µας τουλάχιστον, την απονέµουν τα δικαστήρια και όχι τα τη-
λεοπτικά πάνελ, όχι οι πλατείες, όχι τα λαϊκά δικαστήρια. 

Έρχοµαι, λοιπόν, στο προκείµενο. Η έρευνα για τα Τέµπη έχει
δύο σκέλη: Το πρώτο έχει να κάνει µε το τι έγινε µέχρι την ηµέρα
που έγινε το τραγικό δυστύχηµα. Εκεί υπάρχει µία τεράστια δι-
κογραφία αυτή τη στιγµή, µε πάνω από σαράντα κατηγορούµε-
νους, πολλές πραγµατογνωµοσύνες που έχουν ολοκληρωθεί και
άλλες που είναι σε εξέλιξη, µε τους δικηγόρους και τις οικογέ-
νειες των θυµάτων να θέτουν τα αιτήµατά τους και να εξετάζον-
ται από τις ανακριτικές αρχές. Είναι µια πολύ µεγάλη διαδικασία
που είµαι σίγουρος και εµπιστεύοµαι τη δικαιοσύνη ώστε στο
τέλος θα καταλήξει στην αλήθεια και θα τιµωρήσει τους πραγ-
µατικά υπεύθυνους.

Το δεύτερο σκέλος έχει να κάνει µε το τι έγινε µετά το δυστύ-
χηµα, πώς διαχειρίστηκε ο χώρος. Και σε αυτό το σκέλος ήδη
έχουν ασκηθεί διώξεις για παράβαση καθήκοντος σε τέσσερα
φυσικά πρόσωπα, ενώ για το πέµπτο πρόσωπο που αναφερόταν,
λόγω του άρθρου 86, του νόµου «περί ευθύνης Υπουργών», η δι-
κογραφία ήρθε στη Βουλή, για τον κ. Τριαντόπουλο δηλαδή.

Το ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, µε βάση αυτή τη δικογραφία και τις εισαγ-
γελικές διατάξεις πρότεινε τη σύσταση προανακριτικής κι εµείς
µε θεσµικό θάρρος και πιστοί σε αυτό που είπαµε ότι θέλουµε
να εξεταστεί κάθε πτυχή αυτού του δυστυχήµατος, ήρθαµε και
ψηφίσαµε την πρόταση της προανακριτικής. 

Εδώ, βέβαια, πάλι υπάρχει µία θεωρία συνωµοσίας για το µετά
η οποία λέει το εξής: Λέει ότι µέλη της Κυβέρνησης, εκείνες τις
πρώτες ώρες µετά το τραγικό δυστύχηµα, την ώρα που το πρώτο
µέληµα όλων ήταν να βρεθούν οι αγνοούµενοι, να ταυτοποι-
ηθούν οι νεκροί, κάποιοι από εµάς προσπαθούσαν να συγκαλύ-
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ψουν κάποιον λαθρεµπόριο, ο οποίος ούτε ξέρουµε τι µετέφερε,
ούτε πόσο είναι αυτό, ούτε πού είναι αυτό. Αυτά δεν έχουν απο-
δειχθεί ακόµα. Μέχρι στιγµής είναι θεωρίες. Είναι απαράδεκτα
πράγµατα που προσβάλλουν και τη νοηµοσύνη µας. 

Δεν λέµε ότι δεν έγιναν λάθη ή παραλείψεις. Αυτά όλα θα τα
κρίνει η δικαιοσύνη και η δικαστική διερεύνηση. Όµως, η κατη-
γορία περί συγκάλυψης, συγχωρήστε µε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι ανυπόστατη. Ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος ζήτησε
να πάει στον φυσικό του δικαστή για να µη µείνει καµία σκιά κι
αυτό είναι µια στάση που τον τιµά. Δεν κρύφτηκε πίσω από τα
υπουργικά προνόµια. Αντιθέτως, ζήτησε να πάει στον φυσικό δι-
καστή και να αποδειχθεί η αλήθεια χωρίς καµία σκιά. 

Έτσι, λοιπόν, η προανακριτική επιτροπή, κρίνοντας επαρκές
το ήδη υπάρχον ογκωδέστατο ανακριτικό υλικό, εισηγήθηκε την
άσκηση ποινικής δίωξης. Κι επειδή ακούστηκαν και εξακολου-
θούν να ακούγονται πολλά, να πούµε ότι το ήδη υπάρχον υλικό
το οποίο έχει µια ενδελεχή έρευνα από την Εισαγγελέα Εφετών
Λάρισας, τριάντα µαρτυρίες, δεκάδες έγγραφα, πραγµατογνω-
µοσύνες και δύο εισαγγελικές διατάξεις -στη µία έγιναν αρχει-
οθετήσεις, στην άλλη ασκήθηκαν διώξεις- είναι αρκετό για τις
απλές ενδείξεις που ψάχνουµε στο στάδιο της προκαταρκτικής
εξέτασης. 

Για πρώτη φορά στη χώρα µας δεν κλείνει ένας φάκελος στα
συρτάρια, αλλά πάει στη δικαιοσύνη. Όχι µε κοµµατικές σκοπι-
µότητες, αλλά µε πλήρη διαφάνεια. Η προανακριτική επιτροπή
λειτούργησε µε θεσµική επάρκεια, µε πλήρη διαφάνεια. Εξέτασε
όλο το αποδεικτικό υλικό µε βάση το άρθρο 86 του Συντάγµατος
και τον Κανονισµό της Βουλής, χωρίς καµία υπέρβαση και χωρίς
κοµµατικά φίλτρα. Η πλειοψηφία της επιτροπής, λοιπόν, διαπί-
στωσε ότι είναι επαρκείς ενδείξεις για την αξιόποινη πράξη και
εισηγείται σήµερα στην Ολοµέλεια την άσκηση ποινικής δίωξης.
Και σηµειώνω. Η ίδια εισαγγελική διάταξη που σήµερα αµφισβη-
τείται είναι αυτή η οποία µνηµονεύθηκε από το ΠΑΣΟΚ στην πρό-
τασή του για τη σύσταση της προανακριτικής. 

Ας είµαστε, λοιπόν, ξεκάθαροι. Η παραποµπή δεν είναι κατα-
δίκη. Είναι εγγύηση ότι η υπόθεση θα διερευνηθεί πλήρως, µε
ανεξαρτησία, αλλά και σοβαρότητα. Το Δικαστικό Συµβούλιο
απαρτίζεται από ανώτατους δικαστές µε δηµόσια κλήρωση, όχι
από κόµµατα και πιστέψτε µε νοµίζω αυτό πιστεύουν και όλοι οι
Έλληνες πολίτες, οι ανώτατοι δικαστές είναι πολύ πιο αρµόδιοι
και πολύ πιο αµερόληπτοι για να κρίνουν τι έχει γίνει σε αυτή την
υπόθεση. 

Αυτό, λοιπόν, που κάνουµε είναι ακριβώς το αντίθετο από αυτό
που µας κατηγορείτε. Δεν συγκαλύπτουµε. Εµείς τα φέρνουµε
όλα στο φως µέσα από την ανεξάρτητη ελληνική δικαιοσύνη. 

Όσο για το αφήγηµα της Αντιπολίτευσης -και να κλείσω µ’
αυτό- ότι µπλοκάρει τη διερεύνηση άλλων αδικηµάτων και αυτό
είναι ψευδές. Η διαδικασία προβλέπει ότι αν προκύψουν είτε
άλλα πρόσωπα είτε προκύψουν άλλες κατηγορίες, πάλι θα γυρί-
σει στην Ολοµέλεια της Βουλής, ό,τι ακριβώς θα γινόταν και στην
περίπτωση που η προανακριτική έπεφτε είτε σε άλλα πρόσωπα
είτε σε άλλες κατηγορίες. 

Άρα, λοιπόν, η δικαιοσύνη είµαι σίγουρος ότι στο τέλος θα
βρει τον δρόµο της. Έχουµε ευθύνη να προχωρήσουµε γρήγορα
απέναντι στις ψυχές που χάθηκαν, απέναντι στις Ελληνίδες και
σε όλους τους Έλληνες, αλλά απέναντι και στις επόµενες γενιές. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Βρεττάκο. 

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πραγ-

µατικά είναι µια διαδικασία η οποία συνδέεται από τις λίγες
φορές που έχει αρµοδιότητα η Βουλή να έχει τον ρόλο του ει-
σαγγελέα και να ασκεί ποινική δίωξη. 

Αυτό από το οποίο πρέπει να ξεκινήσουµε και να καταστή-
σουµε σαφές είναι ότι όταν έχουµε τραγωδίες, όπως υπόλογοι
είναι και αυτοί οι οποίοι ενδεχοµένως θα πρέπει να αναζητήσουν
τις ευθύνες που έχουν τις πολιτικές, τις οποίες έχουµε αναλάβει,
αναφορικώς µε µια τραγωδία που έχει και εγκληµατικές συνέ-
πειες που διερευνώνται από την εισαγγελία, αντιστοίχως όµως

ευθύνη έχουν κι αυτοί που προσπαθούν να εργαλειοποιήσουν
µια τραγωδία προκειµένου να έχουν ένα κοµµατικό όφελος. 

Δυστυχώς, σε αυτή τη συζήτηση, όπως αναπτύχθηκε, και ενώ
θα µπορούσαµε σήµερα να έρθουµε εδώ και συνολικά όλο το
πολιτικό σύστηµα να έδινε ένα µήνυµα ότι ναι, εµείς θέλουµε η
Βουλή, τηρώντας βέβαια τι ορίζει το Σύνταγµα, ο Ποινικός Κώδι-
κας, ο Κώδικας Ποινικής Δικονοµίας και ο νόµος «περί ευθύνης
Υπουργών», να κάνουµε τη δουλειά µας, αλλά παράλληλα θέ-
λουµε οι υποθέσεις να οδηγούνται στον δικαστή, σε αυτούς οι
οποίοι γνωρίζουν και να κάνουν τις ανακριτικές πράξεις και πολύ
πιο αµερόληπτα απ’ ότι οι Βουλευτές που µπορεί να έχουν σχη-
µατισµένη άποψη, να οδηγούνται σε κρίση. 

Για την τραγωδία των Τεµπών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
από την πρώτη στιγµή έχουµε πει ότι έχουµε ευθύνη. Προφανώς
πέρα από τις διαχρονικές αβελτηρίες που υπάρχουν και επιση-
µαίνονται και πρέπει να αλλάξουν, από τη στιγµή που αυτή η τρα-
γωδία έγινε επί των ηµερών µας και δύο τρένα µπήκαν στην ίδια
γραµµή και συγκρούστηκαν, υπάρχουν πολιτικές ευθύνες που
έχουµε αναλάβει. 

Στο σκέλος των ποινικών ευθυνών προφανέστατα διενεργείται
η έρευνα από τη δικαιοσύνη και αυτή τη στιγµή που µιλάµε στη
Λάρισα έχουν ασκηθεί πάνω από σαράντα ποινικές διώξεις,
υπάρχουν διακόσιοι πενήντα δικηγόροι στην υπόθεση, υπάρχουν
συγγενείς των θυµάτων που θέλουν να βρουν το δίκιο για τους
εαυτούς τους. Οι συγγενείς των θυµάτων σε καµία περίπτωση
δεν πρέπει να στοχοποιούνται από καµία πλευρά όµως. Υπάρ-
χουν συγγενείς που κρίνουν ότι πρέπει να κάνουν κάποιες ανα-
κριτικές πράξεις και υπάρχουν και συγγενείς που έρχονται και
λένε ότι αυτές οι ανακριτικές πράξεις είναι εις βάρος της ίδιας
της υπόθεσης. 

Όταν σεβόµαστε τον πόνο των συγγενών, βγάζουµε το σύνολο
των συγγενών έξω από αυτούς. Τους ζητούµε συγγνώµη και προ-
σπαθούµε να είµαστε δίπλα τους. Γιατί το τελευταίο διάστηµα εί-
δαµε ότι αρχίζουν να στοχοποιούνται συγγενείς που έρχονται και
λένε ότι έχουν αναπτυχθεί θεωρίες συνωµοσίας οι οποίες δεν
υπάρχουν.

Πράγµατι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ αυτή η τραγωδία
µε τις εγκληµατικές αµέλειες που υπάρχουν θα έπρεπε να µείνει
στο σκέλος πώς έγινε αυτό το δυστύχηµα, εκεί πέρα ξεκινά ένα
δεύτερο στάδιο που άρεσε πάρα πολύ στην αρχή σε κόµµατα τα
οποία κατά βάση προσπαθούν να επιβιώσουν από την ίδια τη συ-
νωµοσιολογία, αναφέροµαι στην Πλεύση Ελευθερίας και στην
Ελληνική Λύση, το οποίο όµως αγκαλιάστηκε πλήρως και από τα
άλλα κόµµατα, το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ, ότι ξαφνικά αφήνουµε
αυτό το σκέλος και πάµε σε κάτι άλλο. Ποιο είναι το κάτι άλλο;
Ότι υπάρχει κάτι ύποπτο στο τρένο το οποίο -όχι απλά υπάρχει
το ύποπτο- το γνωρίζει η Κυβέρνηση, το γνωρίζει από το βράδυ
εκείνο που συνέβη το µοιραίο δυστύχηµα και σε συνεννόηση µε
αρχηγό εγκληµατικής οργάνωσης -έτσι µας είχε αποκαλέσει η κ.
Κωνσταντοπούλου- βρέθηκαν Υπουργοί πάνω, προκειµένου να
αλλοιώσουν όλα αυτά τα στοιχεία.

Όταν, λοιπόν, αυτή η ιστορία σιγά-σιγά αρχίζει να καταρρέει,
τότε ξαφνικά βλέπουµε ότι αποχωρούµε εύκολα από την Αί-
θουσα για να µη συνεχίσουµε τη διαδικασία. Όταν η υπόθεση έρ-
χεται στην πραγµατική της διάσταση, που αυτό άλλωστε είναι
που πρέπει και πλήρως να διερευνηθεί, αν υπάρχουν ποινικές ευ-
θύνες και ποιες πολιτικές ευθύνες υπάρχουν που έγινε ένα δυ-
στύχηµα και σκοτώθηκαν πενήντα επτά άνθρωποι και υπάρχουν
και τραυµατίες και υπάρχουν οικογένειες αυτήν τη στιγµή που
θρηνούν, πέρασε σε ένα άλλο επίπεδο που ήταν πιο εύπεπτο για
να στοχοποιηθεί η ίδια η Κυβέρνηση. Διότι στην τραγωδία όσες
εγκληµατικές αµέλειες και να έχει, είναι κάτι που προφανώς θα
στο καταλογίσει ο πολίτης. Όταν, όµως, αυτό συνδέεται και µε
κάτι άλλο, ότι «αυτοί κάτι κρύβουν», «κάποιον καλύπτουν», «είναι
εγκληµατική οργάνωση», «πάνε πάνω προκειµένου να καλύψουν
τα πάντα», τότε έρχεται πολύ πιο εύκολα η οργή του κόσµου. Και
σ’ αυτό ξεκίνησε από δύο κόµµατα, την Πλεύση Ελευθερίας και
την Ελληνική Λύση, συνεχίστηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ
και δυστυχώς υπήρξαν και θεσµικοί φορείς που µπήκαν µόνο σε
αυτό το πλαίσιο.

Βλέπουµε αυτήν τη στιγµή ότι οποιοσδήποτε δικηγόρος µιλάει
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για την υπόθεση αυτή, πηγαίνει στο πειθαρχικό της ολοµέλειας
των δικηγορικών συλλόγων. Αυτή είναι η ελευθερία του λόγου;
Δηλαδή να µπορεί ο πρόεδρος της ολοµέλειας -δεν είναι εδώ
τώρα εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ να τα ακούσει αυτά- να βγαίνει
και να λέει «θα κάνουµε το ένα» -να κάνει τις παραστάσεις-, αλλά
αυτοί που βγαίνουν να κάνουν κριτική, «πειθαρχικό». Είδαµε κι
άλλους φορείς. Είδαµε πραγµατογνώµονες που δεν ξέρουµε αν
είναι πραγµατογνώµονες. Είδαµε ξαφνικά να δηµιουργείται ένα
πλαίσιο το οποίο στηρίζεται σε µια θεωρία η οποία σιγά-σιγά κα-
ταρρέει.

Ερχόµαστε τώρα να δούµε τι εξετάζουµε σήµερα. Σήµερα, η
πρόταση η οποία έχει έρθει δεν σχετίζεται µε το πώς έγινε το δυ-
στύχηµα. Έρχεται µια πρόταση την οποία κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ, το
ψηφίσατε -όσα κόµµατα το ψηφίσατε και εµείς, γιατί είπαµε, είπα
ο Πρωθυπουργός, ότι δεν θα σταθεί η κυβερνητική πλειοψηφία
εµπόδιο για καµία έρευνα της δικαιοσύνης- και γίνεται µια προκα-
ταρκτική. Εδώ έχουµε δύο επίπεδα. Το ένα επίπεδο, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είναι το αµιγώς νοµικό και το άλλο -αν θέλετε-
είναι το πολιτικό, τι λέµε στους πολίτες που µας ακούνε σήµερα.

Εµείς είπαµε από την πρώτη στιγµή είναι απαίτηση της κοινω-
νίας πλέον τη δουλειά της δικαιοσύνης να την κάνουν οι δικαστές
και όχι οι Βουλευτές. Το πήραµε απόφαση και είναι και µια πολι-
τική απόφαση που στηρίζεται και σχετίζεται και µε την ίδια την
πολιτική βούληση αυτής της παράταξης και του Πρωθυπουργού
να αλλάξουµε το άρθρο 86 του Συντάγµατος στην επικείµενη
Αναθεώρηση. Προφανώς, όµως, µέχρι τότε ισχύει. Τι λέµε, όµως;
Ότι θα κάνουµε τις πράξεις οι οποίες είναι απολύτως απαραίτη-
τες, προκειµένου γρήγορα οι υποθέσεις να οδηγούνται στους δι-
καστές. Έγιναν αυτές οι πράξεις στη συγκεκριµένη περίπτωση;
Βεβαίως και έγιναν και αναφερθήκαµε.

Η υπόθεση του κ. Τριαντόπουλου δεν ήρθε ξαφνικά µε µια µη-
νυτήρια αναφορά. Για την υπόθεση του κ. Τριαντόπουλου έχει
διεξάγει έρευνα η Εισαγγελέας Πρωτοδικών Λάρισας και η Ει-
σαγγελέας Εφετών Λάρισας. Η έρευνα ήταν για τον κ. Τριαντό-
πουλο, όπως επεσήµανε σωστά ο κ. Μάντζος; Όχι. Η έρευνα
ήταν για τα φυσικά πρόσωπα. Τα φυσικά πρόσωπα, λοιπόν, κα-
τέληξε η Εισαγγελία, µε τρεις χιλιάδες έγγραφα τα οποία υπάρ-
χουν, µε πάνω από τριάντα µαρτυρικές καταθέσεις ότι για αυτά
τα φυσικά πρόσωπα τα τέσσερα, τον Περιφερειάρχη, τον υπεύ-
θυνο της Αστυνοµίας, τον υπεύθυνο της Πυροσβεστικής και τον
Γενικό Γραµµατέα Πολιτικής Προστασίας πρέπει να ασκηθεί ποι-
νική δίωξη. Ποιο είναι το κορυφαίο σηµείο του σκεπτικού της Ει-
σαγγελίας; Ότι έγινε µια σύσκεψη στις 3 Μαρτίου στην οποία
συµµετείχαν αυτά τα τέσσερα πρόσωπα και ο κ. Τριαντόπουλος
και οι αποφάσεις που πάρθηκαν σε αυτήν τη σύσκεψη οδήγησαν
σε παράνοµη τυχόν αλλοίωση του χώρου και άρα πρέπει να τους
ασκηθεί δίωξη.

Οπότε απαντώ και στο ερώτηµά σας. Προφανώς δεν µπο-
ρούσε να εξετάσει για τον κ. Τριαντόπουλο ο εισαγγελέας. Εάν,
όµως, αύριο το πρωί είµαστε πέντε εδώ πέρα και παίρνουµε µια
απόφαση και στους τέσσερις ασκείται ποινική δίωξη µε τριάντα
µαρτυρίες που έχουν κατατεθεί και ο φάκελος διαβιβάζεται στη
Βουλή για τον πέµπτο που είναι Υπουργός, εύλογα -και το λέει
στην πρότασή του το ΠΑΣΟΚ, εάν ο κ. Τριαντόπουλος δεν ήταν
Υπουργός, θα του είχε ασκηθεί ποινική δίωξη- έρχονται τα µέλη
της προκαταρκτικής επιτροπής και λένε: «Εµείς µελετήσαµε όλο
αυτό το υλικό». Από πού προκύπτει στον Κώδικα Ποινικής Δικο-
νοµίας ή στον νόµο περί ευθύνης Υπουργών ποιες ανακριτικές
πράξεις πρέπει να κάνει η προκαταρκτική επιτροπή; Της ζητάει
να κάνει ανακριτικές πράξεις. Δεν είναι ανακριτική πράξη ότι
πήρα τις καταθέσεις, τις τριάντα που υπάρχουν µέσα, τα τρεις
χιλιάδες έγγραφα και τις τρεις εισαγγελικές διατάξεις της µελέ-
τησα και αξιολογώ ότι αυτό το υλικό είναι επαρκές υλικό, προ-
κειµένου να υπαγάγω τα πραγµατικά περιστατικά που αφορούν
στα φυσικά πρόσωπα και στο πολιτικό πρόσωπο; Προφανέστατα
είναι.

Πάµε τώρα στο χειρότερο σενάριο που λέτε που άκουσα. Πάει
Στο Δικαστικό Συµβούλιο η υπόθεση και έστω ότι το Δικαστικό
Συµβούλιο για οποιονδήποτε λόγο έρχεται και συνηγορεί στις
δικές σας θέσεις. Ποιο είναι το πρόβληµα; Γιατί ακούστηκε και
από αυτό εδώ το Βήµα ότι θα οδηγηθεί σε αθώωση ο κ. Τριαντό-

πουλος. Αν θεωρητικά το Δικαστικό Συµβούλιο έβρισκε την οποι-
αδήποτε ακυρότητα, θα γυρνούσε πίσω στην Ολοµέλεια της
Βουλής και θα ζητούσε περαιτέρω έρευνα από την προκαταρ-
κτική. Εάν τυχόν το Δικαστικό Συµβούλιο κρίνει ότι πρέπει να
γίνει περαιτέρω έρευνα για παραπάνω τυχόν πρόσωπα, δηλαδή
το e-mail που λέτε που είχε ως αναφορά τον κ. Σκέρτσο και τον
κ. Γεραπετρίτη και πρέπει να κάνει κάτι, θα τη γυρίσει εδώ πέρα
στην Ολοµέλεια. Και, προσέξτε, δεν θα είναι πρόταση τριάντα
Βουλευτών, θα είναι πρόταση ενός δικαστικού συµβουλίου τριών
αεροπαγιτών και δύο µελών του Συµβουλίου της Επικρατείας.
Εάν κρίνουν ότι πρέπει να ασκηθεί ποινική δίωξη για παραπάνω
φυσικά πρόσωπα, θα τη στείλει εδώ πέρα. Εάν κρίνει ότι πρέπει
να δούµε και άλλα αδικήµατα, θα τη στείλει εδώ.

Έρχοµαι και στο «µείζον» το οποίο λέτε για εσάς. «Μα, εµείς
στην προκαταρκτική δεν εξετάζαµε τον Μητσοτάκη, τον Σκέρτσο,
τον Γεραπετρίτη. Τώρα πώς θα εξεταστούν»; Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, οι πολιτικοί, οι Βουλευτές και οι Υπουργοί δεν προστα-
τευόµαστε ως µάρτυρες. Προστατευόµαστε µόνο για αδικήµατα
τα οποία θα κάνουµε. Εάν το αίτηµά σας ευσταθεί και έχει διαβι-
βαστεί -γιατί όλα αυτά που συζητάµε τώρα θα πάνε στο Δικαστικό
Συµβούλιο-, µπορεί ο ανακριτής που θα είναι από τον Άρειο Πάγο
και ο εισαγγελέας να ζητήσουν να κληθούν πολιτικά πρόσωπα να
καταθέσουν ως µάρτυρες. Τι φοβόσαστε όµως; Θα σας πω τι φο-
βάστε. Γνωρίζετε ότι έχετε κάνει µια σειρά από έωλα αιτήµατα, τα
οποία αιτήµατα µπορεί να µην αξιολογηθούν. Γιατί µπορεί -να το
πω απλά για να το καταλάβει ο κόσµος- να πει ο ανακριτής και ο
εισαγγελέας αυτό που ζητάνε είναι ανοησία και άρα αφού είναι
ανοησία δεν το ελέγχω. Εσείς έρχεστε και λέτε: «Προτιµούµε να
µείνει η υπόθεση στους είκοσι επτά Βουλευτές που έχει πλειοψη-
φία η Νέα Δηµοκρατία». Γιατί; Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ακούστε, αυτοί που κόπτονται για να τηρηθεί ο κώδικας ποινικής
δικονοµίας, ψήφισαν µέσα στην προκαταρκτική να µην είναι µυ-
στικές οι συνεδριάσεις, να τις δείχνει η τηλεόραση τις συνεδριά-
σεις. Γιατί αυτό που σας ενδιέφερε είναι να κάνετε σόου στον
πόνο των ανθρώπων µέσα στην Προκαταρκτική Επιτροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι αν πραγµατικά σας ενδιαφέρει, κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές, να υπάρξει διαλεύκανση της υπόθεσης, πρέπει να πείτε ένα
επιχείρηµα για ποιον λόγο αυτή η διαλεύκανση θα γίνει καλύτερα
από δεκαεπτά Βουλευτές µε πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας
και όχι από πέντε δικαστές που θα είναι τρεις του Αρείου Πάγου
και δύο του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Διότι τότε τελειώνει το αφήγηµά σας της συγκάλυψης της κυ-
βερνητικής παράταξης και έρχεται η πραγµατικότητα που είναι η
συγκάλυψη την οποία κάνετε εσείς, να φύγει η υπόθεση από την
πραγµατική της διάσταση, πώς συγκρούστηκαν δύο τρένα και
ποιοι ευθύνονται γι’ αυτήν τη σύγκρουση και πολιτικά και ποινικά
και να πάει σε θεωρίες συνωµοσίας και να απευθυνθείτε στον
θυµό και στην οργή την εύλογη που υπάρχει στους πολίτες, συν-
δυάζοντας ότι αυτό το οποίο έγινε δεν ήταν µόνο µια τραγωδία,
δεν ήταν µόνο ότι κάποιοι έχουν ευθύνη, αλλά ότι παράλληλα αυτή
εδώ η Κυβέρνηση ήθελε να καλύψει τους πάντες. 

Αυτό λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς δεν θα το επι-
τρέψουµε και γι’ αυτόν τον λόγο και τα δεκατέσσερα µέλη τα
οποία ήταν στην Προκαταρκτική Επιτροπή δεν πρόκειται σε καµία
περίπτωση να δεχθούν τις απειλές τις οποίες κάνατε εσείς. Τους
λέγατε στους διαδρόµους «θα πάτε φυλακή». Ακούστε! Αυτοί που
σέβονται το Σύνταγµα, άρθρο 61 του Συντάγµατος ότι ο Βουλευ-
τής δεν διώκεται για ψήφο και για γνώµη που έχει δώσει κατά την
άσκηση των καθηκόντων του και είναι κορωνίδα της δηµοκρατίας,
γιατί ήταν η άµυνα. Αυτή είναι η ιστορική αναφορά της διάταξης
των Βουλευτών όταν υπήρχε βασιλεία, να µπορεί ο Βουλευτής
ελεύθερα να εκφράζεται και να µην µπορεί να διώκεται για τη
γνώµη του κι εσείς λέτε «όχι, γι’ αυτό που θα ψηφίσουµε σήµερα
εµείς θα µας διώξετε». 

Μετά έρχεστε και λέτε άλλα, ακόµη πιο φρικώδη πράγµατα, ότι
θα στοχοποιηθούµε και ότι έχουµε στα χέρια µας αίµα ανθρώπων.
Γιατί; Επειδή ερχόµαστε και λέµε το απλό, να πάει να δικαστεί ο
κ. Τριαντόπουλος, που τον τιµά αυτό που έχει κάνει. Δεν ζήτησε
να προστατευτεί πίσω από την κυβερνητική πλειοψηφία. Ζήτησε
να πάει να δικαστεί, τηρώντας το Σύνταγµα και τους νόµους.
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Άρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ελπίζω όσοι έχετε αποχω-
ρήσει να επιστρέψετε στο τέλος, να ψηφίσουµε και να δώσουµε
ένα µήνυµα σαφές στην κοινωνία ότι, ναι, µπορούµε πλέον ως
πολιτικοί να µην προστατευόµαστε από προνόµια, να κάνουµε τη
δουλειά την οποία πρέπει και κάνοντας αυτήν τη δουλειά να
στέλνουµε την υπόθεση να δικαστεί όχι από τις πλατείες, όχι από
τα λαϊκά δικαστήρια, όχι από την εθνική µας εισαγγελέα, την
Πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας, αλλά από αυτούς που είναι
δικαστές και εισαγγελείς. 

Ειπώθηκε κάτι άλλο. Άκουσα να λέτε για την απαρτία. Να το
πουν οι Βουλευτές σας, κυρία Κωνσταντοπούλου, αυτοί που είναι
νέοι Βουλευτές οι άνθρωποι. Εσείς ήσασταν Πρόεδρος της Βου-
λής. Ανοίξτε τον Κανονισµό της Βουλής. Άρθρο 24 παράγραφος
2: «Η απαρτία αφορά µόνο για τη λήψη των αποφάσεων, δεν
αφορά τη συζήτηση που γίνεται εντός του Κοινοβουλίου».

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Με αποστοµώσατε. Δεν είχε απαρτία ποτέ! Λέει την
αλήθεια!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεύτερο σφάλµα σας. Κάνατε έν-
σταση αντισυνταγµατικότητας. Άρθρο 100 του Κανονισµού της
Βουλής. Πρόεδρος της Βουλής ήσασταν. Διαβάστε το. «Έν-
σταση αντισυνταγµατικότητας υπάρχει µόνο για σχέδιο νόµου
και πρόταση νόµου, δεν υπάρχει για άλλη διαδικασία». Άρα µη
λέτε πράγµατα τα οποία δεν ισχύουν.

Και ένα τελευταίο, επειδή άκουσα και τον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ και µε µνηµόνευσε και µνηµόνευσε το θέµα της «Οµάδας
Αλήθειας». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να καταλάβω γιατί σας
ενοχλεί η «Οµάδα Αλήθειας». Ξέρετε τι κάνει η «Οµάδα Αλή-
θειας»; Δηλώσεις σας παίρνει…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Λέει την αλήθεια!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρία Πρόεδρε, µη
διακόπτετε, σας παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δηλώσεις σας παίρνει και τις δείχνει.
Παίρνει δηλώσεις σας που είχατε κάνει στο παρελθόν, που έχετε
κάνει τώρα και βάζει τον εαυτό σας κόντρα στη δήλωση που εί-
χατε κάνει. Αν είναι να θυµώσετε µε κάποιον, θυµώστε µε τον
εαυτό σας, µη θυµώνετε µε τη δουλειά που κάνουν οι άνθρωποι
της «Οµάδας Αλήθειας»! 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η κυβερνητική πλειοψηφία κοι-
τάει τους συγγενείς στα µάτια µε απόλυτη ενσυναίσθηση και σε-
βασµό. Γνωρίζουµε ότι έχουµε ευθύνη γι’ αυτό που συµβαίνει και
ζητάµε συγγνώµη γι’ αυτό που συµβαίνει και θέλουµε να τους
πούµε ότι από εδώ και πέρα δεν θα υπάρχει διαδικασία που να
αισθάνονται ότι η κυβερνητική πλειοψηφία είναι εµπόδιο. Αντιθέ-
τως, η κυβερνητική πλειοψηφία ακούει το λαϊκό αίτηµα, στέλνει
την υπόθεση στο Δικαστικό Συµβούλιο και το Δικαστικό Συµβού-
λιο θα κρίνει και κανένας άλλος αν υπάρχουν αθώοι ή ένοχοι σε
αυτήν την υπόθεση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Πλεύρη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», είκοσι πέντε µα-
θήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 50ο

Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας. 
Η Βουλή σάς καλωσορίζει, σας εύχεται καλό Πάσχα και καλή

Ανάσταση.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται στο Βήµα ο κ. Καζαµίας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Πλεύσης Ελευθερίας.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Και µετά εγώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Βεβαίως, µετά η Πρό-
εδρος της Πλεύσης Ελευθερίας.

Ορίστε, κύριε Καζαµία.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα

ήθελα να ξεκινήσω από τα τελευταία σχόλια του κ. Πλεύρη, ο
οποίος µας έδινε διαλέξεις για το τι λέει ο Κανονισµός όσον
αφορά την απαρτία. Αυτήν τη στιγµή βλέπουµε δώδεκα Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας…

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Καλά τώρα, τα ίδια και τα ίδια µας
λέτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ, µη διακόπτετε. Μη διακόψετε άλλη φορά.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Θέλω να σας υπενθυµίσω …
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Κατάντησε αηδία!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κύριε Λαζαρίδη, ηρεµήστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε της

Νέας Δηµοκρατίας, µη διακόπτετε.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Αφήστε τώρα, κύριε Καζαµία! Εντά-

ξει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Θα συνεχίσετε;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Θέλω να σας υπενθυµίσω…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Τα ίδια και τα ίδια µας λέτε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Λαζαρίδη, µη µι-

λήσετε άλλη φορά.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Γιατί;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Δεν µπορείτε να δια-

κόπτετε τον οµιλητή. Δεν το κάνουµε ποτέ αυτό το πράγµα. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Τέτοιοι τραµπούκοι είναι!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ενοχλείστε, κύριε Λαζαρίδη, ε;
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα, κύριε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Σας παρακαλώ, κύριε

Λαζαρίδη, σταµατήστε. Δεν διακόπτουµε τον…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σοβαρά µιλάτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Σοβαρότατα µιλάω.

Σας παρακαλώ! Δεν διακόπτουµε τον οµιλητή. Τι είναι αυτά τα
πράγµατα τώρα;

Συνεχίστε, κύριε Καζαµία.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Τα λέτε για τους άλλους! Δεν σας

αρέσουν αυτά που έχω πει για την Ελληνική Λύση. Διορισµένος
είστε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Σας παρακαλώ!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ελάτε στο Βήµα να συνεχίσετε την

οµιλία σας. Μήπως θέλετε; 
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Εντάξει τώρα!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ησυχάστε τώρα, σωπάστε. Με

διακόψατε αρκετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Καζαµία, σας

παρακαλώ. Απευθυνθείτε στο Προεδρείο. Μη δίνετε σηµασία.
Συνεχίστε την οµιλία σας.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν δεν σταµατή-
σει τις διακοπές, θα κατέβω από το Βήµα. Δεν µπορεί να…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Έχουµε εδώ κάποιον
ο οποίος είναι… Τι να κάνουµε. Δεν σέβεται καθόλου ούτε τη
Βουλή ούτε κανέναν εδώ πέρα.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Μπορεί να βγει και έξω από την
Αίθουσα, αν θέλει να µιλάει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Λαζαρίδη, δεν
σέβεστε τη Βουλή, δεν σέβεστε τον Προεδρείο, δεν σέβεστε κα-
νέναν. Μην το ξανακάνετε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Γελάει κιόλας!

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σοβαρά µιλάτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Μιλάω πολύ σοβαρά.

Σε εσάς µιλάω. Μην το ξανακάνετε, σας παρακαλώ.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κύριε Λαζαρίδη…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Αφήστε τον οµιλητή

να συνεχίσει.
Συνεχίστε, κύριε Καζαµία.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ο κ. Λαζαρίδης και ο κ. Πλεύρης

είναι Βουλευτές οι οποίοι πιστεύουν και το έχουν πει εδώ…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Δεν µπορείτε να προεδρεύσετε.

Ντροπή σας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Μην το συνεχίζετε.

Σας παρακαλώ! Δεν θέλω να πω τα ίδια που λέτε κι εσείς.
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Συνεχίστε, κύριε Καζαµία.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Έχουν πει εδώ ότι µε τη σύγχρονη

τεχνολογία οι Βουλευτές δεν πρέπει να βρίσκονται στην Ολοµέ-
λεια και µπορούν -λέει- να παρακολουθούν τις συζητήσεις της
Ολοµέλειας µέσα από την τηλεόραση. 

Θα ήθελα να πω στον κ. Πλεύρη, όταν τα υποστήριζε αυτά για
να αιτιολογήσει αυτήν τη θλιβερή εικόνα της απουσίας των Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας, κατά πόσο µπορεί να γυρίσει
στους ψηφοφόρους του και να τους πει «ψηφίστε µε ξανά, να
επανεκλεγώ στη Βουλή για να την παρακολουθώ από το µόνιτορ
του εσωτερικού δικτύου της τηλεόρασης, γιατί υπάρχει σύγ-
χρονη τεχνολογία». Αυτή είναι η θέση σας; Τα περί απαρτίας
µπορεί να τα λέτε όπως θέλετε, αλλά στην πραγµατικότητα ο Κα-
νονισµός παραβιάζεται και από την έλλειψη απαρτίας σε πάρα
πολλά επίπεδα.

Η ουσία της υπόθεσης είναι ότι βρισκόµαστε εδώ σήµερα
µέσα από µία διαδικασία-παρωδία για να ψηφίσουµε ένα πόρι-
σµα-φάντασµα. Πρόκειται για µια διαδικασία-παρωδία σε πάρα
πολλά επίπεδα, αλλά θα αρκεστώ να αναφέρω το γεγονός ότι εί-
µαστε εδώ σήµερα και καλούµαστε να ψηφίσουµε ένα πόρισµα
το οποίο είναι κενό περιεχοµένου, διότι ο κατηγορούµενος, ο
Βουλευτής κ. Τριαντόπουλος, αποφάσισε να ορίσει εκείνος τη
διαδικασία µε την οποία θα κριθεί από τη δικαιοσύνη και αυτό
θέτει ένα πάρα πολύ κακό προηγούµενο. 

Επιπλέον, ο κ. Τριαντόπουλος µέσα στη γενικότερη προσπά-
θειά του να παρωδήσει αυτήν τη διαδικασία, ενώ είναι Βουλευ-
τής, επικοινωνεί µε τη Βουλή µέσω επιστολών. Σήµερα µας
έστειλε µία επιστολή εδώ µε την οποία λέει ότι οι απόψεις του
είναι γνωστές και µας παραπέµπει στην προηγούµενη επιστολή
του της 18ης Μαρτίου µε την οποία είχε απευθυνθεί στον Πρό-
εδρο της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής κ. Καππάτο και
σε άλλη επιστολή του επίσης. Έτσι έχει καταντήσει αυτή η δια-
δικασία, να έχουµε έναν κατηγορούµενο ο οποίος ορίζει πώς θα
κριθεί από τη δικαιοσύνη και έναν Βουλευτή ο οποίος δεν έρχεται
µε καµία αίσθηση ευθύνης και µε καµία παρρησία να µιλήσει,
αλλά απευθύνεται στο Σώµα µέσω επιστολών.

Όσον αφορά το ίδιο το πόρισµα, πρόκειται για ένα κέλυφος
κενό. 

Απαρτίζεται από τρία µέρη: Το πρώτο µέρος είναι µια εισα-
γωγή επί της διαδικασίας. Για να είµαι ακριβής, είναι µια εισα-
γωγή της Πλειοψηφίας της επιτροπής επί της παράκαµψης ή της
παραβίασης της διαδικασίας. Το δεύτερο µέρος, το οποίο θα
έπρεπε να περιέχει τις κρίσεις που έχει συναγάγει η προανακρι-
τική επιτροπή, τι κάνει; Δίνει ξανά την εισαγγελική πράξη, µε την
οποία η Ολοµέλεια αποφάσισε να συγκληθεί η προανακριτική
επιτροπή. Copy-paste, δεν υπάρχει τίποτα επιπλέον. Και το τρίτο
µέρος είναι οι θέσεις των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης. Αυτό
είναι το κενό πόρισµα, το οποίο καλούµαστε να ψηφίσουµε τώρα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ)

Και το εύλογο ερώτηµα είναι γιατί γίνονται αυτά. Γίνονται
αυτά, γιατί η επιθυµία της Νέας Δηµοκρατίας ήταν εξαρχής να
µην κληθούν και να µην ακουστούν οι καταθέσεις µαρτύρων στην
προανακριτική επιτροπή. Αυτό είναι που σας ενοχλεί και η προ-
σπάθεια σας είναι να το απαγορέψετε µε αυτούς τους νοµικίστι-
κους τακτικισµούς που δεν πείθουν κανέναν και οι οποίοι
παραβιάζουν και το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. Τε-
λικά αυτό που κάνετε είναι να προσθέσετε άλλη µία πράξη στη
µακρά αλυσίδα των επεισοδίων της συγκάλυψης που περιβάλλει
το έγκληµα των Τεµπών. Δεν θέλετε στην πραγµατικότητα να
ακουστούν οι µάρτυρες, δεν θέλετε να κληθεί ο κ. Μητσοτάκης,
δεν θέλετε να κληθεί ο κ. Καραµανλής και άλλοι µάρτυρες στην
επιτροπή, γιατί δεν θέλετε ο λαός να µάθει την αλήθεια. 

Και, βεβαίως, γιατί είστε τόσο αποφασισµένοι να µην ακουστεί
τίποτα σε αυτή την προανακριτική επιτροπή; Διότι ο κ. Τριαντό-
πουλος δεν κατηγορείται µόνο ο ίδιος. Ήταν Υφυπουργός παρά
τω Πρωθυπουργώ, δρούσε δηλαδή στο όνοµα του Πρωθυπουρ-
γού και οι πράξεις του όλες ήταν πράξεις οι οποίες είχαν την έγ-
κριση και αποδοχή του Πρωθυπουργού. Οπότε γι’ αυτόν τον
λόγο σας ενδιαφέρει πάρα πολύ να τον προστατέψετε. Και αυτό
φάνηκε εξάλλου από την Εξεταστική Επιτροπή για τα Τέµπη, η

οποία κλήθηκε στο τέλος του 2023 και στις αρχές του 2024. Σε
αυτήν, αν θυµάστε καλά, ο κ. Τριαντόπουλος ο οποίος τώρα λέτε
ότι θέλει να δικαστεί και ότι δείχνει τροµερό θάρρος στην επι-
λογή του αυτή, τότε δεν θέλατε να κληθεί ούτε ως µάρτυρας.
Έτσι τον συγκαλύπτατε. Και τώρα, κάτω από την πίεση της λαϊ-
κής βούλησης και του περί δικαίου αισθήµατος, που ο λαός
πλέον δεν συγκρατεί αλλά το εκδηλώνει µε µαζικές διαδηλώσεις
και συλλαλητήρια, αλλά και κάτω από την πίεση της Αντιπολίτευ-
σης, είστε υποχρεωµένοι να οπισθοχωρήσετε ως προς αυτό,
αλλά πάντα επιδιώκοντας να προστατεύσετε τον Τριαντόπουλο
και πίσω βεβαίως από αυτήν την προσπάθεια θέλετε να προστα-
τέψετε τον ίδιο τον Πρωθυπουργό. 

Η συγκάλυψη για την οποία ο κ. Πλεύρης µας µίλησε πριν, και
αναφέρθηκε στο ζήτηµα του εύφλεκτου φορτίου, δεν αφορά
µόνο το ζήτηµα του εύφλεκτου φορτίου, δεν αφορά µόνο το µπά-
ζωµα. Είναι µία αλυσίδα γεγονότων και ένα συνεχές δράµα, το
οποίο η Κυβέρνηση έχει ξεκινήσει από την πρώτη στιγµή του εγ-
κλήµατος των Τεµπών για να µη φανεί η αλήθεια. Δεν έγιναν το-
ξικολογικές έρευνες, δεν παραπέµφθηκε ο κ. Καραµανλής για
τις ψευδείς δηλώσεις και διαβεβαιώσεις που έκανε οκτώ µέρες
πριν το έγκληµα των Τεµπών ότι τα τρένα είναι ασφαλή, γιατί τον
προστατεύσατε. Το πόρισµα της εξεταστικής υπήρξε ένα άλλο
επεισόδιο στη µακρά αλυσίδα της συγκάλυψης, τα µονταρισµένα
ηχητικά, τα οποία έδειχναν υποτίθεται ότι όλα ήταν ευθύνη του
µοιραίου σταθµάρχη. Υπάρχει, επίσης, και το ζήτηµα του εύφλε-
κτου υλικού, υπάρχει το ζήτηµα του µπαζώµατος του τόπου του
εγκλήµατος και υπάρχει βέβαια και η περιβόητη υπόθεση που
αφορά την µη παραποµπή τεσσάρων πρώην Υπουργών για τη
σύµβαση 717 που υπεγράφη το 2014 και που έπρεπε να είχε ολο-
κληρωθεί το 2006, αλλά τελικά δεν ολοκληρώθηκε πριν από το
έγκληµα των Τεµπών και αποτέλεσµα αυτού ήταν τα τρένα να
µην είναι ασφαλή. Αν είχε ολοκληρωθεί πράγµατι η σύµβαση
αυτή, η σύγκρουση των τρένων θα είχε αποφευχθεί. 

Η συγκάλυψη, εποµένως, δεν είναι ένα επεισόδιο και πρέπει
να πάψετε να προσπαθείτε να εξαπατήσετε τον κόσµο, λέγοντας
ότι αν αποκαλυφθεί αυτό όσον αφορά ένα επεισόδιο, καταρρέει
όλο το αφήγηµα της συγκάλυψης. Πρέπει να αποδείξετε πάρα
πολλά πράγµατα για να µπορέσετε να αµφισβητήσετε το αφή-
γηµα της συγκάλυψης. Και αυτό ποτέ δεν το κάνετε. Απεναντίας
τα στοιχεία που βγαίνουν συνεχίζουν να δείχνουν µε τρανταχτό
τρόπο ότι υπάρχει συγκάλυψη σε κάθε πτυχή αυτής της υπόθε-
σης. Και γι’ αυτόν τον λόγο οι πρόσφατες έρευνες κοινής γνώµης
που είδαν το φως της δηµοσιότητας χθες επιβεβαιώνουν αυτό
που ο λαός πιστεύει, τουλάχιστον από τις αρχές του 2024. Οκτώ
στους δέκα Έλληνες πιστεύουν ότι η Κυβέρνηση προσπαθεί να
συγκαλύψει αυτήν την υπόθεση.

Πρέπει, επίσης, να προσθέσω ότι δεν αρκεί µόνο ότι συγκαλύ-
πτετε την αλήθεια ως προς το έγκληµα των Τεµπών. Υπάρχει και
µία συνέχεια αυτών των πρακτικών που οδήγησαν στο έγκληµα
των Τεµπών. Και θα σας αναφέρω µια πρόσφατη εξέλιξη η οποία
ακόµη δεν έχει λάβει τη δέουσα προσοχή. Προχθές στην Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου ήρθε ο νέος Υπουργός Υποδο-
µών και Μεταφορών, κ. Δήµας να µας ανακοινώσει οκτώ έργα,
τα οποία περιλαµβάνουν και κατασκευές στον σιδηρόδροµο,
ούτως ώστε να αποκατασταθούν οι ζηµιές που η Κυβέρνηση
ισχυρίζεται ότι έλαβαν χώρα στην σιδηροδροµική γραµµή Αθή-
νας-Θεσσαλονίκης, εξαιτίας της κακοκαιρίας «Daniel» και της κα-
κοκαιρίας «Elias». Και µέσα στα έργα αυτά υπάρχει και ένα έργο
ύψους 35 εκατοµµυρίων ευρώ, το οποίο σχετίζεται µε την απο-
κατάσταση της τηλεδιοίκησης και της ηλεκτροδότησης, που η
Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι καταστράφηκε από τον «Daniel» και
τον «Elias» σε εκατό χιλιόµετρα της γραµµής. Αυτό το έργο, αυτή
η σύµβαση ξέρετε σε ποιον δόθηκε ξανά το 2025; Στην Alstom
Transport Limited που είναι η ίδια εταιρεία η οποία έχει υπογρά-
ψει τη σύµβαση 717 το 2014 και αποτύγχανε να την ολοκληρώσει
για επτά χρόνια µέχρι που έγινε το έγκληµα των Τεµπών. 

Με άλλα λόγια ενώ αποδείχθηκε και το βλέπουν όλοι οι πολίτες
ότι η διαφθορά σκοτώνει, εσείς συνεχίζετε να υπογράφετε συµ-
βάσεις µε εταιρείες οι οποίες εµπλέκονται σε σκάνδαλα διαφθο-
ράς, τα οποία είναι καταστροφικά. 

Υπενθυµίζω επίσης ότι προχθές η Ευρωπαία Εισαγγελέας κά-
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λεσε ξανά δεκαέξι άτοµα να δώσουν εξηγήσεις για το ζήτηµα το
οποίο ερευνά, αναφορικά µε τη µη ολοκλήρωση της σύµβασης
717 και της διαφθοράς που ερευνά σχετικά µε αυτήν τη σύµ-
βαση. Και βεβαίως, υπενθυµίζω ότι µε απόφαση και µε πράξη της
Ευρωπαίας Εισαγγελέως, τον Νοέµβριο του 2023, η Βουλή κλή-
θηκε να ψηφίσει την άρση της ασυλίας τεσσάρων Υπουργών, του
κ. Καραµανλή, του κ. Χρυσοχοΐδη, του κ. Χατζηδάκη και του κ.
Σπίρτζη. Και ήταν τότε που εσείς σηκωθήκατε όρθιοι και χειρο-
κροτούσατε τον κ. Καραµανλή τον πρώην Υπουργό Υποδοµών
και Μεταφορών τον οποίο πρόσφατα ο κ. Γεωργιάδης, ο Υπουρ-
γός Υγείας µας είπε ότι έκανε πολύ καλά τη δουλειά του. Και συ-
νεχίζετε τις ίδιες πρακτικές, ακόµη και τώρα.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι άλλη µία µαύρη σε-
λίδα στην ιστορία των δηµοκρατικών θεσµών, τους οποίους η Κυ-
βέρνησή σας υπονοµεύει συστηµατικά εδώ και έξι χρόνια. Η
κοινωνία σας έχει ήδη κρίνει και η ιστορία θα σας κρίνει ακόµη
πιο σκληρά. Στο µεταξύ η Πλεύση Ελευθερίας θα συνεχίσει να
αγωνίζεται µαζί µε τους συγγενείς των θυµάτων, µαζί µε τους πο-
λίτες και µε όλη την κοινωνία µέχρι να λάµψει η αλήθεια και να
απονεµηθεί η δικαιοσύνη όσο ψηλά και αν χρειάζεται. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ.

Ζωή Κωνσταντοπούλου.
Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μπουρνάζης Παναγιώτης, ετών δεκαπέντε. Παπαγγελή
Αναστασία, ετών δεκαεννέα. Πλακιά Χρυσή, ετών είκοσι.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ:… (Δεν ακούστηκε)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Τι είναι αυτοί; Είναι τα θύµατά σας. 
Πλακιά Θωµαή, ετών είκοσι. Πλακιά Αναστασία - Μαρία, ετών

είκοσι. Ψαροπούλου Μαρία - Θωµαή, Μάρθη, ετών είκοσι, δεν
πρόλαβε να τα κλείσει. Μπέζα Φραντζέσκα, ετών είκοσι. Λάτα
Κλαούντια, ετών είκοσι. Τσίντζα Ελένη, ετών είκοσι ενός. Κου-
τσόπουλος Αναστάσιος, ετών είκοσι ενός. Τσιωµά Αφροδίτη,
ετών είκοσι τριών. Μήτσκα Ιφιγένεια, ετών είκοσι τριών. Αδαµά-
κης Ιορδάνης, ετών είκοσι τριών. Μόλχο Εριέττα, ετών είκοσι
τριών, δεν έχει βρεθεί ίχνος της. Παπάζογλου Γεώργιος, ετών εί-
κοσι τριών. Ρούτσι Ντένις, ετών είκοσι τριών, δεν πρόλαβε να τα
κλείσει. Τσακλίδου Αγάπη, ετών είκοσι τριών, δεν πρόλαβε να τα
κλείσει. Παπαϊωάννου Κυπριανός, ετών είκοσι τριών. Καραθεω-
δόρου Νικήτας, ετών είκοσι τεσσάρων. Τηλκερίδης Άγγελος,
ετών είκοσι τεσσάρων. Πορφυρίδου Καλλιόπη, ετών είκοσι τεσ-
σάρων. Αδαµίδη Αναστασία, ετών είκοσι τεσσάρων. Καπετάνιου
Δήµητρα - Ευαγγελία, ετών είκοσι πέντε. Ασλανίδης Δηµήτρης,
ετών είκοσι επτά. Χατζηβασιλείου Ελισάβετ, ετών είκοσι επτά.
Καραγεωργίου Σωτήρης, ετών είκοσι οκτώ. Καρασάββας Ιωάν-
νης, ετών είκοσι οκτώ. Οικού Δηµήτρης, ετών είκοσι οκτώ. Χούπα
Ελπίδα, ετών είκοσι εννέα. Χατζηχαραλάµπους Παναγιώτης,
ετών είκοσι εννέα. Ναλµπάντης Νίκος, ετών είκοσι εννέα. Μασ-
σαλής Δηµήτρης, ετών τριάντα. Ταχµαζίδου Σοφία - Ειρήνη, ετών
τριάντα δύο. Βλάχος Βάιος, ετών τριάντα τεσσάρων. Μία Μοχά-
µεντ Εντρίς, ετών τριάντα τεσσάρων. Βούλγαρης Σπύρος, ετών
τριάντα πέντε. Κουλέα Ιονέλ, ετών τριάντα πέντε. Κατσαρά
Αθηνά, ετών τριάντα πέντε. Δουρµίκα Έλενα, ετών τριάντα έξι.
Μάζρι Εµπραχίµ, ετών σαράντα δύο. Μπλέκα Βαΐα, ετών σα-
ράντα τριών. Παυλίδης Ανδρέας, ετών σαράντα εννέα. Βουτσι-
νάς Γιάννης, ετών σαράντα εννέα. Κόττας Βασίλειος - Κυριάκος,
ετών πενήντα ενός. Μουρτζάκη Μαρία, ετών πενήντα δύο.
Μπουρνάζης Ευάγγελος, ετών πενήντα τεσσάρων. Χλωρού Βα-
σιλική, ετών πενήντα πέντε. Κουκαριώτου Χρυσή, ετών πενήντα
πέντε. Τζοβάρας Ιωάννης, ετών πενήντα έξι. Εγούτ Μαρία, ετών
πενήντα έξι. Μιάρη Μαρία, ετών πενήντα έξι, Φωτόπουλος Γιώρ-
γος, ετών πενήντα επτά. Κουτσούµπας Γιώργος, ετών πενήντα
εννέα. Μπόζο Παβλίνι, ετών εξήντα δύο. Καρυώτης Ιωάννης,
ετών εξήντα τριών. Ντος Σάντος Σίλβα Ευαγγελία, ετών εξήντα
τριών. Κυριακίδης Γιώργος, ετών εξήντα επτά.

Σε αυτήν την άδεια Αίθουσα, ανάµεσα στα γέλια, τις ειρωνείες,
τις ύβρεις, είναι καλό να ακούγονται τα ονόµατα αυτών που τόσο
βίαια αφαιρέθηκε η ζωή τους, αυτών που σκοτώσατε, τους πή-
ρατε τις ζωές και σήµερα ποδοπατάτε τη µνήµη τους, ποδοπα-
τάτε την αξίωση για δικαιοσύνη και αξιώνετε εσείς, σαν να είστε
εσείς τα θύµατα, να προστατέψετε τους εαυτούς σας.

Έχω υποσχεθεί στους γονείς, στους συγγενείς, στις οικογέ-
νειες των θυµάτων, έχω υποσχεθεί στους τραυµατίες, στους επι-
ζώντες και στις επιζώσες, έχω υποσχεθεί στους πολίτες, στην
κοινωνία, έχω υποσχεθεί στη συνείδησή µου ότι θα είµαι στο
πλευρό εκείνων που αγωνίζονται για δικαιοσύνη µέχρι τέλους,
ότι θα πορευτούµε αυτόν τον δύσκολο δρόµο απέναντι στις µε-
θοδεύσεις της συγκάλυψης µέχρι τέλους, ότι θα είµαι εκεί στο
πλευρό τους, στο πλευρό των πολιτών που έχουν ξυπνήσει και
δεν τους κοροϊδεύετε µέχρι τέλους και θα το κάνω.

Είµαι και θα είµαι εδώ. Είµαι και θα είµαι απέναντί σας. Είµαστε
και θα παραµείνουµε, εµείς οι Βουλευτές της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας, εδώ, αντίθετα µε τη δική σας επιθυµία, αντίθετα µε τις µε-
θοδεύσεις που θέλουν µια τόσο κορυφαία διαδικασία, που
αφορά την ποινική ευθύνη Υπουργού άµεσα συνδεδεµένου µε
τον Πρωθυπουργό, που ενέχεται στην αλλοίωση του τόπου του
εγκλήµατος µε θύµατα πενήντα επτά ψυχές και ακόµη δεκάδες
τραυµατίες, εγκαυµατίες, επιζώντες και επιζώσες και ακόµη δε-
κάδες οικογένειες, απέναντι στην πρόθεσή σας να παρέχετε κά-
λυψη σε όποιον ενέχεται σ’ αυτό το έγκληµα, θα βρίσκετε εµάς,
θα βρίσκεται εµάς.

Την ώρα που οι άλλοι αποχωρούν, εµείς θα είµαστε εδώ. Την
ώρα που οι άλλοι σας διευκολύνουν, εµείς θα σας δυσκο-
λεύουµε.

Την ώρα που οι άλλοι σε ένδειξη διαµαρτυρίας εκχωρούν τον
χρόνο τους και τον κοινοβουλευτικό καθήκον, εµείς θα παραµεί-
νουµε -και προσωπικά θα παραµείνω εδώ- µέχρι τέλους για να
καταγραφεί στα Πρακτικά της Βουλής αυτό που κάνετε, για να
στοιχειοθετηθεί το έγκληµά σας, που δεν έχει τέλος. 

Κύριοι, περιµένατε ότι θα αποχωρήσει η Πλεύση Ελευθερίας,
όπως έκαναν άλλοι, όπως έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ, που όταν ήταν Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, 31 Γενάρη του ’23, σας παρέδωσε τη
Βουλή; Αποχώρησε από τη Βουλή και τέσσερις εβδοµάδες µετά
διαπράχθηκε το έγκληµα των Τεµπών. Διότι όταν αποχωρείς, εκ-
χωρείς και διευκολύνεις. Τότε, βέβαια, Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ ήταν
ο κ. Τσίπρας, που τον προτιµάτε και τον θέλετε να επιστρέψει.
Ήταν εκείνος που πρώτος-πρώτος µπροστά στις κάµερες πήγε
να δώσει αίµατα για τα θύµατα των Τεµπών και µετά όταν παρα-
χώρησε τη θέση του, εξαφανίστηκε. Ούτε µια κουβέντα για τα
Τέµπη ούτε µια οµιλία εδώ µέσα στη Βουλή σε τόσες και τόσες
και τόσες συνεδριάσεις που έχουν γίνει. Αυτό θέλετε. Αυτό σας
διευκολύνει. Αυτό και αυτοί που παριστάνουν ότι επαναστατούν
την ώρα που βολεύονται. 

Είναι η Πλεύση Ελευθερίας εύκολη αντίπαλος, όπως δήλωσαν
µε τις ίδιες ακριβώς φράσεις -µου έκανε εντύπωση- ο κ. Κου-
τσούµπας και η κ. Λατινοπούλου; Τις ίδιες φράσεις χρησιµοποί-
ησαν. Επιλέγει, λέει, ο Μητσοτάκης την Πλεύση Ελευθερίας,
γιατί είναι εύκολος αντίπαλος. Πού είναι ο κ. Μητσοτάκης που
µας επιλέγει; Ας έρθει να αντιπαρατεθούµε. Πού είναι ο κ. Μη-
τσοτάκης; Πού είναι ο κ. Καραµανλής; 

Μαθαίνω, βέβαια, ότι ο κ. Μητσοτάκης και το Μέγαρο Μαξίµου
µετ’ επιτάσεως καλούν σε µέσα ενηµέρωσης, παραγγέλνοντας
αρνητικά δηµοσιεύµατα: «Χτυπήστε την». Το έχουν κάνει και
άλλοι ξέρετε. Το έχει κάνει ο κ. Τσίπρας, που τόσο αγαπάτε, είχε
τους εκβιαστές, την ΕΥΑΘ, την ΕΥΔΑΠ, που πλήρωνε διαφηµί-
σεις σε µέσα για να χτίζουν το προφίλ του, αλλά και να χτυπάνε
αντιπάλους. 

Έτσι πορεύεστε; Αυτήν την αλήθεια θέλετε; Την αλήθεια του
Μεγάρου Μαξίµου που παρακολουθεί τους πάντες και παριστά-
νει ότι δεν υπάρχει έγκληµα; Την αλήθεια του Μεγάρου Μαξίµου,
που κρύβεται πίσω από εσάς; Πόσοι είστε τώρα; Δέκα Βουλευ-
τές, έντεκα µε τον κ. Κεφαλογιάννη, δώδεκα µε τον κ. Γεωρ-
γαντά, που προεδρεύει. 

Πού είναι το θάρρος; Πού είναι ο θαρραλέος Τριαντόπουλος,
που τον επαινέσατε όλοι; Πού είναι ο θαρραλέος Καραµανλής,
που τον επαινέσατε όλοι; Θαρραλέος ο Καραµανλής. Δεν έχει

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΘ’ - 11 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025 10953



ξαναγίνει, είπε ο Μητσοτάκης, όταν παραιτήθηκε ο Καραµανλής.
Και είδαµε τα θάρρη του. Θαρραλέος ο Τριαντόπουλος, που κρύ-
βεται και δεν εµφανίζεται. Δεν εµφανίστηκε στην Επιτροπή ούτε
για να καταθέσει το υπόµνηµα του ούτε για µία τυπική πράξη.
Τόσο θάρρος! 

Και αφήσαν εσάς τα µέλη της προανακριτικής επιτροπής, γιατί
αυτοί µιλήσατε σήµερα, τα µέλη της προανακριτικής επιτροπής
ήταν οι οµιλητές στη διαδικασία. Και µου έκανε εντύπωση, επειδή
µε αυτήν τη γνωστή σας οργουελική διάθεση είπατε ότι στέκεστε
δίπλα στους συγγενείς, τους σέβεστε, σκύβετε το κεφάλι την ώρα
που τους λοιδορείτε, τους αποκαλείτε µε αδιανόητες εκφράσεις,
δικές σας εκφράσεις, ότι θέλουν τα χρήµατα, ότι η κ. Καρυστιανού
-τη χυδαιότητα έχετε µετέλθει εσείς και οι δικοί σας- είναι, λέει,
µαυροφορεµένη, χαροκαµένη ντίβα και µοιρολογίστρα. Δικά σας
είναι αυτά. Όπως και του κ. Βορίδη ότι είναι µικρό θέµα τα Τέµπη,
όπως και της κ. Βούλτεψη ότι είναι µπαγιάτικό θέµα τα Τέµπη,
όπως και του κ. Γεωργιάδη Άδωνι όλα όσα έχει πει. 

Εσείς που σέβεστε τους γονείς και τους συγγενείς, γιατί δεν
ανταποκριθήκατε στα εξώδικα που σας έκαναν; Έκαναν στην
προανακριτική επιτροπή εξώδικες διαµαρτυρίες, καλώντας σας
να µην παραβιάσετε το καθήκον σας οι συγγενείς και η κ. Καρυ-
στιανού και ο κ. Κωνσταντινίδης και η κ. Βουτσινά. Είναι το υπ’
αριθµόν 2 εισερχόµενο στην επιτροπή, η εξώδικη δήλωση της κ.
Καρυστιανού να µην παραβιάσετε το καθήκον σας αρνούµενοι
να ενεργήσετε προκαταρκτική εξέταση. Υπ’ αριθµόν τρία εισερ-
χόµενο, εξώδικη δήλωση, διαµαρτυρία και πρόσκληση του Χρή-
στου Κωνσταντινίδη, που έχασε τη σύζυγό του τη Βασιλική
Χλωρού και της Αικατερίνης Τζελέπη Βουτσινά, που έχασε τον
αδερφό της, κύριοι. 

Πώς τους σέβεστε, δηλαδή; Πώς τους σέβεστε; Ούτε τα ονό-
µατα των θυµάτων, όχι δεν προφέρετε, δεν τα ξέρετε. Μέλος της
προανακριτικής, είπε: «τι είναι αυτά;», όταν ξεκίνησα να διαβάζω
τα ονόµατα των θυµάτων και δεν ντρέπεστε. Δεν ντρέπεστε.
Μόνο έχετε εδώ τον πολύ κ. Φλωρίδη να µας λέει ότι είναι για τα
µπάζα όσοι διαµαρτύρονται…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Θα τα
πούµε µετά.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Θα τα πούµε; Αφήστε τις απειλές, κύριε Φλωρίδη. Αφή-
στε τις απειλές.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σιγά, θα µας απειλείτε µόνο εσείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Θα τα

πούµε σε λίγο..
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Συλήσατε τον τόπο του εγκλήµατος… 
Δεν θα τα πούµε µόνο σε λίγο, να ξέρετε ότι θα τα λέµε συνέ-

χεια και όταν µιλήσετε θα σας απαντήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Και παρακαλώ όλοι

να απευθύνεστε στο Προεδρείο όταν µιλάτε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν χρειάζεται να απευθύνοµαι στο Προεδρείο. Απευ-
θύνοµαι στο Σώµα και σε όποιον µου απευθύνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Αυτό λέει ο Κανονι-
σµός, που έχει ψηφιστεί από όλους.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αφήστε, κύριε Γεωργαντά. Αναφέραµε τα θύµατα και
αµέσως πάθατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Δεν µπορείτε απλά
να απειλείτε συναδέλφους συνεχώς. Παρακαλώ!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τι δεν µπορώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Να απειλείτε συνα-
δέλφους. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Να απειλώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ναι, να απειλείτε συ-
ναδέλφους.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αισθάνεται απειλούµενος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Έτσι ανέφεραν οι
συνάδελφοι. Αυτές είναι οι εκφράσεις σας.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αισθάνεται απειλούµενος….

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Να πάτε στη Ζουγανέλη το βράδυ
να διασκεδάσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
Λαζαρίδη.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αισθάνεται απειλούµενος όποιος αισθάνεται ένοχος, κύ-
ριοι. Και ο κ. Λαζαρίδης που ήταν µέλος της εξεταστικής
επιτροπής…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Βγάλατε και την
απόφαση, να φέρετε και ένα εκτελεστικό απόσπασµα, να τελει-
ώνουµε άµα είναι, κυρία Πρόεδρε!

Σας παρακαλώ, κάντε την τοποθέτηση σας, όπως πρέπει να
την κάνετε.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Να πάτε στη Ζουγανέλη το βράδυ
να διασκεδάσετε. Αυτή είστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, σας
παρακαλώ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρεµβαίνετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ναι, παρεµβαίνω

όταν µ’ αυτόν τον τρόπο απευθύνετε σε παριστάµενους συνα-
δέλφους. Βεβαίως, παρεµβαίνω. Αυτό δεν προβλέπεται να γίνε-
ται σε µια τέτοια οµιλία. Δεν προβλέπεται να απευθυνόµαστε σε
Βουλευτές, οι οποίοι κάνουν το καθήκον τους, όπως ο καθένας
µε τη συνείδησή του το επιλέγει να το κάνει και να τους λέµε δο-
λοφόνους. Δεν µπορούµε να το λέµε.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Το πρωί είστε µοιρολογίστρα και το
βράδυ είστε party animal στη Ζουγανέλη και µας λέτε εµάς δο-
λοφόνους.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ντροπή σας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, σας
παρακαλώ! Αφήστε το Προεδρείο.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Να βγει από την Αίθουσα.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Είστε διορισµένος εσείς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, σας

παρακαλώ.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Πάει το πρωί και κλαίει και το βράδυ

πάει στη Ζουγανέλη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη,

σας παρακαλώ να ολοκληρώσουµε. Δεν έχετε τον λόγο. Δόθηκαν
οι απαντήσεις. 

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Αυτή είστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, δι-

καιούται να κάνει ό,τι θέλει. Εγώ µέσα στο Κοινοβούλιο δεν θέλω
να απευθύνετε στους συναδέλφους έτσι, τίποτα άλλο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Να βγει από την Αίθουσα, κύριε
Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Καζαµία, µην τους δίνετε άλλο τροφή, σας παρα-
καλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Καζαµία, νω-
ρίτερα τους είπε: «Πρέπει να ντρέπεστε. Είστε δολοφόνοι.». Αυτό
φέρνει αντιδράσεις, τι να κάνουµε; Έτσι τους είπε η κυρία Πρό-
εδρος: «Πρέπει να ντρέπεστε. Είστε δολοφόνοι.». Αυτό φέρνει
αντιδράσεις. 

Παρακαλώ πολύ να κάνουµε την οµιλία και να εκφράσουµε τις
θέσεις µας χωρίς αυτούς τους χαρακτηρισµούς και αυτές τις κα-
τηγορίες που απευθύνονται εδώ.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Τα πενήντα επτά θύµατά µας, κάθε
φορά λέει.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ναι, είναι τα θύµατά σας. Δεν θα µε κάνετε να σιγήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη,
φτάνει όµως. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν θα µε κάνετε να σιγήσω. 

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ποια νοµίζετε ότι είστε; 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη,
φτάνει όµως! Φτάνει όµως, σας παρακαλώ. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν θα µε κάνετε να σιγήσω µε τον φασισµό σας, κύριε.
Εσείς που µου λέγατε ότι δεν έχω παιδιά και γι’ αυτό δεν µπορώ
να µιλάω για τα Τέµπη, εσείς που ήσασταν µέλος της εξεταστι-
κής επιτροπής…

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ούτε εµένα θα λέτε δολοφόνο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, πα-

ρακαλώ. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν θα µου κλείσετε το στόµα κύριοι, δεν θα µου κλεί-
σετε το στόµα…

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ούτε εµένα θα µε λέτε δολοφόνο!
Το καταλάβατε;

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ: Μακάρι να έκλεινε αυτό…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μακάρι να έκλεινε, αυτό λέτε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Σας παρακαλώ

όλους! Σας παρακαλώ όλους. 
Κύριε Λαζαρίδη, σας παρακαλώ να µη διακόψει κανείς.
Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, έχετε τεράστια ευθύνη γι’ αυτό που
συµβαίνει, διότι πάντα το προκαλείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μας βλέπουν όλοι. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ακριβώς, και σας βλέπουν και σας ακούν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεχίστε, παρα-

καλώ. Δεν απαντώ. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας):…και ξέρουν καλά τον φασισµό σας, γιατί φασισµός
είναι αυτό που… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το είπα και χθες, το
επαναλαµβάνω και σήµερα. Η τήρηση του Κανονισµού είναι η
αρχή της δηµοκρατίας µας, δεν είναι φασισµός. Φασισµός είναι
να νοµίζει ο καθένας που µιλάει εδώ ότι δικαιούται να κατηγορεί
τον καθέναν, ότι µόνο αυτός έχει δίκιο και κανένας άλλος δεν
πρέπει να ακούγεται και όλοι πρέπει να υποβαλλόµαστε σ’ αυτό
που λέει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Παρακαλώ! Πείτε την άποψή σας, όπως την είπαν και όλοι οι

άλλοι, χωρίς όµως προσωπικές προσβολές και επιθέσεις και
χωρίς αυτό το απόλυτο των θέσεων το οποίο, όµως, γίνεται προ-
σβλητικό άµεσα για τους άλλους. Παρακαλώ!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Φλωρίδη, εσείς είπατε πριν για µουσολινικές από-
ψεις;

Αυτόν τον ακούσατε;
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ποιος είναι αυτός;
ΘΩΜΑΪΣ (ΤΖΙΝΑ) ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ποιος είναι αυτός; 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας):…για να συνεννοούµαστε ποιοι είναι οι …εδώ µέσα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Να διαγραφεί η λέξη

«…» όπου κι αν ειπώθηκε…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Η λογοκρισία…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): …όποιος κι αν την

λέει σ’ αυτό το Κοινοβούλιο. Όλοι είναι εκλεγµένοι Βουλευτές
εδώ µέσα, παρακαλώ! Η λέξη να διαγράφεται πάντα. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Η λογοκρισία είναι άλλωστε γνωστή δηµοκρατική δια-
δικασία.

Δεν πρόκειται να µε σιγάσετε και ο φασισµός είναι ακριβώς ότι
πετύχατε και σας διευκόλυναν να είστε σε µια Βουλή από την
οποία έχουν αποχωρήσει τα περισσότερα κόµµατα της Αντιπο-
λίτευσης και ούτε τότε να µην είστε ευχαριστηµένοι, γιατί θέλετε
να εκδιώξει οποιονδήποτε αρθρώνει διαφορετικό λόγο και οποι-
ονδήποτε υπερασπίζεται τα θύµατα. 

Εκτός από τους Βουλευτές που είναι µέλη της Προανακριτικής
Επιτροπής, κατά των οποίων έχει κατατεθεί µήνυση σήµερα από

την κ. Καρυστιανού και δεν το αναφέρατε -είστε µηνυθέντες, κύ-
ριοι, άπαντες για πολύ σοβαρά αδικήµατα που αφορούν τα κα-
θήκοντά σας και δεν το αναφέρατε… 

ΘΩΜΑΪΣ (ΤΖΙΝΑ) ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εσείς θα είστε δικηγόρος;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): …και ο έτερος ο οποίος σηκώθηκε να µιλήσει ποιος
είναι; Ο κ. Πλεύρης. Μα, ο κύριος Πλεύρης είναι ελεγχόµενο
πρόσωπο µε βάση τη δικογραφία που την κρατούσε στα χέρια
του. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τη διαβάσατε τη διάταξη; 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Είναι ελεγχόµενο πρόσωπο διότι στη σελίδα και στο ση-
µείο α’ αναφέρεται το δικό του όνοµα ως πρώην Υπουργού
Υγείας, το όνοµα του Μιχάλη Παπαδόπουλου ως πρώην Υφυ-
πουργού Μεταφορών και το όνοµα της κ. Ζωής Ράπτη ως πρώην
Υφυπουργού Υγείας, κύριοι. Δηλαδή εσείς που έχετε µηνυθεί και
εσείς που θα έπρεπε να ελέγχεστε, ήρθατε εδώ να µιλήσετε για
τους εαυτούς σας. 

Ο δε θαρραλέος κ. Μητσοτάκης κρύβεται. Αφού είστε τόσο
θαρραλέοι, δηλώνετε ότι θα συναινέσετε σε προανακριτική επι-
τροπή για τον κ. Μητσοτάκη, για τον κ. Καραµανλή, για εσάς,
κύριε Πλεύρη; Είστε τόσο θαρραλέοι;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Φέρτε πρόταση. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Φέρτε το εσείς που είστε τόσο θαρραλέοι…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κανένα κόµµα δεν το έφερε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): …αφού είστε τόσο θαρραλέοι, δηλώνετε…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Φέρτε πρόταση. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Εµείς δυστυχώς δεν έχουµε τον απαιτούµενο αριθµό
Βουλευτών. Στην επόµενη Βουλή θα έχουµε. 

Κύριε Πρόεδρε, καταλαβαίνω ότι υπάρχει πάρα πολύ έντονη
προσπάθεια να µην συνεχίσω την οµιλία µου…

ΘΩΜΑΪΣ (ΤΖΙΝΑ) ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Αφού µας προκαλείτε…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Μας προκαλείτε. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σας προκαλούµε, κυρία Τζίνα Οικονόµου, που δεν ξέ-
ρατε ούτε τα ονόµατα των θυµάτων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ. 

Κυρία Πρόεδρε, µην κάνετε διάλογο. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σας προκαλούµε, που σκοτώθηκαν και κάηκαν ζωντανά
παιδιά και εσείς τα κουκουλώνετε;

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Πείτε µας και για το µικρό τρυφερό
καρότο…

ΘΩΜΑΪΣ (ΤΖΙΝΑ) ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ποιοι νοµίζετε ότι είµαστε
και µας µιλάτε έτσι; Τι είµαστε; Παιδάκια; 

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Πείτε µας για το µικρό…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, θα επιβάλλετε την τάξη; Έχετε έστω
αυτό τον αυτοσεβασµό να το κάνετε απέναντι σε αυτό που γίνε-
ται; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Εγώ έχω αυτοσεβα-
σµό, κυρία Πρόεδρε, αλλά πρέπει να καταλαβαίνουµε ο καθένας
εδώ τα όριά του και τις υποχρεώσεις του συνολικά. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Καλά, δεν θα το κάνετε. Σύµφωνοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Όταν απευθύνεστε
µε αυτόν τον τρόπο σε συναδέλφους, λυπάµαι θα παίρνετε και
απαντήσεις και δεν µπορώ εγώ να σταµατήσω τις απαντήσεις
όταν φέρεστε µε αυτόν τον τρόπο, που δεν είναι πολιτικός. Δεν
είναι πολιτική αντιπαράθεση αυτή. Είναι ευθεία επίθεση που
αφορά τις προσωπικότητές τους και µάλιστα µε ύβρεις και κα-
τηγορίες συγκεκριµένες.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Σας παρακαλώ,

κύριε Καζαµία, συνήγορο δεν χρειάζεται η κυρία Πρόεδρος. 
Σας παρακαλώ όλους για να ολοκληρώσει η κυρία Πρό-

εδρος…
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ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: ….(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, πα-

ρακαλώ να ολοκληρώσει η κυρία Πρόεδρος. Σας παρακαλώ,
κύριε Λαζαρίδη, θα σας ανακαλέσω! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ: Ο κ. Λαζαρίδης να µαζευτεί γι’ αυτά
που λέει για µένα…

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Εσείς τα υπογράψατε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Σας παρακαλώ! 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Λαζαρίδη, σας εγγυώµαι προσωπικά ότι στη δίκη
που θα γίνει, όλα αυτά που κάνετε, όλη σας η χυδαιότητα µέχρι
τέλους θα προβληθεί, όλων σας.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Μας απειλείτε; 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Παριστάνετε ότι θέλετε την αλήθεια, παριστάνετε…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: …και να κάνετε και πρόεδρο τον πα-

τέρα σας…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριοι συνάδελ-

φοι…
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: …µετά τον Παναθηναϊκό όµως. Αφή-

στε τώρα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Λαζαρίδη, θα

σας αποβάλλω! Παρακαλώ! Παρακαλώ, κύριε Λαζαρίδη, τελεί-
ωσε. 

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ. Αν δεν έχετε να πείτε κάτι, κυρία
Πρόεδρε, να ολοκληρώσουµε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Καταλάβατε ότι δεν έχω να πω κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Δεν ξέρω. Εδώ
όµως ξέρετε δεν είναι σκηνή θεάτρου, εδώ οµιλούµε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Σταµατήστε το θέατρο. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Τι είπατε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Αυτό που σας είπα.

Βλέπω αυτήν τη στάση, δεν ξέρω. Παρακαλώ οµιλείτε. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Πραγµατικά, σας λυπάµαι. Σας λυπάµαι γιατί είστε τόσο
αγκυλωµένοι και τόσο εναγώνιοι για την εξουσία…

ΘΩΜΑΪΣ (ΤΖΙΝΑ) ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εµείς; 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): …που δεν έχετε συνειδητοποιήσει ότι αυτήν τη στιγµή
ποδοπατάτε για άλλη µια φορά τη µνήµη των παιδιών που σκο-
τώσατε, τη µνήµη των ανθρώπων που ευθύνεστε άλλοι για το θά-
νατό τους και άλλοι για τη συσκότιση των συνθηκών του θανάτου
τους. 

Είναι δεδοµένο, κύριοι, ότι ο κ. Τασούλας τη δικογραφία για
την οποία τώρα λέτε να την δει ο φυσικός δήθεν δικαστής, την
έθαψε και όταν την έθαψε, τον κάνατε Πρόεδρο Δηµοκρατίας.
Είναι δεδοµένο ότι όταν αποκαλύφθηκε ότι θάφτηκε η δικογρα-
φία, όπως και άλλες δικογραφίες, παριστάνατε ότι είναι δήθεν
συµπληρωµατικά στοιχεία και δεν χρειαζόταν να ανακοινωθούν.
Είναι δεδοµένο ότι, µπροστά στη µεγαλειώδη αντίδραση της κοι-
νωνίας ολόκληρης, τροµοκρατηθήκατε και προσπαθήσατε για
άλλη µία φορά να µεθοδεύσετε συγκάλυψη, όπως κάνετε και
τώρα. 

Είναι δεδοµένο ότι ο κ. Μητσοτάκης, όταν τον Δεκέµβριο πλη-
ροφορήθηκε αυτό που δεν λέτε, ότι αποδέχθηκε πλήρως µε σχε-
τική δοκιµή του ανακριτή ότι δεν προκλήθηκε ούτε η έκρηξη ούτε
η πυρόσφαιρα ούτε η ανάφλεξη από λάδια, δήθεν, µηχανής, ανα-
ζητούσε τον τρόπο να διαφύγει και έλεγε: «Εγώ δεν ξέρω τίποτε
άλλο και δεν πρέπει να ξέρω. Μπορεί και να υπήρχε παράνοµο
φορτίο». Και στη συνέχεια κάποιος σας είπε ότι είναι καλύτερα
αυτό να µην το οµολογήσετε. Και στη συνέχεια προσπαθήσατε
µε διάφορους τρόπους να εξαπατήσετε την κοινωνία. Αρχές Φλε-
βάρη είπε ο Τριαντόπουλος: «Εγώ θα παραιτηθώ και θα θέσω
τον εαυτό µου στη διάθεση της Προανακριτικής Επιτροπής, όταν
συσταθεί». 

Πότε προσδιορίστηκε να συζητηθεί; Στις 5 Μαρτίου, αρχές
Μαρτίου, να περάσει η επέτειος των δύο ετών από το έγκληµα
των Τεµπών, που µέχρι σήµερα αρνείστε να το αποκαλέσετε έγ-
κληµα γιατί ξέρετε ότι είστε θύτες, οι συναυτουργοί, οι συνεργοί,

εκείνοι οι οποίοι υποθάλπετε, εκείνοι οι οποίοι συγκαλύπτετε.
Θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι την οµερτά την οποία εφαρµό-

ζετε, την παρακολουθούµε εδώ και δύο χρόνια. Σας παρακολου-
θήσαµε να δέχεστε να έρθει στην εξεταστική επιτροπή ο κ.
Αγοραστός και να πει «ασκώ το δικαίωµα σιωπής» και δεν του
κάνατε ούτε µία ερώτηση. Σας παρακολουθούµε να µεθοδεύετε
µε ανταλλαγή επιστολών πώς δεν θα υποβληθεί ούτε µισή ερώ-
τηση στον κ. Τριαντόπουλο. Σας παρακολουθούµε την ίδια ώρα
να ενεργοποιείτε την ηγεσία της δικαιοσύνης, για να συνδράµει
στις δικές σας µεθοδεύσεις αντιµετάθεσης της πραγµατικότητας
και της ευθύνης, αντιστροφής της πραγµατικότητας και συγκά-
λυψης των ευθυνών σας. 

Και είναι ντροπιαστικό. Όπως είναι ντροπιαστικό ότι επιδει-
κτικά δηλώνετε ότι ελέγχετε σε τέτοιο βαθµό τον Άρειο Πάγο
ώστε αισθάνεστε πάρα πολύ καλά µε τρεις Αρεοπαγίτες υπό την
κ. Κλάπα, που θα είναι και η πλειοψηφία του συµβουλίου στο
οποίο θέλετε να παραπέµψετε την υπόθεση χωρίς έρευνα. 

Έχω να σας πω τα εξής: Τις µεθοδεύσεις αυτού του είδους
της υπόθαλψης τις έχει εντοπίσει το Δίκαιο και το Διεθνές Δίκαιο
εδώ και δεκαετίες. Οι προσχηµατικές διώξεις για πληµµελήµατα
ενώ έχουν διαπραχθεί κακουργήµατα, είναι µέθοδος υπόθαλψης,
µέθοδος συγκάλυψης και είναι και αξιόποινη πράξη. Ακόµη και
στο καταστατικό του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου προβλέπε-
ται στο άρθρο 17 ότι δεν υπολογίζονται ως έγκυρες διαδικασίες
που διεξήχθησαν ή διεξάγονται ή εθνικές αποφάσεις που λαµ-
βάνονται, προκειµένου να προστατευθεί το συγκεκριµένο πρό-
σωπο από την ποινική ευθύνη για τα εγκλήµατα, που εµπίπτουν
στην αρµοδιότητα του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου. 

Καταθέτω το σχετικό άρθρο στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, κ.

Ζωή Κωνσταντοπούλου, καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

Οι µεθοδεύσεις αυτές γίνονται µπροστά στα µάτια της κοινω-
νίας και όσο και αν είστε γαντζωµένοι στις εξουσίες σας, όσο και
αν είστε αποφασισµένοι να προστατεύσετε εαυτούς και αλλή-
λους το χρονόµετρο, δείχνει τέλος, ο χρόνος σας έχει τελειώσει. 

Ο κ. Μητσοτάκης στην οµιλία του εδώ στην Ολοµέλεια επί της
πρότασης µοµφής ισχυρίστηκε ότι το µπάζωµα έγινε γιατί κάτω
από τον τόπο του εγκλήµατος περνούσε αγωγός του ΔΕΣΦΑ και
κατέθεσε µάλιστα και ένα έγγραφο.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, κ.

Ζωή Κωνσταντοπούλου, καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

Αυτά τώρα τα ξεχάσατε; Όλες αυτές τις θεωρίες µε τις οποίες
δηλητηριάζετε την κοινή γνώµη, τις ξεχάσατε; Τι άλλο θα πείτε
εσείς, εσείς που έχετε µιλήσει µε τον πιο τοξικό τρόπο, εσείς που
έχετε περιφρονήσει µε τον πιο ακραίο τρόπο -και το κάνετε και
τώρα ανερυθρίαστα- τον πόνο ανθρώπων που ζητούν την αλή-
θεια; Την αλήθεια ζητούν την ώρα που γελάτε. 

Εγώ από πλευράς µου σίγουρα δεν µπορώ να γελάω, την ώρα
που είναι απολύτως αποδεδειγµένο -και το καταθέτω στα Πρα-
κτικά- ότι αυτό το οποίο γίνεται και το διαβάζω από τα Πρακτικά,
είναι απόφαση της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας την οποία
ανακοίνωσε η κ. Μπακογιάννη στις 27 Μαρτίου 2025 στη Διά-
σκεψη των Προέδρων. «Η πλειοψηφία έχει αποφασίσει. Ουσια-
στικά ένα δικαίωµά της το παραχωρεί και στέλνει τον κ.
Τριαντόπουλο απευθείας στο δικαστήριο, που κατά την άποψή
µου, την οποία υποστηρίζω τα τελευταία σαράντα χρόνια», λέει
η κ. Μπακογιάννη, γιατί ο καθένας σας λέει τα εντελώς αντίθετα
από αυτά που κάνει, έτσι έχετε µάθει, «είναι ο φυσικός δικαστής
όλων των πολιτικών».

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, κ.
Ζωή Κωνσταντοπούλου, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προανα-
φερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)
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Αλλά αφού είναι ο φυσικός δικαστής, πώς δεν έχει πάει κανέ-
νας φυλακή από όλους όσοι ενέχονται σε όλα αυτά τα εγκλή-
µατα, που έχουν φέρει τη χώρα ως εδώ; Πώς δεν έχει τιµωρηθεί
ποτέ κανένας, κύριοι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

Πώς περιφέρονται σαν λόρδοι αυτοί που θυµατοποιούν τον
κόσµο και σκοτώνουν αθώα παιδιά; Εγώ, κύριοι, δεν αποχώρησα
ούτε υπέκυψα, ούτε υποχώρησα στις πιο αδυσώπητες πιέσεις.
Ούτε δέχτηκα να παραχωρήσω τα κλειδιά της Βουλής, όταν κά-
ποιοι µε άλλες ερπύστριες θα ζητούσαν, ούτε δέχθηκα να σιω-
πήσω, ούτε µε έκαναν µε ανάλογες µεθόδους να σιωπήσω
αντίστοιχοι µε εσάς. 

Η Πλεύση Ελευθερίας όχι απλώς παραµένει µέχρι τέλους, όχι
απλώς θα είναι εδώ για να θυµίζει µέχρι τέλους και να καταγρά-
φει µέχρι τέλους το συνεχιζόµενο έγκληµά σας, αλλά και θα κα-
ταγράψει αυτό που κάνετε. Σε αυτήν την ψηφοφορία που
πρόκειται να διεξαχθεί, η Πλεύση Ελευθερίας θα ψηφίσει όχι, όχι
στη συγκάλυψη, όχι στις µεθοδεύσεις σας, όχι στην υπόθαλψη,
όχι στην παραποίηση της αλήθειας, όχι στο µπάζωµα του τόπου
του εγκλήµατος, όχι στην αλλοίωση των αποδεικτικών στοιχείων
και των ηχητικών, όχι στην εξαφάνιση των µαγνητοσκοπήσεων
της αµαξοστοιχίας, όχι στα φερέφωνα ταχυδακτυλουργούς, που
εµφανίζουν κατά παραγγελία βίντεο για να αποτυπώσουν χηµι-
κές ουσίες σε φωτογραφία, όχι στους εκβιασµούς, όχι στην ελεγ-
χόµενη δικαστική εξουσία. Ναι στην αλήθεια, ναι στη δικαίωση
των θυµάτων.

Και να θυµάστε, τα ψέµατα µπορεί να έχουν ταχύτητα. Η αλή-
θεια, όµως, έχει διάρκεια και σε βάθος χρόνου -που δεν θα αρ-
γήσει- η αλήθεια θα λάµψει, η δικαιοσύνη θα αποδοθεί και τότε
θα γελούν και θα χαµογελούν εκείνοι που πρέπει, οι άνθρωποι
και όχι οι δυνάστες, οι πολίτες και όχι οι διεφθαρµένοι εντεταλ-
µένοι εκπρόσωποι µιας διαπλεκόµενης εξουσίας που ο χρόνος
της έχει τελειώσει. 

Εµείς µιλάµε µε τους πολίτες για τους πολίτες και θα παρα-
µείνουµε η φωνή των πολιτών εδώ µέσα στη Βουλή. Όσο και αν
προσπαθείτε για το αντίθετο, ό,τι κι αν κάνετε, όση λοιδορία και
αν εκτοξεύετε, όσες ύβρεις, όσες προσβολές, εµείς θα είµαστε
εδώ για να υπερασπιζόµαστε το δίκιο.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τελευταίος οµιλη-

τής είναι ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Φλωρίδης. 
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν είναι τελευταίος. Μπορούµε και να απαντήσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μίλησα για οµιλητή

και όχι για παρεµβαίνουσα. Μην βιάζεστε. Έχετε δικαίωµα πα-
ρέµβασης τριών λεπτών.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κυρίες και

κύριοι Βουλευτές, όντως οι ψυχές των αθώων θυµάτων και οι
συγγενείς τους αναζητούν δικαίωση. Η δικαίωση αυτή µπορεί να
έρθει µόνο µέσα από την απονοµή της δικαιοσύνης, η οποία
ερευνά την αλήθεια και αποδίδει τις ευθύνες εκεί που πρέπει να
τις αποδώσει. 

Αν λοιπόν αυτό που λέω ισχύει, τότε ένα είναι βέβαιο, ότι η πα-
ράσταση που παρακολουθήσαµε πριν από λίγο γίνεται από την
κ. Κωνσταντοπούλου, η οποία κάνει τα πάντα -τα πάντα όµως-
για να µην φτάσει αυτή η υπόθεση ποτέ στο δικαστήριο, δηλαδή
ποτέ στη λύτρωση, ποτέ. Μεταχειρίζεται κάθε µέτρο και κάθε
µέσο που µπορεί να φανταστεί άνθρωπος, προκειµένου να µην
ολοκληρωθεί η ανάκριση, προκειµένου να βάλλεται, να συκοφαν-
τείται η δικαιοσύνη, έτσι ώστε ποτέ, µα ποτέ να µην µπορέσει να
αποδοθεί η δικαιοσύνη, που είναι η λύτρωση για όλους, η λύ-
τρωση και για το εθνικό µας τραύµα, προκειµένου αυτή να δίνει
αυτές τις κακόγουστες παραστάσεις. 

Κι εδώ δεν πρέπει να αποφύγω να πω ότι η Μάρθα Βούρτση
στις παλιές ελληνικές ταινίες είχε και µια αυθεντικότητα. Το κα-
κέκτυπο είναι µάλλον µια θλιβερή κατάσταση. Και όπως είπε ο

Λαζαρίδης, το πρωί µνηµόσυνα και το βράδυ στα µπουζούκια.
Τόσος πόνος και τόση θλίψη σαν αυτή που παρακολουθήσαµε
εδώ πέρα. Ανάγνωση των ονοµάτων των νεκρών και το βράδυ
στα µπουζούκια, στα λουλούδια, νταχτιρντί.

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Αυτοί είστε! Στον Ζουγανέλη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ: Ο Ζουγανέλης είναι τέχνη, να µην

τον προσβάλλετε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ησυχία παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Δείτε λίγο.

Σήµερα τελειώνει, σε λίγο, µια αποκαλυπτική, αποκαλυπτικότατη
συνεδρίαση της Βουλής των Ελλήνων. Τι αποδείχθηκε πάρα
πολύ καθαρά σε αυτήν τη συνεδρίαση; Υπάρχουν δύο ζητήµατα
τα οποία τα χωρίζει µια εµφανής, εµφανέστατη διαχωριστική
γραµµή σε σχέση µε την τραγωδία των Τεµπών. Το πρώτο είναι
ότι έχουµε την αληθινή, την πραγµατική τραγωδία, η οποία ανα-
ζητά τη δικαίωση µε την ανεύρεση της αλήθειας και την απόδοση
των ευθυνών. 

Και το άλλο, η άλλη πλευρά, που χωρίζεται από αυτήν τη
γραµµή, είναι η συνωµοσιολογική θεωρία, η οποία υπηρετείται
σηµαντικά και κυριάρχησε τον τελευταίο ενάµιση χρόνο, προκει-
µένου να µην µπορέσει η αλήθεια να φανεί. 

Τι είχαµε τώρα, σήµερα εδώ; Ο σύλλογος των πολιτικών φίλων
του ξυλολίου φαίνεται ότι φυλλορροεί. Το σάλπισµα το έδωσε ο
κ. Βελόπουλος, εκ των βασικών εµπνευστών αυτής της κατηγο-
ρίας της συγκάλυψης µέσω του µπαζώµατος, και ο οποίος σή-
µερα είπε ότι τελικά ένα είναι το ερώτηµα, πώς βρέθηκαν τα
τρένα στην ίδια γραµµή. Μάλιστα. Πώς βρέθηκαν τα τρένα στην
ίδια γραµµή είπε σήµερα ο κ. Βελόπουλος, πώς βρέθηκαν τα
τρένα στην ίδια γραµµή. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Γελάτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κυρία
Κωνσταντοπούλου!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ξεχάστηκαν
από τον κ. Βελόπουλο οι πενήντα τρεις οι οποίοι ήταν εξαφανι-
σµένοι, που ανέβηκαν στη Λάρισα χωρίς εισιτήριο και τελικά δεν
τους έβρισκε κανένας. Ψέµα. 

Ξεχάστηκαν από τον κ. Βελόπουλο τα τρία βαγόνια τα οποία
είχαν εξαφανιστεί και τα οποία ήταν τα πειστήρια του µεγάλου
εγκλήµατος της µεταφοράς φορτίων κ.λπ., κ.λπ.. Ψέµα. 

Ξεχάστηκε από τον κ. Βελόπουλο το βαγόνι το οποίο µετέφερε
αυτούς τους είκοσι πέντε τόνους ξυλολίου που προκάλεσαν
αυτήν τη φοβερή πυρκαγιά και για το οποίο οι πραγµατογνώµο-
νες των συγγενών είπαν ότι τέτοιο βαγόνι δεν υπήρξε ποτέ.
Ψέµα. 

Ξεχάστηκαν από τον κ. Βελόπουλο οι περίφηµες «µονταζιέ-
ρες», οι οποίες υποτίθεται αφορούσαν τα ηχητικά που έστειλε ο
ΟΣΕ στον ανακριτή και είχαν αλλοιωθεί, είχαν γίνει παρεµβάσεις
για να µην µπορεί ο ανακριτής να ακούσει τι συνοµιλίες υπήρχαν
και το Πολυτεχνείο είπε ότι οι δίσκοι που δόθηκαν στον ανακριτή
είναι απολύτως αυθεντικοί, δεν λείπει ούτε ένα δευτερόλεπτο
από τις συνοµιλίες αυτές. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τα µέσα ενηµέρωσης ήταν το θέµα!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Και βεβαίως
ξεχάστηκε και η περίφηµη κατάσχεση από το τελωνείο του Προ-
µαχώνα των είκοσι πέντε τόνων ξυλολίου, που τους πήρε σε µια
δηµοπρασία µε βάση τον τελεωνειακό κώδικα µία άγνωστη εται-
ρεία, φάντασµα, η οποία εταιρεία στη συνέχεια µε κάποιο τρόπο
εµπλέκεται σε αυτήν την υπόθεση, όπου η Κυβέρνηση πήγε να
τη συγκαλύψει µε το µπάζωµα, για να αποδειχθεί ότι αυτή η εται-
ρεία ήταν απολύτως υπαρκτή και ο ανακριτής κάλεσε και ζήτησε
να αποδείξει τι έγιναν αυτοί οι είκοσι πέντε τόνοι. Προσέξτε, εί-
κοσι πέντε τόνοι, τους οποίους πήρε η εταιρεία 15.000 ευρώ.
Άρα έγινε µια γιγαντιαία επιχείρηση συγκάλυψης από την Κυβέρ-
νηση, προκειµένου να συγκαλυφθεί ένας λαθρέµπορος των
15.000 ευρώ, εφόσον υποθέσουµε ότι έχουµε είκοσι πέντε τό-
νους. 

Όµως, ένας µέγας εµπειρογνώµονας, πτυχιούχος Γυµνασίου,
που πρέπει να ήτανε δεκανέας ή λοχίας στην Πυροσβεστική, δεν
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ξέρω, που δεν βγήκε από παραγωγική σχολή, και ο οποίος τα-
λαιπώρησε την ελληνική κοινωνία µε διάφορες γνωµατεύσεις,
δήλωσε επιτέλους τον σκοπό του, τον σκοπό αυτής της πραγµα-
τογνωµοσύνης, την οποία υποτίθεται ότι έκανε διαρκώς, ότι ο
σκοπός του ήταν να σηκώσει κεφάλι επιτέλους ο λαός για την
ανατροπή µιας άρχουσας τάξης που µας έχει βγάλει το λάδι από
το 1945. Πραγµατογνώµονας είναι αυτός, από αυτούς που έπαιζε
τηλεοπτικά και δηλητηρίαζε τον κόσµο µε ψέµατα. 

Αυτά λοιπόν ξεχάστηκαν, όπως τόσο καιρό δεν εµφανίστηκε
ποτέ σε µια σοβαρή δηµόσια συζήτηση η έκθεση του Γενικού Χη-
µείου του Κράτους, η οποία λέει, όπως δηµοσιεύτηκε, ότι ο ανα-
κριτής πήρε από τον χώρο εκεί εκατόν εβδοµήντα δείγµατα, τα
οποία τα έδωσε στο Γενικό Χηµείο του Κράτους και οι αναλύσεις
έδειξαν ότι και στην πλευρά στην οποία έγινε επέµβαση, και κυ-
ρίως πάνω στον συρµό, και δίπλα, στην πλευρά που δεν έγινε
καµία επέµβαση και είναι απείραχτη η πλευρά αυτή, βρέθηκαν
ακριβώς τα ίδια στοιχεία. 

Ποια δηλαδή; Καµένα έλαια σιλικόνης. Λέει «καµένα έλαια σι-
λικόνης». Τι σηµαίνει καµένα έλαια σιλικόνης; Σηµαίνει ότι είναι
έλαια σιλικόνης που κάηκαν. Άρα καίγονται; Θα το πουν. 

Ο κ. Βελόπουλος λοιπόν αυτά τα άφησε και είπε «Παιδιά, πρέ-
πει τώρα να δούµε τι στην ευχή έγινε εδώ και πώς τράκαραν οι
συρµοί». Μάλιστα. Ο ΣΥΡΙΖΑ, µπροστά στη δηµοσκοπική του κα-
τάρρευση, επειδή ακριβώς εναγκαλίστηκε αυτές της συνωµοσιο-
λογικές θεωρίες, συρόµενος πίσω από την κ. Κωνσταντοπούλου,
σήµερα το έβαλε στα πόδια. Κυριολεκτικά το έβαλε στα πόδια.
Δεν έφυγε δήθεν για τους σοβαρούς λόγους κ.λπ.. Σοβαρή είναι
η θεσµική µετατόπιση που κάνει το ΠΑΣΟΚ σήµερα. Λοιπόν έφυ-
γαν βάζοντάς το στα πόδια, γιατί ακριβώς αντιλήφθηκαν ότι αυτή
η θεωρία καταρρέει µε πάταγο. 

Τι δηλαδή καταρρέει µε πάταγο; Προσέξτε. Υπάρχει η σοβαρή
κατηγορία της συγκάλυψης. Τι σηµαίνει συγκάλυψη; Μάλλον,
πώς πραγµατοποιήθηκε η συγκάλυψη; Με το µπάζωµα. Γιατί
έγινε το µπάζωµα; Γιατί πήγε να κρύψει στοιχεία και να εξαφανί-
σει στοιχεία. Μάλιστα. 

Όµως το µπάζωµα έγινε από τη µια µεριά. Από την άλλη µεριά
του τρένου γιατί η πυρόσφαιρα, όπως δηµιουργήθηκε, τα στοι-
χεία που τη δηµιούργησαν έπεσαν και πρώτα στάθηκαν πάνω
από τους συρµούς, πρώτα στάθηκαν εκεί. Πάνω στους συρµούς
δεν έγινε καµία επέµβαση για να αλλοιωθεί το πεδίο από το οποίο
πήρε ο ανακριτής στοιχεία και από κει πήρε από σαράντα σηµεία
ο ανακριτής πάνω από το τρένο. 

Επέµβαση στη δεξιά µεριά, από εδώ µεριά, δεν έγινε καµία.
Και έγινε µόνο στην άλλη. Λίγο µυαλό να έχει κάποιος, θεωρεί
ότι είναι τόσο γελοία αυτή η προσέγγιση, τόσο γελοία, που όχι
µόνο δεν µπορεί να αποδοθεί σε µια κυβέρνηση, αλλά στον µε-
γαλύτερο βλάκα να θέλει να το κάνει αυτό, δεν µπορεί να απο-
δοθεί. Ο µεγαλύτερος βλάκας, αν είναι να κάνει µια επέµβαση,
θα επέµβει πάνω στα τρένα, στη µεριά που είναι η απείραχτη και
στη µεριά που είναι η πειραγµένη.

Τι έχει καταρρεύσει τώρα µε τα βίντεο που ήρθαν στη δηµο-
σιότητα κ.λπ.; Κατέρρευσε όλη αυτή η θεωρία του µπαζώµατος
µε την έννοια της συγκάλυψης, δηλαδή ότι εκεί επιχειρήθηκε να
γίνει κάτι, να κρυφτεί κάτι. Και ποιος σοβαρός λοιπόν, µετά από
όλα αυτά τα οποία έχουν έρθει στο φως της δηµοσιότητας, µπο-
ρεί πια να το ισχυριστεί αυτό; Κανένας.

Μέσα στην προσπάθεια να µην φτάσει ποτέ το τέλος η ανά-
κριση αυτή, στην οποία πρωταγωνιστεί η κ. Κωνσταντοπούλου,
ήταν και η µήνυση η οποία υποβλήθηκε στον ανακριτή υπό τον
καταπληκτικό τίτλο «640.000 στοιχεία απέκρυψε ο ανακριτής και
δεν τα έβαλε στη δικογραφία». 640.000 στοιχεία! Το διάβασα κι
εγώ. Μα, τι στην ευχή έχει γίνει εδώ πέρα! 640.000 στοιχεία; 

Η µήνυση πήγε στους αρµόδιους εισαγγελείς, οι οποίοι ολο-
κλήρωσαν την έρευνά τους και οι οποίοι τι είπαν στο πόρισµά
τους µε το οποίο η µήνυση τέθηκε στο αρχείο; Είπαν ότι όλα τα
στοιχεία που έχουν σχέση µε την υπόθεση αυτή βρίσκονται στη
δικογραφία και στους 197 διαδίκους -από τους 220, πόσοι είναι-
έχουν δοθεί αντίγραφα. Και αντίγραφα είχαν πάρει κι αυτοί που
έκαναν µήνυση στον ανακριτή και έλεγαν ότι δεν τα ξέρουµε τα
στοιχεία αυτά. 

Αλλά για δείτε πόσο µεγάλο κακό έκανε αυτό στον κόσµο που

διάβασε ότι ο ανακριτής απέκρυψε 640.000 στοιχεία; Διότι όσο
πιο µεγάλο είναι ένα ψέµα τόσο πιο πιστευτό γίνεται. Πόσοι όµως
από τους ανθρώπους αυτούς που άκουσαν αυτό το ψέµα και το
πίστεψαν έχουν µάθει την αλήθεια; Ελάχιστοι. 

Πράγµατι λοιπόν η ανάδειξη της αλήθειας είναι κάτι δύσκολο,
όταν έχει επικρατήσει ένας ωκεανός ψέµατος. Αυτό γιατί µας
έβγαλε στην πραγµατικότητα έξω από µια θεσµική λειτουργία
που έπρεπε να έχει η χώρα; Ποια ήταν αυτή; Ότι το πρώτο µέγα
ζητούµενο σε µια τέτοια εθνική τραγωδία είναι η δικαιοσύνη να
κάνει απερίσπαστη τη δουλειά της, να βρει την αλήθεια και να
αποδώσει ευθύνες. Είναι το ένα. 

Το δεύτερο είναι το κράτος το ίδιο, οι πολιτικές δυνάµεις, οι
επιστηµονικοί φορείς, όλοι να καθίσουν και να δουν ποια ήταν τα
κενά ασφαλείας στον ελληνικό σιδηρόδροµο, τι στην ευχή δεν
δούλευε καλά, έτσι ώστε αυτά να τα διορθώσουµε. Αυτό γίνεται
σε όλες τις σοβαρές χώρες του κόσµου όταν έχουν ένα τέτοιο
φοβερό δυστύχηµα. Ακόµα και όταν γίνονται αεροπορικά δυστυ-
χήµατα και βγαίνουν τα πορίσµατα, τα πορίσµατα πολλές φορές
οδηγούν σε συµπεράσµατα που αναγκάζουν τις αεροπορικές
εταιρείες να αναπροσαρµόσουν τα σχέδια ασφαλείας τους, ιδιω-
τικές εταιρείες. Πολύ περισσότερο µια χώρα, που αποδεδειγµένα
αυτό συνέβη επειδή όντως υπήρχαν µεγάλα κενά ασφαλείας. 

Αλλά τα συζητήσαµε αυτά; Αφέθηκε η Ελλάδα, αφέθηκε η δι-
καιοσύνη ήρεµη µε την υποστήριξη όλων µας να κάνει τη δουλειά
της για να φτάσει στα αποτελέσµατα που πρέπει να φτάσει, όποι-
ους κι αν αφορούν αυτά; Και έγινε ποτέ µια συζήτηση σοβαρή
στη χώρα για να δούµε τι πρέπει να διορθώσουµε, ώστε να µπο-
ρούµε όλοι να πούµε τη φράση «ποτέ ξανά»; Όχι. 

Και ποιοι ευθύνονται γι’ αυτό; Όλοι εκείνοι που µε κάθε τρόπο,
µε κάθε µέσο οργάνωσαν αυτό το τεράστιο ψέµα, για να µπορέ-
σει να συγκαλυφθεί η αλήθεια, να εκτραπεί η συζήτηση σε µια
διαδικασία µίσους µέσα στην ελληνική κοινωνία, µίσους µεταξύ
πολιτών που έχουν διαφορετικές αντιλήψεις και κυρίως µίσους
προς το πολιτικό σύστηµα της χώρας. Κι αυτό θεωρούν ότι είναι
η µεγάλη τους προσφορά στην Ελλάδα. 

Πράγµατι έγινε µια µήνυση σήµερα. Άκουσα κι εγώ και το διά-
βασα. Και πρέπει να σας πω ότι µου προκάλεσε κατάπληξη το
εξής. Έγινε µια µήνυση στους Βουλευτές της επιτροπής, τους
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, διότι θα οδηγηθεί ο κ. Τριαν-
τόπουλος στους φυσικούς του δικαστές. Μάλιστα. 

Αλλά εγώ θυµάµαι ότι είχαν µαζευτεί ενάµισι εκατοµµύριο υπο-
γραφές ακριβώς µε αυτό το αίτηµα, να παραπέµπονται οι πολι-
τικοί απευθείας στους φυσικούς τους δικαστές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και το θέµα τώρα είναι ποια είναι η απάντηση στο ενάµιση εκα-

τοµµύριο που υπέγραψαν για να πηγαίνουν οι πολιτικοί στους
φυσικούς τους δικαστές; Ποια είναι η απάντηση από αυτούς που
τις συνέλεξαν; Κάναµε µήνυση στους Βουλευτές οι οποίοι εφαρ-
µόζουν αυτό που υπέγραψαν ενάµισι εκατοµµύριο πολίτες.
Ωραία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν στην περίοδο αυτή υπήρξε

µια κτηνώδης κυριολεκτικά στάση, ήταν η άποψη που ακούσαµε,
η φοβερή κατηγορία εναντίον των νεκρών µηχανοδηγών ότι ήταν
διεφθαρµένοι συνεργάτες ενός άγνωστου λαθρεµπόρου. Η κτη-
νώδης συµπεριφορά συνίσταται στο ότι υπάρχει µια κατηγορία
εναντίον νεκρών που δεν µπορούν να υπερασπίσουν, επειδή πέ-
θαναν, τον εαυτό τους, τον εαυτό τους. Αυτοί που κάνουν µαθή-
µατα ηθικής εδώ µέσα. 

Πού βρισκόµαστε τώρα; Βρισκόµαστε στο σηµείο εκείνο όπου
καλωσορίζουµε τις πολιτικές δυνάµεις που µέχρι τώρα είχαν υιο-
θετήσει αυτές τις θεωρίες συνωµοσίας και σήµερα τις κατήγγει-
λαν, τους καλωσορίζουµε στην οµάδα αλήθειας. Τους καλωσο-
ρίζουµε στην πορεία αλήθειας. Γιατί η αλήθεια είναι ακριβώς αυτή,
ότι είχαµε µια εθνική τραγωδία που πρέπει η δικαιοσύνη να βρει
άκρη και το κράτος να διορθώσει τις παθογένειές του, και ταυτό-
χρονα να τελειώνει µε αυτή τη διαδικασία αυτού του φοβερού µί-
σους, το οποίο ενσταλάχθηκε στην ελληνική κοινωνία, ότι εδώ
κάποιοι είναι δολοφόνοι. 

Κυρίες και κύριοι, υπάρχει µια λανθασµένη αντίληψη ότι η κ.
Κωνσταντοπούλου µισεί τον κ. Μητσοτάκη και θέλει να τον βάλει
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φυλακή. Λάθος είναι αυτό. Η κ. Κωνσταντοπούλου µισεί εξίσου
και τον κ. Τσίπρα, που τον έχει στο λαγούµι κρυµµένο. Επιχεί-
ρησε το 2015 ως Πρόεδρος της Βουλής, όταν ο κ. Τσίπρας
έφερε το περίφηµο µνηµόνιο, µετά από 17 ώρες –λέει- διαπραγ-
µάτευση. Ο κ. Τσίπρας δεν ήξερε ότι στην Ευρωπαϊκή Ένωση
εκεί οι συνεδριάσεις κρατάνε 24 και 48 ώρες. Και επειδή κράτησε
17ώρες, σου λέει «Πω πω, τι είναι αυτό τώρα, υπάρχουν άνθρω-
ποι που δουλεύουν και πολύ». 

Όταν λοιπόν ήρθε εκείνο το µνηµόνιο, η κ. Κωνσταντοπούλου
προσπάθησε ως Πρόεδρος της Βουλής να αποτρέψει την ψή-
φισή του, από την πλειοψηφία τότε της κυβέρνησης, προκειµέ-
νου η χώρα να οδηγηθεί στα βράχια. Διότι αν δεν το ψήφιζε το
µνηµόνιο εκείνο το βράδυ στη Βουλή, η χώρα θα είχε χρεοκοπή-
σει και θα γυρνάγαµε στην εποχή των σπηλαίων, µια χώρα που
δεν είχε τρόφιµα και η Ευρωπαϊκή Ένωση είχε ετοιµάσει αερο-
µεταφορές για να φέρει τρόφιµα να τρώµε στα συσσίτια 10 εκα-
τοµµύρια άνθρωποι. 

Αυτό τι δείχνει; Μίσος στην ελληνική κοινωνία  Μην κάνετε το
λάθος ότι είναι πολιτικό. Είναι µίσος για την κοινωνία, είναι µίσος
για τη χώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτό λοιπόν που δεν κατάφερε τότε, επιχειρεί εργαλειοποιών-

τας µια εθνική τραγωδία να το κάνει τώρα. Κάποια στιγµή πί-
στεψε ότι µπορεί να το καταφέρει. Θεώρησε ότι οι µεγάλες
συγκεντρώσεις θα οδηγούσαν εκεί που ήθελε, στην απόλυτη
ανατροπή των πάντων στην Ελλάδα, σε µια χώρα που είναι σε
µόνιµη εθνική διακινδύνευση. 

Γιατί εµείς, όταν είµαστε σε πολιτική αστάθεια, δεν έχουµε την
άνεση του Βελγίου ή του Λουξεµβούργου. Πολιτική αστάθεια για
την Ελλάδα σηµαίνει ότι κάποιος δίπλα καραδοκεί. Και µέσα σε
έναν κόσµο που αυτήν τη στιγµή ταρακουνιέται ολόκληρος, όπου
αλλάζουν συµµαχίες, αλλάζουν ιστορικές προοπτικές κ.λπ., αν-
τιλαµβάνεστε τι θα σήµαινε αυτό για µια Ελλάδα καθηµαγµένη,
ρηµαγµένη και κυριολεκτικά σε µια αναστάτωση που κανένας να
µην µπορεί να βρει άκρη. Αυτό επιχείρησε να κάνει και θα συνε-
χίσει να το επιχειρεί. Μην έχετε καµία αµφιβολία. 

Και µετά από την αποχώρηση των βασικών συντελεστών της
συνωµοσιολογίας από τον σύλλογο των πολιτικών φίλων του ξυ-
λολίου, έχει µείνει µόνη να µονολογεί και να σκέφτεται ότι θέλει
να γίνει πρωθυπουργός και ότι ο Μητσοτάκης πρέπει να πάει φυ-
λακή. Μάλιστα. 

Θέλω να υπενθυµίσω ότι ο µόνος πολιτικός Αρχηγός εδώ µέσα
που έχει εκκρεµότητες µε τη δικαιοσύνη είναι η ίδια. Έχει γίνει
άρση της ασυλίας της για δύο σοβαρά αδικήµατα.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τι λέτε τώρα! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Για το γε-
γονός ότι διαταράξατε σοβαρά δικαστικές συνεδριάσεις, επιχει-
ρώντας, λέει η κατηγορία, να επηρεάσετε δικαστές.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Έχω εγώ κατηγορία;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Δηλαδή
τραµπουκίσατε δικαστές. Και η δεύτερη κατηγορία είναι συκο-
φαντική δυσφήµηση, έργω και λόγω, εξύβριση και απειλή.

Άρα, από τους πολιτικούς Αρχηγούς οι δικαστικές εκκρεµότη-
τες αφορούν εσάς, αλλά στον φυσικό σας δικαστή βέβαια, όχι
στους πολιτικούς σας αντιπάλους. Στον φυσικό δικαστή θα πάτε,
αν θα πάτε. 

Με αυτή την έννοια, µπορείτε και έχετε δικαίωµα να κατηγο-
ρείτε τους ανθρώπους εδώ που είναι µε την ψήφο του ελληνικού
λαού, το κυβερνητικό κόµµα, και να τους λέτε ότι είναι διψασµέ-
νοι για εξουσία, αλλά εσείς αποκαλύψατε ότι µονολογείτε µε τον
εαυτό σας και ονειρεύεστε πότε θα γίνετε Πρωθυπουργός. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει η κ.
Κωνσταντοπούλου για την παρέµβαση που δικαιούται. 

Κύριε Μάντζο, για να ξέρω απλά την πορεία της συζήτησης,
µήπως θα ζητήσετε εσείς τον λόγο; 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αν θέλει ο κ. Μάντζος, δεν έχω πρόβληµα να προηγηθεί. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ας προηγηθεί η κ. Κωνσταντοπού-
λου… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Υποχρεωτικό δεν
είναι, αλλά εγώ ρωτώ για να ξέρω την πορεία. 

Τον λόγο έχει η κ. Κωνσταντοπούλου, που προηγείται ούτως
ή άλλως. 

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριοι και κύριε Φλωρίδη, σκοτώθηκαν πενήντα επτά
άνθρωποι ή µήπως είναι θεωρία συνωµοσίας; Είχατε ροκανίσει,
οι κυβερνήσεις σας, αµύθητα ποσά, χρεοκοπώντας τη χώρα ή
είναι θεωρία συνωµοσίας; Ξεπουλήθηκε ο σιδηρόδροµος για να
σώσετε τη χώρα, που ψηφίζατε όλοι µαζί; Ναι, εγώ ήµουν απέ-
ναντι. Και είµαι περήφανη που έδωσα τη µάχη απέναντι στη βίαιη
ανατροπή της δηµοκρατικής απόφασης, της δηµοκρατικής εν-
τολής του ελληνικού λαού να πει «όχι» στην επιβολή. 

Είναι βέβαια πολύ δύσκολο να παραµένει κανείς, χωρίς όφε-
λος, χωρίς παχυλά ανταλλάγµατα, πιστός στις αρχές και στις
αξίες του. Έτσι το φαντάζεστε. Θέλω να σας πω ότι είναι πολύ
εύκολο, αν η συνείδησή σου είναι καθαρή. 

Ταυτόχρονα, είναι για εσάς δύσκολο να καταλάβετε ότι και
άλλοι πριν από εσάς είχαν αυτή την αλαζονεία. Δεν φτάσανε βέ-
βαια να έχουν την αλαζονεία ότι µπορούν να τη βγάλουν καθαρή
για τη συγκάλυψη εγκληµάτων κατά της ζωής. Είχαν την αλαζο-
νεία ότι θα τη βγάλουν καθαρή -και την έβγαλαν καθαρή- για οι-
κονοµικά αδικήµατα, για εγκλήµατα διαφθοράς. 

Κύριε Φλωρίδη, έχετε αδερφό Αντεισαγγελέα του Αρείου
Πάγου, που µε το που θα αφυπηρετήσει η κ. Αδειλίνη, την ανα-
πληρώνει. Και έρχεστε εδώ να παραστήσετε από τη θέση του
Υπουργού Δικαιοσύνης τον συνήγορο υπεράσπισης του κ. Μη-
τσοτάκη. Και δεν ντρέπεστε ούτε εσείς ούτε εκείνος. Δεν ντρέ-
πεται κανείς. 

Η δική µας θέση είναι πεντακάθαρη. Είµαστε απέναντι στα
ρουσφέτια σας. Είµαστε απέναντι στη διαπλοκή σας. Είµαστε
απέναντι στα ταξίµατά σας. 

Και επειδή σίγουρα, παρακολουθώντας τον Προεδρεύοντα
κάθε φορά να µου επιτίθεται, κάθε φορά να µε προσβάλλει, κάθε
φορά να φωνάζει, θα αναρωτιέται κανείς ποιος είναι αυτός, εγώ
θα του αφιερώσω -µια και σας αρέσει η δουλειά της Οµάδας
Αλήθειας, που σας θυµίζει τι λέει ο ένας και τι λέει ο άλλος-, για
την αλήθεια που σας αρέσει, αυτά που έλεγε ο ίδιος ο κ. Γεωρ-
γαντάς το 2012 στις εκλογές του Ιουνίου, τότε που µπήκε πρώτη
στη λίστα, ενώ δεν είχε εκλεγεί, η κ. Μπακογιάννη: 

«Επίσης καθοριστικός θα είναι ο ρόλος της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης…» -Αγοραστός;- «…στην πίεση ή στην υπενθύµιση σε ανθρώ-
πους που ωφελήθηκαν από τη Νέα Δηµοκρατία, σε ανθρώπους
που βόλεψαν επί Νέας Δηµοκρατίας, σε ανθρώπους που πήρανε
συµβάσεις από τη Νέα Δηµοκρατία. Εννοώ συµβάσεις έργου, συµ-
βάσεις ορισµένου χρόνου, άλλοι που πήγαν στα stage. Σε αυτούς
να τους θυµίσουµε ότι πρέπει να προσφέρουν κάποια υπηρεσία.
Πρέπει να πάνε εκλογικοί αντιπρόσωποι, πρέπει να φέρουν τη
µάνα τους και τον πατέρα τους να ψηφίσουν. Ξέρουµε όλοι ποιοι
είναι αυτοί, αυτοί που τα χρόνια διακυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας ωφελήθηκαν από τη Νέα Δηµοκρατία. Σε αυτούς µπο-
ρούµε να υπενθυµίσουµε λίγο πιο φωναχτά ότι έχουν υποχρέωση
να πάνε να ψηφίσουν». Γιώργος Γεωργαντάς, πρώην Υφυπουρ-
γός, νυν Αντιπρόεδρος της Βουλής από τη Νέα Δηµοκρατία, που
τόσο κόπτεται να µην φωτιστεί η διαφθορά σας, που σκοτώνει! 

Να ξέρετε, λοιπόν, ότι ό,τι και να κάνετε, η αλήθεια στο τέλος
θα βγει και ότι αυτοί οι πολίτες που θέλατε να τους εκβιάζετε και
να τους πιέζετε και λέγατε στους δηµάρχους και τους περιφε-
ρειάρχες να ασκούν πιέσεις και πιο φωναχτά να τους λένε ότι
«ωφεληθήκατε, κύριοι, σας δώσαµε συµβάσεις έργου, σας δώ-
σαµε stage, σας δώσαµε συµβάσεις εργασίας», αυτοί οι άνθρω-
ποι, έχουν ξυπνήσει. Πέραν από κάποιους που πάνε και φυλάνε
τα χέρια του Καραµανλή, τα µατωµένα µε το αίµα, πάνω στις
Σέρρες, οι περισσότεροι έχουν ξυπνήσει. Σας έχουν απορρίψει.
Και εµείς θα είµαστε εδώ για να εκφράζουµε όλη την κοινωνία
ό,τι και να κάνετε. 
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Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ, πριν

πάρετε τον λόγο, θα ήθελα να πω ότι είναι πραγµατικά φοβερό
η τέτοια ένδεια επιχειρηµάτων να σας υποχρέωσε να φτάσετε σε
µια δήλωση πετσοκοµµένη του 2012, πριν από τις εκλογές, πριν
καν γίνω Βουλευτής…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Να σας το βγάλω στο TikTok…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Όπου θέλετε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): …(δεν ακούστηκε). 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Φυσικά µόνο γι’

αυτό είστε, για να κάνετε ατάκες και να τις ανεβάζετε όπου θέ-
λετε να τις ανεβάζετε. Κάντε ό,τι νοµίζετε. Ακούστε λίγο. 

Δεν θα απειληθεί κανένας Προεδρεύων από το να εφαρµόσει
τον Κανονισµό. Ο Κανονισµός θα εφαρµόζεται. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όταν, µετά από δεκατρία χρόνια δηµόσιας δράσης και παρου-

σίας µου και συνεχόµενης επανεκλογής µου από τους κατοίκους
του Κιλκίς και µε τον τρόπο µε τον οποίο θεωρώ ότι τίµησα όποιο
αξίωµα µου δόθηκε, καταλήγετε να ψάχνετε δήλωση πετσοκοµ-
µένη του 2012 πριν καν γίνω Βουλευτής σε κοµµατική εκδήλωση,
την οποία αποδίδετε και εσφαλµένα, νοµίζω ότι αυτό καταδει-
κνύει την απόλυτη ένδεια επιχειρηµάτων. Αλλά, αυτό είναι δικό
σας πρόβληµα. Εδώ, όµως, υπάρχει ένας Κανονισµός που θα
εφαρµοστεί το ίδιο για όλους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριε Υπουργέ, έχετε τη δυνατότητα να απαντήσετε, για να

κλείσει η συνεδρίαση. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κυρίες και

κύριοι Βουλευτές, όπως αντιληφθήκατε, πρέπει να καλωσορί-
σουµε και την κ. Κωνσταντοπούλου στην Οµάδα Αλήθειας, διότι,
όπως καταλάβατε, πάνε τα Τέµπη, τελείωσαν τα Τέµπη. Τώρα
είναι τα stage. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έχουµε κάτι stage τώρα. Τα Τέµπη και οι κλάψες και όλα αυτά

τελείωσαν. Τώρα, τα stage! 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί του διανε-
µηθέντος πορίσµατος της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά µε την ενδε-
χόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος,
άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα, κατά το χρονικό διάστηµα µε-
ταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023, από τον πρώην Υφυπουργό παρά τω
Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντόπουλο κατά την άσκηση των
καθηκόντων του περί αποδοχής ή µη της πρότασης για την
άσκηση δίωξης κατά των ως άνω πρώην Υφυπουργού. 

Στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε τη συνεδρίαση και θα επανέλ-
θουµε στις 19:00’ για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας. 

Ευχαριστώ.
(ΔΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία επί της προτάσεως της
επιτροπής για την καταγγελλόµενη πράξη της παράβασης καθή-
κοντος, άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα, για την οποία ζητείται
άσκηση δίωξης, όπως αυτή καθορίζεται και εξειδικεύεται στο πό-
ρισµα της ως άνω επιτροπής και λήψη απόφασης για την άσκηση
ή µη δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυ-
πουργώ κ. Χρήστου Τριαντόπουλου, σύµφωνα µε τις διατάξεις
της παραγράφου 3 του άρθρου 157 και του άρθρου 73 του Κα-
νονισµού της Βουλής.

Η διεξαγωγή της ψηφοφορίας θα γίνει µε εκφώνηση του κα-
ταλόγου από δύο συναδέλφους Βουλευτές, έναν από τη Συµπο-
λίτευση και έναν από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Για τη
διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα σας διανεµηθεί ένας
φάκελος που θα περιέχει το ψηφοδέλτιο στο οποίο αναγράφεται
η καταγγελλόµενη πράξη για την οποία ζητείται η άσκηση δίω-
ξης, σύµφωνα µε την πρόταση της επιτροπής και ένας µικρός
λευκός φάκελος, εντός του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφοδέλ-
τιο. 

Παραπλεύρως της καταγγελλόµενης πράξης, για την οποία
ζητείται η άσκηση δίωξης, σηµειώνονται οι λέξεις: ΝΑΙ, ΟΧΙ,
ΠΑΡΩΝ. Οποιοδήποτε άλλο σύµβολο, το οποίο δεν περιλαµβάνει
αλφαβητικούς χαρακτήρες, εφόσον έχει σηµειωθεί ως ψήφος
κάτω από τις τρεις ανωτέρω λέξεις που αναγράφονται στο ψη-
φοδέλτιο, όπως «Χ» ή «V», γίνεται επίσης αποδεκτό.

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν υπέρ της πρότασης
άσκησης δίωξης του πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουρ-
γού κ. Χρήστου Τριαντόπουλου κατά το χρονικό διάστηµα µε-
ταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023, θα σηµειώνουν µε σταυρό την
προτίµησή τους κάτω από τη λέξη ΝΑΙ για την καταγγελλόµενη
πράξη.

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν κατά της πρότασης
άσκησης δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυ-
πουργώ κ. Χρήστου Τριαντόπουλου κατά το χρονικό διάστηµα
µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023, θα σηµειώνουν µε σταυρό την
προτίµησή τους κάτω από τη λέξη ΟΧΙ για την καταγγελλόµενη
πράξη.

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν ΠΑΡΩΝ, θα σηµει-
ώνουν µε σταυρό την προτίµησή τους κάτω από τη λέξη ΠΑΡΩΝ
για την καταγγελλόµενη πράξη.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του Κανονι-
σµού της Βουλής, σε περίπτωση ασυµφωνίας µεταξύ του αριθ-
µού των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων
επαναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά τη νέα αυτή κατα-
µέτρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι µε-
γαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, καταστρέφεται πριν
από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε τον αριθµό των
επιπλέον ψηφοδελτίων.

Μετά την ολοκλήρωση της ψηφοφορίας η εφορευτική επι-
τροπή θα προχωρήσει στη διαλογή και καταµέτρηση των ψήφων.
Το ψηφοδέλτιο, καθώς και το κατατεθέν πόρισµα θα καταχωρι-
στούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Το δείγµα του ψηφοδελτίου καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:

10960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Με την εκφώνηση
του ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προσέρχεται στην ψηφο-
δόχο, όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε την ψήφο του στην
κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν,
αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει.

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί στο τέλος της εκφώνησης
των ονοµάτων των Βουλευτών για λόγους εύρυθµης λειτουργίας
της διαδικασίας.

Επαναλαµβάνω ότι στην ψηφοφορία δεν µετέχει εκείνος κατά
του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης αν είναι Βου-
λευτής, σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 8 του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Επίσης, σας γνωστοποιώ ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές από συναδέλφους Βουλευτές που δεν
µπορούν να µετέχουν µε φυσική παρουσία στη µυστική ψηφο-
φορία, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής,
όπως ισχύει.

Όταν εκφωνείται συνάδελφος Βουλευτής που ψηφίζει µε επι-

στολική ψήφο, ο φάκελος θα παραδίδεται στην εφορευτική επι-
τροπή, ώστε να εναποτίθεται η ψήφος στην κάλπη και οι ψηφο-
λέκτες θα επιβεβαιώνουν την ψήφιση. Οι ψήφοι αυτές θα
συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση που θα ακολουθήσει. Τα
ψηφοδέλτιά τους βρίσκονται µέσα σε σφραγισµένους λευκούς
φακέλους. Ο κάθε φάκελος εσωκλείεται σ’ έναν µεγαλύτερο φά-
κελο επίσης κλειστό, ο οποίος αναγράφει το όνοµα του Βου-
λευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που ψηφίζει µε επιστολική
ψήφο. Ο φάκελος συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής και αντίγραφό τους
θα κατατεθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Όχι.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεπώς, το Σώµα

συνεφώνησε κατά πλειοψηφία.
(Τα διαβιβαστικά έγγραφα των προαναφερθεισών επιστολών

καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:

10962 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10964 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10966 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΒ’ - 11 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2025 10967



10968 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10970 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10972 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10980 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10984 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10986 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10988 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10990 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10994 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10996 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10998 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11000 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11002 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11004 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11006 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11010 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Καλούνται επί του
καταλόγου ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Βασίλειος Γιόγιακας από
τη Νέα Δηµοκρατία και η Βουλευτής Ευβοίας κ. Αικατερίνη Κα-
ζάνη από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής.

Καλούνται επίσης ως ψηφολέκτες ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλο-
νίκης κ. Θεοφάνης (Φάνης) Παπάς από τη Νέα Δηµοκρατία και ο
Βουλευτής Ιωαννίνων κ. Ιωάννης Τσίµαρης από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής. 

Πρόεδρος της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής,
ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης και
γραµµατέας ο κ. Σπυρίδων Κουλκουδίνας. 

Παρακαλώ τις κυρίες και τους κυρίους ψηφολέκτες να προ-
σέλθουν στην κάλπη. Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου
συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα του κάθε
συναδέλφου που ψηφίζει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Υπάρχει συνάδελ-

φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-

φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση και διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξα-
γωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΚΑΤΑ ΤΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ ΤΗΣ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗΣ-ΔΙΑΛΟΓΗΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«Ελευθέριος Βενιζέλος είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και
τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Χέρσου Κιλκίς. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Να ενηµερώσουµε τους αγαπητούς µικρούς µας φίλους ότι
είχε προηγηθεί µια συνεδρίαση για να αποφασίσει η Βουλή επί
της άσκησης δίωξης ή όχι κατά ενός πρώην Υφυπουργού. Έγινε
η ψηφοφορία και τώρα γίνεται η καταµέτρηση των ψήφων. Δυ-
στυχώς, δεν προλάβατε τη συνεδρίαση. Όµως, η συγκεκριµένη
ηµέρα είναι διαφορετική, δεν είναι κάτι συνηθισµένο που γίνεται
στη Βουλή, και βρεθήκατε σήµερα για να την παρακολουθήσετε.

Θέλω να σας ευχηθώ καλή επιτυχία, καλή πρόοδο και καλό
Πάσχα σε όλους.

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλε-
σµα της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 200 Βουλευτές. 
Βρέθηκαν στην κάλπη 200 ψηφοδέλτια. 
Έγκυρα 200 ψηφοδέλτια.
Ειδικότερα, για την καταγγελλόµενη πράξη παράβασης καθή-

κοντος (άρθρο 259 ΠΚ) ψήφισαν 
ΝΑΙ, για την παραποµπή του κ. Τριαντόπουλου, 190 
ΟΧΙ, για τη µη παραποµπή του κ. Τριαντόπουλου, 10 
Κατόπιν του αποτελέσµατος της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγ-
µατος, ιδίως της παραγράφου 3, το άρθρο 153 επ. του

Κανονισµού της Βουλής, ιδίως των παραγράφων 2 και 3 του άρ-
θρου 157 και του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, η Βουλή αποδεχόµενη το πόρισµα και την πρό-
ταση για άσκηση δίωξης της «Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτρο-
πής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για την
ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος
(άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και
6-3-2023 από τον πρώην Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, κ.
Χρήστο Τριαντόπουλο, κατά την άσκηση των καθηκόντων του»,
αποφάσισε την άσκηση ποινικής δίωξης για την αξιόποινη πράξη,
όπως αυτή περιγράφεται στο ως άνω πόρισµα το οποίο καταχω-
ρίστηκε στα Πρακτικά της Ολοµέλειας της Βουλής της συνεδρία-
σης της 7ης Απριλίου 2025 και αποτελεί αναπόσπαστο µέρος της
απόφασης αυτής, καθώς και στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης. 

Ειδικότερα, η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει την άσκηση
ποινικής δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυ-
πουργώ, κ. Χρήστου Τριαντόπουλου, για το χρονικό διάστηµα
µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 για την ακόλουθη αξιόποινη πράξη:
παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ).

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατόπιν του αποτελέσµατος
αυτού, σας ενηµερώνω ότι σύµφωνα µε τα άρθρα 86 παράγρα-
φος 4 του Συντάγµατος 158 παράγραφοι 1 και 2 του Κανονισµού
της Βουλής και το άρθρο 8 του ν.3126/2003 περί ποινικής ευθύ-
νης Υπουργών, θα προχωρήσουµε στη διαδικασία που προβλέ-
πουν οι ανωτέρω διατάξεις για τη συγκρότηση του Δικαστικού
Συµβουλίου.

Ο Πρόεδρος της Βουλής θα απευθύνει επιστολή προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Γεώργιο Φλωρίδη για να αποστείλει κα-
τάλογο των µελών του Αρείου Πάγου, της Εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου και του Συµβουλίου της Επικρατείας, που έχουν
τα νόµιµα προσόντα, προκειµένου σε προσεχή συνεδρίαση της
Ολοµέλειας να αναδειχθούν διά κληρώσεως τα πέντε τακτικά και
τα τρία αναπληρωµατικά µέλη του Δικαστικού Συµβουλίου,
καθώς και ο ασκών καθήκοντα εισαγγελέας µε τον αναπληρωτή
του.

Το προαναφερθέν πόρισµα, που βρίσκεται σε ηλεκτρονική
µορφή στο αρχείο της Διεύθυνσης Ειδικών Μόνιµων Επιτροπών,
θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/510129c4-d278-
40e7-8009-

e77fc230adef/%CE%A0%CF%8C%CF%81%CE%B9%CF%83%C
E%BC%CE%B1_07.04.2025_1.pdf )

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιο-
δοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 20.11’λύεται η συνεδρίαση για την Τετάρτη
30 Απριλίου 2025 και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος: κοινοβουλευτικός έλεγχος, συζήτηση επίκαιρων ερωτή-
σεων.

Καλό Πάσχα σε όλους.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                              ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


